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۸۰ درصد تجهیزات غیردوار صنعت نفت 
ساخت داخل است

8

همه ایرلاین ها باید نسبت به بحث 
 ایمنی  بسیار حساس باشند

 در بحث ایمنی هواپیما مطلقاً نباید 
ریسک شود
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ایجاد امکانات مساوی و عادلانه برای 7 
 هزار روستایی کشورجهت خرید 

اینتر نتی از نمایشگاه کتاب
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ایجاد فضاهای نوآوری در کتابخانه  های 
عمومی کشور

14

 حذف دفترچه های کاغذی 
تأمین اجتماعی به زودی

11

همه روستاها باید از خدمات پایدار 
شرکت های آب و فاضلاب در کشور 

بهره مند شوند

 هویت متفاوت نارنجی پوشان 
در کالبد جدید

15
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 عملکرد ۴ برابری اراضی کشاورزی 
با آبیاری و زهکشی

12

دولت در سرمایه گذاری های بزرگ 
باید وارد عمل شود
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دستیابی به رکورد تولید 2۸۰ هزار تن 
کاتد تا پایان امسال
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مدت حضور در جبهه سابقه خدمت 
سخت و زیان آور محسوب می شود

3

تاسیس صندوق بیمه حوادث طبیعی 
،احساس آرامش برای بیش از سی 
میلیون مالک واحدهای مسکونی

6

آمادگی تولید روزانه سه هزار دستگاه 
خودرو را داریم

4

خداداد غریب پور، مدیرعامل گروه 
مالی سپهر صادرات شد

7

تولید خودروهاي تجاري سبک در زامیاد 
از ۳۰ هزار دستگاه عبور کرد

4

عناوینخبرها آزمایش موفقیت آمیز
 ماهواره بر سوخت جامد ذوالجناح

در پی ارائه لایحه پر اشــکال و تورم زای بودجه ۱۴۰۰ توسط دولت و 
مواضع دولتمردان مبنی بر این که اصلاحات مجلس در لایحه بودجه که به 
نفع معیشت مردم انجام شده، اجرا نخواهد کرد، نمایندگان مجلس با کلیات 
لایحه دولت برای بودجه سال ۱۴۰۰ مخالفت کردند. به گزارش اعتبار به 
نقل از خانه ملت، نشست پایانی مجلس برای تصمیم گیری و بررسی کلیات 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰۰ به عنوان مهمترین موضوع در دستور کار قرار 
گرفت، بودجه ای که از ابتدا محل مناقشه میان مجلس شورای اسلامی و 
دولت بود و به اعتقاد وکلای ملت این لایحه با افزایش 23 درصدی وابستگی 
به نفت، نزول 2۰۰ درصدی تراز عملیاتی و کسری حداقل 3۰۰ هزار میلیارد 

تومانی، اقتصاد کشور را در سال آینده زمین گیر خواهد کرد.
بانوان پایه اصلی تربیت در جامعه هستند

دکتر محمد باقر قالیباف در ابتدای جلسه ضمن تبریک فرارسیدن 
روز مادر، سعادت و شقاوت هر جامعه  را وابسته به بانوان آن جامعه دانست 
و گفت: بانوان پایه اصلی تربیت در جامعه بوده و فرهنگ، تربیت مادی و 

معنوی ما ریشه در آن دارد. 
کلیات لایحه دولت برای بودجه سال ۱۴۰۰ رد شد

با پایان یافتن سخنان نادران، کلیات لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ کل 
کشور به رای گذاشته شد و نمایندگان در واکنش به این موضوع فریاد دو 
دو به راه انداخته و مخالفت خود را با کلیات بودجه اعلام کردند و در نهایت 
کلیات بودجه سال آینده کشور با 99  رای موافق، ۱۴8  رای مخالف و ۱2 

 رای ممتنع از مجموع  26۱ نماینده حاضر در مجلس رد شد.
 کمیسیون تلفیق لایحه بودجه را به سمت محرومان سوق

 داده است

رحیم زارع سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۰ مجلس، 
با بیان اینکه مصوبه کمیسیون تلفیق حداقل 2 الی 3 برابر نسبت به لایحه 

بودجه به سمت محرومان سوق پیدا کرده است، گفت: نمایندگان با رد 
کلیات اختیارات خود را محدود می کنند، کمیســیون تلفیق 2۱۰ هزار 
میلیارد تومان لایحه بودجه را شفاف سازی کرده است و در جایی 9۰ هزار 
میلیارد تومان و در جای دیگر 3۰ هزار میلیارد تومان به سرجمع این مبلغ 
اضافه می شود.  همچنین کمیسیون تلفیق حداقل دو الی سه برابر نسبت 
به لایحه به ســمت محرومان سوق پیدا کرده و سهم نفت در بودجه را از 

39۴ هزار میلیارد تومان به 26۰ هزار میلیارد تومان کاهش داده است.
هیچ اقتصاد باثباتی نمی تواند کمتر از 3 سال اصلاح ساختار 

بودجه خود را به سرانجام برساند
در رابطه با اصلاح ساختار بودجه باید بگویم؛ مگر می شود طی 6 ماه 
اقتصاد یک کشور را که از همه طرف با انواع هجمه ها و تحریم های بیرونی 
و خودتحریمی روبروســت، اصلاح کرد؟ هیچ اقتصاد باثباتی نمی تواند 
کمتر از 3 سال اصلاح ساختار بودجه خود را به سرانجام برساند. اتفاقاً ما 
کاملترین مصوبه را برای اصلاح ساختار بودجه شرکت های دولتی برای 
سال آینده آورده ایم، بنابراین اصلاح ساختار عوامل مختلف است، نه حرف 
های قشــنگ! وی  با بیان اینکه میزان همپوشانی لایحه بودجه با برنامه 
ششم طبق تغییرات صورت گرفته در آن توسط کمیسیون تلفیق بیشتر 
از 66 درصد است، گفت: اگر چه حذف دهک های بالا در سال 88 قانون 
شده است، اما امروز وضعیت معیشتی مردم طوری شده است که کسانی 
که می خواهند یارانه بگیرند و متقاضی حذف نیستند، به آنها یارانه داده 
می شود. همچنین 27 هزار میلیارد دلار به حوزه کشاورزی اضافه شده 
است و قانون مالیات بر ارزش افزوده که چند برابری بوده تقریبا 32 هزار 

میلیارد تومان افزایش پیدا کرده است.
 لایحه ارائه شده از سوی دولت از جنس اصلاح ساختار

 بودجه نیست

محمدرضا پور ابراهیمی داورانی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
گفت: چرا دولت لایحه ای را به مجلس ارائه داده که اساساً از جنس اصلاح 
ساختار لایحه بودجه نیست؟ مگر می شود با این رویکرد تصمیم گرفت لذا 
اگر بخواهیم ناترازی را با این وضعیت در کشور را مدیریت کنیم، باید نگران 
آثار تورمی آن نیز بود.  در ابتدا باید گفت چرا ما اساساً در حوزه لایحه بودجه 
این حساسیت ها را داریم و گزارش تلفیق بودجه برای ما مهم است، شاید 
بخواهیم دو موضوع اساسی را در نظام اقتصادی کشور مورد نظر قرار دهیم 
که چه دلایلی باعث شــده این وضعیت در حوزه اشتغال، بیکاری، تورم و 
موضوعات مختلف دیگر ایجاد شــود. یکی از محورهای مهمی که در این 
 متغییرها تاثیرگذار بوده اســت، موضوع بحث بودجه در طی ســال های 
گذشته است.                                                                                         ادامه در صفحه 9

بی مهری دولتی ها به بودجه ۱۴۰۰ ؛ مجلس لایحه پُر اسَرار دولتی را رد کرد

درصفحه۳

نهضتي که شهادت دارد ، اسارت ندارد
حیرت جهان به اقتدار ایران اسلامی

  بــا گرامیداشــت دهــه فجــر و ســالگرد ورود
 امام خمیني )ره( ۴2 ســال پیش وقتــي زمین زیر پاي 
گامهاي استوار مردم آزادیخواه به لرزه در آمد، ارکان رژیم 
ازهم گسســت و بیگانــگان غارتگر سراســیمه از ایران 
گریختند . همچنانکه  ظالمان و زورگویان و سر سپردگان. 
آنروزمردم جان برکف براي ســرنگوني رژیم آمده بودند. 
وچه آمدني که استعمارگران را  گیج ، و دنیا را مبهوت کرد. 
روزهاي بیشمارخونهاي گرم سنگفرش سرد خیابانها را 
گلگون کرد واز آن همه خون گل آزادي روئید. ملت به پا 
خاســته ایران ۴2 سال با توطئه هاي گوناگون ستیز کرد 
ودر جنگي بي امان  همه ً اخلاص، ایمان ونیروي خویش 
را به نمایش گذاشت وسرفرازازفرازونشیب ها  گذشت ودر 
پایان چهل دومین ســال انقلاب اســلامی چون گذشته 

فریاد سر داد، نهضتي که  شهادت دارد، اسارت ندارد...
 و  آفرین بر همت بلند فجر آفرینان.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

ما به نگاه اسلام 
افتخار می کنیم و 

درمقابل نگاه غرب به 
زن وسبک زندگی، 
سراپا  اعتراض هستیم



www.etebar.net

دیـدار

www.etebar.net

پنج شنبه شانزدهم بهمن ماه 1399، شماره 265

2
هفته نامه اقتصادی ایران

دکترمحمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: دولت از تجربه کمیسیون تلفیق برای ارائه لایحه پیشنهادی بودجه استفاده کند.   وی پس از عدم 
پذیرش لایحه بودجه 1400 از سوی نمایندگان اظهار داشت: همه مردم آگاه هستند که نمایندگان و اقتصاددانان حاضر در کمیسیون تلفیق و نخبگان تلاش کردند 
تا لایحه بودجه اصلاح شــود. لایحه بودجه ارائه شده از سوی دولت دارای مشــکلاتی اعم از برآورد غیرواقعی، کسری بودجه، وابستگی به نفت و ... بود که در 

کمیسیون تلفیق تلاش شد در آن اصلاح صورت گیرد. 
بر این اساس تلاش شد با رویکرد توجه به معیشت مردم و مناطق محروم، حذف رانت ها، توجه به تولید و اشتغال، رفع تبعیض و سیاست تک نرخی برای جلوگیری 
از رانت در ارز در کمیسیون تلفیق اصلاحات صورت گیرد. دولت در مواجهه با اصلاح ساختار بودجه که از سوی کمیسیون تلفیق صورت گرفت، تعامل مناسب 
نداشــت و امروز نیز در این نشست شاهد آن بودیم. امیدواریم دولت از فرصت کنونی برای اصلاح بودجه استفاده کند و هر چه سریعتر لایحه را به مجلس 

شورای اسلامی تقدیم کند و در این راستا از تجربه کمیسیون تلفیق نیز بهره ببرد.

حذفرانتوتوجهبه
معیشتمردماز
اولویتهایمجلس
است

دولت در سرمایه گذاری های بزرگ 
باید وارد عمل شود

رئیس جمهور گفت: به دلیل هزینه های بسیار در سرمایه 
گذاری های بزرگ، دولت باید وارد عمل شود.

حســن روحانی در مراسم افتتاح طرح های ملی وزارت 
جهاد کشــاورزی افزود: برای مثال در سال های اولیه دولت 
یازدهم به لطف مقام معظم رهبری که من از ایشان متشکر 
هستم دولت توانست 8 میلیارد دلار منابع دریافت کند و به 
کمک آن طرح های بسیاری را در زمینه آب و خاک در غرب و 
شمال غرب کشور به انجام برساند، تمام سد ها و کانال هایی که 
در بخش کشاورزی در غرب و شمال غرب ایجاد شد به دلیل 
همین موافقت مقام معظم رهبری با اعطای این 8 میلیارد دلار 
بوده است، طی هفت سال گذشته ۵2۱ هزار هکتار زمین در 
کشور احیا، کانال کشی، زهکشی، پمپاژ و لوله کشی شده است 
که از این مقدار 29۵ هزار هکتار مربوط به خوزستان و ایلام، 
۱۰2 هزار هکتار مربوط به طرح های غرب کشــور و 78 هزار 
هکتار مربوط به زهکشی در استان گلستان بوده است که اگر 
این زهکشی ها انجام نمی شد شرایط بعد از سیل بسیار وخیم تر 
از این می بود، طرح های اجرا شده تاکنون بسیار عظیم و بزرگ 
بوده اســت و ما این طرح ها را تا پایان دولت ادامه خواهیم داد 
برای مثال در اســتان گلستان در صورت تامین منابع دولت 
می تواند تا ۵۰ هزار هکتار زمین دیگر را احیاء کند، همچنین 
در سیستان و بلوچستان بخصوص در دشت سیستان ۴6 هزار 
هکتار زمین احیاء شده که البته بخشی از آن در انتظار افتتاح 
اســت، طرح هایی که ما به اجرا رساندیم از یک طرف باعث 
می شود تا زمین دیم تبدیل به زمین آبی شود و کشاورز قطعا 
در زمین آبی دستش برای کاشت هر محصولی بازتر است و از 
طرف دیگر این طرح ها باعث افزایش سرمایه کشاورزان خواهد 
شــد و زمینی که شاید چند ســال پیش ۱۰ میلیون تومان 
می ارزید حالا به ۱۰ برابر قیمت پیشین خود افزایش پیدا کرده 
است، یکی از طرح های مهم و موثر برای مبارزه با فساد و زمین 
خواری، حدنگاری است که می تواند تحولی بزرگ را در کشور 
آغاز کند، حدنگاری موضوع بســیار مهمی است که ما آماده 
هســتیم منابع لازم را برای عملیاتی شدن آن و صدور اسناد 
مالکیت تامین کنیم تا کســی نتواند بــه حریم زمین های 
کشاورزی تجاوز کند، برای اجرای این طرح سازمان ثبت اسناد 
برای ثبت اسناد همه زمین های منابع طبیعی و کشاورزی اعلام 

آمادگی کرده است.
 یکی از فعالیت های خوب آغاز شده موضوع زراعت چوب 
اســت که ما تاکید داریم در این زمینه اگر کمکی نیاز است با 
اعلام وزارت جهاد کشاورزی انجام خواهد شد، زیرا این طرح 
هم برای مردم درآمد خوبی دارد و هم برای آب و هوا موثر خواهد 
بود، ما هم اکنون حجم قابل توجهی چوب وارد می کنیم که 
این موضوع ارز بری به همراه دارد، ما می توانیم در این زمینه با 
زراعت چوب خودکفا شویم همچنین مقابله با بیابان زایی و 

حراست از جنگل ها با اجرای این طرح محقق می شود.
در برخی نقــاط در این زمینه، طرح هایی از جمله مالچ 
پاشی در برخی نقاط و بوته کاری و درخت کاری انجام می شود 
و البته ما هم اکنون در هر دو زمینه فعال هستیم، من از چهار 
میلیون و 3۰۰ هزار کشاورز کشور که در این بخش فعال هستند 
تشکر می کنم و دست پرتلاش آن ها را می بوسم که ما را در این 
شرایط ســخت در بسیاری از محصولات خوداتکا و خودکفا 
کردند، دولت حامی آنهاست. امیدوارم روزی کشور در همه 
محصولات کشاورزی خودکفا شود و آن ها را صادر کند که البته 

هم اکنون نیز صادرات محصولات کشاورزی را داریم.

خبر

استقلال بزرگ ترین نعمت برای نظام ماست

مکتب اهل بیت از 
مسائلی مانند قول 
بغیر علم، غیبت، تهمت، 
بدگویی و بدزبانی مبرّا 
است و شما مداحان نیز 

باید این معارف را 
در زبان و عمل به 
مردم تعلیم دهید

رئیس قوه قضاییه: امروز استقلال برای نظام جمهوری 
اسلامی ایران بزرگ ترین نعمت است و باید شکرگزار باشیم.
به گزارش خبرنگار خبرگزاری صدا و ســیما؛ حجت 
الاســلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی امروز در جلسه 

شــورای عالی قــوه قضائیه با بیــان این که ایــران امروز 
مستقل ترین کشور است، گفت: استقلال، هم ضامن آزادی 
و هم برآمده از آزادی ملت است. وی با تاکید بر اهمیت بسیار 
زیاد اســتقلال برای یک ملت، گفت: پیش از انقلاب یک 

ابرقدرت در همه بخش های حکومت مداخله و نفوذ داشت 
و همه کار ها با اجازه او پیش می رفت، اما امروز ایران کشوری 
مستقل است و قطعا این استقلال شکرگزاری دارد.  رئیس 
دســتگاه قضا گفت: پیام ایام الله دهه فجر؛ شــکرگزاری 
نعمت های بزرگ، اســتقلال، آزادی و جمهوری اسلامی 
است. وی اضافه کرد: معنای شکر، شناخت نعمت، از خدا 
دانســتن آن و به کار بردن آن در مسیری است که رضای 
خدا در آن قرار دارد و این که شکر زبانی، قلبی و عملی هم 
داشته باشیم. حجت الاسلام و المسلمین رئیسی با اشاره 
به شخصیت والای امام خمینی )ره( و نقش بی بدیل ایشان 
در راهبری جمهوری اسلامی گفت: از امام خمینی )ره( ۵۰ 
جلد کتاب چاپ شده است و ایشان زندگی پربرکتی داشته 
اند، اما سنگ زیربنای تفکر و اندیشه امام خمینی )ره( این 
اســت که می فرمودند “عالم محضر خداست”. وی افزود: 
همه اندیشــه های امام )ره( در همین یک جمله خلاصه 
می شــود و این که همواره پنهان و آشــکار آن در محضر 
خداست. رئیس قوه قضاییه گفت: حتما دو شرط اساسی 
موفقیت، اتکال به خدا و اعتماد به نفس است و این دو شرط 

اساسی رمز پیروزی بوده است و خواهد بود.

حجت الاســلام و المسلمین رئیسی در ادامه سالروز 
ولادت بابرکت حضرت صدیقه طاهره )س( را گرامی داشت 
و افزود: رمز و شرط درک لیله القدر، معرفت داشتن به مقام 
حضرت فاطمه زهرا )س( است و اگر این معرفت پیدا شود 
قطعــا گام های بعــدی که محبت و دلدادگــی و عمل به 
دستورات و فرامین ایشان است، پیش رو قرار خواهد گرفت. 
رئیس دستگاه قضا گفت: البته منظور از معرفت، معرفت 
شناسنامه ای نیست، بلکه منظور معرفت مقام شامخ ولایت 
حضرت فاطمه )س( اســت. وی ادامــه داد: این معرفت و 
شناخت، انسان را دلداده ایشان می کند و به دنبال خود عمل 
صالح را به دنبال دارد، همان گونه که فرزند حضرت فاطمه 
)س( یعنی حضرت امام خمینی )ره( همواره در ســخن و 
سلوک خود این نکته محوری را به همه آموختند که عالم 

محضر خداست. 
رئیس قوه قضاییه همچنین سالروز میلاد امام خمینی 
)ره( بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران و ایام الله دهه فجر را 
گرامی داشت و گفت: دعا می کنیم که خداوند به برکت این 
 ایــام برکات خــود را بر ملت بزرگ ایران و امت اســلامی

 نازل فرماید.

پیام

خبر

پیام تسلیت رهبر انقلاب اسلامی در پی 
درگذشت آیت الله نظری

رئیس سازمان بسیج: ۶۱میلیون نفردرطرح 
شهید سلیمانی غربالگری شده اند

رهبر معظم انقلاب اسلامی حضرت آیت الله خامنه ای 
در پیامی درگذشت عالم بزرگوار آیت الله نظری را تسلیت 

گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
درگذشت عالم بزرگوار مرحوم آیةالله آقای حاج شیخ 
عبدالله نظــری رحمةالله علیــه را به خانــدان مکرّم و 
ارادتمندان ایشان و به عموم مردم عزیز مازندران تسلیت 
عرض میکنم. ایشان از شاگردان قدیمی امام راحل بودند 
و سابقه ی مبارزاتی شان به سالهای اختناق دوران طاغوت 
برمیگردد که محور و شــمع جمــع جوانان حق طلب و 
تشنه ی حقایق اسلامی در مسجد جامع ساری به شمار 
میرفتند و پس از انقلاب همواره پشتیبان و مروج مفاهیم 
انقلابی و حرکتهای انقلابی بودند. از خداوند متعال رحمت 

و مغفرت و علوّ درجات برای ایشان مسألت میکنم.
سیّدعلی خامنه ای
۱3 بهمن ۱399

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با اشاره به ظرفیت 
۵۰۰ هزار نفری بسیجیان در طرح شهید سلیمانی، گفت: 
تاکنون در قالب طرح شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
6۱میلیون نفر از جمعیت کشوردرزمینه کرونا غربالگری 

شده اند.
به گزارش فارس، ســردار سرتیپ پاسدار غلامرضا 
سلیمانی در جلســه قرارگاه امام رضا )ع( افزود: بیش از 
۴میلیون سفیر سلامت در طرح شهید سلیمانی همکاری 
می کنند که نقش موثری در پیشبرد موفق این طرح داشته 
اند. رئیس سازمان بسیج مستضعفین افزود: اجرای این 
طرح یک تجربه درخشــان دیگر با همکاری و مشارکت 
نیرو های فداکار بســیجی و وزارت بهداشــت به یادگار 
گذاشت.وی افزود: در ادامه اجرای طرح شهید سلیمانی، 
برای بهمن و اسفند اقدامات بیشتری را پیش بینی کرده 
ایم.در این چارچوب علاوه بر تداوم این طرح یک مرحله 
ریشه کنی را هم با همکاری وزارت بهداشت برنامه ریزی 
خواهیم کرد و امیدواریم بتوانیم این مرحله را در فروردین 
و اردیبهشت سال آینده عملیاتی و از این طریق بیماری 

کرونا را در کشور کاملا ریشه کن کنیم.
فرمانده کل ســپاه پاسداران هم با بیان این که طرح 
شهید سلیمانی توانسته است در مدتی کوتاه اعجازگونه 
عمل و از این طریق آمار فوتی های ناشی از ابتلا به بیماری 
کرونا را دورقمی کند، از بســیجیان سراسر کشور که در 
اجرای این طرح ایفای نقش کرده اند تشــکر کرد. سردار 
سرلشکر ســلامی ابراز امیدواری کردکه این تلاش ها و 
مجاهدت ها با همان جدیت و انگیزه تا ریشه کنی کامل 
بیماری کرونا در کشــور ادامه یابد. ســلامی اضافه کرد: 
کاهــش آمار های مربوط به ابتلا و مرگ و میر کرونا نباید 
انگیزه ها را برای رعایت دســتورالعمل های بهداشتی و 

همچنین تلاش ها برای مقابله با آن را کاهش دهد.

در خجســته ســالروز میلاد حضــرت فاطمه زهرا 
سلام الله علیها، رهبر انقلاب اسلامی صبح امروز )چهارشنبه( 
در نشســت تصویــری با جمعــی از مداحــان اهل بیت 
علیهم السلام، حضرت صدیقه طاهره را تجسم عالی ترین 
مفاهیم اسلامی درباره زن، مادر و همسر دانستند و گفتند: 
در دیدگاه اســلامی قوی ترین پایه تربیت فکری و روحی 
انسان در کانون خانواده قرار دارد و در این کانون است که 
زمینه رشد واقعی زن در عرصه های مختلف فراهم می شود.

ایشان همچنین بر لزوم حفظ ادب اسلامی در سخن 
گفتن و پرهیز از بدزبانی و بدگویی علیه یکدیگر در فضای 

رسانه ای و مجازی، تأکید کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تبریک میلاد حضرت زهرا 
سلام الله علیها و بزرگداشــت مقام زن و مادر و همچنین 
سالروز ولادت امام خمینی)ره( و دهه مبارک فجر، به ابعاد 
شخصیتی حضرت زهرا و نقش برجسته ایشان به عنوان 
دختر گرامی و غمگســار پیامبر اسلام)ص( و همچنین 
همســر و هم تراز حضرت علی)ع( و مادر چهار خورشید 
درخشان و سرسلسله نسل پیامبر عظیم الشأن اسلام اشاره 
کردند و گفتند: آن حضرت در دوران زندگی خود با فراز و 
نشیب ها، آزمون های بی نظیر و محنت های متعددی مواجه 
شــدند اما در همه عرصه ها همچون همسرداری، مادری، 
مدیریت خانه، تربیت فرزندان، جهاد فی سبیل الله، امر به 
معروف و نهی از منکر، عبادت و بندگی خدا، و اخلاص در 
اوج بودند و نشــان دادند یک زن می تواند به رتبه ی عالی 

عصمت برسد.
ایشان، حضرت زهرا و حضرت علی و فرزندان گرامی 
آنــان را نمونه عالی یک خانواده اســلامی دانســتند که 
الگوبــرداری از همراهی، همدلی، اخلاص و مجاهدت آن 

بزرگواران می تواند جامعه اسلامی را به اوج برساند.
رهبرانقلاب اســلامی افزودند: برخی اوقات دل ها در 
بعضی از امور مضطرب می شوند اما نباید پریشان شوند زیرا 
رشــحات آن مودّت و همراهی و مجاهدت های خالصانه 
اهل بیت در نظام جمهوری اسلامی نیز کاملًا مشهود است 
که فراگیری روحیه بسیجی، خدمات بی نام و نشان شهدای 
هســته ای، تلاش های گروههای جهادی و هزاران گروه 
جوان در عرصه های فرهنگی و علمی و همچنین صحنه ها 
و جلوه های زیبای گروههای پرستاری و پزشکی در قضیه 

کرونا، در واقع پیروی از همان نقشه جامع است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تفاوت بنیادین 
دیدگاه اســلام و غرب در مقوله زن، افزودند: نگاه اسلام و 
جمهوری اســلامی بــه زن، نگاه تکریم و احترام اســت 

درحالی که نگاه رایج غرب، نگاه کالایی و ابزاری است.
ایشان خاطر نشان کردند: در اسلام، زن و مرد از لحاظ 
ارزش های الهی و انسانی تفاوتی ندارند. البته در کنار وظایف 
مشترک، هریک از زن و مرد وظایف ویژه ای هم دارند و به 
همین علت اســت که خداوند متعال ترکیب ساختمان 

جسمی آنها را متناسب با این وظایف ویژه آفریده است.
رهبر انقلاب اســلامی تأکید کردند: ما به نگاه اسلام 
افتخار می کنیم و در مقابل نگاه غرب به زن و سبک زندگی، 

سراپا اعتراض هستیم.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تبلیغات غربی ها 
مبنی بر اینکه اســلام و حجاب اســلامی مانع رشد زن 
می شــود، گفتند: این یک دروغ واضح اســت و دلیل بارز 
خلاف واقع بودن آن، وضعیت زنان در جمهوری اسلامی 

است.
ایشــان افزودند: در ایران در هیچ مقطع تاریخی تا به 
این حــد، زن تحصیل کرده و فعال در عرصه های مختلف 
اجتماعی، فرهنگی و هنری، علمی، سیاســی و اقتصادی 

حضور نداشته و همه اینها از برکت جمهوری اسلامی است.
ایشان همچنین با تجلیل از نقش ماندگار و بی نظیر 
مادران و همسران شهدای دفاع مقدس و شهدای دفاع از 
حرم گفتند: متأسفانه درباره این بزرگواران آثار هنری کمی 

تولید شده که جا دارد اقدامات بیشتری انجام شود.

رهبر انقلاب اســلامی نگاه اسلام به زن را زمینه ساز 
برجسته شدن نقش محوری خانواده و مادر برشمردند و با 
تأکید براینکه قوی ترین پایه های تربیت فکری و روحی و 
حقیقی ترین فضای صمیمیت در کانون خانواده شــکل 
می گیرد، خاطرنشان کردند: دستگاههای تبلیغاتی غرب 
و متاسفانه برخی غربزده های داخلی تلاش دارند تا نقش 

محوری مادر در خانواده کمرنگ و یا حذف شود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر لزوم ارج گذاری 
بــه جایگاه زنان خانه دار و نقش ویــژه آنان در خانواده، به 
موضــوع ازدواج بهنگام و فرزندآوری نیز اشــاره کردند و 
افزودنــد: این دو موضوع از نیازهای حیاتی امروز و فردای 
کشور است که مداحان باید به عنوان یک رسانه بزرگ برای 

ترویج آن نقش آفرینی کنند.
حضــرت آیت الله خامنــه ای در بخــش دیگری از 
سخنانشان، مداحی را پدیده ای ویژه و منحصر بفرد خواندند 
و با اشاره به ترکیب این هنر از شعر، نغمه پردازی، رساندن 
سخن به اعماق جان مخاطبان با صدای خوش و همچنین 
برخورداری از عناصرِ اندیشــه، عاطفه، اطلاعات معارفی، 
تاریخی و آگاهی های اجتماعی و جهانی، گفتند: موضوع 
کار مــداح از عالی ترین موضوعات یعنی ستایشــگری 

اهل بیت، و وظیفه او گسترش دادن الگوی زیست نبوی، 
علوی و فاطمی و ترویج اندیشه ها و درسهای آن بزرگواران 

است.
ایشان با توصیه مداحان به جدی گرفتن این وظیفه 
مهم، تأکید کردند: هیئت باید به شکل هیئت باقی بماند 
بنابراین قالب و شــکل مداحی را حفظ کنید و نگذارید با 
اســتفاده از ابزارهای خــارج از قالب مداحی، هیئت ها به 

محیط های دیگر تبدیل شوند.
رهبر انقلاب اسلامی مداحان و شعرای اشعار مداحی 
را به استفاده از مطالب متقن و محکم و متین سفارش کردند 
و با انتقاد از مخدوش شدن ادب اسلامی در برخی محیط 
های رسانه ای و فضای مجازی، در توصیه مهم و پایانی خود 
به مداحان و همه تریبون داران و رسانه ها، بر »حفظ ادب 
اســلامی در ســخن گفتن« تأکید و خاطرنشان کردند: 
بدگویی و بدزبانی در جامعه باید جمع شود و ادب اسلامی 

گسترش یابد.
ایشان با اشاره به دو خطبه طوفانی حضرت زهرا)س( 
پس از رحلت پیامبر اعظم)ص( که در عین مضامین مهم 
و اعتراضی و اعلام خطر درباره انحراف از مفاهیم برجسته 
اســلامی، با کلمات محکم و متین و بدون بیان حتی یک 
کلمه توهین آمیز بیان شده است، افزودند: مکتب اهل بیت 
از مســائلی مانند قول بغیر علم، غیبت، تهمت، بدگویی و 
بدزبانی مبرّا است و شما مداحان نیز باید این معارف را در 

زبان و عمل به مردم تعلیم دهید.
حضرت آیت الله خامنه ای با ابراز خرسندی از حرکت 
رو به رشــد دستگاههای تبلیغی کشــور از جمله بخش 
مداحــی، از ابتکارات خوب مداحان در مناســبتهای ماه 
مبارک رمضان و عزاداری محرم که متناسب با شرایط کرونا 
انجام شــد، تقدیر و در پایان خاطرنشــان کردند: بدانید 
دشــمنان در مقابلــه با جمهوری اســلامی هیچ غلطی 
نمی توانند بکنند و اسلام و جمهوری اسلامی رو به قوت و 

اقتدار روزافزون است.
ایشان افزودند: البته مشکلات و فراز و نشیب ها همواره 
وجود داشته و دارد. افرادی خدمت می کنند و افرادی هم 
ظرفیتها را از دســت می دهند اما جمع بندی همه اینها، 

حرکت رو به جلو است.
پیش از ســخنان رهبر انقلاب اسلامی، هشت تن از 
مداحان و شاعران از استانهای مختلف کشور به قرائت اشعار 
و مدایحی در فضائل حضرت فاطمه زهرا ســلام الله علیها 

پرداختند.

رهبر انقلاب اسلامی در نشست تصویری با جمعی از مداحان به مناسبت سالروز ولادت حضرت زهرا)س(:

بدگویی و بدزبانی در جامعه باید جمع شود 
و ادب اسلامی در سخن گفتن گسترش یابد

معاون وزیر و رئیس سازمان سینمایی، 
سمعی و بصری، وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی
در گذشت پدر گرانقدرتان ، مرحوم حاج 
محمد انتظامی خادم کشیک هشتم بارگاه 
منور رضوی موجب تألــم و تأثر فراوان 
گردید ، از باری تعالی )جل جلاله( برای آن 
مرحوم ، غفران ومغفــرت الهی و برای 
مصیبــت دیدگان ، صبــر و اجر جزیل 

مسئلت می نماییم.

جناب آقای دکتر
 حسین انتظامی

مهدی میر حیدری
 مدیر و سردبیر 
هفته نامه اقتصادی اعتبار
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همزمان با آغاز دهه فجر و در آستانه چهل ودومین سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی؛

سفر به ترکیه فرصت همکاری های رهبر انقلاب اسلامی در مرقد امام خمینی)ره( و گلزار شهدا حضور یافتند
رسانه ای دو کشور را فراهم کرد

 لزوم رسیدگی به تحقیقات پرونده ها 
در کمتر از یک ماه

محمد خدادی معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی ســفرش به ترکیه را برای ایجاد یک خط ارتباطی 
مستقیم بین متولیان رسانه ای دو کشور با هدف ممانعت از سوء 

تفاهمات احتمالی مهم ارزیابی کرد.
وی، روابط تهران و آنکار را » راهبردی« خواند و گفت: تاریخ 
، ظرفیت های دو کشور ، بافت فرهنگی ، موقعیت جغرافیایی و 
منازعاتی که در اطراف دو  جریان دارد به علاوه بحران هایی که 
جهان با آنها مواجه شده  از جمله کرونا و تحریم های اقتصادی 
که هر دو کشور هرکدام به نحوی درگیر آن  هستند، نیازها و 
تقاضاهای دو کشــور برای همکاری موجب شده است تا این 
روابط راهبردی شکل بگیرد، بازار و خیلی دیگر از موضوعات در 
مناسبات ایران و ترکیه ، دو همسایه را به دو شریکی که بتوانند 
درهمه زمینه ها همکاری کنند، تبدیل می کند، ایران و ترکیه 
دو کنشگر اصلی در منطقه هستند و می توانند باعث ثبات و 
آرامش شوند و می توانند با طرف های ثالث که اهداف شان ایجاد 
آشوب و بی ثباتی در منطقه است،مقابله کنند ، نقش آفرینی 
رســانه های ایران و ترکیه می تواند بگونه ای باشد که صدای 
واقعی و برداشت از یک موضوع را منتقل کنند،  می توانند برای 
حرکت روبه جلو منجر به درک متقابل شوند و یا می توانند یک 
موضوع را به قرائت متفاوت و سوء تفاهم از یک موضوع تبدیل 
کنند و بنابر این هرگونه همکاری رسانه ای بشدت در هر نوع 
همکاری نقش تعیین کننده ای دارد زیرا پایه هر تصمیم گیری 
اطلاعاتی است و این اطلاعات می تواند صحیح و یا نابجا باشد.

وی با بیان اینکه » ایران و ترکیه از گذشــته دارای روابط 
رسانه ای هستند«، گفت که این روابط می بایست به روز می 
شد و دو طرف در فضایی مناسب روند به روز رسانی این روابط 
و همکاری ها را مطرح و بررسی کنند، با برقراری روابط رسانه 
ای موفق، ایران و ترکیه می توانند انتقال اطلاعات بین خود را 
از منبع اصلی تبادل کنند، زمینه دسترسی اطلاعات درست را 
برای شهروندان خود فراهم سازند و به مساله مهم ترکیه شناسی 
و ایران شناســی و معرفی واقعیت ها و ظرفیت های دوکشور 
مبادرت کنند. ایران و ترکیه که به لحاظ تنوع جمعیت، وسعت  
و  رسانه ظرفیت های بسیار گستره ای دارند، می توانند به موازات 
ســایر مناســبات سیاســی، اقتصادی و فرهنگی در عرصه 

همکارهای رسانه ای منطقه ای هم نقش آفرینی کنند. 

دادســتان تهــران: کار مراجعــان به دادســر اها و 
کلانتری ها در همان روز انجام شــود و باید مســئولان 
 تحقیقات، پرونده ها را در کمتــر از یک ماه انجام دهند. 
علی القاضی مهــر در مصاحبه اختصاصــی با خبرنگار 
خبرگزاری صدا وسیما گفت: با توجه به اقدامات خوبی که 
در نیروی انتظامی تهران بزرگ در حال انجام بوده سطح 
خدمات به مردم به روز است. وی افزود: تلاش می کنیم کار 
مراجعان به دادسر اها و کلانتری ها در همان روز انجام شود 
و باید مسئولان تحقیقات پرونده ها را در کمتر از یک ماه 
انجام دهند مگر پرونده هایی که وضعیت خاصی دارد. آقای 
القاصی مهر ادامه داد: یکی از برنامه ها و اولویت های اصلی 
که در دســتور کار قضایی قرار دارد، هوشــمند ســازی 
کارهاســت. دادســتان تهران افزود: هوشمندســازی 
کلانتری ها و دادسر ها یکی از اهداف است که بخش هایی 
از آن انجام شده است. وی گفت: تکمیل بانک اطلاعاتی 
متهمان و مجرمان حرفه ای و سابقه دار نیز در دستور کار 
اســت و زیرساخت های آن در حال تکمیل شدن است تا 
 بتوانیم اشــراف و دسترســی کامل به افراد ســابقه دار 

داشته باشیم.

یادداشت-1

خبر

هفته نامه اقتصادی ایران

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در پیامی به
 سی و نهمین جشنواره تئاتر فجر:

تئاتر تجلی باور آدمیان برا ی پیروزی بر 
تنگناها است

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همزمان با آغاز سی و نهمین 
جشنواره تئاتر فجر در پیامی به این جشنواره گفت: تئاتر تجلی 

باور آدمیان برای پیروزی بر تنگناها است.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی، در پیام سیدعباس صالحی به این 

جشنواره آمده است:
»هنر تئاتر تجلی باور آدمیان برای پیروزی بر تنگناها و 
تلاش وجدآور نقش آفرینان نمایش به امید فائق آمدن بر تیرگی 
و تباهی است و قلم و عمل هنرمندان نمایشی به صحنه های 
اجرا جان می بخشد. در تاریخ پرقدمت تئاتر شواهدی بسیار بر 
راهگشایی این هنر شریف در گذار فرهنگی و سازنده از تنگناها 
گواهی می دهند؛ چه ســبب ساز این وضعیت ها، رویدادهای 
طبیعی بوده باشد یا کنش های پیچیده انسانی، جوهره این 
کنش جمعی نمودی از پیروزی تاریخی انسان در گذر از ناامیدی 
به امید و از ایســتایی به پویایی بوده و هست.  خیزش خلاق 
هنرمندان ایرانی، به عنوان نگاه بانان روحیه و نشاط مردمان این 
سرزمین، همواره منادی بقای فرهنگی جامعه بوده و هیچ مانعی 
حیات اجتماعی این سرزمین هنرخیز را متوقف نکرده است. 
در ســال همه گیری ویــروس کووید ۱9 و بــه رغم تمامی 
چالش های موجود برای تدارک نمایش ها، کنش جوشــان و 
خلاق هنرمندان تئاتر سراسر ایران در سی و نهمین جشنواره 
تئاتر فجر، نشانه ای روشن از راه گشایی فرهنگی این فرهیختگان 
در گشایش و آزمودن شیوه های تازه و عرصه های نوین ارتباط 
با مردم و مخاطبان این هنر گران قدر است. تمایز ویژه این دوره 
از جشنواره با دوره های پیشین، قدر و منزلت هنرمندان تئاتر 
ایران را بیش از پیش آشــکار می کند و این رویداد خجسته 
فرصتی برای ارج نهادن به ایمان و آینده ای است که همه آحاد 
جامعه ایرانی و اسلامی، دوشادوش هم رقم خواهند زد. توفیق، 
رفیق راه کسانی باشد که این جشن را در فضای امیدزای بهمن 
ماه خاطره انگیز ایران زمین برگزار می کنند.« سی و نهمین 
جشنواره تئاتر فجر به دبیری حسین مسافر آستانه ۱۱ تا 2۰ 

بهمن در حال برگزاری است.

 لایحه تاسیس دهیاری های خودکفا
 در روستاهای کشور تصویب شد

هیات وزیران با توجه به نوپا بودن نهاد دهیاری و اهمیت 
پشتوانه های قانونی برای ایفای نقش موثر این نهاد در عرصه 
توسعه روستایی و نیز تعارضات و خلاء های قانونی موجود و نیز 
ضرورت یکپارچه سازی و انسجام بخشی قوانین، با پیشنهاد 
وزارت کشور درخصوص لایحه تاسیس دهیاری های خود کفا 
در روستاهای کشور موافقت کرد. در این جلسه که به ریاست 
دکتر روحانی رئیس جمهور برگزار شد، اعضای دولت با توجه به 
ضرورت تحقق اصل عدم تمرکز و واگذاری اختیارات به نهاد های 
محلی، تعدد نهادهای وظیفه مند در عرصه توسعه روستایی، 
وظایف متعدد دهیاری و عدم وجود نهادهای اجرایی در روستا، 
»لایحه تاسیس دهیاری های خودکفا در روستاهای کشور« را 
به تصویب رساندند. به موجب این لایحه، هرگاه دهیاری برای 
اجرای برنامه های خدمات عمومی و عمرانی در چارچوب طرح 
هادی روستایی، نیاز به تملک اراضی در محدوده روستا داشته 
باشد، امور مربوط را به موجب ضوابط مقرر در لایحه قانونی نحوه  
خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای برنامه های عمومی، 
عمرانی و نظامی دولــت و ماده واحده قانون تعیین وضعیت 
املاک واقع در طرح های دولتی و شهرداری ها انجام خواهد داد.
همچنین صدور پروانــه، گواهی عدم خلاف و پایان کار 
ســاختمان برای احداث بنا، کنترل و نظارت برحسن اجرای 
صحیح طرح هادی واقع در محدوده روستا و گزارش تخلفات 
بــه مراجع ذی ربط بر عهده دهیاری و با نظارت بخشــداری 

می باشد.
بنابراین، کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی مکلفند قبل از 
احداث هرگونه بنا در محدوده روستا از دهیاری پروانه ساخت 
اخذ نمایند. هرگونه ساخت و ساز در محدوده روستا بدون پروانه 
ساخت، ممنوع بوده و منجر به قلع بنا خواهد شد. بر این اساس، 
دهیاری  مکلف است بلافاصله احداث هرگونه بنا و ساختمان 
بــدون پروانه را متوقف نموده تا طی مراحل قلع بنا ظرف یک 

هفته با حضور دادستان یا نماینده وی اجرا شود.  

سخنگوی قوه قضائیه از محکومیت مهدی جهانگیری به حبس خبر داد. غلامحسین اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره پرونده مهدی جهانگیری گفت: این پرونده در جلسات قبل مورد 
سوال قرار گرفت و ادعا شده بود که حکم صادر شده ولی آن زمان حکم صادرنشده بود ولی امروز اعلام می کنم حکم نهایی صادر و ابلاغ شده و برای اجرا ارسال شده است.  به گزارش 
»ایسنا« وی افزود: در این پرونده آقای مهدی جهانگیری به جرم قاچاق حرفه ای ارز به مبلغ ۶0۷ هزار و 100 یورو و همچنین 10۸ هزار دلار و با ارزش ریا لی ۲۶ میلیا رد و ۸۲1 میلیون و 4۸0 هزار 
ریال به لحاظ انتقال ارز به صورت غیرقانونی به خارج از کشور به تحمل دو سال حبس و ضبط ارز قاچاق شده و جزای نقدی چهار برابر بهای ریا لی ارز قاچاق یعنی چهار برابر ۲۶ میلیا رد ریال 
محکومیت حاصل کردند. اسماعیلی ادامه داد: علاوه بر آن به جرم تحصیل ما ل از طریق نامشروع به مبلغ 4۵۶ میلیا رد و ۲1۶ میلیون و ۷۵0 هزار ریال به تحمل دو سال حبس دیگر و رد ما ل 
یعنی همین 4۵۶ میلیا رد ریال محکوم شده است. در رابطه با خودداری از ارائه اطلاعات واقعی به سازمان بورس به ۷4 ضربه شلاق محکوم شده بود و در ارتباط با ارز هم تحمل ۷4 ضربه 
شلاق داشتند که دادگاه تجدیدنظر یک مورد از ۷4 ضربه شلاق را تعلیق کرده و مورد دیگر از ۷4 ضربه شلاق را به ۵0 میلیون ریال جزای نقدی تبدیل کرده یعنی مجازات شلاق عملا 

منتفی است ولی بابت هر کدام از این عناوین مجرمانه به تحمل دو سال حبس و رد ما ل و جزای نقدی محکوم شده است.

محکومیت
مهدیجهانگیری

بهحبس

www.etebar.net

نماینده مردم تهران در مجلس در توئیتی از شناسایی ۱/8 میلیون خانه خالی در 2 هفته پس از ابلاغ قانون مالیات بر خانه های خالی خبر داد. سیداحسان 
خاندوزی نوشت:  »۱۵ روز پس از ابلاغ قانون مالیات بر خانه های خالی  ، نخستین جلسه نظارتی کمیسیون، با حضور وزیر راه وشهرسازی برگزار شد. تاکنون ۱/8 
میلیون واحد خالی شناسایی شده که البته خطا هم دارد. عدم همکاری برخی دستگاه ها با سامانه املاک و اسکان مشهود است که جلسات بعد حول الزام آنها 
خواهد بود«. پیش از این اصلی ترین بهانه مخالفان سیاست اجرای مالیات بر خانه های خالی، نحوه شناسایی این واحدها بود و معتقد بودند اساسا ابزاری برای 
شناسایی وجود ندارد و سیاست گذار مجبور است دست به دامن بررسی قبض های پرداختی یا خوداظهاری در این زمینه شود. ناگفته نماند قانون مالیات بر 
خانه های خالی از سال 9۴ ابلاغ شده بود اما عباس آخوندی و محمد اسلامی )وزرای قبلی و فعلی راه وشهرسازی( اقدامی جدی در راستای اجرای این قانون انجام 

ندادند. در نهایت با روی کار آمدن مجلس یازدهم و فشارهایی آمده در این رابطه به دولت، وزارت راه وشهرسازی مکلف به تکمیل سامانه املاک و اسکان شد.

آیت الله العظمی  ناصر مکارم شــیرازی در دیدار علیرضا رزم حسینی، وزیر صمت، با تأکید بر لزوم تلاش جهادی مسؤولان برای رفع مشکلات 
اقتصادی، دل بستن به آمریکا برای رفع تحریم ها را امری ناصحیح خواند و گفت: نمی شود به تحولات آمریکا دل بست؛  بنابراین سیاست های آمریکا 
تغییر ناپذیر است و نباید به آنها دل خوش کرد. وی خاطرنشان کرد: امروز کشور به رغم وجود تحریم ها روی پای خودش مانده و بحمدالله پیشرفت هایی 
نیز داشته است؛ وقتی کشور در این دوران بسیار سخت توانست روی پای خود بایستد، هم اکنون نیز خواهد توانست. حضرت آیت الله مکارم شیرازی 
در ادامه دغدغه های قشر کارگر و آسیب پذیر جامعه را مورد اشاره قرار داد و تصریح کرد: امروز این قشر درآمدشان تغییری نکرده اما قیمت اجناس 
پشت سر هم بالا می رود و متأسفانه حتی گاهی شاهد رشد ۱۰ برابری قیمت ها هستیم؛ این افراد در صورتی که دارای مسکن باشند، با این مبالغ پایین 

زندگی شان بسیار سخت خواهد بود و اگر خانه نداشته باشند هم هر آنچه درآمد دارند را باید صرف کرایه خانه کنند. 
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سخنگوی گروه فضایی سازمان هوافضای 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیرو های مسلح گفت: 
پرتاب ماهواره بر »ذوالجناح« که با ســوخت 
جامد کار می کند؛ تحقیقاتی و با هدف تست 

زیرمداری ماهواره بر بود.
به گزارش اعتبار به نقل از صدا و سیما، سید 
احمد حسینی افزود: توانستیم قوی ترین موتور 
سوخت جامد در این حوزه را سری گذاری کنیم 
و مراحل بعدی تســت های تحقیقاتی هم به 

ترتیب پیش خواهد رفت.
وی با اشاره به اینکه ماهواره بر »ذوالجناح« 
در آینده نزدیک می تواند به جمع محصولات 
مطمئن فضایی کشور اضافه شود، ادامه داد: این 
“ماهواره بر” قابلیت دارد تا 22۰ کیلو ماهواره را 
تا ارتفاع ۵۰۰ کیلومتر حمل کند و یا چندین 
ماهواره کوچک را همزمان در مدار قرار دهد. به 
موازات این ماهواره بر، ماهــواره هم در حال 
ساخت و مراحل تثبیت فناوری و تست های 
تحقیقاتی در حال انجام اســت. به موازات در 
حوزه ماهواره هم، طرح ها در حال انجام است و 

امیدواریم در آینده نزدیک، عملیاتی شــود و 
تاکنون ماهواره بر های کشــورمان از فناوری 
سوخت مایع استفاده می کردند، سوخت جامد 
می تواند ویژگی های خاصی را برای ما ایجاد کند 
و هزینه کمتر و قابلیت ارتقاء دارد و عمدتاً در 
مراحل اولیه ماهواره بر ها در جهان هم استفاده 
می شود. این طرح با همین هدف تعریف شد و 
این قابلیت را ایجاد می کند که برای وزن های 
کمتر و ارتفاعات پایین با ســرعت و انعطاف 
پذیری خوب، مأموریت های فضایی را انجام 
دهیم. برای مدار های بالاتر و وزن های سنگین تر 
هم مطابق نقشه راه، همزمان، ماهواره بر های 
سوخت مایع هم در حال توسعه هستند. اندازه 
گیری عملکرد ماهواره بر ها به این صورت است 
کــه چه وزنی را در چه ارتفاعی می توانند قرار 
دهند و هر ماهواره بری که وزن بیشــتر را در 

ارتفاع بالاتر قرار دهد پیشرفته تر است. 
بیشتر ماهواره های عملیاتی که داریم 
وزن هــای حدود ۱۰۰ کیلو بــه بالا دارند که 
ماهواره بر »ذوالجناح« می تواند این نیازمندی ها 

را برطرف کند و برای تعداد بیشتر ماهواره که 
همزمان بخواهند پرتاب شوند و یا مدار 36 هزار 
کیلومتری، ماهــواره بر های دیگر ما در حال 
توســعه هســتند. مراحل نهایی ماهواره بر 
»سیمرغ« در حال طی شدن است و در آینده 
نزدیک نهایی خواهد شد. به موازات آن، بقیه 
ماهواره بر های کشورمان هم در حال توسعه 
هستند. ان شاء ا... برای مدار 36 هزار کیلومتری 

یا “زمین آهنگ” هم برنامه داریم و مراحل آن 
به تدریج در حال طی شدن است. ماهواره بر 
»ذوالجناح« برای مدار “خورشید آهنگ” هم 
ویژگی خاص دارد که می تواند ماهواره ها را در 
این مدار برای کاربرد های سنجشی قرار دهد. 
این دســتاورد حاصل تلاش دانشــمندان و 
متخصصان وزارت دفاع بود که امروز رونمایی 

شد و این مسیر با قدرت ادامه می یابد.

همزمان با آغاز دهه فجر و در آستانه 
چهل ودومین سالروز پیروزی شکوهمند 
انقلاب اسلامی رهبر انقلاب اسلامی در 
مرقد امام خمینی)ره( و گلزار شهدا حضور 
یافتند. به گــزارش اعتباربه نقل از پایگاه 
اطلاع رســانی دفتر مقام معظم رهبری، 
همزمان با آغاز ایام الله دهه  فجر و در آستانه 
چهل  و دومین سالروز پیروزی شکوهمند 
انقلاب اسلامی، حضرت آیت الله خامنه ای 
در نخستین ساعات صبح امروز )یکشنبه( 
در مرقد بنیان گذار کبیر انقلاب اسلامی 
حاضر شدند و با قرائت نماز و قرآن، یاد و 
خاطره امام عظیم الشــأن ملــت ایران را 

گرامی داشتند.
رهبر انقلاب اســلامی همچنین با 
حضور بر مزار شهیدان عالی مقام بهشتی، 
رجایی، باهنر و شهدای حادثه هفتم تیر 
۱36۰، علــوّ درجات آنــان را از خداوند 

متعال مسألت کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس در 
گلزار شهیدان سرافراز حضور یافتند و به 

ارواح مطهر مدافعان اســلام و ایران درود 
فرستادند.

تجدید میثاق هیات دولت با 
آرمان های امام راحل)ره(

رییس جمهــوری و اعضــای هیات 
دولت در چهل و دومین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی با حضور در مرقد امام )ره( 
با آرمان های بنیانگذار جمهوری اسلامی 

ایران تجدید میثاق کردند.

تجدید میثاق رئیس قوه قضائیه با 
آرمان های امام راحل

در آســتانه چهل ودومین ســالروز 
پیروزی شــکوهمند انقلاب اســلامی، 
آیت الله رئیســی رئیس قــوه قضائیه و 
مســئولان عالی قضایی با حضور در حرم 
حضرت امام خمینــی )ره( با آرمان های 
بنیانگذار کبیر انقلاب اســلامی تجدید 

میثاق کردند.

 تجدید میثاق رییس مجلس
| با آرمان های امام )ره(

قالیباف: مشــکلات کشور به دلیل 
فاصله گرفتن از راه و مکتب امام)ره( است

رییس مجلس شــورای اسلامی با 
تاکید بر این که مشکلات کشور به دلیل 
فاصله گرفتن از راه و مکتب امام )ره( است 
گفت: امروز انقلابی و دلباخته مردم کسی 
است که در مسیر حل مشکلات مردم گام 

بردارد.
محمد باقر قالیباف در تجدید میثاق 
رییس و هیات رییسه مجلس با آرمان های 
امــام راحل در حرم مطهــر حضرت امام 
خمینی )ره( ضمن تبریک دهه فجر افزود: 
در اولین ســالگردی که با اولین ســال 
مجلس یازدهم است این توفیق را داریم 
که در این ایام در کنار مرقد مطهر حضرت 
امــام )ره( مجددا با این مردم الهی مردی 
که در زندگی جز برای خدا کلامی نگفت 
و جز در راه خدا گامی برنداشــت عهد و 

پیمان ببندیم.

خبر

 هیات عمومی دیوان عدالــت اداری با صدور رای 
وحدت رویه مقرر کرد ایام حضور در جبهه بدون نیاز به 
سابقه اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور در این گونه 

مشاغل به عنوان سابقه خدمت محسوب می شود.
به گزارش دیــوان عدالت اداری، بــه دنبال اعلام 
تعارض در آراء صادره، شــعب دیــوان عدالت اداری با 
خواســته احتساب ایام حضور در جبهه به عنوان سابقه 
خدمت در مشــاغل سخت و زیان آور هیات عمومی در 

این مورد وارد بحث و بررسی شد.
بنا بر این گزارش مشخص شد برخی شعب دیوان با 
صدور رای به ورود شکایت، خواسته خواهان را مورد تایید 
قرار داده و رای به احتساب ایام حضور در جبهه به عنوان 
سابقه سخت و زیان آور داده اما برخی دیگر از شعب تایید 
این خواسته را منوط به داشتن سابقه اشتغال در مشاغل 

سخت و زیان آور دانسته اند.
با طرح این موضوع در هیات عمومی دیوان عدالت 
اداری، اعضای هیات با اکثریت آراء رای به ورود را صحیح 
تشخیص داد و به این ترتیب مقرر کردند ایام حضور در 
جبهه بدون نیاز به ســابقه خدمت در مشاغل سخت و 
زیان آور، به عنوان ســابقه این گونه مشــاغل احتساب 

می شود.

بخشی از مستندات هیات عمومی در تایید رای به 
ورود در این مورد از این قرار است:

اولاً براســاس تبصره 2 ماده ۱۴ قانون کار الحاقی 
مصوب 3۰ / ۱ / 83 » آن دســته از بیمه شــدگانی که 
مشــمول اصلاحیه تبصره )2( ماده )76( قانون تامین 
اجتماعی مصوب ۱۴ / 7 / 8۰ مجمع تشخیص مصلحت 
نظام هستند به شرط آن که خدمت نظام وظیفه خود را 
در جبهه هــای نبرد حق علیه باطل طی نموده یا حضور 
داوطلبانه در جبهه داشــته باشند سوابق خدمتی آنان 

جزء کارهای سخت و زیان آور محسوب می شود.«
ثانیاً براساس ماده 27 قانون جامع خدمات رسانی 
به ایثارگران مصوب 3 / ۴ / 86 » مدت خدمت داوطلبانه 
جانبازان، رزمندگان، آزادگان و شــهدا در جبهه قبل از 
اســتخدام و اشتغال در صورت تمایل جزء سنوات قابل 
قبول از لحاظ بیمه و بازنشستگی به ماخذ مشاغل سخت 
و زیان آور )یک و یک و نیم سال( محسوب می گردد...«
ثالثاً براساس ماده 3 آیین نامه اجرایی ابلاغیه شماره 
۱۱ / ۴۰ / 2۰6/ط مورخ 2۱ / ۱۰ / 88 ستاد کل نیروهای 
مسلح » سه چهارم مدت خدمت کارکنان پایور و وظیفه 
که توسط ارتش جمهوری اسلامی ایران، سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی، کمیته، شهربانی و ژاندارمری )نیروی 

انتظامی(، وزارت ســپاه و وزارت دفاع و جهاد سازندگی 
ســابق به جبهه و مناطق عملیاتی دوران دفاع مقدس 

اعزام شده اند، خدمت داوطلبانه تلقی می گردد...«
رابعاً براســاس رای شماره 2۵7 مورخ ۱6 / 2 / 99 
هیــات عمومی دیوان عدالت اداری »... باتوجه به اینکه 
افراد در طی دوره خدمت وظیفه، جزء کارکنان نیروهای 
مســلح محســوب می شــوند، بنابراین تعیین میزان 
داوطلبانه بودن مدت خدمت کارکنان وظیفه حاضر در 
جبهه هــای دفاع مقدس که ازســوی مراجع زیربط در 
نیروهای مسلح اعلام می شود مشمول بند 3 آیین نامه 
اجرایــی نحوه تعیین فوق العاده ایثارگری، نشــان ها و 
خدمات اداری در مناطق جنگ زده )موضوع بند 2 ماده 
68 قانون مدیریت خدمات کشوری( بوده و... اختیارات 
مقام فرماندهی معظم کل قوا در ارتباط با نیروهای مسلح 
محدود به قوانین نمی شود و اجرای دستورات معظم له 
برای نیروهای مسلح لازم الاجرا است....« بنابراین مفاد 
ماده 3 آیین نامه اجرایی ابلاغیه شماره ۱۱ / ۴۰ / 2۰6/ط 
مورخ 2۱ / ۱۰ / 88 ستاد کل نیروهای مسلح به تمامی 
افرادی کــه خدمت وظیفه خود را در جبهه گذرانده اند 
فــارغ از این که جزو کارکنان پایــور و وظیفه نیروهای 

مسلح باشند یا نباشند، تسری یافته است.

آزمایش موفقیت آمیز ماهواره بر سوخت جامد ذوالجناح

مدت حضور در جبهه سابقه خدمت سخت و زیان آور محسوب می شود

اعضای کمیته تحقیق و تفحص مجلس از شرکت فولاد مبارکه اصفهان انتخاب شدند
به گزارش  خانه ملت، اعضای کمیته ۱۵ نفره تحقیق 
و تفحص مجلس از شــرکت فــولاد مبارکه اصفهان در 
کمیســیون صنایع و معادن انتخاب شــدند. مصطفی 

رضاحســینی قطب آبادی ، رضا تقی پورانوری، لطف اله 
سیاه کلی، روح اله ایزدخواه، حجت اله فیروزی، سیداحمد 
رسولی نژاد، وحید جلال زاده، سیدناصر موسوی لارگانی، 

الهویــردی دهقانی، علــی جدی، علی اکبــر کریمی، 
سیدمصطفی آقامیرسلیم، احسان ارکانی، حسین میرزائی 

و ابراهیم عزیزی اعضای این کمیته هستند.
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مدیرعامل ایران خودرو در دیدار با رییس کل بانک مرکزی عنوان کرد

آمادگی تولید روزانه سه هزار دستگاه خودرو را داریم
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، 
بــا اعلام این که در صورت فراهم شــدن 
شــرایط، در تولید خودرو هیچ مشکلی 
نداریم، گفت: این آمادگی وجود دارد که 
از تمام ظرفیت هــای موجود برای تولید 
روزانه ســه هزار دستگاه خودرو استفاده 

کنیم.
آمادگی تولید روزانه سه هزار 

دستگاه خودرو را داریم
ایکوپرس- فرشاد مقیمی، در نشست 
با رییس کل بانک مرکزی که در آســتانه 
دهه مبارک فجر صــورت گرفت، عنوان 
کرد: در حالی تولیدات ایــران خودرو با 
افزایش ۴۰ درصدی مواجه بوده که سبد 
خودروهای CKD از ۱2۰ هزار دستگاه 
به کم تر از شش هزار دستگاه کاهش یافته 
و عمــق خودکفایــی 8۰ درصــدی 
خودروهای تولیــدی، به معنای کاهش 
ارزبری بالا در محصــولات ایران خودرو 
است. وی تصریح کرد: در صورت اصلاح 
ســاختار قیمت گــذاری و تامین مالی 
مناسب برای سرمایه گذاری قادر خواهیم 
بود 3۰ درصد دیگــر از مانده 2۰ درصد 

ارزبری را نیز کاهش دهیم. 
مقیمی با بیان  این که صرفا 3۰ درصد 
از ارزبری تولید مربوط به خودروساز است، 
تاکید کرد: 7۰ درصد از ارزبری مربوط به 
سایر صنایع اســت که باید برای افزایش 
ســطح و عمق داخلی سازی برنامه ریزی 
شود تا خودروســاز هم بتواند نیازمندی 

خود را از منابع داخلی تامین کند.
وی افزود: ارزبــری در ابتدای تولید 
محصولات جدید در شــرایطی که تعداد 
استانداردهای اجباری افزایش یافته، بالا 

است اما با همراهی ســازندگان به مرور 
کاهش خواهد یافت.

مدیر عامل گروه صنعتی ایران خودرو 
با اشــاره به برنامه های افزایش ســاخت 
داخل، تامین سرمایه ثابت و در گردش را 
عامل مهمی برای ادامه اجرای پروژه های 
این بخش دانســت و گفــت: برنامه های 
کوتاه مدت، میان مــدت و بلند مدتی را 
تدوین کرده ایم و در صورت تامین سرمایه، 
تعهد می دهیم که بار ارزی کشور را کاهش 

داده و بالانس ارزی را محقق کنیم.
وی افزود: از ســال گذشته تاکنون 
۱62 میلیون یورو کاهش ارزبری را محقق 
کرده ایم و این مسیر را برای دستیابی به 

اهداف ادامه می دهیم.
مقیمی با ارایه گــزارش از وضعیت 
تولید و توسعه محصولات، اظهار کرد: از 
ابتدای امســال تا کنون ۴۰ درصد تعداد 
تولید سواری و ۵۵ درصد تولید خودروهای 
ســنگین را ضمن تعمیق ساخت داخل، 

افزایش داده ایم.

وی ضمن اعلام تحقق 86 درصدی 
برنامه های تولید سال 99 تاکنون، عنوان 
کرد: امسال با ثبت تولید روزانه دو هزار و 
9۵2 دســتگاه خودرو نشــان دادیم که 
آمادگی تولید روزانه ســه هزار دستگاه 
خودرو را داریم و در یک روز توانســتیم با 
همت کارگران و زنجیره تامین، چهار هزار 
و 796 دستگاه خودروی دارای کسری را 

تکمیل و روانه بازار کنیم.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
از انتشار اوراق بانکی گام برای نخستین بار 
در صنعت خودروی کشور خبر داد و گفت: 
طبق مصوبه شورای پول و اعتبار، توانسته 
ایم از روش های نوین تامین مالی استفاده 
کنیم؛ اوراق گام بــه ارزش هزار میلیارد 
تومان از طریق بانک صادرات منتشر شده 
و انتشار ۱2۰۰ میلیارد تومان نیز از طریق 
بانک های تجارت و پارســیان در دست 

اقدام است. 
مقیمی خاطرنشان کرد: انتشار این 
اوراق در سال آینده نیز تا سقف شش هزار 

میلیــارد تومان، برای تامین بخشــی از 
نیازمندی های تولید در سرمایه مورد نیاز 

ادامه خواهد داشت. 
وی تاکید کرد:  تمامی منابع مالی به 
زنجیره تامین و قطعه سازان تزریق خواهد 
شد. وی درباره تولید خودروی مسافری و 
تجاری نیز گفت: ایران خودرو دیزل بعد از 
9 سال توقف، توانسته خط تولید اتوبوس 
شهری را احیا کند و تاکنون ۱۵۰ دستگاه 
اتوبوس را تولید کرده است و حدود ۱۰۰ 
دستگاه نیز در فرآیند تولید قرار دارد. هم 
زمان با دهه مبارک فجر، ۱۰۰ دســتگاه 
اتوبوس و مینی بوس به سفارش گذاران 

تحویل خواهد شد. 
مقیمی از ارایه یک محصول جدید در 
هر سال براساس راهبرد ایران خودرو خبر 
داد و گفت: بلافاصلــه پس از تولید انبوه 
محصول تارا،  طراحی و تولید کراس اوور 
جدیــدی را آغاز خواهیــم کرد که طبق 
برنامه سال آینده به مرحله تولید خواهد 
رســید. بهره مندی حداکثــری از نقاط 
مشترک قطعات و مجموعه ها، از سیاست 
های مهم ایران خودرو در کاهش هزینه 
های تولید اســت.  گفتنی است،  در این 
نشســت دبیر انجمن خودروسازان،  دبیر 
انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های 
خودرو و دبیر انجمن صنایع همگن قطعه 
سازی کشور نیز مشکلات و مسایل موجود 
برای ایجاد ثبات در تولید را مطرح کرده و 
خواستار حمایت برای تامین منابع مالی 
شدند.  در ادامه این نشست نیز رییس کل 
بانــک مرکزی با هیات همــراه و دبیران 
انجمن های خودروساز و قطعه سازان از 
خطوط تولید ایران خودرو بازدید کردند.

مهدی میرزایی قمی رئیس مرکز ملی هوا و اقلیم سازمان محیط زیست در مراسم رونمایی از برنامه جامع اقدام ملی کاهش آلودگی هوای کلانشهرها گفت: بر اساس ماده ۲۲ آیین 
نامه فنی قانون هوای پاک، سازمان حفاظت محیط  زیست موظف بود که تا پایان شهریور سال گذشته نسبت به تهیه سیاهه انتشار آلودگی هوا در کلانشهرها اقدام کند. در این زمینه 
سازمان حفاظت محیط  زیست با کنسرسیوم دانشگاه های برتر کشور تفاهمنامه ای امضا کرد و قرار شد که ابتدا این سیاهه انتشار برای هفت کلانشهر ازجمله تهران، کرج، تبریز، 
اراک، اصفهان و شــیراز تهیه شــود و در گام بعدی دو شهر قم و کرمانشاه هم به آن اضافه شود، هدف اصلی از انجام این پروژه وجود قوانین متعدد در حوزه آلودگی هوا بود که 
مترقی ترین آنها قانون هوای پاک است، بر اساس سیاهه انتشار می توان نمای کلی از وضعیت آلودگی هوا در کشور داشت و تصمیم گیری هایی را مطابق با آن انجام داد. در قانون 
هوای پاک به مسائلی مانند سوخت، خودرو، معاینه فنی و حمل و نقل تاکید شده اما اثر هر کدام از این اقدامات مشخص نشده است. برای مثال مشخص نیست که نوسازی ناوگان 
چقدر بر کاهش آلودگی تاثیر دارد؟ در بررسی سیاهه انتشار دو منبع آلاینده انسان ساز و طبیعی در نظر گرفته شده و تمرکز روی منابع انسان ساز مانند منابع متحرک و ثابت است. 

نکته مهم این است که هزینه لازم برای راهکارهای کاهش آلودگی هوا درنظر گرفته شود. متاسفانه هزینه  راهکارهای کاهش منابع آلودگی هوا در بودجه 1400 لحاظ نشده است.

کاهشآلودگیهوا
محرومازاعتبار
دربودجه1۴۰۰

 افتتاح مرکز شتاب دهنده تحقیق 
و نوآوری کروز

مرکز تحقیقات و نوآوری شــرکت صنایع تولیدی 
کروز با حضور ســورنا ســتاری، معاون علمی و فناوری 
رئیس جمهور به طور رسمی افتتاح شد.مرکز تحقیق و 
نوآوری به عنوان شرکتی دانش بنیان در هلدینگ کروز 
همزمان با گســترش فعالیت، در فضای 2 هزار و ۴۰۰ 
مترمربعی مطابق با استانداردهای مراکز تحقیقاتی دنیا 
و بــا ســرمایه گذاری 3 میلیون دلاری بــا جدیدترین 
تجهیزات ایجاد شده است. این مرکز که سال 89 با هدف 
کســب دانش طراحی و تولید قطعات پیشرفته خودرو 
ایجاد شده است، از پنج سال پیش به توانایی ایده پردازی، 
طراحی و تولید قطعات خودرو مطابق با نیاز مشــتری و 
همگام با دانش روز دنیا دست یافته است. هم اکنون مرکز 
تحقیق و نوآوری گروه قطعه ســازی کــروز در زمینه 
داخلی سازی قطعات با دانشــگاه های صنعتی شریف، 
امیرکبیر و تهران همکاری دارد و بیش از 2۵۰ نخبه در 

آن مشغول به کار هستند.
مرکز شتاب دهنده تخصصی کروز به عنوان شرکتی 
دانش بنیان براساس تفاهم نامه ای به مدت سه سال مورد 
حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری قرار 
گرفته اســت.معاون علمی و فنــاوری رئیس جمهور، 
راه اندازی مرکــز تحقیقات و نوآوری شــرکت صنایع 
تولیدی کروز را حرکتی بزرگ در حوزه خودروســازی 
ارزیابی کرد و گفت: کروز در زمینه نوآوری صنعت قطعه  
قدم های لازم را برداشته است، بنابراین با حرکت کروز 
به ســمت مراکز نــوآوری، حمایت هــای لازم را از این 
مجموعه خواهیم کرد.ستاری با بیان اینکه زمانی صاحب 
صنعت خواهیم بود که بتوانیم طراحی کرده و  »خط« را 
ایجاد کنیم، افزود: به دنبال توسعه قطعه سازی در ایران 
هســتیم که برای رســیدن به این مقصود باید بتوانیم 
طراحی ها و ماشین سازی ها را خودمان انجام بدهیم. وی 
با اظهار امیدواری از اینکه شاهد راه اندازی مراکز نوآوری 
در حوزه های مختلف باشــیم، تصریح کرد: شرکت های 
بزرگ خودروساز مجهز به این مرکز شده اند و شرکت های 
قطعه سازی بزرگ نیز با توسعه مراکز نوآوری و ارتباط با 
دانشــگاه و شــرکت های دانش بنیــان، مبدایی برای 
شتاب دهی استارت آپ های فعال در این حوزه ها به  شمار 

می روند.
ســتاری با تاکید بر اهمیــت ارتباط بین صنعت و 
دانشــگاه، اظهــار کرد : باید از پتانســیل اســتادان  و 
دانش آموختگان در حوزه های مختلف و مرتبط با صنعت 
خودرو اســتفاده کنیم؛ زیرا تازمانی که صنعت درگیر 
مونتاژ باشــد، اتفاق خاصی نخواهــد افتاد.به گفته وی 
توســعه مراکز نوآوری در این بخش بســیار مهم است 
؛چراکه می توانیم در راســتای توسعه داخلی سازی گام 
برداریم و خودروهای طراحی خودمان را داشته باشیم.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور ارتباط با دانشگاه، 
مراکز نوآوری و اســتارت آپ ها را برای داخلی ســازی و 
تجاری ســازی مهم بیان کرد و گفــت: زمانی صاحب 
صنعــت خواهیم بود که از دیدگاه مونتاژ فاصله گرفته و 
صنایــع خود را مبتنی بر توان طراحی داخلی توســعه 
بدهیم. ستاری با تاکید بر اینکه خلق دانش موجب ایجاد 
ارزش افزوده می شود، یادآور شد: دانش در حوزه مونتاژ 
خلق نمی شود بلکه زمانی شاهد خلق دانش خواهیم بود 
که دســت به طراحی بزنیم.وی همچنین با اظهار اینکه 
به صورت جدی در حوزه صــادرات کار می کنند، اعلام 
کرد: در همین هفته بــرای راه اندازی مرکز تحقیقاتی 
ســفری به کنیا خواهیم داشــت؛ چراکه اگر به دنبال 
رویکرد صادرات محور هستیم، آفریقا یکی از مناطق پر 

پتانسیل برای صادرات به شمار می رود.

گفتگو-2خبر
مجلس و بحث آزادسازی واردات خودرو 

رقابت خودرو سازان داخلی  با خودرو های وارداتی
سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:  
به نظر می رســد که رویکرد وزارت صمت موافق واردات 
خودرو باشد؛ خودروسازان داخلی باید در فضایی قرار بگیرند تا 
بتواننــد رقابت کنند، اما ما این امکان را از بین برده ایم. یعنی 
خودروســازان ما عملا در یک فضای انحصاری قرار دارند، در 
صورتی که نمی خواهند انحصار وجود داشته باشد. خودرو سازان 
تمایل به فروش خودرو در حاشیه بازار دارند. در نتیجه این اقدام، 
افرادی که قصد سرمایه گذاری دارند؛ وضعیت بازار را بررسی 
کرده و در صورت تمایل وارد بازار ایران می شوند. اما وقتی برای 
خودرو ها قیمت تعیین می شود، هیچ سرمایه گذار داخلی یا 
خارجی وارد بازار نمی شــود.به همین خاطر برای آزاد سازی 
واردات خودرو چند کار باید همزمان انجام شــود. برای تداوم 
فعالیت صنعت خودروســازی به صورت مســتقل، باید به 
خودروساز اجازه فروش با قیمتهای موجود در بازار داده شود و 
اگر نتوانست در بازار موفق عمل کند، باید محصولات دیگری 
تولید کند که مشتری راضی باشد و حاشیه سود خوبی داشته 
باشد. قبل از آزادسازی واردات باید صنعت خودرو ساماندهی 
شــود؛ البته گزارش هایی نیزارایه شده است. به عنوان مثال 
آخرین گزارش تحقیق و تفحص مجلس با گزارشات قبلی بسیار 
متفاوت است، زیرا با رویکرد عارضه یابی تدوین شده است.برای 
رفع مشکل این صنعت باید از گزارش های ارایه شده به عنوان 
راهنما استفاده کرد. زمانی که مشکلات اصلی حل شد، می توان 
برای برخی مسائل باقی مانده قانون گذاری کرده و بخشنامه 

ابلاغ کنیم.
ساماندهی شرکت های خودرو ساز داخلی برای 

کیفیت تولید
اکثر راهکارها به صورت مدون در گزارشات نوشته و ارایه 
شده است. اما در گام اول باید وضعیت سهامداری در صنعت 
خودرو، بررسی و مشخص شود. یکی از بهانه های دولت که به 
حق نیز هست این موضوع است که شرکت های خودروسازی، 
شــرکت های تو در تویی درست کردند و سهام خود را به این 
شــرکت های تو در تو واگذار کرده اند. بــه عبارتی دیگر، این 
شــرکت ها به نوعی مدیریت شرکتهای اصلی را نیز مشخص 
می کنند. یعنی دولتی که از طریق سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع ایران، ۱7 درصد سهام در این شرکت های خودروسازی 
دارد، حق تعیین هیات مدیره را ندارند. بنابراین اولین قدم برای 
ساماندهی به وضعیت صنعت خودرو این است که وضعیت سهام 
این شرکتهای تو در تو مشخص شود؛ یعنی سهام باید از دست 
این شــرکت ها خارج و در بورس عرضه شود و بعد از آن طبق 
قانون تجارت مجمع تشکیل شود. در گام بعدی، برای نجات 
خودروسازی نظام قیمت گذاری باید برداشته شود. مادامی که 
نظام قیمت گذاری وجود دارد شرکت های خودروسازی قدرت 
نفس کشــیدن ندارند. شرکت هایی که شاید به اندازه میزان 
فروش خود در سال زیان می کنند و معادل این زیان به جیب 
دلالان و واسطه ها می رود. گام سوم، خصوصی سازی صنعت 
خودرو است. این خصوصی سازی نباید همانند دفعات گذشته 
بــه گونه ای انجام شــود که با شکســت مواجه گــردد. اگر 
خصوصی سازی خاص باشد، باید به افراد خبره و با سرمایه کافی 
سپرده شود. اگر خصوصی سازی عام باشد که باید در مجامع به 
صورت منطقی تصمیم گیری شــود وبه عنوان گام آخر باید 
پیگیری برنامه هایی که در راستای چشم انداز صنعت خودرو 
در سال ۱۴۰۴ داریم، را در نظر گرفت. اگر تمامی راهکار ها به 
صورت درست و اصولی پیگیری شود ما می توانیم به هدف تولید 
3 میلیون خودرو در سال ۱۴۰۴ برسیم. حدودا ۱.۵ میلیون 
خــودرو در داخل مصرف می شــود و ۱.۵ میلیون باید صرف 
جایگزینی خودروهای فرسوده و صادرات شود. صادرات نقش 
بسیار مهمی دارد چون اگر خودروسازی بخواهد خودرو تولید 
کند ولی قدرت صادرات آنها را نداشته باشد، نمی تواند رشد کند. 
حتما خودروتولید شده باید در فضای جهانی قرار بگیرد تا بتواند 

به استانداردهای جهانی دست پیدا کند.

رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن، تجارت گفت: 37 میلیارد تن ذخایر معدنی در کشور شناسایی شده که برآورد آن به 6۰ میلیارد تن خواهد 
رسید. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن، تجارت در آیین افتتاح سه نمایشگاه تخصصی در تهران گفت:بر 
اساس مجوز ستاد ملی مبارزه با کرونا از یک ماه پیش مقرر شد، نمایشگاه های مختلف با رعایت شیوه نامه های بهداشتی برگزار شود. وی با اشاره 
به برگزاری ۱۰ نمایشگاه تا کنون، تصریح کرد: هم اکنون نمایشگاه ماشین آلات معدن افتتاح شد.وزیر صمت با بیان اینکه 63 ماده معدنی در ایران 
داریم، ادامه داد: 37 میلیارد تن ذخایر معدنی شناسایی شده که برآوردش به 6۰ میلیارد تن خواهد رسید. رزم حسینی اضافه کرد: با فضایی که 
در کشور برای سرمایه گذاری در این بخش فراهم شده، میتوانیم بخش معدن را پا به پای بخش نفت پیش ببریم به گونه ای که هم ارزآوری داشته 

باشد و هم اشتغال.

دکتر فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی در حکمی خانم دکتر یکتا اشرفی را به عنوان عضو جدید هیات مدیره شرکت سهامی بیمه ایران 
منصوب کرد.یکتا اشرفی پیش از این رییس پژوهشکده امور اقتصادی وزارت اقتصاد بوده و دارای مدرک تحصیلی دکتری علوم اقتصادی از دانشگاه 
فردوسی مشهد بوده و مقالات علمی و پژوهشی متعددی است.وزیر اقتصاد همچنین در حکم دیگری آقای رضا کاظمی تکلیمی عضو پیشین هیات 
مدیره بیمه ایران را به عنوان رییس هیات عامل صندوق بیمه همگانی حوادث طبیعی منصوب کرد. وزیر اقتصاد در این حکم مواردی چون “تلاش در 
جهت توســعه فرهنگ بیمه همگانی حوادث طبیعی”، “تسریع در ایجاد ساختارهای اداری لازم برای راه اندازی صندوق”، “پیگیری وصول منابع 
 درآمدی صندوق” و “کسب حداکثر بازده از سرمایه گذاری های انجام شده موضوع قانون” را به عنوان اولویت های کاری کاظمی تکلیمی تعیین

 نموده است.

شناسایی۳۷میلیاردتنذخایرمعدنیدرکشور تلاشدرجهتتوسعهفرهنگبیمههمگانیحوادثطبیعی

بازدید وزیر صمت از سالن سایپا در نمایشگاه 
سازندگان قطعات خودرو

گــروه خودروســازی ســایپا در پانزدهمین 
نمایشگاه بین المللی قطعات، لوازم و مجموعه های 

خودرو حضوری فعال دارد.
به گزارش ســایپا نیــوز، در آئین افتتاحیه این 
نمایشــگاه که با حضور وزیر صمت آغاز شــد، گروه 
خودروسازی سایپا با ارائه جدیدترین محصولات در 
حوزه قطعات خودرو نقش مهمی در برگزاری هرچه 

پربارتر این نمایشگاه داشت.
دکتر علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت معدن و 
تجارت با حضور در سالن گروه خودروسازی سایپا از 
توانمندی شرکت های گروه سایپا در داخلی سازی و 
ساخت قطعات پیشرفته و های تک بازدید کرد و از 
نزدیک در جریان اقدامات صورت گرفته قرار گرفت.

گفتنی است گروه خودروسازی سایپا در فضایی 
بالغ بر 3 هزار متر مربع و با حضور شرکت های سازه 
گستر، مگاموتور، مالیبل، قالب های بزرگ صنعتی، 
پلاســکوکار، سایپاآذین، فنرســازی زر، ایندامین، 
زامیاد، رادیاتور ایران، ســایپایدک، همراه خودرو، 
سایپالجستیک، سایپاپرس، سایپا آذربایجان، رینگ 
ســایپا و شــرکت های تامین کننده قطعات گروه 
خودروسازی ســایپا در این نمایشگاه حضور یافته 

است.
تولید خودروهاي تجاري سبک در زامیاد از 

3۰ هزار دستگاه عبور کرد
به گزارش سایپانیوز به نقل از ارتباطات زامیاد، 
معاون تولید شرکت زامیاد با اعلام این خبر افزود: این 

شرکت همزمان با فعال سازی ظرفیت  های موجود 
تولید و تعامل پیوســته با شرکت  های تامین کننده 
قطعات، توانست در بخش خودروهای تجاری سبک 
3۰ هزار دستگاه انواع محصولات سبک تجاری را تا 

دوم بهمن سال 99 تولید کند.
ایرج خسروداد ثبت این تعداد از تولید انواع وانت 
در شرکت زامیاد را در شرایطی دانست که تحریم و 
اپیدمی بیماری کرونا، بسیاری از برنامه هاي در نظر 
گرفته شده در فرآیندهای تامین، پشتیبانی و مالی 

را با چالش جدی روبرو کرده است.
خسروداد همچنین خاطرنشان کرد: شکستن 
رکورد تولید روزانه و ماهانه، بخشــی از برنامه جامع 
تولید این شرکت بود که در سال “جهش تولید” و با 
حمایت ها و تدابیر مدیریت ارشــد گروه ســایپا و 
همدلی و تلاش مجموعه همــکاران زامیاد تحقق 

یافت.
معاون تولید شــرکت زامیاد در ادامه با اشاره به 
اینکه این شرکت به همراه حفظ و ارتقاء تیراژ تولید، 
توجه به ارتقاء اســتاندارد 8۵ گانه خودرو و افزایش 
کیفیت محصــولات خود را به عنوان یک اصل مهم 
دانســته است، تاکید کرد: برای تحقق این امر مهم، 
ارتباط و تعامل با ســازمان ها و نهاد های نظارتی از 
جمله ســازمان ملی اســتاندارد و سازمان و محیط 

زیست را بسط و گسترش داده است.
خسروداد با تاکید بر اینکه شرکت زامیاد علاوه 
بر افزایش داخلی ســازی محصولات خود، اقدامات 
مهمــی در حوزه های توســعه محصــول و فروش 
محصولات خود در دســتور کار دارد، یادآور شــد: 

افزایش سبد محصولات خود در انواع سگمنت ها به 
ویژه در حوزه خودروهای سبک تجاری و ارائه شیوه 
های متنوع فروش، بخشی از برنامه ریزی این شرکت 
همزمان با افزایش تولید تا پایان سال جاری می باشد. 
معاون تولید شرکت زامیاد در خاتمه یادآور شد: این 
شرکت با بیش از نیم قرن تجربه در عرصه تولید انواع 
خودروهای تجاری همواره نقش به سزایی در توسعه 
و تجهیــز ناوگان حمل و نقل جاده ای، مســافری و 
عمومی کشــور داشته است و این امیدواری می رود 
که با توجه به استراتژی کلان در نظر گرفته شده در 
مجموعه گروه خودروسازی سایپا و شرکت زامیاد، 
میزان سهم بازار این شــرکت در حوزه خودروهاي 

تجاري افزایش یابد.
جریمــه تأخیر در تحویــل و هزینه افت مدل 

محصولات زامیاد به مشتریان پرداخت خواهد شد
آغاز شــماره گذاری نیسان وانت های زامیاد از 
چند روز آینده/ تولید وانت هاي زامیاد با موتور جدید 

یورو ۵ ادامه مي یابد

ادامه تحقق جهش تولید در گروه خودروسازی سایپا؛

تولید خودروهاي تجاري سبک در زامیاد از ۳۰ هزار دستگاه عبور کرد

۲۵ ستاره در آخرین 
ارزیابی کیفی 
خودروهای تجاری از 
آن بهمن دیزل شد

شرکت بهمن دیزل با توسعه محصولات و سطح کیفی خود، 
رونقی به وضعیت کیفی خودروهای تجاری بخشید و توانست در 
آخرین ارزیابی شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران 2۵ ستاره 

کیفی را به خود اختصاص دهد.
شرکت بهمن دیزل در گزارش منتشر شده از ارزیابی خودروهای 
تجاری در آذر ماه امسال توسط اداره کل صنایع حمل و نقل وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، موفق شد بخش خودروهای تجاری نیمه  

سنگین را در اختیار بگیرد و با یک محصول پنج ستاره و دو محصول 
چهار ستاره در این جمع بدرخشد. رتبه های اول تا سوم به سه محصول 
کامیونت ایسوزو NMR85E ، ایسوزو NPR75K و شیلر تعلق گرفته که 
در مجموع ۱3 ستاره را برای این بخش به ارمغان آورده اند. بهمن دیزل 
تمــام توان خــود را به کار گرفته اســت تــا خودروهایی درخور 
مصرف کنندگان ایرانی و برخوردار از کیفیت و ایمنی بالا در اختیار 
متقاضیان قرار دهد و در همین راستا کامیون ایسوزو NPR75M دیگر 

محصولی است که با چهار ستاره، در بخش کامیون های گزارش کیفی 
آذر ماه می درخشد و در سگمنت مینی بوس نیز مانند آبان  ماه جایگاه 
اول و دوم در اختیار ایسوزو سحر و مینی بوس شیلر بوده است. این دو 
خودرو مانند بسیاری از محصولات بهمن دیزل با چهار ستاره کیفی 
در این گزارش شــرکت کرده اند. بهمن دیزل در ماه های پیشــین 
برنامه های بسیاری برای توسعه محصولات و افزایش سطح کیفی 
انجام داده که نتیجه آن در کیفیت خودروها مشخص است. این توسعه 

با رفع عیوب عملکردی و غیرعملکردی خودروها از جمله فنربندی و 
تعلیق فرمان، موتور و انتقال قدرت، ترمز، تجهیزات الکتریکی، تزئینات 
داخلی و خارجی، بدنه، رنگ و نفوذ آب انجام شــده است. شرکت 
بهمن دیزل هم اکنون بالغ بر 8۵هزار دستگاه از محصولات تولیدی با 
تنوع محصولات مختلف در سیســتم حمل و نقل درون شهری، 
برون شهری و مسافری کشور فعالیت می کند و بیش از 6۰ درصد 

سهم بازار را با سطح کیفیت ۴ و ۵ ستاره به خود اختصاص داده .



خبرهایکوتاه
ترامپ رفت و ما و کشورهای 

خلیج فارس ماندیم
وزیر خارجه با بیان این که باید به برخی از کشــورهای 
خلیج فارس ثابت شده باشد که چگونه خود را چهار سال معطل 
ترامــپ کردند، گفت: اکنون ترامپ رفــت و ما و آنها ماندیم. 
محمدجواد ظریف افزود: ما همیشه دست مان را برای دوستی 
به سمت کشور های خلیج فارس دراز کرده ایم زیرا این منطقه 
متعلق به همه ما و امنیت آن به نفع همه ماست. وی با اشاره به 
این که از ناامنی منطقه فقط یک گروه منفعت می برند، گفت: 
لذا ما این آمادگی را داریم که با کشــور های منطقه گفت وگو 
کنیم. همچنین ظریف با انتشار پیامی درخصوص انفجارهای 
روز پنجشنبه بغداد نوشت: از بمب گذاری های تروریستی در 
بغداد تا چاپلوسی و چکمه بوسی نتانیاهو. هرچند این بار برای 
فــرد جدید جملگی جز یک هدف ندارد: به تله انداختن یک 
رئیس جمهوری دیگر در آمریکا، برای هدر دادن جان و سرمایه 
آمریکایی، به منظور مقابله با ایران. به رغم استیصال رقت بار 
]نتانیاهو[، نقشــه های فرومایه علیه ایران دوباره به شکست 

خواهد انجامید.

سهام عدالتی ها مراقب پیامک های 
جعلی باشند

پیامک هایی در مورد ثبت نام در ســامانه سجام برای 
برخی مشمولان سهام عدالت ارسال و در آن اعلام شده که 
اگر در زمان مشخصی در سجام ثبت نام نکنند، سود سهام را 
دریافت نخواهند کرد؛ در حالی که این موضوع صحت ندارد. 
افرادی که روش غیرمستقیم را برای مدیریت سهام عدالت 
خود انتخاب کرده بودند، سهامدار شرکت های سرمایه گذاری 
اســتانی که زمان ثبت نام سهام عدالت در آن استان ساکن 
بوده اند، محسوب می شــوند. درنتیجه شرکت های همان 
اســتان مدیریت سهام شــان را برعهده دارد. بر این اساس 
چندی پیش اعلام شد که افراد مذکور لازم است در سامانه 
سجام به نشانی sejam.ir ثبت نام کرده و کد بورسی خود 
را دریافت کند. در این راســتا اخیــرا پیامک هایی درمورد 
ثبت نام در سامانه سجام، برای برخی مشمولان سهام عدالت 
ارسال و در آن اعلام شده که اگر در زمان مشخصی در سجام 
ثبت نام نکنند، سود سهام را دریافت نخواهند کرد، درحالی 
که این موضوع صحت ندارد؛ زیرا برای ثبت نام در ســامانه 

سجام مهلتی در نظر گرفته نشده است./ ایسنا

نخستین نمایشگاه مجازی کتاب تهران 
با فروش بیش از ۶۴ میلیارد تومان

نخستین نمایشگاه مجازی کتاب تهران با فروش یک 
میلیون و 2۵۴هزار و ۵99 نسخه کتاب به ارزش 6۴۰ میلیارد 
و 2۵8میلیــون و 77هزار و ۵68 ریال به کار خود پایان داد.  
به گــزارش روابط عمومی خانه کتاب و ادبیــات ایران، در 
نخستین نمایشــگاه مجازی کتاب تهران 223هزار و 867 
سفارش ثبت شده اســت که از این تعداد ۱22هزار و ۴۵8 
سفارش ارسال و ۱۰۱هزار و ۴۰9 سفارش در انتظار ارسال 
هستند.  همچنین در مدت زمان برگزاری این نمایشگاه، ۵7۰ 
هزار و 829 بســته از طریق پست و 27هزار و 8۰۵ بسته از 
طریق خود ناشر ارسال شد. نخستین نمایشگاه مجازی کتاب 
تهران از اول بهمن ماه آغاز و دهم بهمن به کار خود پایان داد.  
گفتنی است، با پایان نمایشگاه، ناشران و خریداران کتاب به 
منظور پیگیری خرید و سفارش های خود به پنل شخصی 

دسترسی خواهند داشت.

فعلا قصد آزادسازی باقیمانده سهام 
عدالت را نداریم

فرهاد دژپســند، وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره 
آزادسازی بخش ســوم سهام عدالت که قرار بود در دهه 
فجر و 22بهمن گفت: متناســب شــرایط بازار تصمیم 
می گیریم و تا الان برنامه ای برای آزادسازی باقیمانده سهام 
عدالت نداریم، بنابراین زمان بندی بستگی به شرایط بازار 
دارد. وی در مورد واگذاری دارا ســوم گفت: کمیته ای در 
این زمینه داریم که برنامه ریزی می شود و هر موقع شرایط 
بازار مساعد باشد، صندوق دارا سوم را هم ارائه می کنیم. 
دژپســند با بیان این که دولت از بازار ســرمایه حمایت 
می کند، گفت: به هیچ وجه تضمین نمی دهیم، البته فروش 
اوراق تبعــی دولت یک نوع تضمین اســت، همچنین 
صندوق های بازارگردانی یک نوع حمایت حرفه ای از بازار 
سرمایه و ســهامدار خرد است. بنابراین تضمین خلاف 
اصول بازار ســرمایه است اما دولت حمایت می کند و به 
هیچ وجه پشت بازار سرمایه را خالی نمی کند و در ارکان 
حکومت هم کسی نگاه منفی به بازار سرمایه ندارد و تقریبا 

همه نگاه ها حمایتی است./ فارس
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مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: در کل کشور ۳۲ هزار میلیارد تومان از کارگاه های مختلف مطالبه داریم که نمی توانیم آنها را وصول کنیم. مصطفی سالاری در ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید استان قزوین، افزود: سازمان تامین اجتماعی 4۶ میلیون نفر را تحت پوشش دارد و در وصول مطالبات خود با مشکلاتی مواجه است.وی با اشاره به 
۳۲ هزار میلیارد تومان مطالبات این سازمان در کشور، افزود: ما چون نمی توانیم این مطالبات را از کارگاه ها وصول کنیم با استفاده از راهکارهای مختلف نظیر امهال و تقسیط 
برای وصول این موجود تلاش می کنیم تا به کارگاه ها هم فشار نیاید.این مسئول گفت: اگر ما نصفی از این مطالبات را دریافت کنیم حدود 1۵ درصد از مطالبات بازنشستگان 
را تسویه  می کنیم و میزان رضایت را در میان این قشر افزایش خواهیم داد.سالاری گفت: ما باید دغدغه تولیدکنندگان و واحدها را نیز داشته باشیم ولی از سوی دیگر نیز 
توجه داشته باشیم تا به واحدهای تولیدی فشار کمتری وارد شود.سالاری با اشاره به پرداخت حقوق و مستمری کافی به بازنشستگان، افزود: هم اینک حدود سه میلیون و 
۶00 هزار بازنشسته از سازمان حقوق می گیرند که تعداد آنها با خانواده حدود 11 میلیون نفر می شود.وی با اشاره به خدمات سازمان در بحث درمان، گفت: امیدواریم بتوانیم 

دفترچه را در چند ماه آینده حذف کنیم و جامعه هدف ما با کد ملی بتوانند از آزمایشگاه ها و مراکز درمانی خدمات دریافت کنند.

تامیناجتماعی
۳2هزارمیلیارد

تومانمطالبهدارد

خبرهایکوتاه
جریانی را که بخواهد با جنگ به قدرت 

برسد به رسمیت نمی شناسیم
علی شــمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی در دیدار 
ملاعبدالغنی برادر، سرپرست هیات سیاسی طالبان گفت: 
ایران هیچ گاه جریانی را که بخواهد با جنگ در افغانستان به 
حاکمیت برسد به رسمیت نخواهد شناخت. وی با اشاره به 
سابقه شرارت و جنگ افروزی آمریکا در منطقه تصریح کرد: 
آمریکا به دنبال صلح و امنیت در افغانستان نیست. در این دیدار، 
ملاعبدالغنی برادر نیز با ارائه گزارشی از روند مذاکرات صلح 
در افغانستان و با اشــاره به بدعهدی های ترامپ در اجرای 
توافق نامه صلح اظهارکرد: ما به آمریکا اعتماد نداریم و با هر 
جریانی که مزدور آمریکا باشد، می جنگیم. وی بابیان این که 
در آینده افغانستان همه اقوام و طوایف باید مشارکت داشته و 
ایفای نقش کنند، حفظ امنیت مرزهای افغانستان و ایران را 
مورد تأکید قرارداد و آمادگی طالبان را برای همکاری در این 
زمینه اعلام کرد. علی شمخانی در حساب کاربری خود درباره 
این دیدار در توییتر نوشت: در ملاقات با هیأت سیاسی طالبان، 

رهبران این گروه را در مبارزه با آمریکا مصمم دیدم. / فارس

بیمه تعاون گواهینامه ایزو ۳۱۰۰۰ گرفت
بیمه تعاون موفق شد گواهینامه استاندارد ایزو 3۱۰۰۰ 
را از موسسه توف نورد اتریش دریافت کند. مریم سلماسی، 
مدیر ریسک بیمه تعاون با اعلام این خبر گفت: این استاندارد 
که برای نخســتین بار در شرکت بیمه تعاون اخذ می شود، 
گواهی مدیریت ریسک بوده و در بین سایر شرکت های بیمه ای 
نیز کمتر شرکتی موفق به دریافت آن شده است. وی افزود: 
شــرکت بیمه تعاون موفق شد بدون وجود »عدم انطباق«، 
استاندارد ایزو 3۱۰۰۰ ویرایش سال 2۰۱8 را دریافت کند. 
مدیر ریســک بیمه تعاون ادامه داد: با پیاده سازی اقدامات، 
طراحی رویه ها و مستندات برای دریافت این گواهینامه را آغاز 
کردیم. همچنین جلسات ماهانه برای بررسی ریسک های 
مختلف شرکت در سطوح استراتژی و فرآیندی و شناسایی و 
تجزیه و تحلیل آنها برگزار شد که در پی آن راه حل های اجرایی 
مطلوبی نیز برای هر ریسک طراحی شد. سلماسی همچنین 
به روندهای آتی شــرکت برای بهبود شاخص های مدیریت 
ریسک اشــاره کرد و گفت: ضمن اولویت بندی اقدامات هر 
واحد، روند بهبود شــاخص ها را طراحی کرده ایم تا بتوانیم 

همواره روند تعالی را طی کنیم.

2۰سال به داخلی سازی صنایع دریایی 
توجه نشد

محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی گفت: حدود دودهه 
تلاش می کردیم از ظرفیت داخلی برای توسعه صنایع دریایی 
استفاده شود، اما با بی توجهی مسؤولان مواجه می شدیم، ولی 
امروز استفاده از ظرفیت داخل در توسعه صنایع دریایی شکل 
گرفته است. وی در مراسم امضای دو قرارداد سرمایه گذاری 
تأمیــن و تحویــل ۱۰فروند شــناور راهنمابر بــه میزان 
39۰7میلیارد ریال و تفاهم نامه همکاری های فنی و تخصصی 
و پژوهشی سازمان بنادر و دریانوردی و دانشگاه علم و صنعت 
اظهار داشت: خوشحالیم که در این برنامه یکی دیگر از گام های 
خودباوری را برداشتیم. ما اگر بخواهیم هدف کلانی که رهبر 
معظم انقلاب در حوزه اقتصاد دریامحور بر آن تأکید دارند را 
گسترش دهیم، باید توسعه منابع انسانی و قلمرو کسب و کار 
دریایی را در این حوزه دنبال کنیم که این ظرفیت سازی لازم 
دارد. با توجه به شعار »ناوگان ایرانی و دریانوردان ایرانی« باید 
در گام اول، نیروی انسانی را تربیت کرد که با تأسیس دانشکده 

بندری و دریانوردی این مهم محقق می شود. / فارس

انتقاد رئیس جهاد دانشگاهی از 
عدم همکاری وزارت جهادکشاورزی

حمیدرضا طیبی درخصوص عملکرد جهاد دانشگاهی 
در حوزه کشاورزی، گفت: »جهاد دانشگاهی حوزه کشاورزی 
را از ابتدای فعالیت در دســتور کار قرار داده بود، اما به دلیل 
محدودیت بودجه ای در بخش هایی ورود می کنیم که کارفرما 
منابع مالی به منظور ایجاد تکنولوژی را تامین می کند.« رئیس 
جهاد دانشگاهی با اشاره به اینکه در حوزه کشاورزی بودجه 
کافی اختصاص داده نشده است، ادامه داد: »در زمینه کشت 
بافت جهاد دانشگاهی فعالیت خوبی را آغاز کرد و به نتیجه 
مطلوب رســاند که درنهایت این مجموعه به عنوان شرکت 
دانش بنیان از جهاد دانشگاهی خارج شد.« وی ضمن اشاره به 
وابستگی کشور به واردات مرغ لاین، گفت: »جهاد دانشگاهی 
در زمینه تولید مرغ لاین ورود کرده اما وزارت جهاد کشاورزی 
همکاری لازم را ندارد هرچند مشــکلات درحال رفع شدن 
است و امیدواریم فعالیت خود را در زمینه اصلاح نژاد مرغ بومی 

ایران ادامه دهیم«.

دستیابی به رکورد تولید 280 هزار تن کاتد تا پایان امسال
سرپرســت معاونت معدنی وزارت 
صمت از افزایش ۱2 درصدی تولید مس 
در مجتمــع مس سرچشــمه خبر داد و 
گفت: تا پایان سال جاری، این شرکت به 
رکورد تولید 28۰ هزار تن دست خواهد 

یافت.
  اردشیر ســعدمحمدی در حاشیه 
برگزاری شــانزدهمین نمایشــگاه بین 
المللی معدن، صنایع معدنی، ماشین آلات 
و تجهیزات معدن، راهســازی و صنایع 
وابسته افزود: سال گذشته در این مجتمع 
2۵۰ هزار تن مس تولید شد که یک رکورد 
تاریخی محسوب می شد، اما امسال از این 
رکورد هم عبور خواهیم کرد. مدیرعامل 
شرکت ملی صنایع مس ایران همچنین 
اضافه کرد: امسال همچنین تولید آند در 
کشور ۱6 درصد رشــد خواهد یافت و با 
توجه به سرمایه گذاری جدید دو میلیارد 
و ۵۰۰ میلیون یورویی در این شــرکت، 
امیدواریم ظرفیت تولید مس در ســال 

۱۴۰3 با بهره برداری از 29 طرحی که آغاز 
شده است به ۵۵۰ هزار تن در سال برسد. 
به گفته سرپرســت معاونت امور معدنی 
وزارت صمت، سال گذشته همچنین ۵28 
میلیون تن مــاده معدنی جدید با ارزش 
درجای ۵ هــزار میلیارد تومان به دارایی 
مس سرچشمه اضافه شده است و تا پایان 
امســال هم، یک معدن بــزرگ دیگر به 
دارایی های کشور افزوده خواهد شد و در 

مجموع، رتبه هفتم ایران به لحاظ دارایی 
مس جهان، با 36 میلیون و ۵۰۰ هزار تن 
 مس خالص به رتبه ششــم دنیــا ارتقا 

خواهد یافت. 
 مس ایران از کیفیت بسیار مطلوبی 
برخوردار است و با عیار 999/99 درصدی 
در جهان مشــتریان خاص خود را دارد و 
امیدواریم با این کیفیت تولیدات بتوانیم 
جایگاه جهانی خود را در صنعت مس ارتقا 

دهیم. وی همچنین با اشاره به گلایه اهالی 
معدن کشور در مورد فرسوده بودن اکثر 
تجهیزات و فنــاوری بکار رفته در معادن 
گفت: این گلایه درســتی است و وزارت 
صمت برای نوسازی ادوات معدنی برنامه 
ریزی کرده اســت. با مذاکراتی که با وزیر 
 صنعت داشتیم امیدواریم بزودی منابع  
ارزی مورد نیاز برای نوســازی تجهیزات 
معدنی فراهم شــود. در مرحله نخست 
معادن بزرگ کشور تجهیز خواهند شد تا 
به افزایش تولید کمک بیشــتری شود و 
معادن متوســط و کوچک نیز از نظر دور 
نمانده اند و مقرر است آن ها نیز از این منابع 
برای نوســازی تجهیزات خود استفاده 
کنند. وی گفت: کشور نیازمند حرکت و 
توسعه بیشــتر در بخش معدن است تا 
جایگاه معادن در تولید ناخالص ملی کشور 
و اقتصاد ملی بهبود یابد و توسعه امکانات 
فنی، آموزش و قوانین پویا در دستور کار  

وزارت صنعت، معدن و تجارت است

برای تحقق اهداف زنجیره فولاد،  نیازمند انسجام و 
هماهنگی بیشتری درون اجزای این زنجیره هستیم.

 به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی ایمیدرو، 
مهندس وجیه اله جعفری  در هفتمین همایش استیل 
پرایس در جمع مدیران و کارشناسان صنعت فولاد سخن 
می گفت،  تصریح کرد: برای برنامه ریزی دقیق و عملیاتی، 
ارتباط بیشــتر و سازمان یافته از بخش های بالادستی 
همچون اکتشاف تا حلقه های پایین زنجیره، ضرورت 
دارد. وی چنین انســجامی را ســبب ساز توسعه، رشد 
اشتغال و سرمایه گذاری دانست و اظهار داشت: با فعالیت 
سیستمی و سازماندهی مطلوب بین اجزای زنجیره،  می 
توان اهداف توسعه ای بخش معدن و صنایع معدنی و به 

ویژه فولاد را محقق کرد.
برنامه جدید حفاری

وی مهمترین نیاز فعلی زنجیره فولاد را اکتشــاف 
ذکر کرد و گفت: بیشترین حفاری صورت گرفته در طول 

یکسال در محدوده ۱۵۰ هزار متر بوده اما اکنون ایمیدرو 
با فعال سازی توانمندی های داخلی برنامه افزایش قابل 
توجه حفاری را پیش رو دارد. جعفری با اشاره به پهنه ها 
و آنومالی های کشــف شده سال های اخیر، ادامه داد: با 
احتساب فعالیت بخش خصوصی و ورود ماشین آلات 
جدید، باید در گام بعدی به فکر حفاری در مقیاس های 
بالا باشــیم تا بدین ترتیب زمینه تامین مواد اولیه مورد 
نیاز زنجیره فولاد و دیگر زنجیره های مواد معدنی فراهم 
شود. رئیس هیات عامل ایمیدرو افزود: ایمیدرو از حضور 
و ســرمایه گذاری بخش خصوصی و کنسرسیوم های 
اکتشاف استقبال می کند و در این میان حضور نخبگان 

برای بهره گیری از دانش روز،  اهمیت به سزایی دارد.
نیاز بخش ریلی و برق

وی همچنین اهمیت زیرساخت ها را یادآور شد و 
اظهار داشت: تحقق اهداف ۱۴۰۴ در این بخش به 9.۵ 
میلیــارد یورو نیاز دارد که 3.8 میلیارد مربوط به بخش 
ریلی و 2.8 میلیارد یورو مربوط به حوزه تامین برق است.

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت در ادامه گفت: 
خوشبختانه ســرمایه گذاری های بخش خصوصی در 
حوزه آب ثمر بخش بوده و فاز نخست خط انتقال آب از 
خلیج فارس به فلات مرکزی افتتاح شده و قرار است پس 
از رســیدن این خط به سرچشمه کرمان و چادرملو در 

یزد، فازهای جدیدی اجرایی شود.
جعفری با تاکید بر اینکه شرکت های بزرگ از جمله 
گل گهر، چادرملو و ملی مس در توســعه زیرساخت ها 
پیشرو بوده اند، تاکید کرد: هدایت نقدینگی این شرکت 
ها به توسعه و همکاری با شرکت های کوچک برای تحقق 

اهــداف زنجیره فولاد، جزو سیاســت هــای ایمیدرو 
محسوب می شود.

وی همچنین به اهداف نوآورانه زنجیره فولاد اشاره 
کرد و گفت: طی 2۰ سال اخیر شاهد تغییرات گسترده 
ای در تولید گریدهای مختلف فولادی بوده ایم و امروزه 
تولید محصولات ســبک با استحکام بالا مورد نیاز بازار 
است. به گفته جعفری، شرکت های فولادی توانسته اند 
تــا 6۱درصد مصرف انرژی را کاهش دهند. جعفری در 
ادامه گفت: با تلاش های صورت گرفته و سیاست های 
اجرا شــده در صنعت فولاد، شــاهد بومی سازی 6۰ تا 

8۱درصدی بوده ایم.
افزایش ظرفیت های تولید

رئیــس هیات عامل ایمیدرو بــا تاکید بر اینکه به 
اهداف توسعه ای ۱۴۰۴ دست خواهیم یافت،  افزود: تا 
پایان سال گذشته ظرفیت تولید کنسانتره ۵7.6 میلیون 
تن، گندله ۴7 میلیون تن،  آهن اسفنجی 3۵.3 میلیون 
تــن و فولاد خام 37 میلیون تن بوده اســت که تا پایان 

امسال این ارقام رشد خواهد داشت.
تا پایان سال 99ظرفیت تولید کنسانتره آهن 7.۵ 
میلیون تن، گندله ســنگ آهــن ۱۵ میلیون تن، آهن 
اسفنجی ۱.7 میلیون تن و شمش فولاد ۵.7 میلیون تن 
افزوده می شــود. وی در بخش دیگری از سخنانش به 
افزایش ظرفیت های تولید در صنایع معدنی پرداخت 

که طی سال های 92 تا 98 محقق شده است.
به گفته جعفری، طی 9 ماه امسال، تولید محصولات 
فولادی ۱۰درصد، شــمش ۱2درصد، آهن اسفنجی 
9درصد و گندله سنگ آهن ۱۱درصد رشد داشته است.

 شرکت بیمه نوین به رشد 26 درصدی در حق بیمه های زندگی طی ۱۰ ماه نخست سال جاری دست یافت. به گزارش روابط عمومی و بین الملل بیمه 
نوین، بر اساس گزارش عملکرد منتشر شده این شرکت که با نماد “نوین” در بازار فرابورس ایران در حال فعالیت است، بیمه نوین موفق شده است از ابتدای 
سال جاری تا پایان دی ماه، حق بیمه تولیدی بیمه های زندگی نوین خود را 26درصد افزایش دهد. بر همین اساس این شرکت بیمه ای در ۱۰ ماه نخست 
سال جاری ۱۱.۵68.7۰۰ میلیون ریال حق بیمه تولید کرد که در مقایسه با دوره مشابه سال گذشته  به ۴۰درصد رشد دست یافته و تا پایان دی ماه سال 
گذشته، 8.2۵8.26۰ میلیون ریال حق بیمه تولید کرده است. همچنین شرکت بیمه نوین موفق شد تا با مدیریت ریسک و عملیات بیمه گری مناسب، نسبت 
خسارت خود را طی ۱۰ماه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته به میزان شش درصد کاهش دهد. گفتنی است؛ تحقق مدیریت ریسک، 

ترکیب مناسب سبد پرتفوی و کاهش نسبت خسارت سهم به سزایی در سودآوری بیمه نوین در آینده خواهد داشت .

سفر استانی ۴ روزه مدیران صنعت بیمه کشور به استان خوزستان با حضور آقایان سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی، بختیاری مدیرعامل بیمه 
ایران و کریمی دبیرکل سندیکای بیمه گران و مدیران عامل سایر شرکت های بیمه کشور آغاز شد.  در نخستین برنامه این سفر نشست هم اندیشی 
اســتاندار و مدیران )شورای اداری( استان خوزستان با مدیران صنعت بیمه کشور در محل استانداری خوزستان در اهواز تشکیل شد. همچنین 
جلسه شورای هماهنگی شرکت های بیمه در اهواز با سخنرانی آقایان سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی و بختیاری مدیرعامل بیمه ایران در سالن 
اجتماعات بانک صادرات اهواز برگزار شد. دکتر سلیمانی در این نشست از اجرای طرح بیمه ای شرکت سهامی بیمه ایران که به صورت پایلوت در 
اهواز و تهران در حال انجام است، تمجید کرد و گفت: در قالب این طرح، تصادفات با خسارت های کمتر از 3 میلیون تومان، فرد خسارت دیده بدون 

مراجعه به بیمه، می تواند با ارسال عکس خسارت، در کمتر از نیم ساعت خسارت را دریافت کند.

رشد٢٦درصدیبیمههایزندگینوینتاپایاندیماه٩٩ آغازسفراستانیمدیرانصنعتبیمهکشوربهخوزستان

انتقاد زادبوم از عدم الحاق به سازمان تجارت جهانی
معاون وزیر صمت گفت: ما الزامات 
مناســب در بخش اجــرای موافقتنامه 
تجــارت آزاد را نداریــم و عدم الحاق و 
پیگیــری بــرای عضویت در ســازمان 
تجــارت جهانی باعث دانش کم در بین 

تجار و مقامات دولتی شده است.
حمید زادبوم در نشست اقتصادی 
ایران و اوراسیا گفت: در کمتر از یک ماه 
آینده مذاکرات تجارت آزاد با اوراسیا را 
آغــاز خواهیم کرد و مقدمات فنی آن از 
سوی سازمان توسعه تجارت فراهم شده 
ولی بخش مهمــی از آن فضای اطراف 
موافقتنامــه و دانش بخش خصوصی و 
دولتی در بخش موافقتنامه های تجارت 
آزاد اســت. مــا جز یــک موافقتنامه با 
ســوریه تجربه دیگری را در این زمینه 
نداشته ایم و در بخش های دولت  ی و در 
نزد بســیاری از تجار ما چنین تجربه ای 
موجود نیســت. معاون وزیر صمت عدم 
الحاق ایران به سازمان تجارت جهانی را 
از جمله نواقص موجود در زمینه اتخاذ 
رفتارهای متناسب با تجارت آزاد نام برد 

و گفــت: ما الزامات مناســب در بخش 
اجــرای موافقتنامه تجارت آزاد را با این 
کشورها نداریم و عدم الحاق و پیگیری 
برای عضویت در سازمان تجارت جهانی 
باعث دانــش کم در بین تجار و مقامات 
دولتی شده اســت. رئیس کل سازمان 
توســعه تجارت با بیــان اینکه در حال 
حاضر موافقتنامــه تجارت ترجیحی با 
اوراســیا را درباره 89۰ کالا قلم داریم، 
افــزود: بعد از آغاز اجــرای موافقتنامه 
تجارت آزاد تنها 2۰ قلم کالا می توانند 

در بخش تعرفه ای باقی بمانند و ســایر 
کالاها باید به صــورت پلکانی و در طی 
یک مــدت زمان تعیین شــده از نظام 
تعرفه ای خارج شــوند و باید ســالانه 
بخشی از تعرفه کالاها را به صفر برسانیم. 
 زادبوم با بیــان اینکــه در حال حاضر 
موضــوع پیوســتن به اوراســیا مطرح 
نیســت، تصریح کرد: همگرایی ها هنوز 
بیــن اقتصــاد ما و این ۵ کشــور اتفاق 
نیفتاده اســت و این اتحادیه هم مانند 
اتحادیه اروپا نیست که الزامات گمرکی 

و بازرگانی آن هماهنگ شــده باشــد.  
معاون وزیر صمت گفت: در حال حاضر 
ویتنام دارای موافقتنامه تجارت آزاد با 
اتحادیه اقتصادی اوراسیاست و ایران نیز 
با ایــن اتحادیــه موافقتنامــه تجارت 
ترجیحی امضا کرده است. تمام مذاکرات 
فنی و تجاری مربوط به این موضوع نیز 
توســط وزارت صمت، گمرک، وزارت 
جهاد کشــاورزی و اتاق بازرگانی انجام 
شــده اســت. زادبوم ادامه داد: در حال 
حاضر اوراســیا 2 عضو ناظر دارد اما ۴۰ 
کشــور دیگر خواســتار پیوستن به آن 
هستند؛ موضوع مهم برای ایران در حال 
حاضر الحاق به این اتحادیه نیست، بلکه 
رسیدن به موافقتنامه تجارت آزاد است. 
وی توضیح داد: با اجــرای موافقتنامه 
تجــارت آزاد با اوراســیا تنها می توانیم 
حداکثــر 2۰ قلم کالا را در بخش منفی 
بــرای نظام تعرفه ای قــرار دهیم و باید 
مذاکرات خــود را نیز دربــاره 2۰ قلم 
کالای منفی طرف مقابل برای صادرات 

به ایران آغاز کنیم./مهر  

وجیه اله جعفری رئیس هیات عامل ایمیدرو:

تحقق اهداف فولاد،  نیازمند انسجام اجزای زنجیره است
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 معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران اعلام کرد: از ۸۳ هزار و ۳۵۵ میلیارد ریال تسهیلات پرداختی به مشتریان در سال جاری بالغ بر ۶۳ هزار و ۳۸۵ میلیارد ریال معادل ۷۶ درصد به 
تسهیلات سرمایه در گردش تخصیص یافته است. به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، رضا ساعدی فر در آستانه چهل و دومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی، بر اساس 
گزارش 9 ماهه از عملکرد این بانک در حوزه اعتبارات، گفت: این بانک با توجه به تحریم های ظالمانه بین المللی علیه کشورمان با هدف کمک به تاب آوری تولید صادرات محور در برابر چالش 

های ناشی از محدودیت های به وجود آمده، تامین مالی تولید در قالب اعطای سرمایه در گردش را در دستور کار قرار داده است.
حجم قراردادهای فعال از محل سپرده گذاری ریالی منابع صندوق توسعه ملی مبلغ ۲۳ هزار و 100 میلیارد ریال است که صرفا ۶00 میلیارد ریال از آن مربوط به طرح های دانش بنیان و مابقی جهت 
سرمایه در گردش به مشتریان تخصیص یافته است. قراردادهای ارزی فعال از محل منابع صندوق توسعه ملی در این بانک شامل قراردادهای ارزی و سپرده گذاری ارزی فعال است، قرارداد 
عاملیت ارزی سال 1۳99 به مبلغ ۲00 میلیون دلار جهت اعطای تسهیلات به طرح ها بوده و مبلغ ۸00 میلیون دلار از محل قراردادهای سپرده گذاری ارزی فعال به منظور توسعه میادین مشترک 

نفتی تخصیص یافته که به شرکت نفت و گاز صبا اروند اعطا شده است.

تخصیص76درصد
تسهیلاتاگزیمبانک
ایرانبهسرمایهدر
گردشواحدهای
تولیدی

هفته نامه اقتصادی ایران

تامین 2.2 میلیارد دلار کنسرسیوم بانکی 
برای پروژه بید بلند

محمدکاظم چقازردی مدیرعامل بانک سپه گفت: این 
بانک با هدف استفاده حداکثری از ذخایر راهبردی نفت و گاز 
کشور و افزایش ارزش افزوده، عاملیت تأمین مالی دو میلیارد 
و 2۰۰ میلیون دلار از مجموع سه میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار 
سرمایه مورد نیاز طرح بید بلند را در قالب کنسرسیوم بانکی 
از محل منابع صندوق توسعه ملی به عهده گرفت. پالایشگاه 
گاز بیدبلند 2 خلیج فارس، یکی از بزرگ ترین پروژه های تاریخ 
ایران، بزرگ ترین طرح غرب آسیا و سومین ابر پروژه جهان در 
سال 2۰2۰ میلادی با تشکیل کنسرسیوم بانک ها و عاملیت 
بانک سپه از محل منابع ارزی صندوق توسعه ملی تأمین مالی 
و توسط رئیس جمهوری افتتاح شد.  همکاری بانک ها در قالب 
کنسرسیوم برای توسعه کشــور یک ضرورت است.این نوع 
همکاری ها برای تحقق اهداف و سیاست های کلان توسعه ای 
دولت بسیار مؤثر است. این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج 
بانک داخلی برای تأمین مالی پروژه گازی بید بلند تعامل خود 
را با شــرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا 
مرحله بهره برداری در کنار این شرکت بود و نقش محوری در 
راه اندازی پروژه بیدبلند پس از ۱7 سال توقف داشت.این بانک 
برای همراهی و پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز 
بیدبلند و رفع مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی 
از تمام ظرفیت هایش اســتفاده کرد.طی 22 روز کاری بانک 
سپه فرایند اداری صدور گشایش اعتبارات اسنادی به ارزش 
یک میلیارد دلار را انجام داد و ۱۵ روز بعد 2۵ میلیون یورو آن 
را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این 
سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر بوده است، ۱۵ هزار 
نیروی انســانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و 
بعد از راه اندازی این طرح برای هزار و 2۰۰ نفر اشتغال ایجاد 
خواهد شد.بانک سپه با تأمین مالی 2۵ پروژه راهبردی و ملی 
حدود ۱۰ میلیارد دلار قرارداد با صندوق توسعه ملی منعقد 

کرده است.

خبرخبر
  تسهیلات ۴ هزار میلیارد تومانی، قطعه سازان

محمدرضا نجفی منش رییس انجمن تخصصی صنایع 
همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروی کشور گفت: شورای 
پول و اعتبار با پرداخت پنج هزار میلیارد تومان تسهیلات به 
خودروسازان موافقت کرد، مشــروط بر اینکه 8۰ درصد آن 
معادل چهار هزار میلیارد تومان به عنوان بازپرداخت بخشی از 
بدهی هایشان در اختیار قطعه سازان قرار گیرد. اکنون مجموع 
بدهی خودروسازان به زنجیره تامین داخلی به ۴۰ هزار میلیارد 
تومان رســیده و مانــده بدهی معوق تعیین تکلیف نشــده 
خودروســازان به قطعه سازان بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان 
است،اواخر پارسال خودروسازان نیمی از تسهیلات ۱۰ هزار 
میلیارد تومانی مصوب شده از ســوی شورای پول و اعتبار را 
دریافت کرده و بین قطعه سازان تقسیم کردند.اکنون پنج هزار 
میلیارد تومان آن باقی مانده که نیاز به مصوبه جدیدی نداشته 
و فقــط باید تاریخ مصوبه قبلی از ســوی بانک مرکزی برای 
پرداخت، تمدید می شــد.در جلســه اخیر با مسوولان بانک 
مرکزی، مقرر شد باقی مانده پنج هزار میلیارد تومان به صورت 
تســهیلات در اختیار دو خودروســاز بزرگ کشــور یعنی 
ایران خودرو و سایپا قرار بگیرد، با این پیش شرط که 8۰ درصد 
این مبلغ را به قطعه سازان بدهند.به طور قطع تحقق تسهیلات 
یاد شده در ایام باقی مانده تا پایان سال می تواند موجب رونق 
قطعه سازی و خودروسازی شود و ما را در تحقق شعار جهش 
تولیــد یاری کنــد،  مقرر شــده که این مهم اجرایی شــود 
شرکت هایی که خواستار استفاده از این شیوه هستند باید کد 
بورسی سجام دریافت کنند.اوراق گواهی اعتبار مولد )گام( یک 
ابزار بازارمحور و با قابلیت نقل و انتقال در بازارهای پول و سرمایه 
اســت که تســهیلات جدید را برای تامین مالی بدون تورم 
بنگاه هــای تولیــدی فراهــم می کند.به اتکای ایــن اوراق، 
تولیدکنندگان بر مبنای فاکتور خرید مواد اولیه و واسط از بانک 
عامل، درخواســت انتشــار و تضمین گواهی اعتبار مولد در 
سررسید کرده و به بنگاه فروشنده مواد اولیه تحویل می دهند 
و دارنده این اوراق می تواند گواهی را تا زمان سررسید نزد خود 

نگه دارد یا به فروشنده مواد اولیه بدهد./ایرنا 

تاسیس صندوق بیمه حوادث طبیعی ،احساس آرامش برای بیش 
از سی میلیون مالک واحدهای مسکونی

بانک اقتصادنوین در سال جهش تولید با تامین مالی شرکت های فعال در زنجیره تولید لوله، نقش به سزایی در اجرای پروژه 
ملی و راهبردی کشور با عنوان »خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک« ایفا کرد. به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، 
خط لوله ۱۱۰۰ کیلومتری گوره به جاسک یکی از مهترین پروژه های ملی و راهبردی کشور است که با تولید 366 هزار تن لوله 
با موفقیت اجرایی شده و در آستانه بهره برداری قرار دارد. این خط از منطقه گوره در استان بوشهر آغاز و به بندرجاسک در سواحل 
دریای عمان بعد از تنگه هرمز می رسد و با اتمام این پروژه ایران برای نخستین بار قادر خواهد بود، نفت خام خود را از آب های آزاد 
دریای عمان صادر کند. در این پروژه راهبردی که با تکیه بر توان و تخصص شرکت های داخلی و تولید ورق ترش برای نخستین 
بار در کشور اجرا شد بانک اقتصادنوین با تامین مالی شرکت های صنعتی مشارکت کننده در تولید لوله های مورد استفاده در این 
پروژه، بالغ بر 6۰درصد منابع مورد نیاز برای تولید این لوله ها را تامین مالی کرده است. گفته می شود، افزون بر 9۰ درصد تجهیزات 
مورد نیاز برای اجرای این طرح ملی از داخل کشور و به همت شرکت های داخلی تامین شده که این موضوع از خروج 2۰۰ میلیون 
یورو ارز از کشور جلوگیری کرده است. طرح راهبردی و ملی خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک علاوه بر ایجاد چهارهزار 

شغل در این منطقه و استان های همجوار باعث افزایش سطح امنیت اجتماعی و رفاه خانوار این مناطق خواهد شد.

نقشموثربانکاقتصادنوین
درتامینمالی»پروژهملیخط
لولهگورهبهجاسک«

بانک اقتصادنوین

مردم ایــران بخش مهمی از امنیت امروز 
خود را به خوزستان مدیون است و به این خاطر 
صنعت بیمه در مسیر گسترش آرامش در این 

استان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهد کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از  اداره کل روابط 
عمومی و امور بیــن الملل بیمه مرکزی، دکتر 
غلامرضا سلیمانی که در جمع مسئولان استان 
در محل استانداری خوزستان سخن می گفت، 
ایجاد فضای امن برای سرمایه گذاری، تولید و 
دارایی های مردم از ماموریت های جدی صنعت 
بیمه به شمار می رود که برای تحقق این امر از 
تمام پتانســیل های موجود بهره خواهیم برد. 
نخستین مجتمع ویژه بیمه ای برای پیگیری امور 
تخصصی بیمه در استان خوزستان راه اندازی 
شد،  اهمیت صدور بیمه نامه در مرزهای کشور و 
در صورت کنترل تخلفات و مهار تقلبات بیمه ای، 
نرخ و شرایط پوشش های بیمه ای  روند منطقی 
تری پیدا می کند و مــردم می توانند با هزینه 

کمتری از خدمات متنوع بیمه ای استفاده کنند. 
وی با تبریک آغاز دهه فجر انقلاب اسلامی و ابراز 
خرســندی از حضور در خطــه قهرمان پرور 
خوزستان، نسبت به ضرورت خدمت رسانی بی 
منت مســئولان به مردم، تاکید کــرد و افزود: 
پافشــاری برای تاسیس صندوق بیمه حوادث 

طبیعی از جمله خدماتی است که در کنار کاهش 
بار مالی دولت ها می تواند احســاس آرامش و 
اطمینان عمیق برای بیش از سی میلیون مالک 
واحدهای مسکونی را فراهم کند. در فاز بعدی این 
طرح تمامی سازه های دولتی نیز مشمول این 
بیمه همگانی خواهند شد که ارائه چنین پوششی 

در تاریخ کشور بی سابقه است.  نهادینه سازی 
فرهنگ بیمه و همگانی شدن محصولات آن در 
گرو حمایت و همراهی نهادها و ســازمان های 
بسیاری است که باید در مسیر توسعه این صنعت 
بیش از پیش نقش آفرینی کنند. شایان ذکر است 
در این نشست مدیران استان در خصوص مسائل 
و مشکلات صنعت بیمه در استان به طرح دیدگاه 
های خود پرداختند که رییس کل بیمه مرکزی، 
دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران، حجت بهاری 
فر مدیرعامل و عضو هیات مدیره شرکت سهامی 
بیمه “ما” و تنی چند از مدیران عامل شرکت های 
بیمه به این نکات و ابهامات پاسخ دادند. در پایان 
نشســت یادشــده، دکترغلامرضا شریعتی-

استاندار خوزستان- با قدردانی از حضور پررنگ 
مدیران صنعت بیمه در اســتان، عملکرد این 
صنعت را رضایت بخش ارزیابی کرد و افزایش 
سرعت گسترش ضریب نفوذ بیمه در کشور را 

خواستار شد.

معاون مدیرعامل بانک ملت در راستای تحقق هدف ملاقات با مشتریان ارزنده در طرح جهش، با مدیران شرکت 
ویتانا - مشتری شعبه صنعتی فتح - دیدار و گفت و گو کرد. به گزارش روابط عمومی بانک ملت، محمود اخلاقی در 
نشست با مدیران ارشد شرکت ویتانا که محسن شجاع مدیر شعب منطقه چهار، حسین زاده مسوول حوزه سه و 
منصور روستا رییس شعبه صنعتی فتح، وی را همراهی می کردند، راه های تقویت همکاری های دو مجموعه را 
مورد بحث و بررسی قرار داد.خوشبختانه مجموعه ویتانا در حال رشد، توسعه، ارتقا و متنوع ساختن محصولات است 
و بانک ملت نیز به عنوان یک بانک بزرگ و توانمند در کشور با هدف تامین نقدینگی مورد نیاز بنگاه های تولیدی و 
حمایت از آنها در راستای گسترش فعالیت ها، تقویت خط تولید و در نهایت تحقق شعار سال، در کنار کارخانه های 
تولیدی خواهد ماند.اخلاقی، از آمادگی بانک ملت برای تامین نقدینگی و سرمایه در گردش این واحد تولیدی خبر 
داد  و بر لزوم همکاری های همه جانبه در راستای افزایش توان تولید و بهبود تعاملات فی مابین تاکید کرد. مهندس 
فخرالدینی مدیر عامل شرکت ویتانا نیز در این نشست با قدردانی از همکاری های بانک ملت، گزارشی از نحوه فعالیت 

و محصولات شرکت  ارائه و آمادگی شرکت را برای افزایش تعاملات فی مابین اعلام کرد.

بازدیدمعاونمدیرعامل
بانکملت
ازشرکتویتانا

شرکت ویتانا

مدیرعامل،  اعضای هیات مدیره و معاونان مدیرعامل بیمه البرز در سفری به استان هرمزگان از مجتمع کشتی سازی و 
صنایع فراساحل ایران ) ایزوایکو( بازدید کردند. به گزارش روابط عمومی بیمه البرز، محسن پورکیانی،  مدیرعامل بیمه البرز در 
بازدید از ایزوایکو و دیدار با مدیرعامل آن،  گفت: مشاهده این سطح از توانمندی های فنی شرکت های صنعتی های تک داخلی 
باعث افتخار و مباهات هر ایرانی است و امیدوارم شرایط برای آگاهی عموم مردم و مراکز  دانشگاهی و علمی از دستاوردهای 
این شرکت فراهم شود.وی ضمن اعلام آمادگی بیمه البرز به عنوان بیمه گر برای بررسی های مشترک علمی و فنی در کنار 
مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران، اظهار داشت: همانگونه که پیشرفت های ایزو ایکو حاصل تفکر دلنشین بسیجی 
در بخش صنعتی کشور و نتیجه اقدامات مجاهدانه کارکنانش بوده است، بیمه البرز نیز تمام تلاش فنی و حرفه ای خود را برای 
ارایه پوشش های مناسب بیمه ای ریسک های موجود در فعالیت این مجتمع به کار خواهد گرفت.حمید رضاییان، مدیرعامل 
مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران در این دیدار تاکید کرد: پیشرفت علمی و فنی به ویژه در صنایع های تک و 
سرمایه بالا، بدون ریسک پذیری و حمایت شرکت های بیمه امکان پذیر نیست و امیدوارم شرکت بیمه البرز با توجه به قدمت 

و خوشنامی در صنعت بیمه کشور، در ارایه پوشش های بیمه ای ایزوایکو مشارکت علمی و فنی داشته باشد.

بازدیدمدیرعاملبیمهالبرزاز
مجتمعکشتیسازیوصنایع
فراساحلایران

 بیمه البرز

مدیر کل دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت صمت، بخشنامه های قبلی این وزارتخانه درخصوص دریافت مجوز 
برای صادرات سنگ آهن را ملغی اعلام کرد.  سعید عباس پور در مکاتبه ای با مدیر کل صادرات گمرک ایران با اشاره به 
لغو نامه تیر درخصوص موضوع ساماندهی صادرات سنگ آهن، کنسانتره و گندله آهن،  اعلام کرد، به این وسیله مفاد 
نامه مذکور ملغی خواهد شد.  در بخشنامه قبلی دفتر مقررات صادرات و واردات به گمرک ایران آمده بود: صادرات سنگ 
آهن و کنسانتره آهن صرفا با تایید معاونت امور معادن و صنایع معدنی امکان پذیر است. در آن مقطع )تیر  امسال( وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در راستای حمایت از زنجیره فولاد و صنایع پایین دستی، صادرات سنگ آهن، کنسانتره و گندله 
که مورد استفاده تولیدکنندگان فولاد کشور قرار نمی گیرد را صرفا با اخذ مجوز از معاونت امور معادن و صنایع معدنی 
این وزارتخانه و پرداخت عوارض مجاز دانست. وزارت صمت در اطلاعیه ای اعلام کرد: برای  حمایت از تولیدکنندگان 
فولاد و ضرورت توجه به ارزآوری زنجیره تولید این محصولات، هر گونه صادرات سنگ آهن، کنسانتره و گندله صرفا در 
شرایطی مجاز خواهد بود که نیاز تولیدکنندگان فولاد کشور تامین شده باشد. بر این اساس، صادرات اقلام مذکور صرفا 

با مجوز معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت و با پرداخت عوارض امکان پذیر شده بود.

محدودیتهای
صادراتسنگآهن
لغوشد

 وزارت صنعت، معدن و تجارت

رئیــس کل بانک مرکزی گفت: ۱۰ هزار میلیارد تومان اعتبار از طریق انتشــار گواهی مولد برای 
خودروساز ها تامین می شود. به گزارش اعتبار به نقل روابط عمومی بانک مرکزی،عبدالناصرهمتی، در 
حاشــیه بازدید از مجموعه ایران خوردو گفت: در جلســه اخیر شورای پول و اعتبار و در بانک مرکزی، 
تصمیماتی برای تامین منابع لازم خودروساز ها از روش های غیر تورمی گرفتیم.وی ادامه داد: مقرر شد، 
اعتباری به مبلغ ۱۰ هزار میلیارد تومان از طریق انتشار گواهی مولد یا گام که زنجیره تولید را از ابتدا تا 
انتها دربرمی گیرد، تامین کنیم.همچنین ۵ هزار میلیارد تومان اعتبار بانک ها برای دو خودروساز در نظر 
گرفته شده تا از نظر مالی مشکلی نداشــته باشند.در حال حاضر بالای 92 درصد خودرو های تولیدی 
داخلی است و وابستگی ارزی آن ها به حداقل رسیده است.وی با حضور در گروه صنعتی ایران خودرو از 
مجموعه های مختلف موجود در ایــن گروه صنعتی از جمله خط مونتاژ و مرکز تحقیقات بازدید کرد.
مسئولان گروه صنعتی ایران خودرو در حضور رئیس کل بانک مرکزی مشکلات تامین مالی و تامین ارز 

برای واردات قطعات را مطرح کردند و راهکار تامین آن را از رئیس کل بانک مرکزی خواستار شدند.

تامین1۰هزارمیلیاردتومان
اعتبارگامبرایخودروسازها

عبدالناصر همتی

معصومه صالحی مدیر عامل انجمن آلزایمر ضمن تقدیر و تشکر از بانک پارسیان در تجهیز و راه اندازی 
کلینیک تخصصی انجمن آلزایمر برای افراد مبتلا به بیماری آلزایمر، گفت: با کمک پارسیان توانستیم 
قدم بزرگی را در مسیر درمان و بهتر شدن وضعیت زندگی آنها برداریم. وی با بیان اینکه با کمک وزارت 
بهداشت و صندوق بازنشستگی کشور در ۱2 استان کشور مراکزی برای شناسایی و درمان افراد مبتلا به 
بیماری آلزایمر تاســیس شده اســت، گفت : باید توجه داشت که یک سال تشخیص زود هنگام ۵ سال 
معلولیت ناشی از بیماری را به تعویق می اندازد. به همین دلیل غربالگری در سطح وسیع می تواند کمک 
کند که مردم زندگی با کیفیت تری را داشته و سالمندان عزیز هم از زندگی راحت تر و خوب تری بهره 
مند باشند .همچنین در این مراسم ایازی معاون اجتماعی سابق وزارت بهداشت ، کلهری شهردار منطقه 
۵ ، حاجتی رییس هیات مدیره انجمن آلزایمر، خانم صالحی رییس انجمن آلزایمر و شتی رییس اداره 
سالمندی وزارت بهداشت حضور داشتند و از تلاش های بانک پارسیان در ساخت و تجهیز مجتمع آلزایمر 

و تلاش های صورت گرفته برای ارتقای سطح سلامت مردم کشور تقدیر و تشکر کردند.

تشکرویژهازتلاشهای
بانکپارسیاندرارتقای
سطحسلامتجامعه

 کلینیک تخصصی انجمن آلزایمر

عزت اله اکبری تالار پشتی رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: اگر هر صنعتی 
صادرات نداشته باشد، حتما افول می کند، سازوکار صادرات برای کمیسیون جدی است و اقداما ت خوبی در حوزه 
هماهنگی با مقامات اجرایی در این زمینه در دست اجراست. وظیفه مجلس قانونگذاری و نظارت است، اقدامات و 
طرح های خوبی از جمله ممنوعیت مجازات واحدهای صنعتی، عدم مجازات کارآفرینان و صاحبان حرف و مدیران 
به غیر از موارد خاص در حوزه صنعت و تولید و خدمات، نظام های جامع، ساماندهی تولید و توزیع خودرو، ساماندهی 
زنجیره فولاد، در مجلس در دست اقدام است که برخی از آنها مورد استقبال ریاست قوه قضاییه نیز بوده است.در هر 
حوزه ای از جمله حوزه بانکی، بورس و... ریسک وجود دارد و دولت باید وارد میدان شود. اگر در داخل کشور هماهنگ 
باشیم، هیچ کس نمی تواند ما را تحریم کند. بخش خصوصی سرمایه عظیم این مملکت است و دولت باید حمایت 
لازم را از بخش خصوصی انجام دهد. بیشترین مشاورین کمیسیون صنایع از بخش خصوصی هستند.مجلس در 
مواضع  مختلفی دست به اقدامات اساسی خواهد زد و آنچه به نفع ملت است را تصمیم گیری می کند و به حرف کسی 

هم گوش نمی دهد و بر اساس نظریه کارشناسی و منافع مردم تصمیمات لازم را اتخاذ می کند./ایسنا

صنعتیکهصادرات
نداشتهباشد،
افولمیکند

عزت اله اکبری تالار پشتی

جرثقیل سقفی ۵۰ تنی سالن جدید ریخته گری مداوم 
فولاد مبارکــه با اتکا به توان متخصصان داخلی و بدون 
حضور هرگونه مشاور یا کارشناس خارجی، پس از پشت 
سر گذاشتن موفقیت آمیز مراحل ساخت، حمل، نصب و 
تســت، مورد بهره برداری قرار گرفت.کارشناس اجرای 
پروژه های جنبی و پشــتیبانی با اعلام این خبر افزود: با 
توجه به افزایش ظرفیــت تولید در واحد ریخته گری و 
توسعة سالن انبار تختال، پروژۀ جرثقیل ۵۰ تنی جهت 
نصب در سالن جدید انبار تختال در دستور کار قرار گرفت.

احســان شــیروانیان چابک ســازی و افزایش سرعت 
جابه جایی تختال هــا و در عین حال افزایش ایمنی را از 
اهداف کلیدی این پروژه برشــمرد و افزود: در طراحی و 
ساخت این جرثقیل از به روزترین تکنولوژی های جهان 
استفاده شده است.به گفتة این کارشناس فولاد مبارکه، 
جرثقیل مذکور امکان حمل تختال با دمای 7۰۰ درجة 
سانتی گراد را داراست. این قبیل جرثقیل ها به طراحی های 

پیچیده و تخصصی در قسمت های مختلف، مانند ایجاد 
سپر حرارتی و ایزولاسیون نیازمندند تا بتوانند از تجهیزات 
حســاس و تابلو برق های نصب شــده روی جرثقیل در 
محدودۀ دمای زیر 3۰ درجه و کاملا ایزوله محافظت کنند.

وی قابلیت بازســاخت )regenerative( را که باعث 
صرفه جویی در مصرف انرژی می شود، از ویژگی های دیگر 
این جرثقیل دانست و در توضیح این قابلیت گفت: هنگام 
پایین آوردن اجسام و یا ترمز کردن و اعِمال گشتاور منفی 
به محور موتور، انرژی ای تولید می شود که باید به نحوی 
از سیستم خارج گردد تا اضافه ولتاژ رخ ندهد. معمولا این 
انرژی از طریق قرار دادن مقاومت و تبدیل شدن به انرژی 
گرمایی تخلیه می شود. این مقاومت ها به دلیل ارزان بودن 
و ســادگی نصب به شکل گسترده ای مورد استفاده قرار 
می گیرد، ولی در این جرثقیل از این مقاومت ها استفاده 
نشده و تکنولوژی به کاررفته در آن به گونه ای است که این 
انرژی به جای تخلیه و هدررفت، مجددا در چرخة مصرف 

جرثقیل قرار می گیــرد و همین امر باعث صرفه جویی 
قابل توجه در مصرف انرژی می گردد.

/M8 شیروانیان با بیان اینکه کلاسِ کاری این جرثقیل
A8 است گفت: فاصلة بین ریل های حرکت طولی 3۵.۵ 
متر و سرعت حرکت طولی جرثقیل ۱2۰ متر در دقیقه 
است. ضمن اینکه سرعت بالابری قلاب اصلی آن ۱.7 تا 
۱7 متر بر دقیقه و سرعت بالابری قلاب کمکی ۱.2 تا ۱2 
متر بر دقیقه است.کارشناس اجرای پروژه های جنبی و 
پشتیبانی فولاد مبارکه در همین خصوص از همکاری 
شــرکت جرثقیــل پولاد به عنــوان پیمانــکار پروژه، 
مدیریت های اجرای پروژه های جنبی و پشتیبانی، بازرسی 
فنی، اتوماسیون و ابزار دقیق، فولادسازی و ریخته گری 
مداوم و واحدهای تعمیرات جرثقیل های سقفی ناحیة 
ریخته گری مداوم، حفاظت فیزیکی، حمل ونقل، ایمنی 
فنی، شــرکت فنی مهندسی فولاد و سایر پیمانکاران و 

واحدهای مربوطه تشکر و قدردانی کرد.

ساخت و بهره برداری از جرثقیل سقفی 5۰ تن در سالن جدید ریخته گری مداوم فولاد مبارکه

گزارش توجیهی افزایش سرمایه شرکت بیمه دی از رقم 2۵۰۰ میلیارد ریال به 83۵۰ میلیارد ریال به تصویب 
هیات مدیره رسید. با توجه به تا کید مجمع عمومی عادی سالانه صاحبان سهام مورخ 3۱ تیر امسال مبنی بر بررسی 
افزایش سرمایه شرکت بیمه دی، موضوع در دستور کار هیات مدیره قرار گرفت و مقدمات افزایش سرمایه از جمله 
ارزیابی مجدد دارایی های ثابت )شامل زمین و ساختمان( شرکت فراهم شد.  این افزایش سرمایه به منظور تقویت 
بنیه مالی، ارتقای توانگری مالی، بهبود ساختا ر مالی برای نگهداری بیشتر سرمایه بیمه نامه ها، فراهم ساختن زمینه 
اخذ مجوز قبولی اتکایی و افزایش توان رقابتی شرکت با هدف کاهش سهم واگذاری اتکایی اختیاری و افزایش سهم 
نگهداری و همچنین افزایش ظرفیت این شرکت در قبول ریسک بوده و سبب افزایش سودآوری و بازدهی فعالیت 
شرکت خواهد شد. در همین راستا  هیات مدیره شرکت در تا ریخ یکم بهمن ۱399 گزارش توجیهی افزایش سرمایه 
شرکت بیمه دی از مبلغ 2۵۰۰ میلیارد ریال به مبلغ 83۵۰ میلیارد ریال )معادل 23۴ درصد( که ۱۴۴ درصد آن 
از محل مازاد تجدید ارزیابی زمین و ســاختمان و 9۰ درصد آن از محل مطالبات و آورده نقدی سهامداران تا مین 

خواهد شد را مورد تصویب قرار داده و به مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام پیشنهاد کرده است.

تصویبافزایش
سرمایهجذاب
2۳۴درصدیبیمهدی

شرکت بیمه دی



عبدالناصر همتی رییس بانک مرکزی گفت: بانک ها تمایلی به تملیک واحدهای تولیدی ندارند و تعطیلی واحد تولیدی سودی برای بانک نخواهد داشت؛ بنابراین بانک ها از حداکثر 
امکانات خود برای مدارا و رفع مشکل تولید کنندگان استفاده می کنند. نظام بانکی کشور در دو سال و نیم اخیر و در اوج جنگ اقتصادی کشور نقش بی نظیری ایفا کرده و بازار پول کشور 
در حال حاضر در آرامش کامل قرار دارد، در 9 ماهه اول امسال 1۲00 هزار میلیارد تومان تسهیلات توسط بانک ها به بخش های اقتصادی پرداخت شده است، حدود ۶0 درصد از این 
مبلغ در قالب سرمایه در گردش بوده است، از این رو رشد اقتصادی مثبت کشور در شش ماه نخست امسال بدون حمایت بانک ها امکان پذیر نبوده است، حجم پرونده های مربوط 
به مطالبات معوق بانکی غالبا مربوط به مقاطع گذشته است در سال های اخیر با سیاست های اتخاذ شده و همراهی نظام بانکی با تولید کنندگان روند این قبیل پرونده ها کاهشی بوده 
است. وی با اشاره به برخی گزارش های رسانه ای نادرست در خصوص عملکرد بانک ها در ارائه تسهیلات به واحدهای تولیدی گفت: هرچند ممکن است در مواردی تخلف و قصور 
از سوی بانک ها رخ داده باشد، اما این تخلف نباید به پای نظام بانکی نوشته شود و رسانه ها بایستی در انعکاس این موارد با دقت بیشتری عمل کنند.همتی ضمن تقدیر از همراهی قوه 

قضاییه در وصول بخش زیادی از مطالبات معوق شبکه بانکی گفت: منابع بانکی در واقع سرمایه های مردم است و بانک ها باید با قدرت نسبت به وصول مطالبات خود عمل کنند.
www.etebar.net

پنج شنبه شانزدهم بهمن ماه 1399، شماره 265

هفته نامه اقتصادی ایرانسرمایه، بورس7

خبر خبر

مدیرعامل بانک ملت در حاشیه آیین افتتاح پروژه عظیم 
پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس اظهار داشت: افتتاح این پروژه 
در دوران تحریم های ناجوانمردانه، موفقیتی غرور انگیز برای 
ملت قهرمان ایران است و مشارکت در تامین مالی آن و احساس 
خدمتگزاری به ایرانیان، افتخاری برای خانواده بزرگ کارکنان، 
مشتریان و سهامداران این بانک است. به گزارش روابط عمومی 
بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی با اشاره به سرمایه گذاری و تامین 
مالی گسترده پروژه های نفت و گاز از سوی بانک ملت در سال 
های اخیر گفت: بانک ملت بخش تخصصی ویژه ای برای تامین 
مالی پروژه های زیرســاختی و راهبردی کشور در حوزه نفت و 
گاز و انرژی درنظر گرفته اســت و با توجه به حجم تسهیلات و 
تامین مالی در این حوزه، می توان بانک ملت را بانک انرژی نامید. 
به گفته دکتر بیگدلی، بانک ملت با رقمی بالغ بر 3۵۰ میلیون 
دلار در تامین مالی این ابرپروژه مشارکت داشته است. وی افزود: 
در چند سال گذشته میلیاردها ریال و میلیون ها دلار و یورو از 
سوی بانک ملت به پروژه های نفتی کشور تخصیص یافته است 
که پالایشگاه گازی بیدبلند، پالایشــگاه ستاره خلیج فارس، 
بندرعباس، آبادان، اصفهان، نفت و گاز صبای کنگان، نفت و گاز 
پارس و ... از آن جمله اند که این پروژه ها و زیرمجموعه های این 
شرکت ها، نقش راهبردی در تامین انرژی پایدار کشور در بخش 
صنعتی، کشاورزی و خانگی دارند. مدیرعامل بانک ملت در پایان، 
افتتاح این پروژه عظیم در سال جهش تولید را مایه غرور و افتخار 
برای خانواده بزرگ کارکنان، مشتریان و سهامداران بانک ملت 
توصیف کــرد و ابراز امیدواری کرد منافــع متعدد اقتصادی، 
زیرساختی و زیست محیطی این پالایشگاه نصیب ملت شریف 
و با عزت ایران شود. براساس این گزارش، راه اندازی پالایشگاه 
هــای گازی در ایران به دلیل داشــتن منابع گازی و خروجی 
گازهای همراه با نفت نقش کلیدی و راهبردی در تامین انرژی 

و توسعه پایدار و حفظ محیط زیست دارد.

رعایت بهداشت اعتباری ضامن سلامت 
ساختار مالی بانک است

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دی در نشست هم 
اندیشــی با مدیران و همکاران معاونــت اعتبارات، حوزه 
اعتبارات را رکن اصلی فعالیت های بانک دانست و بر لزوم 
توجه به مهندســی منابع و مصارف در راســتای افزایش 
ســودآوری بانک تاکید کرد، رعایت دقیق ضوابط هنگام 
صدور ضمانتنامه ها، گشایش اعتبارات اسنادی و تخصیص 
منابع ارزی علاوه بر محافظت از ارکان بانک، چارچوب مالی 
سالم و شفاف موجود را نیز حفظ می کند و اجازه نمی دهد 
در بخش های مختلف صورت های مالی اختلال ایجاد شود، 
وثیقه باید متناســب با تسهیلات پرداختی دریافت شود، 
بنابراین نوع وثیقه دریافتی نباید چنان غیرواقعی باشد که 
متقاضی از دریافت تسهیلات صرف نظر کند و نباید چنان 
سهل باشد که دریافت کننده تسهیلات را به بازنگرداندن 
منابع ترغیب کند. تلاش مضاعف برای رسیدن به اهداف 
بانک ضروری است و از این رو کارکنان حوزه اعتبارات باید 
شعب را در پیاده سازی اسناد بالادستی و نیز دستورالعمل 
های جاری هدایت کنند، انتظار می رودکارکنان شــعب، 
روش های مختلف دریافت تســهیلات و اعتبارات را برای 
مشتریان تشــریح کرده و نیاز آنها را با استفاده از ابزارها و 
امکانات موجود برطرف کنند، چرا که توسعه عملکرد حوزه 
اعتبارات به افزایش سود و در نتیجه بهبود صورت های مالی 
بانک منتهی خواهد شد، سیاست های هیئت مدیره باید به 
درستی در واحدهای صف عملیاتی شود و تمامی واحدهای 
ستادی مکلف هستند در کوتاه ترین زمان ممکن از شعب 
پشتیبانی کرده و آن ها در تحقق اهداف یاری رسانند تا به 
زودی شاهد روزهای درخشان تری برای بانک باشیم.افتخار 
ما، خدمت به این قشر معزز است و در این راه از همه ظرفیت 

ها بهره خواهیم برد.

خداداد غریب پور، مدیرعامل گروه مالی سپهر صادرات شد

تعطیلیواحدهای
تولیدیسودیبرای

بانکهاندارد

دکتر حسین مهري مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: مجموع تسهیلات اعطایی بانک صنعت و معدن به 
واحدهاي تولیدي در ۱۰ ماه نخست سال 99 در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته به میزان ۵۴ درصد افزایش پیدا 
کرده است. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک صنعت و معدن، وي ضمن بیان مطلب فوق افزود: بیشترین 
میزان تسهیلات پرداختي در بخش تسهیلات ریالي و با اولویت تأمین سرمایه در گردش واحدهاي صنعتي و معدني 
بوده است. گزینش مشتریان خوش حساب و توانمند و پس از آن نظارت دقیق بر اجرای طرح ها هدف مهمی است 
که از سوي این بانک همواره دنبال می شود چراکه اعتقاد داریم اگر طرح توسط متقاضي داراي اهلیت و صلاحیت و 
در مدت زمان تعریف شده در پروژه و بدون اتلاف وقت به درآمد زایی برسد، بازپرداخت تسهیلات و بازگشت منابع 
بانک نیز در زمان مقرر، تحقق خواهد یافت.وی با اشاره به نقش این بانک در به سرانجام رساندن طرح هاي ملي که با 
هدف توسعه اقتصادي و صنعتي کشور به اجرا مي رسد خاطرنشان کرد: با وجود محدودیت هایي که در منابع بانکي 
به لحاظ تحریم هاي ظالمانه اقتصادي وجود داشت، توانستیم به بخش زیادي از تعهدات خود عمل کنیم و در بخش 

مصوبات و انعقاد قراردادهاي تسهیلات نیز در ده ماهه سال جاري شاهد ۴6 درصد رشد بوده ایم.

پرداختتسهیلاتاینبانک
دردهماههامسال5۴درصد
افزایشداشتهاست

حسین مهري

با توجه به امضای تفاهم نامه همکاری بیمه ملت با باشگاه مشتریان سازمان تامین اجتماعی، انواع خدمات و 
محصولات بیمه ای به صورت اقساطی و همراه با تخفیف، به بازنشستگان این سازمان که حقوق خود را از بانک رفاه 
دریافت می کنند از سوی بیمه ملت ارائه می شود. به گزارش روابط عمومی بیمه ملت؛ بازنشستگان سازمان تامین 
اجتماعی می توانند بیمه نامه های شخص ثالث و بدنه خودروی خود را در اقساط یک تا هشت ماهه فقط با ۱۰ درصد 
پیش پرداخت از بیمه ملت دریافت کنند.همچنین، به منظور قدردانی از این قشر زحمت کش، بیمه بدنه خودرو با 3۰ 
درصد تخفیف، بیمه  آتش سوزی منازل مسکونی با 2۵ درصد تخفیف، بیمه آتش سوزی صنعتی و غیرصنعتی با ۱۵ 
درصد تخفیف به بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی اعطا می شود. بر اساس این گزارش؛ 2۵ درصد تخفیف در 
هزینه های اداری بیمه نامه عمر ویژه منتسبین بازنشستگان این سازمان و تخفیف در بیمه های عمر و حادثه انفرادی به 
همراه پوشش کرونا، هدیه دیگری است که از سوی بیمه ملت به بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی اعطا می شود.
بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی، با مراجعه به نمایندگی های بیمه ملت در سراسر کشور و همراه داشتن کارت 
ملی و شماره مستمری خود می توانند از تخفیفات ویژه بیمه ملت و پرداخت اقساطی بیمه های اتومبیل بهره مند شوند. 

هدیهویژهبیمهملتبه
بازنشستگانتامین
اجتماعی

بیمه ملت 

مشارکت در ابَرَپروژه پالایشگاه گاز 
بیدبلند افتخاری بزرگ برای بانک ملت 

است

خداداد غریب پور با حکم حجت اله صیدی، 
مدیرعامــل بانک صــادرات ایران به ســمت 
مدیرعامل شــرکت گروه مالی سپهر صادرات 

منصوب شد.
به گزارش روابط عمومــی بانک صادرات 
ایران،   در مراسمی با حضور حجت اله صیدی، 
مدیرعامل بانک صادرات ایران، رضا صدیق، قائم 
مقام بانک،  احمد فاضلــی،  معاون مالی بانک 
صادرات ایران و اعضای هیات مدیره گروه مالی 
سپهر صادرات، حکم مدیریت جدید این گروه به 

خداداد غریب پور اعطا  شد.
حجت اله صیدی در این مراسم با تاکید بر 
این که گروه مالی ســپهر صادرات،  بازوی بازار 
سرمایه و نیز بازوی مالی بانک صادرات ایران است. 
بانک صادرات ایران را از اولین بانک هایی خواند 
که برای تشکیل شــرکت سرمایه گذاری اقدام 

کرده اســت و امروز از  شرکت گروه مالی سپهر 
صادرات به عنوان یک شــرکت بورسی و بازار 

سرمایه استقبال خوبی به عمل می آید.
وی اظهار کرد: اگر نوسان های شدید بازار 
سرمایه نبود، ارزش گروه مالی سپهر صادرات به 

مراتب بیشتر خود را نشان می داد و  امیدواریم با 
هدایت مدیریت جدید به مدارج بالاتر  دست یابد. 
مدیرعامــل بانک صادرات ایــران همچنین با 
قدردانی از اقدامات بهروز خدارحمی، مهمترین 
اقدام وی را عرضه سهام گروه مالی سپهر صادرات 
در بازار ســرمایه با کمک اعضای هیئت مدیره 
شرکت و اداره کل سرمایه گذاری امور شرکت های 
بانک صادرات ایران، عنوان کرد و افزود: ارتقای 
ارزش شــرکت های گروه با کمــک مدیریت 
عملیاتی و جــدی مدیرعامل جدید این هدف 
محقق خواهد شد. صیدی شرکت های ابزاری 
بانک را مورد اشاره قرار داد و گفت: بانک صادرات 
ایران به طور مستقیم با شرکت های خود از جمله، 
بیمه سرمد، صرافی سپهر، تامین مالی سپهر و ... 
ارتباط کاری و عملیاتی دارد و  سهام برخی دیگر 
از شرکت های زیرمجموعه نیز باید به طور کامل 

به این گروه منتقل شده و اطلاعات مالی شرکت 
به موقع افشا شود. وی حضور خداداد غریب پور 
را به عنوان یک مدیر  نام آشنا،  توسعه گرا و دارای 
سابقه درخشان در ایمیدرو و صنایع مختلف برای 
گروه مالی سپهر صادرات مغتنم دانست و اظهار 
امیدواری کرد که این شرکت  در بازار سرمایه به 
جایگاه سزاور  خود برسد. غریب پور پیش از این 
و به مدت 2 سال ریاست هیئت عامل ایمیدرو و 
معاون وزارت صنعت، معدن و تجارت را برعهده 
داشت. مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری گروه 
توسعه ملی، مدیرعامل شرکت پتروشیمی شازند 
اراک، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری و توسعه 
صنایع سیمان )ســیدکو(، مدیرعامل شرکت 
توسعه کشــت و صنعت ملی و فرماندار مرکز 
اســتان کهگیلویه و بویراحمد بخش دیگری از 

سوابق اجرایی و مدیریتی او است.

استان کرمانشاه از ظرفیت های اقتصادی خوبی برخوردار است و بانک رفاه کارگران همگام و همراه با سایر سازمان های 
مسئول در طرح های اقتصادی استان مشارکت خواهد کرد. اسماعیل لله گانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران، درکارگروه اشتغال 
و کار استان کرمانشاه که با حضور معاون وزیر در امور توسعه کارآفرینی و اشتغال، استاندار این استان برگزار شد گفت: بر اساس 
تأکید وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مقرر شده در استان هایی که به لحاظ اشتغال و توسعه دارای شرایط نامطلوب هستند، 
هیاتی عالی رتبه از این وزارتخانه و سازمان ها و بانک های تابعه به این استان ها اعزام شوند تا با هم افزایی، در رفع مشکلات و 
بحران ها گام بردارند. به منظور تکمیل پروژه های ناتمام و کمک به اشتغال زایی استان، منابع داخلی بانک رفاه کارگران و صندوق 
توسعه ملی به کار گرفته خواهد شد تا این پروژه ها قبل از پایان کار دولت، به اتمام برسد. این پروژه ها که در حوزه های مختلف 
بهداشتی،پزشکی و دارویی، انرژی و پتروشیمی، صنعت و رفاهی - فرهنگی به صورت ناتمام است، امیدواریم با مشارکت بانک 
رفاه کارگران و تأمین سرمایه مورد نیاز، هر چه سریع تر به پایان برسد و شهروندان استان از منافع آن بهره مند شوند.  بانک رفاه 
کارگران به عنوان یک بانک حامی حوزه سلامت نه تنها از تمامی توان و ظرفیت خود برای حمایت از بخش سلامت استفاده 

می کند، بلکه آمادگی لازم برای مشارکت در پروژه های عمرانی و زیرساختی و ایجاد اشتغال نیز وجود دارد.

مشارکتبانکرفاهکارگران
درطرحهایاقتصادیو
اشتغالزایی

اسماعیل لله گانی

شرکت بیمه معلم در پی حادثه دلخراش آتش سوزی در کانکس معلمان خوزستانی، ضمن ابراز همدردی در اقدامی 
فوری پرداخت خسارت زیان دیدگان را در دستور کار قرار داد. به گزارش روابط عمومی بیمه معلم و به نقل از پریسا 
ملکی مدیر شعبه استان خوزستان بیمه معلم، ضمن پیگیری های انجام شده و همدردی با معلمان آسیب دیده که 
در راه خدمت دچار حادثه ناگوار شدند، ارزیابی و پرداخت خسارت با سرعت عملیاتی شده است. بر اساس این گزارش، 
اگرچه ارزیابی و بررســی این حوادث بازه زمانی بیشتری می طلبد اما شرکت بیمه معلم در راستای همراهی با 
آسیب دیدگان که از قشر شریف آموزش و پرورش هستند، با سرعت بخشیدن به مراحل ارزیابی و بررسی میزان 
خسارت پرداختی، چک خسارت را به معلمان آسیب دیده تقدیم می کند. لازم بذکر است، از سه معلمی که در کانکس 
دچار حادثه شدند دو نفر آنها تحت پوشش بیمه بودند، اما شرکت بیمه معلم در راستای انجام مسئولیت های اجتماعی 
خود و همچنین ضرورت همدلی با جامعه شریف فرهنگیان، نفر سوم را نیز در پرداخت خسارت لحاظ کرد. گفتنی 
است با تصویب هیئت مدیره بیمه معلم، مقرر شد که در این منطقه مدرسه ای احداث شود تا بیمه معلم نیز در تحصیل 

آسان دانش آموزان و فعالیت بدون دغدغه معلمان، گامی هر چند کوچک بردارد.

آمادگیبیمهمعلمجهت
پرداختخسارتمعلمان
آسیبدیدهخوزستانی

 بیمه معلم

بانک کارآفرین با امضاء تفاهم نامه ای با دانشگاه فردوسی مشهد، به اساتید و کادر اداری این دانشگاه تسهیلات می دهد.
به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، بر اساس این تفاهم نامه اساتید و کادر شاغل در این دانشگاه می توانند با افتتاح 
حساب در بانک کارآفرین استان خراسان رضوی از طرح های جاری بانک برای دریافت تسهیلات استفاده کنند. مدت این 
تفاهم نامه یک سال اما قابل تمدید است.اعطای تسهیلات به متقاضیان با دانشگاه فردوسی مشهد، پس از احراز صلاحیت 
اعتباری اشخاص و عدم وجود موانع بر اساس دستورالعمل های اعتباری داخلی بانک و بانک مرکزی ظرف مدت ۱۵ روز 
انجام خواهد شد. شعبه بلوار معلم مشهد در خصوص این تفاهم نامه پاسخگوی سوالات مشتریان خواهند بود. بانک کارآفرین 
با امضاء تفاهم نامه ای با بیمارستان شفا کرمان، به کادر درمان این بیمارستان تسهیلات پرداخت می کند. به گزارش روابط 
عمومی بانک کارآفرین، بر اساس این تفاهم نامه کارکنان بیمارستان شفا کرمان می توانند با افتتاح حساب در بانک کارآفرین 
استان خود از طرح های جاری بانک برای دریافت تسهیلات استفاده کنند. مدت این تفاهم نامه یک سال اما قابل تمدید است. 
اعطای تسهیلات به متقاضیان با معرفی بیمارستان شفا، و پس از احراز صلاحیت اعتباری اشخاص و عدم وجود موانع بر 

اساس دستورالعمل های اعتباری داخلی بانک و بانک مرکزی ظرف مدت ۱۵ روز انجام خواهد شد.

امضاءتفاهمنامهمیان
بانککارآفرینودانشگاه
فردوسی

   بانک کارآفرین

مادر ماند و مرام علی
ما منتظر معجزه بودیــم اما باید تقدیر را پذیرفت. علی 
انصاریان همه مقاومتش را کرد، همه ایران برای سلامتی اش 
دست به دعا بردند اما اگر همه کهکشان ها نیز جمع شوند، باز 
هم این مشــیت الهی است که تقدیر را رقم می زند. خبر تلخ 
سرانجام مخابره شد؛ انصاریان که همزمان با زنده یاد مهرداد 
میناوند به بیماری »کووید-۱9« مبتلا شده بود، پس از مبارزه 
سخت با این ویروس نتوانســت مقاومت خود را ادامه دهد و 
متاسفانه عصر روز گذشته ]چهارشنبه[ دار فانی را وداع گفت. 
این در حالی است که در روزهای گذشته وضعیت جسمانی 
انصاریان به شکلی امیدوارکننده تغییر کرده بود و حتی علی 
پروین، اسطوره فوتبال ایران گفت وگوی کوتاه تلفنی با او داشت 
اما متاسفانه در ساعات آخر روز دوشنبه شرایطش به شکلی 
شد که تیم پزشکی وی را به خواب مصنوعی برد. در همین حین 
اخبار ضدونقیض از بیمارستان فرهیختگان مخابره می شد که 
نگرانی ها را به دنبال داشت تا حدی که مهدی ترابی، افشین 
پیروانی و... با انتشــار چند اســتوری از مردم خواستند برای 
انصاریان دعا کنند. درگذشــت علی انصاریان در حالی اتفاق 
می افتــد که فضای جامعه فوتبال تحت تاثیر مرگ نابهنگام 

مهرداد میناوند بر اثر کرونا قرار داشت و حالا یک پیشکسوت 
دیگر هم از جمع ســتارگان فوتبال ایران جدا می شود. علی 
انصاریان ۴3 ساله، سابقه 7 فصل بازی برای پرسپولیس و یک 
سال حضور در استقلال را دارد. او همچنین 6 بازی ملی انجام 
داد و فوتبال خود را در شاهین بوشهر پایان داد و کفش هایش 
را آویخت. او سابقه گلزنی به بایرن مونیخ و دروازه بان اسطوره ای 
این تیم، اولیور کان را با پیراهن پرسپولیس دارد. انصاریان پس 
از پایان دوره بازی، یک قطعه موســیقی منتشر و در 2۰ فیلم 
سینمایی و سریال نیز بازی کرد و توانایی اش در این عرصه را 

نیز به نمایش گذاشت. 
  جزئیات درگذشت مرحوم انصاریان

پزشک معالج علی انصاریان به مردم هشدار داد کرونا را 
جدی بگیرند و در رعایت پروتکل های بهداشتی سختگیرتر از 

قبل باشند. 
دکتر هاشمیان پس از درگذشت علی انصاریان گفت: آن 
مرحوم روز دوم بهمن مــاه پس از چند روز درمان در خانه به 
بیمارســتان مراجعه کرد و با وجود همه تلاش هایی که برای 
درمانش صورت گرفت اما در نهایت ساعت ۱6:۱۵ چهارشنبه 
۱۵ بهمن ماه ایشان را از دست دادیم.  پزشک معالج انصاریان 

درباره دلایل مرگ او گفت: دیر مراجعه کردن به بیمارستان 
برای علی دردسرساز شد و ریه هایش را بشدت با مشکل مواجه 
کرد. تصویر ریه اش در روزهای ابتدایی پیام های خوبی نداشت 
و تلاش ها برای بهبود شرایطش ثمر نداد.  وی ادامه داد: به مادر 
گرامی شان و ملت ایران تسلیت می گویم. روز ناراحت کننده ای 

برای کشورمان و همه عزیزان و هنرمندان بود. 
هاشــمیان با هشــدار به مــردم برای رعایت بیشــتر 
پروتکل های بهداشــتی گفت: علی انصاریان می توانست در 
فوتبال ۱2۰ دقیقه بدون مشکل بدود اما به خاطر درگیری با 
این ویروس و دیر مراجعه کردن به بیمارستان شرایط خیلی 
سختی داشت و برای نفس کشــیدن اذیت می شد. از مردم 

می خواهیم بیشتر از گذشته کرونا را جدی بگیرند

پس از مهرداد میناوند، علی انصاریان هم بعد از تحمل چند هفته بیماری 
براثر ابتلا به کرونا درگذشت

مهدی مهدوی مدیرعامل بیمه سرمد گفت:  بر اساس صورت های مالی 9 ماهه، سود خالص شرکت معادل مبلغ 2،۴96 
میلیارد ریال محقق گردیده است که به ازای سرمایه 2۵۰۰ میلیارد ریال، سود هر سهم معادل 998 ریال شده است.  وی هم 
چنین گفت: سود هر سهم نسبت به صورت های مالی 6 ماهه 22 درصد افزایش پیدا کرده است. درآمد محقق شده در 9 ماهه 
ســال 99 نیز، بالغ بر 8۰۰ میلیارد تومان اســت که نسبت مدت مشابه ســال قبل، 27 درصد افزایش یافته است. درآمد 
سرمایه گذاری ها، نیز بر اساس صورت های مالی شرکت، معادل 3،۱8۰ میلیارد ریال است که که نسبت به مدت مشابه ۵۵3 
درصد افزایش داشته است. کل منابع سرمایه گذاری های شرکت نیز بر اساس صورت های مالی 9 ماهه، معادل مبلغ 7،698 
میلیارد ریال است. با تصمیم هیات مدیره و  مجمع، برنامه افزایش ۱۰۰٪ سهام شرکت از محل مطالبات در ابتدای سال ۱۴۰۰، 
و برنامه ریزی های صورت گرفته شرکت،  برای سهامداران اتفاقات بهتری را رقم خواهد زد. در جلسه هم اندیشی مدیران 
ستادی بیمه سرمد و مدیران و روسای شعب بانک صادرات نیز که به میزبانی بانک صادرات استان خوزستان برگزار شد، مجتبی 
کاتب  رئیس هیئت مدیره بیمه سرمد گزارشی را از دستاوردهای بیمه سرمد در سال 99 به مجموعه مدیران بانک صادرات 

ارائه کرد و خدمات نوین سرمد از جمله وب اپلیکیشن سرمد.مرکز تماس 2۴ ساعته ۱۵۱6 را معرفی کرد. 

صورتهایمالی9ماهه،سود
خالصشرکتمعادلمبلغ
2،۴96میلیاردریال

شرکت بیمه سرمد

حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: بانک توسعه تعاون با تکمیل زیرساخت های اساسی 
فناوری از بانک های سرآمد در ایجاد و توسعه کٌر بانکینگ است.ضرورت استقرار، تجهیز و بهره داری این مرکز و سایر 
مراکز داده بانک بسیار حائز اهمیت است و سرعت عملیات تاسیس آن باید مد نظر تمامی ارکان بانک قرار گیرد،  فعالیت 
بانک توسعه تعاون در حوزه فناوری در راستای ارتقاء بانکداری الکترونیک و پیاده سازی بانکداری دیجیتال می شود، 
در شرایطی که ارکان بازار و شکل گیری معاملات بر پایه زیرساخت های الکترونیک تحول یافته است و بازیگران بازار 
به گسترش معاملات غیر فیزیکی متمایل شده اند، نقش نظام بانکی نیز به عنوان واسطه گری وجوه، افزایش اطمینان 
طرف های معامله و ارائه دهنده اعتبار به واحدهای تولیدی و تجاری به نحو جدید قابل تصور است.بانک توسعه تعاون 
به عنوان یکی از ارکان توسعه ای بخش و با وظایف حمایت از تعاونی ها و کارآفرینان در محافل فناورانه کشور نیز حضور 
می یابد، بر همین اساس مقدمات حضور بانک توسعه تعاون و شرکت ابزاری بانک در حوزه فناوری در پارک علم و 
فناوری پردیس فراهم گردیده است وحضور شرکت های فناوری و دانش بنیان در پارک علم و فناوری پردیس و اشتغال 

حدود 6۵۰۰ نفر نیروی متخصص را مزیتی مهم در این زیست بوم بزرگ فناوری کشوراست.

             

گاماساسیبانکتوسعه
تعاونبرایورودبهعرصه
بانکداریدیجیتال

حجت اله مهدیان

سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور خواستار اجرای مصوبه ممنوعیت واردات گوشی های بالای 3۰۰ 
یورو شد. بعد از گذشت چند ماه از لغو مصوبه ممنوعیت واردات گوشی های بالای 3۰۰ یورو، گویا یک بار دیگر این 
موضوع به جریان افتاده است. این طرح که در نیمه تیر ماه گذشته و با پیگیری های کمیته تخصیص ارز بانک مرکز 
و وزارت صنعت، معدن و تجارت تصویب شد و با رشد نجومی قیمت ها، چند روزی بازار را دچار تلاطم کرد؛ در نهایت 
با انتقاد وزارت ارتباطات مواجه و به دنبال واکنش های رسانه ای و کارشناسان متوقف شد. در اولین روز تصویب و 
اجرای این طرح محمدجواد آذری جهرمی در حساب توییترش گفت که این تصمیم ایرادات جدی دارد و از احتمال 
بازنگری در این تصمیم خبر داد. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان،   با توجه به گزارش های واصله و بررسی آمار 
سامانه همتا در سال 98، مجموعا 3/ ۱۵ میلیون دستگاه تلفن همراه به ارزش بیش از ۴/ 2 میلیارد یورو وارد کشور 
شده است که از این میزان، سهم گوشی های بالای 3۰۰ یورو به لحاظ تعداد، 9درصد و از نظر ارز تخصیص داده 
شده، به میزان 3۵درصد معادل حدود 8۵۰میلیون یورو برآورد می شود که از این میان ۵۰۰میلیون یورو متعلق به 

برند آی فون بوده یعنی ۴درصد واردات از محصولات این شرکت آمریکایی بوده است.

پیگیریمعاوندادستان
کشوربرایممنوعیتواردات
موبایلهایبالای۳۰۰یورو

سعید عمرانی



انرژی
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خبر
آنهایی که صنعت پتروشیمی و هلدینگ 
خلیج فارس را تحریم کردند؛ با ذلت 

دفتر  کار خود را ترک کردند

آنهایی که صنعت پتروشیمی و هلدینگ خلیج فارس 
را تحریــم کردند؛ با ذلت دفتر  کار خــود را ترک کردند/ 
بیدبلند خلیج فارس، یکی از ســرمایه گذاری های موفق 
صندوق توســعه ملی اســت/ بیدبلند نشان دهنده توان  

اجرای  ابرپروژه ها توسط بخش غیردولتی است.
جعفر ربیعی: مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس با بیان 
اینکه پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس نشان دهنده توان 
بخش غیردولتی در اجرای ابرپروژه هاست، گفت: با افتتاح 
این پالایشــگاه گاز و همچنین اجرای پروژه جمع آوری 
گازهای همراه با فلر تا دو سال و نیم آینده فلرها در مناطقی 

نفت خیز جنوب خاموش شود.
به گزارش روابط عمومی شرکت صنایع پتروشیمی 
خلیــج فارس، جعفــر ربیعی در مراســم بهره برداری از 
پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس توسط رئیس  جمهوری، 
گفت:خداوند بزرگ را شاکریم که در آستانه چهل و دومین 
ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی موفق شدیم بزرگترین 
پروژه های صنعت نفت و گاز پتروشــیمی را در سال های 
پس از پیروزی انقلاب اســلامی بــه مرحله بهره برداری 

برسانیم.
وی افزود: ظرف دو ماه گذشــته افتخار داشتیم در 
پنجشنبه های افتتاح پروژه ها، ســه پروژه از پروژه های 
هلدینگ خلیج فارس راافتتاح کنیم؛ پروژه پتروشــیمی 
لردگان، پروژه پتروشیمی ایلام و طرح سولفات آمونیوم 
پتروشــیمی ارومیــه و امــروز در جهــش دوم صنعت 
پتروشیمی، چهارمین پروژه از پروژه های شرکت صنایع 

پتروشیمی خلیج فارس افتتاح خواهد شد.
وی در ادامــه به بیان نکاتی دربــاره افتتاح ابرپروژه 
بیدبلند خلیج فارس پرداخت و گفت: این پروژه توان اجرای 
پروژه های بزرگ و ابر پروژه ها توسط بخش غیردولتی در 
کشــور  را نشان داده اســت. پروژه پالایشگاه عظیم گاز 
بیدبلند خلیج فارس به ما نشان داد که اگر بخش دولتی به 
بخش غیر دولتی اعتماد کند و راه را برای اجرای پروژه های 
بزرگ هموار نماید بخش غیر دولتی می تواند این اعتماد 
را به خوبی پاســخ بدهد و از پس اجرای پروژه های بزرگ 
برآید. نایب رئیس هیــأت مدیره هلدینگ خلیج فارس 
تصریح کرد:این پروژه در اواخر سال 9۴ زمانی که از بخش 
دولتی بــه بخش غیردولتی یعنی هلدینگ خلیج فارس 
واگذار شد تنها ۱8 درصد پیشرفت داشت، امروز و در اواخر 
سال 99، نه ماه است که عملیات نصب مکانیکی این پروژه 
تمام شده و ما وارد فاز راه اندازی و بهره برداری این پروژه 
شده ایم و خوشبختانه ظرف سه ماه گذشته ۵ محموله از 
محصولات پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس صادر شده 
و در همیــن مدت بخــش زیادی از خــوراک مورد نیاز 
پتروشــیمی های ماهشهر و ایلام از این پالایشگاه تأمین 
شده است.  وی با بیان اینکه این پروژه نشان داد که صنعت 
پتروشیمی ثابت کرده که می تواند برای تکمیل زنجیره 
ارزش خودش وارد بالادست خودش شود و در بالادست 
سرمایه گذاری کند، گفت: در اینجا لازم است که از اعتماد 
وزارت نفت و شخص آقای مهندس زنگنه تشکر کنم که 
این اعتماد را کردند که هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس 
به عنوان بزرگترین هلدینگ غیردولتی کشــور وارد بالا 

دست خود شود و پالایشگاهی با این عظمت را بسازد.
ربیعــی پالایشــگاه گاز بیدبلند خلیج فــارس را از 
سرمایه گذاری های موفق صندوق توسعه ملی عنوان کرد 
و افزود: برای احداث پالایشــگاه گاز بیدبلند خلیج فارس 
3.۴ دهم میلیارد دلار هزینه شده که 2.2دهم میلیارد دلار 
از این مبلغ از صندوق توســعه ملی به صورت تسهیلات 
تأمین شده است. صندوق توسعه ملی اطمینان دارد  که 
این تسهیلات به موقع توسط این پروژه و هلدینگ خلیج 
فارس باز پرداخت خواهد شد ؛ چرا که صنعت پتروشیمی 
از  بخش های موفق اقتصاد است و هم درآمدهای ریالی و 
هم درآمدهای ارزی دارد و به راحتی می تواند وام هایی را 

که از صندوق توسعه دریافت می کند باز پرداخت کند.
وی همچنین از رئیس جمهوری خواست که صندوق 
توسعه ملی در استراتژی های آینده خود توجه بیشتری 

به بخش پتروشیمی کند.
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80 درصد تجهیزات غیردوار صنعت نفت ساخت داخل است
وزیر نفت گفت: اکنون بیش از 8۰ درصد 
تجهیزات غیردوار صنعت نفت در داخل کشور 
ساخته می شود و تنها در بعضی از اقلام مانند نوع 
ویژه ای از لوله های بدون درز جای کار وجود دارد 
که فکر می کنم ساخت این کالا نیز ظرف دو سال 

آینده عملیاتی شود.
بــه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت نفت، بیژن زنگنه در برنامه آستانه دهه فجر 
شــبکه خبر ، حاضر و به تبیین دستاوردهای 
صنعت نفت کشور پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
پرداخت و اظهار داشت: پیش از انقلاب بدنه کاری 
صنعت نفت در بخش بهره برداری )بالادست( 
به خوبی آموزش دیده بودند، اما در بهترین حالت 
در جایگاه اپراتور نقش آفرینی می کردند و همه 
طراحی های مهندسی و مدیریت نفت از لندن 
انجام می شــد، البته ایرانی ها از مدت ها پیش 
پالایشــگاه آبادان را خود اداره می کردند، اما در 
بخش بالادست، هسته مدیریت و طراحی امور در 

لندن بود.
تولید نفت کشــور پس از پیروزی انقلاب 
روزانه حدود ۴ میلیون بشکه کاهش یافت و از ۵ 
میلیون و ۵۰۰ هزار بشکه به یک میلیون و 8۰۰ 
هزار بشکه در فروردین ماه سال ۵8 رسید؛ البته 
نمی خواهم تحلیل کنم چــرا تولید نفتمان را 
کاهش دادیم زیرا این کاهش را قبول ندارم، البته 
پس از آن جنگ آغاز شد و بسیاری از تأسیسات 

نفتی آسیب دید.
وی ذخایر هیدروکربور مایع قابل برداشت 
کشور را در ســال ۵7 حدود 88 میلیارد بشکه 
عنوان کرد و گفت: اکنون پس از گذشت بیش از 
۴۰ سال و تولید، صادرات و مصرف 3۵ میلیارد 
بشکه هیدروکربور مایع در این سال ها، به واسطه 
اکتشاف های انجام شده همچنان حدود ۱۵9 
میلیارد بشکه ذخایر قابل برداشت هیدروکربور 
مایع در اختیار داریم.ذخایر گاز قابل استحصال 
کشــور از حدود 9 تریلیون مترمکعب )پیش از 
انقلاب( به بیش از 33 تریلیون مترمکعب رسیده 
و کشــور امروز به تولیدات عظیمــی در حوزه 

پتروشیمی دست یافته است.
صنعــت گاز نیز پس از پیــروزی انقلاب 
اسلامی رشد کرد. آن زمان تنها یک پالایشگاه 
کوچک گاز در بیدبلند داشتیم و یک خط لوله که 
از بیدبلند تا آستارا ادامه داشت و جمعیت اندکی 
از گاز بهره مند بودند؛ صنعت گاز پس از پیروزی 
انقلاب به ویژه با توسعه پارس جنوبی جهش کرد. 
تولید محصولات پتروشیمی کشور نیز بسیار 
اندک بود و به 2 میلیون تن هم نمی رســید، در 
حالی  که با اقدام های انجام شده قرار است ظرفیت 
تولید محصولات پتروشیمی ایران تا پایان سال 
آینده به ۱۰۰ میلیون تن برسد، امروز در بخش 
ســخت افزاری صنعت نفت و در زمینه ساخت 
تجهیزات عملکرد خوبی داریم و شاید جایی در 

منطقه از این حیث به توانمندی ایران نباشد. 
اکنون توانایی ســاخت بیش از 8۰ درصد 
تجهیزات غیردوار صنعت نفت را در داخل کشور 
داریم و تنها در بعضی از اقلام مانند نوعی ویژه  از 
لوله های بدون درز جای کار وجود دارد که فکر 
می کنم ساخت این کالا نیز ظرف دو سال آینده 
عملیاتی شود. وی ســاخت ورق های مقاوم به 
ســرویس ترش را از موفقیت های بزرگ اخیر 
ســازندگان ایرانی عنوان کرد و گفت: صنعت 
 فولادسازی در ساخت بسیاری از تجهیزات به 
صنعت نفت کمک کرده است.وزیر نفت با اشاره 
به فعالیت دو شــرکت بزرگ مپنا و OTC در 
ساخت توربین، ادامه داد: شماری از کمپرسورهای 
فرآیندی هم باید ساخته شود، اما در مجموع در 
این بخش هم پیشــرفت های خوبی را شاهد 
بوده ایم.وی با بیان اینکه در سال 76 حتی توان 
یک متر لوله گذاری دریایی نداشتیم، گفت: اکنون 
می توانیــم روزانه یک کیلومتر در خلیج فارس 
لوله گذاری انجام دهیم و شرکت های ایرانی برای 
کار در دریــا رقابت می کنند.صنعت نفت امروز 
نه تنها با پیش از پیروزی انقلاب اسلامی که حتی 
با ۱۵ ســال پیش هم قابل مقایسه نیست. در 
ســال های پس از پیروزی انقلاب اســلامی، 
ســرمایه گذاری های عظیمی در کشور شده و 
بیشتر توانمندی ها با اتکا به ظرفیت های مهندسی 

و دانش بنیان حاصل شــده است. در بعضی از 
بخش ها به طور نمونه افزایش ضریب بازیافت از 
مخازن نفتی هنوز راه زیادی داریم، زیرا در آموزش 
نیروهای بالادست صنعت نفت به کار بیشتری 
نیاز داریم. زمینه ســازی برای پرورش نیروی 
انسانی در این حوزه در دانشگاه ها از سال 77 آغاز 
و کمک های زیادی به دانشگاه ها شد که امروز 
نتیجه آن را می بینیم. بیش از ۵۰ درصد ذخایر 
نفت کشور برای مطالعه در حوزه ازدیاد برداشت 
به دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی واگذار شده و دانش 
فنی که در پایین دست نیاز داریم و تا پیش از این 
از خارج می گرفتیم، امروز از سوی دانشگاه ها در 
حال تهیه اســت و دانشــگاه های ما به سمتی 
می روند که صاحب فناوری شوند، اگر باز هم قرار 
شــود در آینده از خارجی ها بخریم، با چشم باز 
می خریم.جهش پتروشیمی از سال های 76 و 77 
با اتکا به فرآورده های میدان گازی پارس جنوبی 
آغاز شد و جهش دیگر از بندر امام بود، جهش دوم 
صنعت پتروشیمی در حال تکمیل است و جهش 
سوم نیز تا سال ۱۴۰۴ تکمیل می شود و ظرفیت 
تولید ســالانه محصولات پتروشیمی به ۱3۰ 
میلیون تن می رســد. وی با بیان اینکه حرکت 
بزرگی اتفاق افتاده است و ما امروز از نظر توانمندی 
صنعت پتروشیمی در منطقه یک قدرت هستیم، 
افزود: صنعت پتروشیمی در دوران تحریم از نظر 
ارزآوری بسیار به کشور کمک کرد.وزیر نفت با 
اشاره به بهره مندی 9۵ درصد مردم کشور از گاز 
طبیعی، گفت: هم اکنون حدود 99 درصد شهرها 
و 86 درصد روســتاها از گاز طبیعی بهره مند 
هســتند، پروژه گازرسانی به استان سیستان و 
بلوچستان هم در حال اجراست.کمتر کشوری در 
جهان است که این شبکه گسترده گازرسانی را 
داشته باشند. پیش از پیروزی انقلاب اسلامی 
مصرف گاز طبیعی بسیار کم بود و گازرسانی انجام 
نشده بود، در تهران تنها دو محله کوی نصر و گیشا 
و نازی آباد به طور محدود به شــبکه گاز متصل 
بودنــد، اما پــس از پیروزی انقــلاب برای آن 
سیاست گذاری شد و صادرات فرآورده کشور از 
صرفه جویی ناشی از این گازرسانی افزایش یافت 
که جهش بزرگی است، تحریم ها جزو زندگی ما 
بوده اســت و یکی از آثارش این بوده که به توان 
داخل بسیار تکیه کردیم و در حوزه های اقتصادی 
توانمند شــدیم. شــرکت های داخلی اکنون 
ظرفیت های خوبی دارند و اگر تحریم نباشد آنها 
می توانند صاحب برند شــوند و صادرات داشته 
باشند و اکنون در سطح مطلوب جهانی تولید 

می کنیم.
این طور نبوده اســت که به دلیل تحریم 
اســتاندارها را زیر پــا بگذاریــم، در حالی که 
استاندارهای صنعت نفت تأمین و کالای باکیفیت 
اســتفاده شده است؛ من و همکارانم هیچ گاه از 
استانداردها کوتاه نیامدیم، زیرا ایمنی و حفظ 
جان و مال مردم و افراد و کارکنان یک اصل است. 
همه دانشگاه های معتبر کشور تا سال 76 رشته 
مهندسی نفت نداشتند و دانشگاه نفت هم یک 
رشته عمومی داشت، اما اکنون در سطح دکترا کار 
می شود و این جزو مهم ترین دستاوردها است، 
من همیشــه می گویم تا زمانــی که تحریم ها 

برداشته نشوند صحبت نمی کنم.
در این دوره ما طلبی نداریم و طلب ها برای 
دوره پیــش از تحریم هاســت، زیــرا آنها در 
سیستم های رسمی بوده و باقی مانده و در عراق، 
کره جنوبی، امارات و ژاپن مســدود شده است. 
بخش های زمینی فــروش هم در بورس انرژی 
عرضه می شوند و چالشی وجود ندارد و بیش از 

آنچه فکر می کردیم مؤثر بوده و کار را شفاف کرده 
است و باید ادامه یابد.

از دلایل بالا بودن مصرف انرژی قیمت ارزان 
آن است، مسائلی هم هست که به مردم ارتباطی 
نــدارد و به نظر من به سیاســت گذاران دولت 
برمی گردد؛ اینکه خودرو با چه کیفیتی ساخته 
می شود چه ربطی به مردم دارد؟ مگر آنها چقدر 
قدرت انتخاب دارند تا با استاندارد جهانی همراه 

شوند؟
مشکل مصرف سوخت را در کارخانه های 

خودروسازی دنبال کنید نه در پالایشگاه ها
وزیر نفت با تأکید بر اینکه مشکل مصرف 
ســوخت را در پالایشــگاه ها دنبال نکنید و در 
کارخانه های خودروسازی بررسی کنید، گفت: 
البته آنها هم تلاش می کنند خودروهای باکیفیت 
بســازند، به ویژه خودرو سی ان جی ســوز زیرا 
ســوخت طبیعی ما در ایران سی ان جی است و 
ارزان تمام می شود؛ حتی اگر با قیمت صادراتی 
به مردم فروخته شود معادل نصف قیمت بنزین 
می شود؛ صادرات سی ان جی حدود ۱8 سنت و 

بنزین ۴۰ سنت است.
اکنون در همه کشور هم ایستگاه های عرضه 
سی ان جی وجود دارد و بیش از ۵۰ درصد ظرفیت 
خالی دارند که استفاده نمی شود، بنابراین مردم 
باید تشویق شوند با راه هایی که وجود دارد بهینه 
مصرف کنند و با قوانین موجود مانند قانون ۱2 
رفع موانع تولید رقابت پذیر این راه را پیش برند، 
البته کارهای غیر قیمتی باید انجام شود، زیرا تغییر 
قیمت در ایران بسیار سخت است و باید بیشتر 
تکیه بر روش های غیرقیمتی باشد؛ اگر این کارها 
انجام نشود نمی توان انرژی کشور را با این مقدار 

رشد مصرف، تأمین کرد.
رشد مصرف گاز خانگی امسال کشور ۱2 
درصد و در تهران ۱۵ درصد بوده اســت؛ کدام 
شرکت تأمین کننده انرژی می تواند پاسخگوی 
چنین رشدی در سال باشد؟ رشدی که به تولید 
ناخالص ملی هم منجر نمی شود. هرچند بخشی 
از آن طبیعی است، اما مقداری هم به دلیل شیوع 
ویــروس کرونا بــوده. تنها راه حــل توجه به 
صرفه جویی انرژی اســت که باید با همکاری و 
پذیرش مردم باشد و بیشتر در بخش خانگی و 
تجاری و عمومی لازم اســت زیرا ما زورمان به 
اداره های پرمصرف دولتی می رسد و گازشان را 
قطع می کنیم، اما نمی توان گاز خانگی را قطع 

کرد.
تولید گاز امسال نسبت به پارسال به اندازه 
2.۵ فاز پارس جنوبی برابر با روزانه 6۵ میلیون 
مترمکعب افزوده شده، اما گویا هیچ افزایشی رخ 
نداده است. پیش از پیروزی انقلاب میدان فروزان 
و میدان هایی در دریا با امارات مشترک داشتیم و 
با عراق فقط میدان نفت شهر بهره برداری می شد، 
اما اکنون میدان های زیادی مانند میدان های 
غرب کارون، یــادآوران، آزادگان، یاران، پارس 
جنوبی، بلال و ... اســت. برای فروزان هم برنامه 

توسعه جدید داریم.
البته به این معنا نیست که از همه میدان ها 
به طور مساوی با طرف مقابل برداشت می شود، 
زیرا به موقعیت میدان بستگی دارد، اما در پارس 
جنوبی که شاخص ترین میدان است اکنون بیشتر 
از قطر گاز برداشت می کنیم و در میدان های غرب 
کارون هم بیشتر از همسایه برداشت می شود. 
میدان آذر در ایلام هم فعال شده است و قول هم 
دادم در پایان این دولت میدانی نباشد که قرارداد 
آن امضا نشده باشد. عمده آن میدان فرزاد است 

که باید فعال شود.

پارک فناوری و نوآوری نفت ثبت شــده و 
اجازه آن از وزارت علوم، تحقیقات و فناوری گرفته 
شــده است، این موضوع سبب ایجاد جهش در 
فعالیت های نفت می شود، در ماه های باقیمانده از 
دولت دوازدهم تلاش می کنیم زیســت بوم و 
اکوسیستم توسعه فناوری ایجاد شود، همچنین 
یک صندوق پژوهش و فناوری با سرمایه ۱۰۰ 
میلیارد تومانی ثبت شده و قرار است به آن افزوده 
شود که پشتوانه مالی و تضمینی شرکت های 

استارت آپ و نوآور است.
وی وارد کــردن شــرکت های فنــاور به 
بالادســت صنعت نفت را یکی از کارهای مهم 
دانست و گفت: برای نمونه به هر شرکت یک یا دو 
چاه مرده یا بســته که تولید ندارند یا کم بازده 
هستند را واگذار کنیم که این چاه ها را به تولید 
برسانند یا افزایش تولید داشته باشند. وزارت نفت 
در این مسیر پشتیبانی مالی و حمایت های لازم 

را از این شرکت ها می کند.
بــا این کار، هزاران شــغل برای نیروهای 
تحصیل کرده کشور ایجاد می شود و بسیاری از 
افراد بااستعداد و علاقه مند با ریسک کم، می توانند 
در این زمینه کار کنند. وزارت نفت ریسک این 
شرکت ها را از طریق صندوق پژوهش و فناوری 
پوشــش می دهد و حمایت می کند. من به این 

شرکت ها بسیار امید دارم.
وزیر نفت به ایجاد پارک فناوری نفت و گاز 
به وسعت 2۵ هکتار در ری از سوی وزارت نفت 
اشاره و اظهار کرد: فضا و امکانات در این پارک برای 
استقرار شــرکت های فناوری و نیروهای جوان 
به منظور نمونه ســازی و ساخت پایلوت فراهم 
اســت، با ایجاد مراکز نوآوری در دانشگاه های 
تهران، اصفهان، شیراز، اهواز نیز به این شرکت ها 
کمک می کنیم که در کنار دانشگاه ها فعالیت 

داشته باشند.
زنگنه با اشاره به اینکه برای زیست بوم توسعه 
فنــاوری و کارهای دانش بنیان بســیار وقت 
می گذارم، افزود: مقام معظم رهبری هم در دیدار 
با سران سه قوه، تأکید کردند صنعت نفت می تواند 
با تکیه بر ظرفیت هــای دانش بنیان، در تولید 
جهش ایجاد کند و این یک واقعیت است. ایشان 
بر مبنای گزارش هایی که خدمتشان داده شده 
بود به این جمع بندی رسیدند و تا به اینجای کار 
موفق بوده ایم و در ادامــه، کار با جدیت دنبال 

می شود.
وی با بیان اینکه ایجاد پالایشگاه عظیم گاز 
بیدبلند خلیج فارس به اوایل دهه 8۰ و زمانی که 
در نفت بودم، بازمی گردد، تصریح کرد: با مطالعات 
انجام شــده، این نتیجه گرفته شد که باید یک 
کارخانه  بزرگ فرآورش به منظور بازیافت عمیق 

گازهای همراه نفت در خوزستان ساخته شود.
وزیر نفت با اشاره به اینکه با ساخت پالایشگاه 
گاز بیدبلند خلیج فارس افزون بر جداســازی 
هیدروکربورهــای دوکربنــه و بالاتر به عنوان 
خوراک پتروشیمی ها، بخشی از طرح نوفلرینگ 
)به صفر رساندن ســوختن گازهای ارسالی به 
مشعل( نیز اجرا و تا سال ۱۴۰۱ تکمیل می شود، 
گفت: ان جی ال 32۰۰ در غرب کارون، ان جی ال 
3۱۰۰ در دهلران، تأسیســات جمع آوری گاز 
خارک و پالایشــگاه گاز بیدبلند خلیج فارس از 
طرح هایی هستند که در این زمینه در حال انجام 
است. زنگنه با بیان اینکه با بهره برداری از پالایشگاه 
گاز بیدبلند خلیج فارس خوراک پتروشــیمی 
گچساران و خط اتیلن دنا تأمین می شود، ادامه 
داد: در پایین دســت این پالایشگاه یک واحد 
PDH با ظرفیت ۴۰۰ هــزار تنی و یک واحد 

کوچک بنزین سازی ساخته می شود.
وی اجرای پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس را 
کاری جامع دانست و افزود: در مجموع با اجرای 
این پالایشگاه و پروژه جمع آوری گازهای مشعل 
مناطق نفت خیز جنوب بیش از ۴.۵ میلیارد دلار 
در این مسیر ســرمایه گذاری می شود که 3.۴ 
میلیارد دلار آن تاکنون به بهره برداری رسیده و 

بقیه کار نیز به مرور در حال پیشرفت است.
وزیر نفت در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه 
اگر تحریم ها برداشــته شــود، ایران به راحتی 
می تواند بازار پیشین خود را پیدا کند، گفت: بله. 

هیچ مشکلی نداریم؛ بازار پدر و مادر ندارد.
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میلیارد ریال در پایان 10 ماه نخست امسال رسیده است. سپرده گذاران 4۳ درصد بیشتر از پایان دی ماه سال گذشته در این موسسه سپرده گذاری کردند.

موسسه
اعتباریملل
وترازعملیاتی
مثبتدر1۰ماه

تزریق ۱۰ میلیارد مترمکعب گاز 
به میادین نفتی

حســن منتظرتربتی، معاون وزیر نفت در امور گاز 
گفت: برای حفظ فشــار و ازدیاد برداشت میادین نفتی 
ســالانه 8 تا ۱۰ میلیارد مترمکعب گاز به چاه ها تزریق 
می  شود و این کار امسال نیز در حال انجام است. از آنجایی 
که تزریق در تابستان نیز می  تواند صورت بگیرد، مشکلی 
رخ نخواهــد داد. بخصوص آنکه امســال برنامه افزایش 
برداشت و کسب آمادگی برای افزایش صادرات نفت نیز 
در دستور کار قرار دارد و حفظ فشار اهمیت بیشتری دارد. 
لذا با وجود افزایش مصرف گاز، این امر مهم متوقف نشده 
و مطابق برنامه در حال انجام است، تولید روزانه گاز کشور 
به هزار میلیون مترمکعب رسیده است که معادل حدود 
روزانه 6 میلیون بشکه نفت و رقم قابل توجهی است.او با 
اشاره به اینکه ایران تولیدکننده عمده گاز است، به تکذیب 
یک خبر می  پردازد و می  گوید: کاهش تولید و افت فشار 
در پارس جنوبی صحت ندارد. مصرف گاز کشور اکنون با 
کاهش دمای هوا در بخش خانگی به بیش از 6۰۰ میلیون 
مترمکعب در روز رســیده است. در بخش نیروگاهی نیز 
روزانه ۱۰۰ تا ۱3۰ میلیون مترمکعب مصرف می شود.به 
گفته مدیرعامل شــرکت ملی گاز، ظرفیت پالایش گاز 
کشور هم  اکنون روزانه یک میلیارد و 3۱ میلیون مترمکعب 
است و ظرفیت روزانه 9۰۰ میلیون مترمکعب انتقال گاز 
نیز در کشور وجود دارد. اما این افزایش تولید گاز که امسال 
نیز 6۵ میلیون مترمکعب بیشتر شده است، به ثروت در 
کشــور تبدیل نمی شــود، زیرا عمده این مقــدار گاز در 
بخش های گرمایشــی در داخل کشور مصرف می شود و 
لازم اســت که برای رهایی از این وضعیت بهینه ســازی 
مصرف را جدی تر بگیریم،  درباره تأثیر تحریم ها بر صنعت 
گاز کشور عنوان کرد: تنها بخش آسیب دیده صنعت گاز 
از تحریم هــا، نقل و انتقالات وجوه و درآمدهای حاصل از 
صــادرات گاز بود. از مابقی مشــکلات با تلاش بیشــتر 
توانســتیم عبور کنیم اما در بحث انتقال پول همچنان 

مشکل داریم.

آخرین وضعیت خودروهای دپویی
سید روح ا... لطیفی سخنگوی گمرک ایران گفت:  2 
هزار و 783 خودرو در گمرک باقی مانده است، گفت: از این 
تعداد تنها 8۴۰ خودرو اظهار گمرکی شــده اند. مبدا ۴67 
خودرو نیز امارات است. پس از ترخیص 2 هزار و 32۵ دستگاه 
خودرو از ۵ هزار و ۱۰8 دستگاه خودرو موجود در گمرک، تا 
26 شهریور امسال، 2هزار و 783 خودرو در گمرک باقی ماند 
که از بین اینها 8۴۰ خودرو به مرحله اظهارگمرکی رسیده اند. 
بخشی از مابقی خودروها ثبت سفارش ندارند و وزارت صمت 
با اخذ یا عدم پیگیری مصوبه ثبت سفارش، می تواند در مسیر 
ورود یا متروکه  یا مرجوع شدن این خودروها که ارز آن نیز 
در گذشته پرداخت شده و چندسال در مبادی ورودی کشور 
خاک می خورند تصمیم بگیرد )حدود هزار و ۱۰۰ دستگاه 
خودرو(، بخشی از این خودروها نیز تشریفات گمرکی را طی 
کرده اند و بیش از هزار و ۱6۰ خودرو نیز دارای پرونده قضایی 
است که بر اســاس مصوبه هیات دولت به محض تبرئه در 
محاکم امکان طی تشریفات ترخیص را خواهند داشت که 
بخشی از 8۴۰ خودروی اظهار شده نیز در این مسیر بوده اند. 
در بین این خودروها، ۵۵۱ دستگاه در سال 97، ۱۱۱ دستگاه 
در ســال 98 و ۱78 دستگاه در سال 99 در مهلت هایی که 
برای اظهار کالا داده شــد، اظهار شــدند اما هنوز ترخیص 
نشده اند.  وی  پیرامون مبدا خرید این خودروها گفت: مبدا 
خرید ۴67 دســتگاه از این خودروها  امارات، ۱6۱ دستگاه 
چین، ۱۰۵ دستگاه  ترکیه، ۴9 دستگاه عمان ،۴6 دستگاه 
آلمان )عمدتا خودروهای شــرکت بنز(، 6 دستگاه هند، 2 
دستگاه ژاپن، یک خودرو قطر و یک خودرو نیز گرجستان 
است. بر اساس مصوبات دولت ترخیص خودروهایی که حجم 
موتور آنها بالای 2۵۰۰ سی سی بوده  یا خودروهای آمریکایی 
یا خودروهایی که به سفارش آمریکا ساخته شدند ممنوع 
است. بخشی از خودروهایی که نتوانستند از گمرک پروانه 
ترخیص بگیرند به خصوص در منطقه آزاد اروند یکی از این 
دو موضوع را نقض کرده بودند )83 دستگاه(، در حال حاضر 
ترانزیت خودرو بین مناطق آزاد نیز اگر آمریکایی باشد قابل 

انجام نیست./مهر 

خبر

وزیران نفت و نیرو به منظور هماهنگی در زمینه تأمین پایدار گاز و برق و کاهش اعمال محدودیت سوخت به صنایع دیدار و گفت وگو کردند.
 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نفت، بیژن زنگنه، وزیر نفت با رضا اردکانیان، وزیر نیرو در محل ساختمان مرکزی وزارت نفت دیدار و 

گفت وگو کرد.
وزیر نفت در این دیدار ضمن تأکید بر اولویت تأمین بخش خانگی و تجاری تأکید کرد: وزارت نفت حداکثر گاز ممکن برای نیروگاه ها را تأمین 
می کند.وزیر نیرو هم در این دیدار از شرکت  ملی گاز ایران و شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران برای تأمین سوخت مورد نیاز 
نیروگاه ها قدردانی کرد.وزیران نفت و نیرو در این دیدار هماهنگی لازم را برای عبور از فصل سرما با وجود مصرف بالا و شناسایی و متوقف کردن 

رمز ارزها در فصل سرد سال انجام دادند.وزیران نفت و نیرو پیش تر هم برای تأمین پایدار سوخت دیدار کرده بودند.

هماهنگیوزارتخانههاینفتونیروبرایتأمینپایدارانرژیدرفصلسرد
همزمان با آغاز دهه مبارکه فجر، جشنواره »رفاه ملی« از ۱2 بهمن ماه در سراسر کشور آغاز شد و تا پایان ۱2 فروردین سال آینده نیز ادامه 
خواهد داشت. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، در راستای تقدیر از اعتماد مشتریان بانک ملی ایران و ایجاد مزیت برای آنها و در پی تفاهم 
فی مابین این بانک  و فروشگاه زنجیره ای رفاه از ۱2 بهمن جشنواره رفاه ملی برگزار می گردد.تمامی دارندگان کارت های این بانک که هنگام 
خرید از فروشــگاه های زنجیره ای رفاه سراســر کشور، از کارت های صادر شده توسط بانک ملی ایران  بر روی کارت خوان همین بانک استفاده 
کنند، در این جشنواره شرکت داده خواهند شد.دارندگان همه کارت های بانکی شامل کارت نقدی، کارت هدیه و بن کارت که توسط بانک ملی 
ایران صادر شده باشند، می توانند شانس خود را برای برنده شدن در این جشنواره امتحان کنند. 7  دستگاه خودروی برلیانس به قید قرعه به 7 نفر 

از شرکت کنندگان در جشنواره اهدا خواهد شد.

آغازجشنواره»رفاهملی«از1٢بهمنماه٩٩لغایت1٢فروردینماه1400
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 و دولت
هفته نامه اقتصادی ایران

علی اصغرعنابستا نی نماینده مردم سبزوار در مجلس شورای اسلامی به دلیل حواشی به وجود آمده بین او با پلیس راهور با انتشار فیلمی در فضای مجازی از مردم عذرخواهی کرد. 
کاملا بدیهی است که در اجرای قانون بین هیچ کسی تفاوتی وجود ندارد، اما از همه مردمی که به هر دلیلی احساساتشان جریحه دار شد، عذرخواهی می کنم. ما  هیچ شأنی جز مطیع 
قانون بودن و خدمت به مردم قائل نیستیم.وی ضمن تشکر از عابد اکبری، ما مور راهور پلیس به خاطر اجرای قانون، اظهار داشت: این اتفاق ممکن است برای هر کسی بیفتد که اگر 
توهینی بشنود، عصبانی بشود. ما  همه انسان هستیم. ممکن است در مقابل توهین دچار خطا شویم. با این وجود، اینجانب باید بیشتر به خود مسلط می بودم و در همان حد عصبانیت 
نیز اشتباه کردم. مجددا از مردم ایران و حوزه انتخابیه ام عذرخواهی می کنم. مردم بدانند که خاک پای آنها و مدافعان وطنم هستم. اگر به هر دلیلی موجب آزردگی خاطر سربازان 
شدم، عذرخواهی می کنم. مردم مطمئن باشند که اگر بر اساس آنچه رسانه ها گفتند، عمل کرده بودم، در همان روز اول و قبل از رسیدن به منزل استعفا می دادم. اما در این فیلم 
به خاطر همه کارهای کرده و نکرده عذرخواهی می کنم و از مردم حلالیت می طلبم. رسانه های معاند داخلی و خارجی هم بدانند که ما  در مقابل اجرای قانون جمهوری اسلامی 

عزیزمان، گردنمان از مو باریک تر است. اجازه سوء استفاده به این رسانه ها را نخواهیم داد. پیش از این عنابستا نی سیلی زدن به صورت این سرباز را تکذیب کرده بود./ ایسنا

عذرخواهی
نمایندهسبزوار
ازمردموسرباز

راهور

 فروش شرکت بیمه کوثر در ۱۰ ماهه سال 99 به بیش از 3 هزار میلیارد تومان رسید. به گزارش روابط عمومی بیمه کوثر، معاونان و مدیران 
این شرکت با تدوین و دنباله روی از یک راهبرد هدفمند و بهره گیری از شبکه فروش توانمند توانستند فروش بیمه های کلان و خرد شرکت را 
افزایش دهند. گفتنی است، ارایه خدمت رسانی مطلوب و به موقع و نیز ارتباط مستمر با ذی نفعان و کسب رضایت و اعتماد آنها یکی از عوامل موثر 
در تمدید بیمه نامه ها و جذب بازارهای جدید است. همچنین شناسایی فرصت  ها و تهدیدها و ریسک های موجود در صنعت بیمه موجب شده 

است که بیمه کوثر ضریب خسارت خود را نیز تا حد امکان کاهش دهد و در عرصه بیمه گری سوداوری مناسبی را نیز به دست آورد.
با توجه به دستیابی به این فروش مناسب، شرکت بیمه کوثر طی سال های گذشته توانسته در زمره پنج شرکت برتر بیمه در کشور قرار گیرد 

و امید است که در آخرین سال از قرن چهاردهم نیز بتواند نمره قابل قبولی را در کارنامه کاری خود ثبت کند.

  در دومین روز از ســفر اســتانی ۴ روزه مدیران صنعت بیمه کشور به استان خوزستان، رئیس کل بیمه مرکزی، مدیرعامل بیمه ایران و 
دبیرکل ســندیکای بیمه گران کشــور به اتفاق هیات همراه از شعبه پرداخت خسارت ثالث و بدنه بیمه ایران در اهواز بازدید کردند. بختیاری 
هدف از این بازدید را سنجش میزان رضایت مندی مشتریان از خدمات و تسهیل گری ارائه شده عنوان کرد و افزود: استفاده از بسترهای دیجیتال 
و بازنگری در فرآیندها برای تســهیل در خدمت رســانی به مردم عزیز خوزستان مورد توجه ما قرار دارد.  وی با اشاره به ابراز رضایت رییس کل 
بیمه مرکزی از خدمات ارائه شده در این شعبه گفت: البته این سطح از خدمات کافی نیست و ما پیشنهادات و تذکرات مطرح شده را برای ارائه 
خدمات بهتر در آینده سرلوحه قرار خواهیم داد.  دکتر سلیمانی نیز با دعوت سایر شرکت ها به الگو برداری از بیمه ایران، گفت: طرح الکترونیکی 

بیمه ایران خوزستان انقلابی در صنعت بیمه است که خسارت های زیر 3 میلیون تومان را به صورت اینترنتی و غیرحضوری  می پردازد.

فروش۳هزارمیلیاردتومانیکوثر پرداختخسارتهایزیر۳میلیونتومانبهصورتاینترنتیوغیرحضوری

ادامه از صفحه اول
 موضوع اصلاح ســاختار بودجه برای حذف ناترازی و عدم رسیدن به 
کسری موضوع بحث بودجه یکی از بحث های مهمی بوده که در دستور کار 
مجلس بوده است. شما را ارجاع می دهم به موضوعاتی که سال ها قبل در 
همین مجلس پیگیری شد. به یاد دارم در سال 97 زمانی که لایحه قرار بود 
در ۱۵ آذرماه ارائه شود، در تاریخ مقرر ارائه نشد، به این دلیل که حضرت آقا 
نامه ای را نوشــتند. در گزارش لایحه بودجه سال 98 که قرار بود سال 97 
تقدیم مجلس شــود، مطرح فرمودند این بوده انطباقی با شــرایط جنگ 
اقتصادی ندارد و باید اصلاح ساختار در آن عملیاتی شود، لذا دستور اصلاح 

ساختار به چند سال قبل بازمی گردد.                                     
البته قبل از این هم رهبر معظم انقلاب بارها این موضوع را تاکید فرمودند.

ما نیز در مجلس دهم زمانی که این موضوع مطرح شد، از دولت خواستیم 
گزارش اصلاح ساختار را بیاورد. وضعیتی که ما در بحث منابع و مصارف به صورت 
متداول داشتیم و عدم اتکا به درآمدهای پایداردولت اصلی ترین مشکلات ما 
بوده که در حوزه بودجه داشتیم. در آن سال دولت ۴ ماه فرصت خواست اما بعد 
متوجه شــدیم از فروردین سال 98 فرصت خواسته شــده است. ۴ ماه نیز از 
فروردین ســال 98 نیز گذشــت، گزارش های تخصصی نیز در صحن علنی 
درخصوص اصلاح ساختار بودجه مطرح شد، اما هیچ حکمی در حوزه بودجه 

سال 98 عملیاتی نشد.
اقدام دولت؛  ۱- برداشت ۴۵۰ میلیون دلار از مانده حساب ذخیره ارزی از 
سنوات گذشته، 2- برداشت مانده ۱2 درصد فریز شده صندوق توسعه ملی از 
سال قبل، 3- برداشت از منابع به روش استقراض چه اوراق و چه برداشت از بانک 
مرکــزی ؛ و در ادامه می خواهم بگویم مجموع اصلاح اینها کدام یک با اصلاح 
ساختار همخوانی دارد. امسال که مقام معظم رهبری پس از ارائه لایحه بودجه 

نامه ای را نوشتند، این بابی شد که اصلاح را انجام دهیم.
همکاران و اعضای کمیسیون تلفیق، آن چیزی که ما امروز نگران آنیم، 
کسری تراز عملیاتی است که اگر به روش درآمد پایدار آن را نبینیم، سال آینده 
از محل پول پرقدرت و افزایش حجم نقدینگی، آثار تورم آن در اقتصاد کشور به 
جــای کمک به مردم هزینه ایجاد خواهد کرد. ما ۱۰۰ واحد برای مردم منابع 
افزایش داده ایم، اما ۱۵۰ واحد به واسطه تورم از آنها پس میگیریم. تورم یعنی 

عدم تخصیص منابع و برداشتن منابع از جیب مردم.
ما چند محور اساسی داشتیم؛ اول تحولات در ساختار نظام مالیاتی که زارع 
توضیحاتی درباره آن ارائه کردند. اعتقاد ما این است که حکم اساسی در بودجه،  
ایجاد منابع پایدار درآمدی ناشی از مالیات است، نه اینکه مالیات را افزایش دهیم 
برای کارگران و کارمندان و حتی کار خیلی خوبی که در کمیسیون تلفیق انجام 
شده، ۵ واحد درصد مالیات بر عملکرد بنگاه های اقتصادی نیز کاهش پیدا کرده، 
اما صحبت ما این است که حجم فرار مالیاتی به واسطه عدم اجرای طرح نظام 
جامع مالیاتی امروز اصلی ترین بحث ماست، اما حکم آن در کمیسیون تلفیق 

کجاست؟
موضوع مولدسازی دارایی های دولت، یکی از محورهای مهم اصلاح ساختار 
بوده اســت، لذا امروز برای آن باید حکم بیاوریم و با توصیه کار پیش نمی رود. 
موضوع بودجه شرکت های دولتی بارها در همین مجلس مورد بحث قرار گرفته 
است، حجم بودجه شرکت های دولتی 2.۵ برابر بودجه عمومی کشور است و 
سوال من اینجاست حکمی که در ۱۴۰۰ در کمیسیون تلفیق بابت لحاظ کردن 
صرفه جویی در هزینه های آنها محاسبه کردیم، اگر معادل ۱۰ درصد در بودجه 
حوزه بانک های دولتی صرفه جویی شود، معادل حدود ۱3۰ هزار میلیارد تومان 
منابع به بودجه عمومی کشور اضافه می شود، اما باید پرسید این احکام کجاست.

دوستان زحمت کشیدند ارز ترجیحی را حذف کردند که ما ۱۰۰درصد با 
آن موافقیم، چرا که ارز ترجیحی جز ایجاد فساد و رانت چیز دیگری به همراه 
ندارد، اما قرار ما این نبود به جای جایگزینی نرخ ارز ترجیحی، آن را تبدیل کنیم 
به منابعی تحت عنوان یارانه و به 97 درصد از جامعه پرداخت شود. دهک های 
پردرآمد کجا باید مبنا قرار می گرفتند که در اینجا از یارانه سهم نگیرند. قرارمان 
این بود که مابه التفاوت را برای کالاهای اساســی اختصاص داده و برای مردم 
دغدغه ایجاد نکنند. البته دولت نیز نامه زده و مطرح کرده که نگران هستیم. باید 
به جهانگیری بگویم که نگرانی شما در رابطه با این موضوع که به خاطر آن خدمت 
حضرت آقا نامه زدید را در اصلاح ساختار ببینید. کدام احکام را شما براساس 

دستور مقام معظم رهبری اجرایی کردید؟
وی با بیان اینکه دستور موکد مقام معظم رهبری اصلاح ساختار بودجه 
بود، اظهار داشت: سوال من این است که دولت چرا لایحه ای را به مجلس ارائه 
داده که اساساً از جنس اصلاح ساختار لایحه بودجه نیست؟ مگر می شود با این 
رویکرد تصمیم گرفت. لذا اگر بخواهیم ناترازی را با این وضعیت در کشــور را 

مدیریت کنیم، باید نگران آثار تورمی آن نیز بود.
مردم به ما می گویند شما یارانه ما را چند برابر نکنید، بلکه قدرت خرید ما 
را افزایش داده و به زمان دلار 3 هزار تومانی برسانید. باید ارزش پول ملی را تقویت 
کرد چرا که این تنها راه کمک به مردم اســت، گرچه معتقدم در کوتاه مدت و 
شرایط اضطرار باید کمک هایی کرد، اما اگر قرار باشد این تصمیم جزو تصمیم 
های میان مدت و بلندمدت مجلس باشد، قطعاً یکی از اشتباهات راهبردی در 
نظام اقتصادی کشور است، لذا خواهشمندم اجازه دهید، با توجه به این اشکالات 
اساسی که مطرح شــد، کلیات را کنار بگذاریم و وارد بحشی شویم که دولت 
اصلاحاتی بــر لایحه انجام دهند و اگر این اتفاق نیفتد، آن را چند دوازدهمی 

خواهیم کرد. 
رئیس جمهور ضمن حضور در مجلس باید درباره ارز و یارانه 

توضیح می داد
علیرضا سلیمی عضو هیأت رئیسه مجلس با انتقاد از عدم حضور رئیس 
جمهور در جلسه بررسی کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۰ گفت: به نظر آقای روحانی 

از اجرای قانون استنکاف کرده در حالی که باید در مجلس حاضر و درباره وضعیت 
ارز و یارانه توضیحاتی را ارائه می داد.

 وی با استناد به اصول )۵2(، )۱9( و )2۰( قانون اساسی در اخطاری گفت: 
بر اساس این اصول مردم ایران از حقوق مساوی باید برخوردار باشند و تفاوت های 
قومی، قبیله ای و ... نباید سبب امتیاز خاصی برای گروهی از افراد شود. در همین 
راستا در ماده )۱۰8( آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی نیز آمده که رئیس 
جمهور باید در جلسات بررسی کلیات لایحه بودجه در مجلس حضور پیدا کند.

رئیس جمهور به نظر از اجرای قانون استنکاف کرده یا بنا به اظهاراتشان 
طبق مصوبه ستاد مقابله با کرونا در مجلس حاضر نشدند، این در حالی است که 
وی مجری قانون است و مدعی دفاع از قانون اساسی است اما متأسفانه وقتی ما 

تذکر می دهیم آن را توهین تلقی می کنند.
رئیس جمهور ضمن حضور در مجلــس باید درباره مابه التفاوت نرخ ارز 
توضیحاتی را ارائه می داد، همچنین در این خصوص که با ارز ۴2۰۰ تومانی چه 
کردند یا چرا هزینه میلیاردی برای تأســیس یک دانشگاه اختصاص دادند و 

همچنین توضیح می دادند که چرا یارانه را به بخشی از مردم نداده اند.
بر اساس اصل )۵2( قانون اساسی بودجه سالانه کل کشور همان طور که 
در قانون مقرر شده به مجلس ارائه می شود و طبق قانون بحث و رسیدگی پیرامون 
بودجه کل کشور باید انجام گیرد اما به نظر در حال حاضر بخشی از بودجه ارائه 

شده و جداول هنوز در اختیار نمایندگان قرار نگرفته است.
دولت با صراحت اعلام کرده که مصوبات تلفیق را اجرا نمی کند

محسن زنگنه در نشست علنی مجلس شورای اسلامی با بیان این که با 
دولتی طرف هســتیم که طرح های معیشتی را اجرا نکرده است بنابراین اگر 
اصلاحات صورت گرفته از سوی کمیسیون تلفیق نیز تصویب شود، چه کسی 
قرار اســت آن را اجرا کند؟ گفت: دولت با صراحت اعلام کرده این کار را انجام 

نمی دهد و در این راستا عزمی هم ندارد.
 وی در مخالفت با کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۰، گفت: برای بررسی بودجه 
باید با معیار صحبت شود نه اینکه صرفاً وارد بحث های سیاسی شویم. شاخص 
همپوشانی با اسناد بالادستی، سیاست های ابلاغی از سوی رهبر انقلاب و برنامه 
ششم توســعه از جمله مواردی است که در لایحه بودجه پیشنهادی دولت و 
همچنین اصلاح شده از سوی کمیسیون تلفیق مشاهده نمی شود زیرا چارچوب 
لایحه پیشنهاد شده تناسبی با اسناد یاد شده ندارد. نرخ نقدینگی باید دو هزار 
و 8۰۰ باشد اما اکنون از 3 هزار نیز گذشته است؛ باید پاسخ داده شود چه برنامه ای 
برای جلوگیری از نقدینگی داریم و همچنین مسئله بیکاری، اشتغال و ... نیز 
چطور مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. اصلاح ساختاری بودجه نیز از دیگر 
شاخص های مهم محسوب می شود؛ در زمانی که مجلس یازدهم توفیق حضور 
در محضر رهبر انقلاب را داشت، ایشان خواستار اصلاح ساختار بودجه شدند، 
آیا می توانیم پای بودجه ای را امضا کنیم که بوی اصلاح ساختار نمی دهد. چطور 
در آینده باید به مردم، دانشــگاهیان و متخصصان در خصوص ساختار بودجه 
پاسخ دهیم. بدون شک نباید در مورد لایحه بودجه احساسی رفتار کنیم؛ البته 
کمیسیون تلفیق زحمت زیادی برای اصلاح لایحه پیشنهادی کشیده است اما 
بنیان بودجه ارائه شده مشکل دارد. شاخص شفاف سازی نیز از دیگر مواردی 
است که در لایحه بودجه باید مورد توجه قرار گیرد؛ به عنوان مثال در تبصره ۱۴ 
به دولت اجازه داده شده اگر منابع اش تأمین نشد می تواند برای پرداخت یارانه 
نقدی به دلخواه هر چه می خواهد اوراق مالی چاپ کند که این امر مصداق عدم 
شفافیت است. عدالت در توزیع منابع نیز در لایحه پیشنهادی رعایت نشده است؛ 
طی 7 سال گذشته همواره از دولت خواسته شد یارانه دهک های بالا را حذف 
 کند اما اکنون یارانه دهک های بالا از ۴۵ هزار تومان به 9۰ هزار تومان افزایش 

داده شده است.
به نظر می رسد اکنون زمان آن رسیده که رئیس سازمان برنامه و 
بودجه پاســخ دهد آیا متعهد می شود لایحه بودجه اصلاح شده در 

کمیسیون تلفیق را به درستی اجرا کند؟
این نماینده مردم در مجلس یازهم تصریح کرد: بدون شک ابعاد اقتصاد 
سیاسی بودجه دارای اهمیت است؛ در واقع اکنون با دولتی طرف هستیم که 

طرح های معیشتی و قیر را اجرا نکرده است بنابراین اگر اصلاحات صورت گرفته 
از سوی کمیسیون تلفیق نیز تصویب شود، چه کسی قرار است آن را اجرا کند 
زیرا دولت با صراحت اعلام کرده این کار را انجام نمی دهد و در این راستا عزمی 

هم ندارد.
به عنوان مثال دولت چطور می تواند 2۵ هزار میلیارد به درآمدهای ارزش 
افزوده اضافه کند. آیــا دولت می تواند ۱7 هزار میلیارد از محل ورود خودرو از 

مناطق آزاد به کشور را تأمین کند.
متأســفانه منابع را چاق کرده ایم به امید این دولت و دولت نیز نمی تواند 
منابع را تأمین کند بنابراین مجلس انقلابی نباید امضایش پای بودجه ای باشد 

که اصلاح ساختار ندارد، منابع اش پایدار نیست و نهایتاً تورم زا است.
امروز تحمل شرایط از سوی مردم به ۱۰ رسیده است لذا تورم دو درصدی 

هم می تواند آنها را غرق کند؛ نباید پای بودجه ای را مهر بزنیم که تورم زا است.
اکنون دو حالت در مواجهه با بودجه وجود دارد، ابتدا باید اصلاحات انجام 
شده از سوی کمیسیون تلفیق تصویب می شود اما دولت آنها را اجرا نمی کند یا 
اینکه دولت هر آنچه می خواهد اجرا می کند که آن وقت فقط امضای مجلس 

انقلابی پای این بودجه مانده است.
لایحه بودجه دقیقا در موعد مقرر قانونی تقدیم مجلس شد

محمدباقر نوبخت، معاون رئیس جمهور و  رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کل کشور در دفاع از کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۰ گفت: منابع عمومی در لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۰ بالغ بر 8۴۱ هزار میلیارد تومان از سوی دولت اعلام شد که 
رشد ۴7 درصدی و زیادی داشت.  در جریان بررسی کلیات لایحه بودجه سال 
آینده مطالب متنوعی از سوی نمایندگان بیان شد، غیر از جمع فرهیخته و بزرگوار 
حاضر در مجلس، ملت بزرگ ایران از طریق رسانه ملی گفت و شنود ما را دنبال 

می کنند.
انتظاری که هم شما و هم مردم بزرگوار ایران داشتند این بود که 
از ۱2 آذرماه که لایحه بودجه ۱۴۰۰ تقدیم مجلس شد و اظهاراتی در 
زمینه اشکالات آن از نظر نمایندگان عنوان شد، بیان شوند که برطرف 

شده است یا خیر؟ 
می دانید که به محض تقدیم لایحه بودجه که خوشخبتانه در دولت یازدهم 
و دوازدهم دقیقا در موعد مقرر قانونی تقدیم مجلس شد، اختیارات رئیس جمهور 
در امور برنامه و بودجه به بنده تفویض شد، چرا که اصل ۱26 قانون اساسی می 
گوید امور برنامه و بودجه از اختیارات رئیس جمهور اســت و می تواند آن را به 

دیگران تفویض کند.
اولین انتقادی که مطرح شد، رشد منابع و مصارف در لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۰ بود که با تعابیر مختلف از آن انتقاد به عمل آمد، از این رو 
ملت منتظر است ببینند آیا مجلس بعد از بررسی دو ماهه لایحه و 
اختیارات تغییراتی که دارد، اشــکالات و انتقادات برطرف شده یا 

تصویب شد؟
منابع عمومی در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ بالغ بر 8۴۱ هزار میلیارد تومان 
از ســوی دولت اعلام شد که رشــد ۴7 درصدی و زیادی داشت، باید گفت در 
کمیسیون متشکل از نمایندگان مجلس، این رقم به یک هزار و ۱2۰ هزار میلیارد 
تومان افزایش یافت. اگر انتقادات برای رشد این رقم وجود داشت، چرا نمایندگان 
با انتقادات، 2ماه فضای سیاسی کشــور را تحت تاثیر قرار دادند و چرا اصلاح 
ساختاری را که می گفتند باید در لایحه صورت گیرد، رقم نزدند. رئیس مجلس 
بارها از ضرورت اصلاح ساختار گفتند و سازمان گزارش مدون و کامل خویش 
را در اختیار رئیس مجلس قرار داد تا اصلاحات صورت گیرد. آنچه تحت عنوان 
رشد در لایحه بودجه ارائه شده از سوی دولت بیان می شد، از سوی کمیسیون 
تلفیق بر آن خط بطلان کشیده شد، در واقع نسبت به حجم بودجه انتقادات 
زیادی وجود داشت، اما اکنون بودجه تقلیل نیافته است. همچنین نسبت به 
وابستگی بودجه به نفت انتقاد می شد، اما این مهم در اصلاحات صورت گرفته 
 نســبت به گذشــته رشــد یافته و به ۱99 هــزار میلیارد تومــان افزایش

 یافته است. امروز مردم حق دارند بدانند نمایندگان را انتخاب کرده اند، به گفته 
خودشان مبنی بر کاهش سهم نفت در منابع پایدار مانده اند یا خیر؟ این رقم به 
بیش از ۱6 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است که معادل 9۰ هزار بشکه در 
روز به دولت اجازه داده شده علاوه بر پیش بینی خود در لایحه، به فروش برساند.

همه نمایندگان مطلع هســتند اکنون در حال بررسی بودجه چهارمین سال 
محاصره اقتصادی هستیم، دولت سه سال محاصره بزرگ اقتصادی را پشت سر 
گذاشته و آنهایی که خواب می دیدند طرح های بزرگ عمرانی به ثمر نمی رسد، 
اکنون شاهد تکمیل پروژه های نیمه تمام هستند که به معنای عمران و آبادانی 

است. 
وی خطاب به رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: گزارشات 
محرمانه خزانه هر هفته و هر ماه تقدیمتان می شود. آیا دولت 66 هزار 

و ۴۰۰ میلیارد تومان برای طرح های عمرانی تخصیص نداده است؟
برخی درصدد اجرای طرح تابستان داغ و به ستوه آوردن مردم بودند، اما 

تلاش شد تا کاهش قدرت خرید با برخی افزایش ها جبران شود، از این رو طرح 
تابستان داغ خنثی شد و بدون شک پاداش صبر و مقاومت خودمان را دریافت 

خواهیم کرد.
درآمد ۱۰9 میلیارد دلاری به چند میلیارد دلار کاهش یافته است و بعد از 
3 سال محاصره اقتصادی که از ذخایر استفاده شده، نیازی بگوییم که در چه 

شرایطی هستیم.
بیــش از ۱8۰ هزار میلیارد تومان افزایش در بخش های مختلف صورت 
گرفته است، حتی هدفمندی یارانه ها بیش از سنوات گذشته به نفت وابسته 
شــده و این درحالی است که کمیسیون تلفیق دو ماه فرصت داشت روی این 
موضوع متمرکز شود. اکنون کمیسیون تلفیق مهر تایید بر رد انتقادات مبنی بر 

وابستگی زیاد بودجه به نفت زده است!
نوبخت درخصوص برخی انتقادات نســبت به ضرورت حذف ارز ۴2۰۰ 
تومانی و مبارزه با رانت در این عرصه اظهار کرد: تلاش شــد با پرداخت یارانه 
اضافی، آثار برخی مسائل را برطرف کنیم؛ ارز ۴2۰۰ تومانی که برای کالاهای 
اساســی پیش بینی شده بود، طی چند سال گذشته از 2۵ میلیارد دلار به ۱۴ 

میلیارد دلار، به 8 میلیارد دلار و نهایتاً به ۵.۵ میلیارد دلار کاهش یافته است.
برخی مسائل مطرح شــده عناوین مجرمان است که بگویند طرفداران 
خاصی از این ارز و رانت استفاده می کنند، در حالی که می خواهم اسامی افرادی 
که ارز ۴2۰۰ تومانی را دریافت کرده و در سایت مرتبط با این موضوع وجود دارد، 
برای نمایندگان افشا شود. البته برخی هم خطا کرده و همکاری نداشتند و پس 
از دریافت ارز یا کالا وارد نکردند یا با قیمت بالاتر به فروش رساندند که باید با آنها 
برخورد شود. در حال حاضر ارز به قیمت ۴2۰۰ تومان است و مردم ضعیف با 
مشکلات فعلی روبرو هستند که با افزایش این قیمت مشکلات آنها چند برابر 
خواهد شد لذا یک نهاد یا سازمان باید مسئولیت این موضوع را بپذیرد چرا که 
ما آن را نمی پذیریم و بدون تمهیدات نمی توانیم ارز ۴2۰۰ تومانی را به نرخ آزاد 
ETS تبدیل کنیم و اگر این اتفاق بیفتد مشخص نیست بتوان جلوی گرانی را 

گرفت یا خیر.
طبق تصمیم کمیسیون تلفیق قرار است به جای افزایش نرخ ارز، 
۴5 هزار و 5۰۰ تومان به یارانه هر فرد اضافه شود، عنوان کرد: در حال 

حاضر نیز به یارانه ها اضافه کرده ایم اما آیا افاقه کرد؟
وی در ادامه ضمن خطاب قرار دادن مجلس انقلابی سوالی مطرح کرد و 
ابراز داشت: آیا می خواهید اجازه دهید تمام خودروهای لوکسی که سال ها اجازه 
ورود به کشور را نداشته اند صرفاً برای دریافت مالیات و ارزی که قیمت آن به ۱7 
هزار و ۵۰۰ تومان افزایش یافته اســت، به کشور وارد شود. مگر ما ممنوعیت 

واردات خودروهای لوکس را نداشتیم؟
آیا می خواهید از فردا ماشین های لوکس مناطق آزاد در خیابان های شهرها 
حرکت کنند؟ جواب شما به مردم چه خواهد بود؟ آیا صرفاً برای دریافت مالیات 
و عوارض حاضر به این اقدام هستید که باعث افزایش رانت می شود و مشخص 

نیست این رانت به چه کسانی می رسد.
او با اشاره به کاهش ارزش پول ملی کشور عنوان کرد: ما به صورت رسمی 
ارزش پول ملی را تقلیل نداده ایم؛ قیمت ارز ۴ تا ۵ سال زیر ۴ هزار تومان بود و 
اگر اکنون به رقم ۱7 هزار و ۵۰۰ تومان برســد یعنی بودجه به گونه ای بسته 

می شود که اجرایی نخواهد شد.
مجلس انقلابی باید نرخ ارز را پایین بیاورد تا به قیمت واقعی برسد؛ مجلس 
باید جلوی گرانی و تورم را بگیرد تا مردم بتوانند با درآمدهای رایج زندگی کنند.

نوبخت در ادامه ضمن تشکر از کمیسیون تلفیق که بسیاری از موضوعات 
دولت را تأیید کرده است، عنوان کرد: کار بودجه تمام نمی شود و با فرافکنی نباید 
صورت مســئله را پاک کرد؛ رد لایحه بودجه یعنی ما اقدامات خود را در مورد 
بودجه انجام داده ایم و شما نیز برای بررسی آن ساعت ها وقت گذاشتید و بررسی 

کردید اما در نهایت با رد آن گویا هیچ کاری انجام نشده است.
ما فرصتی نداریم؛ امید ما به شما  و اصلاحات و پیشنهادات شما است لذا 
نمایندگانی که به لایحه معتقد هستند، در صحن علنی آن را اصلاح کنند چرا 
که یک دولت و یک مجلس روی این لایحه کار کرده است پس باید با هم کار 
کنیم. لایحه ای که به رأی گذاشته می شود گزارش، ارقام و احکام کمیسیون 

تلفیق است چرا که هر چه ما داده بودیم تغییر کرده است.
همه ما را نظاره می کنند ولی در نهایت اقدام شما مورد تأیید ما است مشروط 
بر اینکه اهداف ما برای مقابله با رانت همسو باشد. لایحه ای که خدمت شما است 
حاصل اقدامات دولت و مجلس بوده و خوشحالم که در حال تجربه کاری هستید 

که 32 سال پیش بنده تجربه کرده بودم.
مجلس چگونه باید دوگانگی ناشی از پیشنهادات دولت در 

لایحه بودجه را حل کند
دکتر محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اظهارات 
نوبخت درباره لایحه بودجــه ۱۴۰۰، گفت: اگر می دانید در صادرات نفت در 
وضعیت فروش حداقلی به سر می برید چرا در لایحه خود پیشنهاد فروش 2 
میلیون و 3۰۰ هزار بشــکه را پیشنهاد دادید،  شما در اظهارات خود به اسناد 
محرمانه ای درباره نفت اشاره کردید که فقط به دست رؤسای قوا می رسد، اگر 
می دانید که در صادرات نفت در وضعیت فروش حداقلی به ســر می برید و با 
سختی و مشکلات رو به رو هستید چرا در لایحه خود پیشنهاد فروش 2 میلیون 

و 3۰۰ هزار بشکه را پیشنهاد دادید.
براســاس آنچه که پیشنهاد دادید هزینه های واقعی و قطعی را در لایحه 
بودجه الزامی کردید، این دوگانگی را چطور مجلس باید حل کند. برهمین اساس 
بحرینی گفتند که ما در گزارش تفریغ بودجه ۴۱ درصد کاهش داریم و مجلس 
برهمین اساس فروش نفت قطعی را براساس یک میلیون بشکه و نهایتا تا ۱.۵ 
میلیون بشکه پیش بینی کرده است. البته ما خوشحال می شویم که صادرات 
نفتمان به 2 میلیون و 3۰۰ هزار بشکه برسد.                           ادامه در صفحه۱۴

بی مهری دولتی ها به بودجه ۱۴۰۰ ؛ مجلس لایحه پُر اسَرار دولتی را رد کرد
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10 هفته نامه اقتصادی ایران

خبر
تاکید بر جایگاه تطبیق در بانک ملی ایران

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، عباس شفیعی 
رئیس هیات مدیره و ناصر شاهباز عضو هیات مدیره بانک با 
حضور در اداره کل تطبیق، مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
و  امــور  جریــان  در  نزدیــک  از   تروریســم 
فعالیت هــای این اداره کل قرار گرفتند. طی بازدید اعضای 
هیات مدیره بانک از اداره کل تطبیق، مبارزه با پولشــویی و 
تامین مالی تروریسم بر جایگاه تطبیق در این بانک تاکید شد.

عباس شفیعی رئیس هیات مدیره بانک ضمن تشریح 
اهمیت تطبیق در ساختار بانک ها، بر جایگاه واحد تطبیق در 
نظام حاکمیت شرکتی تاکید کرد و اقدامات اداره کل تطبیق، 
مبارزه با پولشــویی و تامین مالی تروریسم بانک را تضمین 
کننده حسن شــهرت و سلامت فعالیت های جاری بانک و 

همچنین کاهش ریسک در حوزه های مختلف عنوان کرد.
ناصر شاهباز عضو دیگر هیات مدیره نیز به تشریح مدل 
ســه خطی دفاعی در بانک ملی ایران پرداخته و با تشریح و 
تبیین جایگاه تطبیق در بانک، نقش واحد تطبیق و کمیته 
عالی رعایت قوانین و مقررات را بسیار پر اهمیت عنوان کرد.

همچنین سید رضا انواری رئیس اداره کل تطبیق، مبارزه 
با پولشــویی و تامین مالی تروریســم نیز به تشریح موضوع 
تطبیق در بانکداری امروز پرداخت و اظهار کرد: امروزه موضوع 
تطبیق جز موضوعات اساسی و حیاتی در بانک هاست و بانک 
ملی ایران نیز با توجه به اهمیت و حساسیت آن، اهتمام ویژه 

ای جهت عمل به استانداردهای آن دارد.
رئیس کمیســیون مبارزه با پولشــویی و تامین مالی 
تروریسم شورای هماهنگی بانک های دولتی در ادامه با اشاره 
به شــیوه نوین بازرسی مبتنی بر ریسک )ریسک محور(، به 
کار گیری آن توسط اداره کل متبوع خود را یکی از اقدامات 
اثرگذار در افزایش کارایی و اثر بخشی بازرسی ها برشمرد و 

آثار آن در حوزه عملیاتی اقدامات این اداره کل را بیان کرد.

خبر
هوشمند سازی گمرک رویکردی متعالی 

برای تسهیل تجارت خارجی است

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اقتصادی و دارایی، 
دکتر فرهاد دژپسند طی مراسم رونمایی از پروژه های گمرک 
هوشمند و انعقاد قرارداد با بخش خصوصی برای راه اندازی ۱۵ 
دســتگاه ایکس ری کانتینری که در محل گمرک فرودگاه 
مهرآباد برگزار شد، اظهار داشت: متاسفانه گاهی نه تنها خدمات 
و زحمات همکاران ما در گمرک جمهوری اسلامی دیده نمی 
شــود، بلکه نقطه ضعف هایی که بعضاً خارج از حوزه فعالیت 
گمرک اســت نیز به نام آنها ثبت می شود که این مظلومیت 
مضاعف است. وی با بیان اینکه گمرک جمهوری اسلامی نقش 
کلیدی در توسعه دارد، گمرکات کشور را به عنوان تسهیل گر 
و مرزبان اقتصاد ارزیابی کرد که موجب بهبود جایگاه اقتصاد 
کشــور در عرصه بین الملل شده است.  هر چه سازمان دهی 
گمرکات کشور سرعت گیرد، این نقش سریع تر ایفا شده و اثر 
گذاری بیشتری در افتصاد خواهد داشت. او با اشاره به سهم 8۵ 
درصدی سهم مواد اولیه و کالای واسطه ای در واردات کشور و 
نیز ممنوعیت ورود کالای گروه چهار، طی چند سال اخیر که 
موجب شده حتی ۱۵ درصد باقیمانده سهم واردات کشور هم 
اصولا شامل کالاهای لوکس نباشد، تصریح کرد: تسهیل در 
واردات هدفمند از دریچه فعالیت ها و قوانین گمرکی، کمک 
بزرگی به جهش تولید در کشور می کند. وی با یادآوری مطالب 
رسانه ها مبنی بر نهایی نشدن برخی محصولات تولیدی به دلیل 
کمبود یکی از قطعات آنها، اظهار داشت: این البته زیاد متوجه 
گمرک جمهوری اسلامی نیست و مسایل زیاد دیگری از جمله 
برخی محدودیت های ارزی موجب آن می شود، اگر نوع فعالیت 
گمرک جمهوری اسلامی بگونه ای باشد که وارد کننده و مصرف 
کننده، اطمینان خاطر داشته باشــند که از زمان سفارش و 
رسیدن کالای مورد نظر خود، دچار اتلاف وقت نمی شوند، با 
دلگرمی و قاطعیت بیشتری به فعالیت خود ادامه خواهند داد.

ایجاد امکانات مساوی و عادلانه برای 7 هزار روستایی کشور
جهت خرید اینتر نتی از نمایشگاه کتاب

وزیر ارتباطات پس از شنیدن گزارش 
برگزاری نمایشگاه مجازی کتاب تهران 
99 از مدیرعامل و کارکنان شرکت ملی 

پست قدردانی کرد.
به گــزارش مرکز روابــط عمومی و 
اطلاع رســانی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، در ابتدای جلسه شورای معاونان 
وزارت ارتباطات، رمضانعلی سبحانی فر، 
مدیرعامل شرکت ملی پست گزارشی از 
روند همکاری با وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی در برگزاری نمایشگاه کتاب تهران 

ارائه کرد.
سبحانی فر در شرح خدمات پست در 
برگزاری نمایشگاه کتاب گفت: با تلاش 
شــبانه روزی کارکنان شرکت پست در 
طــول ده روز، بیش از یک میلیون و 3۰۰ 
هزار کتاب با رقمــی بیش از 62 میلیارد 
تومان فروخته شــد و در طول این مدت 
۴۴۰ هــزار مرســوله کتاب به دســت 

مخاطبان رسید.

در ادامه این جلســه، آذری جهرمی 
وزیر ارتباطات بــا قدردانی از کارکنان و 
مدیران شــرکت ملی پست در برگزاری 
نمایشگاه کتاب، گفت: چنین دستاوردی 
در طول عمر شرکت پست بی نظیر بود و 
فضای مجازی در خدمت عدالت فرهنگی 
قرار گرفت و باید ترافیک به وجود آمده در 
طول این نمایشگاه با استفاده از روش های 

خلاقانه و ظرفیت های هوشمند سازی در 
شبکه پستی ماندگار شود، برگزاری این 
نمایشگاه با اســتفاده از فضای مجازی و 

خدمات پهن باند چند ویژگی داشت.
 اول آنکه برای 7 هزار روستای کشور 
امکانات مســاوی و عادلانه فراهم شد و 
روستائیان در سراسر کشور موفق شدند از 

این نمایشگاه خرید کنند.

دوم آنکه؛ نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران در ســال 99 به »نمایشــگاه همه 
مردم« تبدیل شــد و همه علاقه مندان 

به صورت عادلانه خرید کردند.
ســوم آنکه؛ در نمایشــگاه امسال 
امکانات، مساوی برای همه ناشران فارغ از 
محل نشر و ضعف و قوت مالی، شهرستانی 
یــا تهرانی بــودن آن ها به وجــود آمد و 
برخلاف نمایشگاه های فیزیکی سال های 
گذشته فضای عادلانه ای برای همه ناشران 
فراهم شد. چهارم آنکه؛ برای نخستین بار 
یارانه فرهنگی عادلانه و به صورت شفاف 
به گروه هایی مثل دانشجویان تعلق گرفت. 
وزیر ارتباطات همچنین ضمن تبریک به 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و همکاران 
این وزارتخانه برای اســتفاده از ظرفیت 
فضــای مجازی و پهن بانــد در برگزاری 
نمایشگاه کتاب و حرکت به سوی عدالت 
فرهنگی از آقای صالحی و همکارانشــان 

تشکر کرد.

عیسی کلانتری معاون رئیس جمهوری و  رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست،  با اشاره به تاثیر تحریم ها بر آلودگی 
هوا گفت: مسئولان گاهی می گویند که تحریم ها نقشی روی 
هــوا ندارد اما به هر حال تحریم ها ســبب شــد که نتوانیم 
خودروهای فرسوده را جایگزین کنیم. اکنون دو سوم از علت 
آلودگی هوا به موتورهای گازوئیل سوز و صنایعی برمی گردد 
که از مازوت استفاده می کنند،  بخش عمده ای از مشکلات در 
حوزه هوای پاک به موضوعات ارزی ارتباط دارد و مســائل 
سیاســت های خارجی اثرات خود را در هوای پاک نشــان 
می دهد.وی با اشاره به همکاری دانشگاه ها با سازمان محیط 
زیســت در تهیــه برنامه اقدام ملی کاهــش آلودگی هوای 
کلانشهرهای کشور اظهار داشت: دانشگاه ها نشان دادند که 
می توانند برنامه ریزی درستی داشته باشند و اگر در اجرا موفق 

نبودیم تقصیر برنامه ریزی ها نیست.
آلودگی هوای کلانشهرها بیشــتر توسط انسان ایجاد 
می شــود. برای مثــال تولید برق آلودگــی دارد و باتوجه به 
فناوری های امروز نمی توان گفت که برق تولید نشود. به هرحال 
تحریم ها در اینگونه موضوعات نقش دارد. قرار بود که دولت 
سالانه 7۰ هزار کامیون جایگزین کامیون های فرسوده و 6۰۰۰ 
اتوبوس را جایگزین کند اما به دلیل محدودیت منابع ارزی نشد، 
کیفیــت بنزین و گازوییل وســایل نقلیه تقریبــا مطابق با 
استانداردها است، سوخت نیروگاه ها اما فرق دارد. تحریم ها 
سبب شد که دولت نتواند به برنامه های خود در برخی بخش ها 
عمل کند و برنامه های نوسازی هم در بخش خودرویی و هم در 
بخش صنعت عقب افتاد، تحریم ها شــدت تخریب محیط 
زیست را بالا برد،بخشی از پول های ما در ترکیه، کره جنوبی و 

هند بلوکه شده است. حدود 3 میلیون موتورسیکلت کاربراتوری 
فرسوده در شهر تهران داریم که چندین برابر خودروی بنزینی 
آلودگی تولید می کند. ما اگر بخواهیم خودروی داخلی غیر 
آلاینده تولید کنیم حدود ۱۵ تا 2۰ ســال زمان خواهد برد. 
معاون رئیس جمهوری ادامه داد: اکنون ۴۰۰ هزار کامیون باید 
از رده خارج شــوند که متاسفانه به شهرها سرازیر شده اند. از 
6۵۰۰ اتوبوس تهران حدود ۴۰۰۰ اتوبوس اسقاطی هستند 
و عمر آن ها بالای 3۰ سال است. تازمانی که برای هوای پاک 
سرمایه گذاری نشود، هوای ناپاک خواهیم داشت. کلانتری در 
پایان با بیان اینکه چهار سال است که تقریبا از همه امکانات 
داخلی برای جفت گیری یوزپلنگ ها استفاده کرده ایم اما موفق 
نبودیم، اظهار داشت: تحقیقات ما در زمینه حفظ حیات وحش 

و حفظ منابع ژنتیکی آنها کم است.

 مهرا... رخشانی مهر معاون وزیر و رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور گفت: 19.۵ درصد مدارس کشور نیازمند تخریب، بازسازی و مقاوم سازی است و باید اعتبارات لازم در این 
زمینه تخصیص یابد.  اعتبارات عمرانی سازمان نوسازی مدارس در لایحه بودجه 1400 نسبت به سال 9۶ پنج برابر رشد داشته است.در سال آینده پنج هزار و 100 میلیارد تومان اعتبارات ملی برای امر 
مدرسه سازی و همچنین هزار و ۷00 میلیارد تومان جهت استانداردسازی سیستم های گرمایشی در نظر گرفته شده است. در کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی، سهم سازمان نوسازی مدارس 
از اعتبارات گاز برای استانداردسازی سیستم های سرمایشی و گرمایشی از ۲0 درصد به ۵0 درصد افزایش یافته است. در بند »ع« تبصره پنج لایحه بودجه بیش از ۲ هزار میلیارد تومان از محل فروش 
اوراق مالی اسلامی به بحث مدرسه سازی و همچنین از محل فروش املاک مازاد سازمان ملی  مسکن ۲ هزار میلیارد تومان به امر مدرسه سازی اختصاص یافت است. یکی از مهم ترین اولویت های 
امسال، تکمیل پروژه های نیمه تمام است و بر همین اساس اهتمام و اولویت ویژه ای برای تکمیل طرح های نیمه تمام وجود دارد. در حال حاضر 40 هزار کلاس درس در دست احداث داریم که تا پایان 
سال، 14 هزار و ۷00 کلاس درس با ۲ هزار و ۵00 فضای آموزشی و بیش از ۲ میلیون متر مربع به بهره برداری می رسد.در زمینه استانداردسازی سیستم گرمایشی نیز در سال 9۶ حدود 1۸0 هزار کلاس 

درس نیازمند استانداردسازی بود که هم اکنون این تعداد به 4۷ هزار کلاس درس کاهش یافته است./ ایرنا

19/5درصد
مدارسکشور
نیازمندتخریب
وبازسازیاست

عقب افتادگی در نوسازی خودروها

 دکترسید ضیاء ایمانی مدیرعامل بانک سیناگفت: کارکنان شبکه بانکی به ویژه بانک سینا فداکارانه و شجاعانه در 
شعب حضور یافتند و در راه کمک به هموطنان آسیب دیده از هیچ خدمتی دریغ نورزیدند و من قدردان زحمات 
این عزیزان هستم، تجربه ماه های گذشته و اقدامات بانک سینا در حمایت از کسب و کارهای آسیب دیده با اجرای 
طرح های قرض الحسنه نشان داد که از رهگذر همدلی، اتحاد و تلاش کارکنان می توان به اهداف دست یافت و 
زمینه رضایتمندی مشتریان عزیز را فراهم کرد.بانک سینا با تدوین استراتژی ها و سیاست های مشتری مدارانه و 
تلاش در جهت روانسازی امور، اقدامات موثری را به انجام رسانده و از این پس نیز با ایجاد تنوع بیشتر در محصولات 
و خدمات به ویژه ارائه خدمات غیر حضوری که یکی از ضروریات و بایسته های امروز است، تلاش خواهد کرد. در 
فرصت محدود باقی مانده از سال، لازم است همکاران به موضوعاتی که با اهداف فاصله دارند، توجه جدی تری 
داشته و سودآوری شعب را با پیگیری و وصول مطالبات، توسعه خدمات  غیر مشاع و صدور ضمانت نامه ها سرعت 
ببخشند.گفتنی است معاونین مهندسی و پشتیبانی و سرمایه های انسانی، مدیر امور حوزه مدیرعامل و روابط 

عمومی و مدیر منطقه گیلان  ضمن دیدار از شعب  عملکرد کارکنان را مورد بررسی قرار دادند.

 سید ضیاء ایمانی
سرعتدراجرای
خدماتغیرمشاعوصدور
ضمانتنامههادربانک

همزمان با آغاز سالروز چهل و دومین دهه مبارک فجر انقلاب اسلامی، ۱2پروژه عمرانی، تسهیلاتی و 
هوانوردی فرودگاه بین المللی مهرآباد با حضور وزیر راه و شهرسازی افتتاح شد.سیاوش امیرمکری مدیرعامل 
شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران گفت: پروژه های افتتاحی شامل نصب سیستم سوئیچینگ جدید 
برج مراقبت پرواز و واحد کنترل تقرب، بهسازی برج مراقبت پرواز و واحد کنترل تقرب، نوسازی ترمینال 
ورودی یک، نصب ایربریجهای ترمینال های یک و دو، بهســازی سرویس رود)Road(، رمپ و ۴ استند 
پارک هواپیما، اجرای پروژه pier  و تجهیز به آسانسور و پله برقی، بهسازی و توسعه زیرساختهای مکانیکال 
ترمینال های یک و دو و ساختمان تکنیکال بلاک، بهسازی و تجهیز ساختمان تسهیلات تکنیکال بلاک، 
بهسازی و تجهیز مرکز اطلاعرسانی فرودگاه، محوطهسازی تاکسیرانی و اداره کل، بهسازی نمازخانه امام 
علی)ع(، نصب ســامانه دفع پرندگان در عوامل پروازی، احداث نخســتین فودکورت فرودگاهی کشور و 
همچنین بازسازی و بهسازی سرویسهای بهداشتی ترمینالهاست،  مراسم افتتاح این پروژه ها ۱2 بهمن ماه 

با اعتباری بالغ بر 2۰۰۰ میلیارد ریال همزمان با آغاز دهه فجر در فرودگاه مهرآباد برگزار شد.

افتتاح12پروژه
فرودگاهیبااعتباریبالغ
بر2۰۰۰میلیاردریال

سیاوش امیرمکری

شرکت بیمه پاسارگاد به مناسبت بزرگداشت ایام دهه مبارک فجر و پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی تا پایان 
بهمن ماه تخفیف هایی را برای هموطنان گرامی در نظر گرفته است،  به منظور ارایه خدمات گسترده و افزایش رضایتمندی 
، خریداران بیمه نامه های بدنه اتومبیل و همچنین بیمه نامه آتش سوزی )واحدهای مسکونی و غیرصنعتی( می توانند 
با مراجعه به شعبه ها و نمایندگی های بیمه پاسارگاد از تخفیف های ویژه این شرکت برخوردار شوند، تندیس رضایت 
مندی مشتری پس از بررسی سطوح مختلف ارزیابی تکنیک های جهانی تعامل با مشتریان و ذی نفعان بنگاه های 
اقتصادی، تولیدی و خدماتی و نحوه به کارگیری ارتباط صحیح و راه کارهای مشتری محوری و انعکاس صدای مشتری 
در تأمین نیاز های بیمه ای ، به شرکت بیمه پاسارگاد اهداء شد. به منظور ارج نهادن به حقوق مردم به ویژه مصرف 
کنندگان در جوامع بشری و فرهنگ ها و نظام های اقتصادی مختلف که موجب شده این شرکت از جایگاه ویژه ای 
برخوردار شود و پیش شرط رونق اقتصادی را رقم زند ، تقدیر شده است.دهمین همایش سراسری رضایت مندی مشتری 
با رویکرد و هدف جهش تولید و قدردانی از مدیران واحدهای پاسخگو و مشتری مدار و با حضور صاحبان صنایع و سیاست 

گذاران عالی رتبه کشور و معتبرترین نام های اقتصادی و بازرگانی ، در مرکز بین المللی رایزن برگزار شد.

تخفیفهایویژهبیمه
پاسارگادبهمناسبتبزرگداشت
ایامدههمبارکفجر

شرکت بیمه پاسارگاد

عباس تابش، رئیس سازمان حمایت از مصرف کنندگان گفت: افزایش قیمت مرغ و شکر غیرقانونی بوده و نرخ این کالاها 
حتما به قیمت قبل باز خواهد گشت. در بحث مرغ، آخرین مصوبه ستاد تنظیم بازار برای دو ماه آتی و جوجه ریزی که   پیش بینی 
انجمن تولیدکنندگان مرغ گوشتی، کمتر از ۱3۰میلیون است. مقرر شده با مدیریت وزارت جهاد کشاورزی، واحدهای تولیدی 
۱3۰میلیون قطعه جوجه را در برنامه داشته باشند، هیچ مجوزی برای افزایش قیمت مرغ صادر نشده، اما بارندگی های زیاد در 
سطح کشور که حمل ونقل را دچار مشکل کرده و مشکلی که در میدان بعثت تهران درخصوص گوشت ماهی رخ داد، می تواند 
از دلایل افزایش قیمت باشد که امیدواریم به زودی قیمت ها به قیمت قبلی بازگردد. در جلسه گذشته مصوب شد، شرکت پشتیبانی 
امور دام وزارت جهاد کشاورزی برای ذخیره سازی مرغ ورود نکند تا بازار تأمین باشد. اگر قیمت ها به روال قبل برنگردد، بدون شک 
ورود خواهیم کرد و علاوه بر این که در بازار جمع آوری نخواهیم داشت از ذخایر هم استفاده خواهیم کرد تا قیمت را پایین بیاوریم  
و در خصوص بالا رفتن قیمت شکر هم  اتفاق خاصی نیفتاده و شکر به اندازه کافی وجود دارد. قیمت شکر برای مصرف خانوار، 
کیلویی 87۰۰ تومان است و شرکت بازرگانی دولتی هم به این قیمت اهتمام دارد. افزایش 3۰درصدی قیمت شکر به دلیل 

افزایش مصرف خانگی نیست، بلکه ممکن است ناشی از جایگزینی ارز نیمایی با ارز یارانه ای باشد./ خبرگزاری صدا و سیما

افزایشقیمتها
غیرقانونیاست

عباس تابش

هم زمان با پانزدهمین سالگرد تأسیس بانک سرمایه، هدایای بهداشتی ـ آموزشی این بانک به دانش آموزان 
دو مدرسه ابتدایی در کرمان اهدا شد. در این برنامه که با حضور مسئولان دو مدرسه ابتدایی در شهرستان کرمان 
و همکاران شعبه کرمان بانک سرمایه در دو مدرسه ابتدایی واقع در منطقه  ای محروم از شهرستان کرمان برگزار 
شد، 67۰ بسته اهدایی بانک سرمایه شامل نوشت افزار و اقلام بهداشتی )ماسک، محلول ضدعفونی کننده و...( 
به دانش آموزان و کادر آموزشی این دو مرکز تحصیلی اهدا شد. در این مراسم مسئول شعبه کرمان بانک سرمایه 
در سخنانی کوتاه ابراز داشت: اولیا بانک سرمایه در راستای راستای عمل به تعهدات اجتماعی خود و در ادامه 
خدمت رسانی به مدارس مناطق محروم، اقدام به توزیع نوشت افزار و اقلام بهداشتی در بین دانش آموزان مناطق 
محروم نموده است. امید است با تلاش کادر درمان هرچه زودتر ویروس کرونا از میان برود و شاهد حضور همه 
دانش آموزان در مدارس باشیم. طرح اهدای نوشت افزار و اقلام بهداشتی از سوی بانک سرمایه که به مناسبت 
فرارسیدن ۱8 دی ماه، پانزدهمین سالروز تأسیس این بانک، به اجرا درآمده است، شش مدرسه از مناطق محروم 

کشور را شامل شده است که اخبار مربوط به سایر مدارس طی روزهای آتی انتشار خواهد یافت.

هدیهبانکسرمایهبهدانش
آموزانمناطقمحروماستان
کرمان

بانک سرمایه

دفتر تأسیسات آبی شرکت آب منطقه ای استان اصفهان با اشاره به اینکه ذخیره آبی سدهای استان از جمله 
سد زاینده رود وضعیت خوبی ندارد، گفت: در حال حاضر ذخیره سد زاینده رود ۱8۴ میلیون مترمکعب است.

احسان اله امینی با اشاره به آخرین وضعیت سد زاینده رود، اظهار کرد: در حال حاضر ذخیره سد زاینده رود ۱8۴ 
میلیون مترمکعب است، درحالی که ذخیره سد در مدت مشابه سال گذشته 3۰9 میلیون متر مکعب بود. وی با بیان 
اینکه میانگین بلندمدت حجم سد زاینده رود 73۵ میلیون مترمکعب بوده است، افزود: ذخیره سد زاینده رود نسبت 
به سال گذشته ۴۰ درصد و نسبت به متوسط بلندمدت 7۵ درصد کاهش دارد. مدیر دفتر تأسیسات آبی شرکت آب 
منطقه ای استان اصفهان با اشاره به اینکه متأسفانه ذخیره آبی سدهای استان از جمله سد زاینده رود وضعیت خوبی 
ندارد، تصریح کرد: با توجه به اینکه گنجایش مخزن سد زاینده رود بیش از یک میلیارد و 2۵۰ میلیون مترمکعب 
است، در حال حاضر تنها ۱۴ درصد این سد آب دارد. امینی با اشاره به ذخیره ۵.3 میلیون مترمکعبی سد گلپایگان، 
اظهار کرد: سال گذشته ذخیره این سد ۱۵.۴ میلیون مترمکعب بود که نسبت به پارسال 66 درصد و نسبت به متوسط 

بلندمدت 6۵ درصد کاهش ذخیره داشته است./ ایسنا

۸6درصدسدزایندهرود
خالیاست

شرکت آب منطقه ای استان اصفهان

 به گزارش روابط عمومی بیمه مرکزی ، مدیرعامل شرکت بیمه تجارت نو، حق بیمه تولیدی صنعت بیمه درسال 98 را 
بیش از 6۰ هزار میلیارد تومان اعلام کرده وگفت: از این رقم حدود ۴6 هزار میلیارد تومان یعنی معادل 77 درصد، حاصل تلاش 
شبکه فروش بوده، هرچندکه کارمزد دریافتی فعالان این بخش چندان هم متناسب با زحمات آنها نیست.نیما نوراللهی، با 
اشاره به اینکه طبق محاسبات متوسط کارمزد هر نماینده و کارگزار ماهانه رقم تقریبی ۴ میلیون تومان است، تاکید داشت: 
پس از کسرحقوق پرسنل وسایر هزینه های جاری به خصوص در شرایط تورمی فعلی،حداقل درآمد هم برای نمایندگان و 
کارگزاران محقق نمی شود.وی  در این راستا خواستار تصحیح و اصلاح مواد ۱۴ و ۱۵ آیین نامه 83 شده و اظهار کرد: برای 
هرچه عادلانه تر شدن نرخ کارمزد فعالان شبکه فروش، انتظار می رود این اختیار به هیئت مدیره شرکتها تفویض شود تا آنها 
نیز نسبت به این امر مهم و بر اساس ارزش پرتفوی تصمیم گیری کنند. طرح مطالباتدر این دیدار که تعداد قابل توجهی از 
نمایندگان وکارگزاران حضور داشتند، با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی فرصتی ایجاد شد تا مسائل و مشکلات موجود 
شبکه فروش به عنوان خط مقدم شرکت های بیمه، مطرح و بررسی شود، ودر ادامه رئیس کل بیمه مرکزی و دبیر کل سندیکای 

بیمه گران هم پس از شنیدن مطالبات نمایندگان و کارگزاران شبکه فروش، درسخنانی به سوالات آنها پاسخ دادند.

نظامجبرانخدمات
شبکهفروشنیازمند
اصلاحجدیاست

نیما نوراللهی

به گزارش روابط عمومی ، جشنواره “چله نور”  با تخفیف های ویژه  و شرایط  پرداخت اقساطی در رشته های مختلف بیمه 
ای  از ۱2 بهمن ماه آغاز و تا 2۱ اسفند ماه 99 ادامه دارد . بیمه رازی براساس سیاست های جدید خود مبنی برتوجه ویژه به 
نقش نمایندگان و شعب در بازار و  توسعه فروش غیرمستقیم از طریق مشارکت حداکثری شبکه فروش در راستای افزایش 
سهم بازار شرکت اقدام به برگزاری جشنواره فوق کرده است . شرکت بیمه رازی جرائم دیرکرد بیمه شخص ثالث تمام وسایل 
نقلیه موتوری زمینی را تا 3۰ بهمن ماه سال جاری می بخشد و دراین مدت از دریافت جریمه مذکور خودداری می نماید. 
معاون نظارت بیمه مرکزی ایران طی نامه ای به شرکت های بیمه اعلام کرده است، در اجرای بند )۱-7( ماده 7 صورتجلسه 
شماره 6۱۴ مورخ ۱396/۰2/۱۰ مجمع عمومی عادی بطور فو ق العاده صندوق تأمین خسارت های بدنی و نظر به موافقت 
رئیس مجمع عمومی صندوق با درخواست بیمه مرکزی مبنی بر بخشودگی جریمه بند )ب( ماده 2۴ قانون بیمه اجباری 
خسارات وارد شده به شخص ثالث در اثر حوادث ناشی از وسایل نقلیه مصوب سال ۱39۵ به مناسبت ایام ا… دهه فجر، صد 
درصد )۱۰۰٪( مبلغ جریمه بند )ب( ماده 2۴ قانون بیمه شخص ثالث )مصوب سال ۱39۵( مربوط به کلیه وسایل نقلیه 

موتوری زمینی در بهمن ماه امسال در صورت خرید بیمه نامه با مدت اعتبار یک ساله مورد بخشودگی قرار گرفته است.

برگزاریجشنوارهبزرگ
“چلهنور”بیمهرازی

بیمه رازی



حذف دفترچه های کاغذی تأمین اجتماعی به زودی
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی 
گفت: بخشــنامه اجرایی توقف انتشــار 
دفترچه های کاغذی تأمین اجتماعی طی 
روزهای آینده صادر می شــود و تمامی 
فرآیندهــای مربــوط بــه پذیــرش و 
خدمت رسانی به بیمه شــدگان تأمین 
اجتماعی در مراکز درمانی طرف قرارداد و 
غیرطرف قرارداد در این بخشنامه تبیین 

می شود.
به گــزارش اداره کل روابط عمومی 
سازمان تأمین اجتماعی، دکتر مصطفی 
سالاری در جلسه روزانه رسیدگی به روند 
پیشــرفت طرح نسخه الکترونیک که به 
صورت ویدئو کنفرانسی با حضور مدیران 
درمان تأمین اجتماعی استان های سراسر 
کشــور و مدیران ستادی بخش درمان و 
فن آوری اطلاعات این سازمان برگزار شد، 
اظهار داشت: حذف دفترچه های کاغذی 
تأمین اجتماعی از اول اسفند آغاز می شود 
که گام بســیار مهمی در زمینه پیشبرد 
طرح نسخه الکترونیک است و با توجه به 
تمام جوانــب و با همفکــری مدیران و 

کارشناسان بخش های مختلف سازمان 
اجرایی می شود. وی برنامه ریزی دقیق و 
فعالیت موثر برای تشریح کامل اقدامات 
قابل انجام توسط مراکز درمانی مختلف 
طرف قــرارداد و غیرطرف قــرارداد را از 
مسائل بسیار مهم در حذف دفترچه های 
کاغــذی برشــمرد و گفت: براســاس 
برنامه ریزی صورت گرفته این تغییر و گام 
رو به جلو ســازمان تأمیــن اجتماعی به 

بهترین نحو و بدون هیچگونه مشــکلی 
انجام می شود و شاهد کاهش قابل توجه 
مراجعات مردم به شــعب و کارگزاری ها 
خواهیم بود. مدیرعامل ســازمان تأمین 
اجتماعــی هدف نهایی این ســازمان را 
گسترش استفاده مراکز درمانی کشور از 
ســامانه نسخه نویسی الکترونیک عنوان 
کرد و گفت: تا زمان رسیدن به این هدف 
نهایی هنوز امکان اســتفاده از برگه های 

موجــود در دفترچه های در اختیار بیمه 
شدگان وجود دارد علاوه بر اینکه پزشکان 
همچنان امکان استفاده از اوراق سرنسخه 
خود را نیز دارند. ســالاری افزود: ما برای 
تشویق پزشکان و مراکز درمانی به استفاده 
از ســامانه نســخه الکترونیک از تمامی 
امکانات و ظرفیت های موجود اســتفاده 
می کنیم که پرداخت بسیار سریع و روزانه 
مطالبات ایجاد شده از طریق سامانه نسخه 

الکترونیک یکی از این راهکارها است.
وی ادامه داد: ارتقاء مداوم ســامانه 
نســخه الکترونیک و تعامــل دائمی با 
استفاده کنندگان از این سامانه و همچنین 
برقراری ارتباط با سایر نرم افزارهای مورد 
اســتفاده مراکز درمانی از طریق API در 
حال انجام اســت و ما بــا تمام ظرفیت و 
امکانات درحال پیشــبرد طرح نســخه 
نویسی الکترونیک هستیم. در این جلسه 
مدیران استانی و ستادی سازمان تأمین 
اجتماعی به بیان دیدگاه ها و نقطه نظرات 
خود در زمینه پیشــرفت پروژه نســخه 

الکترونیک پرداختند.
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خبر
 جلب رضایت مشتریان و تلاش 

براي جذب مشتري بیشتر 

دکتر مرتضی اکبری مدیرعامل  بانک قرض الحسنه مهر 
ایران در سفر به استان کرمانشاه از ستاد و تعدادي از شعب بانک 
بازدید کرد. وي در این بازدیدها نکاتي را براي بهبود روند فعالیت 
کارکنان مورد تأکید قرار داد. وی  با اشاره به اهمیت تلاش برای 
جذب مشــتری بیشتر از سوي کارکنان شعب، جلب رضایت 
مشــتریان را نیز از مهم ترین مواردي دانســت که لازم است 
کارکنان بانک مورد توجه قرار دهند. او  همچنین بر آسان گیری 
ضمانت براي دریافت تسهیلات تأکید کرد و گفت: لازم است 
کارکنان در سریع ترین زمان ممکن کار مشتریان را انجام دهند 
و پیگیر وصول مطالبات باشــند و سعي کنند تا جاي ممکن 
شعبه اي که در آن کار مي کنند با مطالبات غیرجاري روبرو نشود.
ضرورت ثبت نام سهامداران عدالت  در سامانه سجام

همه فعالان بازار سرمایه از جمله گروهی از سهامداران 
عدالت که نوع مدیریت ســهام خود را غیرحضوري انتخاب 
کرده اند، لازم است در سامانه سجام ثبت نام کنند، سامانه جامع 
اطلاعات مشتریان یا ســجام از سوي شرکت سپرده گذاري 
مرکزي اوراق بهادار و تســویه وجوه و بــا هدف ارائه خدمات 
زیرســاختي یکپارچه و فراگیر به فعالان بازار سرمایه به ویژه 
سرمایه گذاران حقیقي و حقوقي و همچنین ایجاد درگاه واحد 
خدمات دهــي به همه ارکان بازار، نهادهاي مالي، ناشــران و 
مخصوصاً سرمایه گذاران حقیقي و حقوقي ایجاد شده است. 
ثبت نام در این ســامانه براي همه فعالیت هاي بورسي لازم و 
ضروري است. با توجه به برنامه آزادسازی سهام عدالت و تشکیل 
شرکت های سرمایه گذاري سهام عدالت استاني )با سهامداري 
گروهي از ســهامداران عدالت که روش غیرمستقیم را براي 
مدیریت ســهام عدالت انتخاب کرده اند( و متعاقباً واریز سود 
سالانه سهام عدالت، همه سهامداراني که روش غیرمستقیم را 
انتخاب کرده اند، براي دریافت سود سهام خود، ملزم به ثبت نام 

و انجام فرآیند شناسایي از طریق سامانه سجام  هستند.

خبر
رونمایی از “زمرد” بانک تجارت در دهه فجر

همزمان با عید ولادت حضرت فاطمه زهرا)س( و ایام دهه 
مبارک فجر، رضا دولت آبــادی مدیر عامل بانک تجارت در 
مراسمی از “زمرد” زیست بوم متمرکز راهکارهای دیجیتال 

این بانک رونمایی کرد.
وی با اشاره به اینکه سامانه زمرد رسالتی مهم در ورود به 
بانکداری دیجیتال است گفت: بانک تجارت به همت کارکنان 
و کارشناسان خبره خود توانست زیست بومی را طراحی کند 
که با هوشمند سازی فرآیند های بانکی و بازطراحی سرویس 
های پایه ای و حیاتی، خدمات و محصولات نوین دیجیتالی 

منطبق بر مفاهیم استاندارد بانکداری دیجیتال را ارائه کند.
زیســت بوم زمرد می تواند نقش بســزایی در افزایش 
رضایتمندی مشتریان داشته باشد. در این زیست بوم اولویت، 
ارائه خدمات شــخصی ســازی شده به مشــتری با رویکرد 
غیرحضوری اســت و مشــتری حق انتخاب بیشتری برای 

دسترسی به محصولات و خدمات بانک دارد.
وی بر اینکه اکوسیستم زمرد رویاهای دیروز بانکداری را 
محقق ساخته تاکید کرد: ویژگی بارز این زیست بوم، آنلاین 
بودن صددرصد آن است و افراد بدون حضور در شعبه می توانند 
ضمن معرفی خود به عنوان یک مشتری جدید، افتتاح حساب 
و دریافت کارت از سایر خدمات غیر حضوری این زیست بوم 
استفاده کنند، خدمات فعلی این زیست بوم مشتمل بر ورود 
به بانک، افتتاح حساب، صدور کارت و اخذ تسهیلات برای یک 
مشتری جدید است که فاز عملیاتی آن شامل مراحل شناسایی 
و احراز هویت مشتری، تخصیص امضای دیجیتال برای امضای 
اسناد بانکی به صورت دیجیتال، افتتاح حساب غیر حضوری، 
فعال سازی خدمات نوین و همراه بانک به صورت غیر حضوری، 
ثبت درخواســت و تحویل کارت مشتری به نشانی مشتری، 
توثیق سهام عدالت و سایر دارایی ها با قابلیت توکنایز بر روی 
بستر بلاک چین و در نهایت دریافت اعتبار خرید ترمه بر روی 

کارت بانکی صادر شده به صورت غیر حضوری است.

دکترانوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران گفت: در صورت موافقت دولت و شورای پول و اعتبار، سررسید اقساط بعضی از مشاغلی که تسهیلات کرونایی دریافت کردند و 
سررسید آنها فراررسیده به تعویق می افتد، رییس بانک مرکزی قول مساعدت داد تا در شورای پول و اعتبار موضوع به تعویق افتادن اقساط کرونایی را مطرح کند چراکه از زمان 
کرونا مشاغل خدماتی از جمله تالارداران و صنعت گردشگری دچار مشکلاتی شدند و تسهیلاتی که دریافت کرده بودند اکنون سررسید آن است در حالی که هنوز فعالیت و درآمدی 
کسب نکردند. همچنین در خصوص بحث مصوبه پرداخت ۷.۵ درصد از معوقات واحدها به بانک و اقساط  پنج درصد که مهلت آن در شهریورماه امسال به پایان رسید قرار شده 
که در شورای پول و اعتبار بررسی و تا پایان امسال این مهلت تمدید شود، مهمترین مشکل واحدهای تولیدی تسهیلات است ، امهال وام هایی که اخذ شده مشکلاتی را برای واحدها به 
وجود آورده که در این زمینه جلسه های مختلفی برگزار شذه است. مشاغل خانگی امسال در تهران نسبت به سال گذشته کاهش یافته بود که قرار شد رییس بانک مرکزی از سایر 
منابع داخلی بانک ها این مبلغ را افزایش دهد. وی از ارائه تسهیلات به واحدهای نیمه کاره خبر داد و گفت: ۶۸ واحد با بیش از 9۸ درصد پیشرفت در این استان وجود دارد که در صورت 

بهره برداری سه هزار و ۸00 شغل ایجاد می کند. این واحدها به 400 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارند که اگر تامین شود تا پایان امسال و یا اوایل سال آینده به بهره برداری می رسند.

احتمالتعویق
سررسید

اقساطکرونایی

شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه 
وجوه )ســمات( با انتشــار اطلاعیه ای اعــلام کرد: 
زیرساخت انتقال سهام عدالت متوفیان به وراث قانونی 
در حال آماده ســازی است و به محض عملیاتی شدن 
ســامانه های مربوطه فرآیندهــای آن به عموم مردم 
اطلاع رســانی خواهد شد. در این اطلاعیه آمده است: 
شرکت سپرده گذاری مرکزی در کنار پیشبرد چندین 
پروژه بزرگی که در حوزه ارائه خدمات به مشــمولان 
سهام عدالت در دست انجام و اجرا دارد، در حال فراهم 
کردن زیرساختی است تا عملیات انتقال قهری سهام 
به وراث قانونی مشمولان سهام عدالت که فوت کرده اند 
با کمترین هزینه و حداقل نیاز به مراجعه حضوری به 
خصوص در شرایط شیوع کرونا صورت پذیرد. در این 

راستا لازم است برخی از نهادها و دستگاه های اجرایی، 
اقداماتی را جهت شناســایی افراد متوفی و وراث آنها 
انجــام دهند تا فرآیند انتقال ســهام عدالت این افراد 
تسهیل و تسریع یابد. بر اساس این اطلاعیه، به محض 
آماده سازی زیرساخت های لازم، اطلاع رسانی همگانی 
بــرای عموم مردم صورت می گیــرد و از وراث قانونی 
سهام عدالت تقاضا می شود در اولین گام، گواهی حصر 
وراثــت را دریافت و منتظــر اطلاعیه های بعدی این 
شــرکت باشند. شایان ذکر اســت تاکنون بیش از دو 
میلیون و 6۰۰ هزار دارنده ســهام عدالت در طول ۱۵ 
سال گذشته فوت کرده اند و تعدد مخاطبان برای انتقال 
سهام عدالت به وراث مزید بر علت شده است تا شرکت 
ســپرده گذاری مرکــزی درصــدد فراهــم کردن 

زیرساخت های الکترونیکی باشد. گفتنی است انتقال 
قهری عبارت اســت از انتقال امــوال به دیگری بنا به 
دلیلی که ناشــی از اراده و توافق طرفین نباشد، مانند 
فوت شخص، موجب انتقال قهری اموال متوفی به ورثه 
می شود، بنابراین ورثه شخص سهامدار پس از فوت او 
به قائم مقامی از متوفی، جزو سهامداران شرکت قرار 
می گیرند و همان حقوقی را شخص تا قبل از فوت در 
قبال سهام داشته، ورثه نیز خواهند داشت که به همین 
منظور می توان به حق دادن رای و حق دریافت ســود 
اشــاره کرد. به عبارت دیگر انتقال مال منقول یا غیر 
منقول یا مطالبات کسی به دیگری است بدون اینکه 
بین آن دو توافقی صورت گرفته باشــد. مانند انتقال 

اموال متوفی به ورثه اش.

انتقال قهری سهام عدالت متوفیان به وراث

شرکت بیمه دانا در ادامه ارائه خدمات نوین خود به بیمه گذاران، بیمه نامه »مسوولیت مدنی ساکنان و مالکان 
واحدهای مسکونی در قبال اشخاص ثالث« را از طریق شعب و شبکه فروش خود عرضه می کند.

بهروز مهدی قلی زاده، مدیر بیمه های مسوولیت این شرکت اعلام کرد: مطابق این بیمه نامه، هرگاه در اثر وقوع 
حوادث ناشی از خطرات تحت پوشش بیمه نامه خسارات جانی و مالی )در مشاعات( به مالکان یا ساکنان آنها وارد شود 
و مسوولیت بیمه گذار توسط بیمه گر و در صورت لزوم توسط مراجع قضایی محرز شود، بیمه گر بر اساس این بیمه نامه 
خسارات وارده را جبران خواهد کرد. وی، خطرات تحت پوشش را شامل استفاده از آسانسور، خسارات وارده به خودروهای 
مستقر در پارکینگ ساختمان ناشی از سازه یا تاسیسات ساختمان، سقوط اشیا در محوطه و اطراف ساختمان، ریزش 
نمای ساختمان، خسارات وارده به ساختمان های مجاور ناشی از آتش سوزی و انفجار، خسارات وارده به اموال موجود 
در مشاعات ساختمان ناشی از آتش سوزی و انفجار و خسارات جانی وارده به نظافتچی، سرایدار و نگهبان در مشاعات 
ساختمان مورد بیمه ذکر کرد. مدیر بیمه های مسوولیت بیمه دانا، تعهدات قابل ارائه این بیمه نامه را نیز شامل هزینه های 

پزشکی، غرامت فوت و نقص عضو در ماه های عادی و حرام و تعهد مالی در هر حادثه عنوان کرد.

ارائهخدمتیجدید
ازبیمهدانا

شرکت بیمه دانا

رئیس قوه قضاییه گفت: مبارزه با فســاد را بدون توقف و بدون هیچ گونه تبعیضی و با قوت ادامه 
خواهیم داد. حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی قوه قضاییه اظهار 
داشــت: آنچه در درون انقلاب وجود دارد، بحث مبارزه با فقر، فساد، تبعیض، ظلم و استکبار است.وی 
گفت: قطعا هاضمه انقلاب فساد و تبعیض را نمی پذیرد و ضد ظلم و استکبار است.ما هم به عنوان بخشی 
از حاکمیت و مسئولیت در کشور مصمم هستیم که بدون توقف و بدون روا داشتن هر گونه تبعیضی 
مسئله مبارزه با فساد را با قوت ادامه دهیم.به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی قوه قضاییه، وی با 
اشاره به جنگ اراده ها میان استکبار و ملت ایران گفت: در این جنگ اراده ملتی که متکی به خواست 
خداست، در برابر اراده ابرقدرت ها ایستاد و پیروز شد.آن ها اراده کردند که آزادی ملت را سلب کنند و 
همواره نگاه، فرهنگ و اندیشه خود را بر زندگی این ملت حاکم کنند، اما در مقابل ملت ایران اراده کرد 
که خدا بر زندگی اش حاکم باشد.در جنگ اراده ها، اراده ای که متکی به نصرت الهی است پیروز شده 

است و امیدواریم این اراده همواره پابرجا بماند.

ادامهمبارزهبافساد
بدونتوقفوتبعیض

ابراهیم رئیسی

محمد مسیحی معاون سازمان امور مالیاتی کشور گفت: حدود ۴۰ هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در کشور وجود دارد. و درآمدهای 
مالیاتی یکی از مهم ترین مولفه های درآمدی کشور است،  در کشورهای پیشرفته یک سیستم مالیاتی پیشرفته برای مودیان وجود 
دارد که این امر نشان از اهمیت درآمدهای مالیاتی در اداره هر کشور است. مالیات همانند یک داروی تلخی است که باید به اقتصاد 
کشور خورانده شود، حقیقت این است که درآمدهای نفتی باعث شده است که از درآمدهای مالیاتی غافل شویم ولی حال با توجه 
به تحریم های ظالمانه آمریکا و کاهش فروش نفت، اهمیت این درآمدها بیش از پیش مشخص شده است، وی با اشاره به تحقق 
۱۰۰ درصدی درآمدهای مالیاتی کشور در ۱۰ ماه گذشته گفت: لازم است از مردم و صاحبان واحدهای صنفی و تولیدکنندگان 
بابت همکاری خوبی که با سازمان مالیاتی کشور داشته اند، تشکر کنیم، سازمان امور مالیاتی کشور ماهانه ۱۵۰ هزار میلیارد ریال 
وصول و درآمد مالیاتی دارد، یکی از اقداماتی که بسیار به دنبال آن هستیم هوشمندسازی نظام امور مالیاتی در کشور است و اجرای 
قانون 97 مالیاتی برای اولین بار در کشور در قالب اجرای این قانون 7۰ درصد اظهارنامه های مردم مورد پذیرش قرار گرفت و از 
مهم ترین اقدامات سازمان امور مالیاتی مقابله با فرارهای مالیاتی است، حدود ۴۰ درصد از فعالان اقتصادی کشور معاف از مالیات 

هستند، البته تمامی پیگیری ها و اقدامات ما در مورد فرارهای مالیاتی در چارچوب قانون و مقررات است./ مهر

۴۰هزارمیلیاردتومان
فرارمالیاتی
درکشوروجوددارد

محمد مسیحی

 رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس آخرین وضعیت بررسی طرح حمایت از افشا کنندگان فساد در این کمیسیون 
را تشریح کرد. حجت الاسلام موسی غضنفر آبادی رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به آخرین وضعیت بررسی طرح حمایت از افشاکنندگان فساد)طرح سوت زنی(  در این کمیسیون، گفت: این طرح پس 
از اعلام وصول در صحن علنی مجلس به کمیسیون ارجاع شده و کمیته ای در حال بررسی این طرح است. وی با بیان 
اینکه این طرح ابعاد و زوایای مختلفی دارد، ادامه داد: باید با بحث های کارشناسی و اخذ نظرات صاحب نظران این حوزه، 
طرحی تدوین شود که بتواند مشکلات این حوزه را حل و فصل کند. نماینده دوره یازدهم  مجلس با تاکید براینکه باید 
قانونی نوشته شود که از افشا کنندگان فساد به خوبی حمایت شود و آنها را ترغیب به انجام این کار کند، افزود: برخی از 
این افراد از بیم اینکه پس از افشای یک فساد دچار مشکلاتی شوند از این کار امتناع می کنند که باید چتر حمایتی از این 
افراد با تصویب قوانین لازم  ایجاد شود.وی  با بیان اینکه قطعا تصویب قانونی در جهت حمایت از سوت زن ها می تواند در 
جلوگیری از فساد مفید باشد، اظهار داشت: البته کارگروهی که در کمیسیون برای بررسی این طرح تشکیل شده 
بررسی های تطبیقی انجام داده اند که نتایج آن نشان داده که تصویب قانون می تواند برای این افراد مفید باشد./ تسنیم

بایدچترحمایتی
برایسوتزنها
ایجادکرد

 موسی غضنفرآبادی

دو پیشنهاد متفاوت دولت و سازمان های صدا و سیما و تبلیغات اسلامی درباره نرخ مالیات اپراتورها و شرکت های ارتباطات 
ثابت )اینترنتی( خبرساز شد.  حسین فلاح جوشقانی رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی وزارت ارتباطات در توئیتی 
نوشت: دولت در پرداخت ها به اپراتورها ۴ درصد تخفیف داده است و اپراتورها باید این مبلغ را برای توسعه      سریع   ارتباطات در 
روستاها صرف کنند،این پیشنهاد محمدجواد آذری جهرمی وزیرارتباطات و فناوری اطلاعات  که در کمیسیون تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی و دولت به تصویب رسید از سال 99 قابل اجراست. اما در همین رابطه سازمان های صدا و سیما و تبلیغات اسلامی 
درخواست دیگری دارند. این دو سازمان از مجلس خواسته اند برخلاف تصویب دولت مبنی بر کاهش ۴ درصدی مالیات و صرف 
آن  برای ارتباطات روستایی، مالیات اپراتورها و شرکت های اینترنتی را به میزان ۱۰ درصد افزایش داده و  درآمد حاصله را به این دو 
سازمان برای نظارت بر فضای مجازی اختصاص دهد. در این راستا جمال هادیان مدیر روابط عمومی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات  با تأیید این خبر  درتوئیتی نوشت: درحالی که دولت با کاهش ۴ درصدی مالیات اپراتورها و اختصاص آن به توسعه ارتباطات 
روستایی موافقت کرده است اما  کمیسیون تلفیق مجلس پیگیر افزایش ۱۰ درصدی مالیات اپراتورها و پرداخت آن به سازمان صدا 

و سیما و چند نهاد دیگر برای تولید و نظارت در فضای مجازی است.   دانش آموزان بازمانده از تحصیل را دریابیم./ ایرنا

نرخمالیات
اپراتورهابهتوسعه
روستاییاختصاصیابد

وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات

شــرکت بیمه نوین به رشد 26 درصدی در حق بیمه  های زندگی طی ۱۰ ماه نخست سال جاری دست 
یافت.به گزارش روابط عمومی و بین الملل بیمه نوین، بر اساس گزارش عملکرد منتشر شده این شرکت 
که با نماد “نوین” در بازار فرابورس ایران در حال فعالیت است، بیمه نوین موفق شده است از ابتدای سال 

جاری تا پایان دی ماه، حق بیمه تولیدی بیمه های زندگی نوین خود را 26درصد افزایش دهد.
بر همین اساس این شرکت بیمه ای در ۱۰ ماه نخست سال جاری ۱۱.۵68.7۰۰ میلیون ریال حق بیمه 
تولید کرد که در مقایسه با دوره مشابه سال گذشته  به ۴۰درصد رشد دست یافته و تا پایان دی ماه سال 

گذشته، 8.2۵8.26۰ میلیون ریال حق بیمه تولید کرده است.
همچنین شرکت بیمه نوین موفق شد تا با مدیریت ریسک و عملیات بیمه گری مناسب، نسبت خسارت 
خود را طی ۱۰ماه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته به میزان شش درصد کاهش 
دهد.گفتنی است؛ تحقق مدیریت ریسک، ترکیب مناسب سبد پرتفوی و کاهش نسبت خسارت سهم 

به سزایی در سودآوری بیمه نوین در آینده خواهد داشت .

رشد26درصدی
بیمههایزندگینوین
تاپایاندیماه99

شرکت بیمه نوین

  مجید مشعلچی فیروزآبادی مدیرعامل شرکت بیمه کوثر در چهارمین همایش تجلیل از نمایندگان برتر، ضمن بیان 
این مطلب، خاطرنشان کرد: با توجه بدین امر که رضایت بیمه شدگان بسترهای جذب مشتریان جدید را فراهم می کند، 
همکاران شرکت در این زمینه طرح امام جواد)ع( را از نهم آذرماه در تمامی استان ها به منظور بررسی و جلب رضایت 
بیمه شدگان اجرایی کردند.نگاه استراتژیک پایدار و طولانی مدت را الزامی راهبردی برای کسب وکارهای هزاره سوم 
دانست و گفت: نمایندگان باید مشتریان را از ابتدای فروش تا پایان زمان بیمه نامه همراهی کنند و این همراهی باید 
کاملا ملموس باشد.وی با بیان اینکه آموزش و بهره مندی از ابرازهای نوین فن اوری از عوامل قوام کسب وکار است، 
افزود: ارایه خدمات غیرحضوری موجب تسهیل در ارایه خدمات و افزایش رضایت بیمه شدگان می شود.مدیرعامل 
بیمه کوثر تقویت انجمن صنفی را یکی از عوامل افزایش تعامل میان همکاران ستاد و اعضای شبکه فروش برشمرد و 
اظهار کرد: تشکیل نمایندگی های حقوقی با مشارکت نمایندگان حقیقی باعث افزایش تصاعدی فروش و اعتماد 
بیمه شدگان عمده و خرد می شود. گفت: تبعیت از قوانین بالادستی، رعایت مباحث فقهی و شرعی در هنگام عقد 

قرارداد و نیز آراستگی فیزیکی دفتر نمایندگان نیز از الزام های نمایندگان در عرصه کسب وکار است. 

رضایتمشتریان،
سرمایهگذاری
بلندمدتوپایدار

  مجید مشعلچی فیروزآبادی

دکترمصطفی ضرغامی عضو هیات مدیره بانک پارسیان در مراسم بهره برداری از کلینیک تخصصی حافظه، گفت : 
حرکت در مسیر مسئولیت های اجتماعی و کمک های خیرخواهانه هزینه نیست، بلکه نوعی سرمایه گذاری است که حاصل 
و نتیجه آن به خود بانک و کارمندان آن بازمی گردد،  از آنجایی که کمک به ارتقای سطح سلامت مردم از اولویت های بانک 
پارسیان است در سال 9۵ توافق نامه ای به امضای بانک پارسیان و انجمن آلزایمر ایران رسید و به تبع آن، کمک یک میلیارد 
تومانی بانک پارسیان برای ادامه ساخت مجتمع کلیلنیک آلزایمر تصویب شد و امروز شاهد بهره برداری این مجتمع هستیم 
و امیدواریم که در سال های آینده هم شاهد توسعه میزان و سطح خدماتی که به بیماران آلزایمر ارائه می شود ، باشیم، عضو 
هیات مدیره بانک پارسیان در ادامه به دیگر خدمات ارائه شده از سوی بانک پارسیان در حوزه مسئولیت های اجتماعی اشاره 
کرد و افزود : به طور خلاصه می توان گفت که از زمان تاسیس پارسیان، این بانک به شیوه های مختلف در مسیر توانمند سازی 
جامعه حرکت کرده است به طوری که بخش قابل توجهی از اشتغال ایجاد شده در مناطق روستایی حاصل فعالیت های این 
بانک است. او همچنین در ادامه به همکاری بانک پارسیان با بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام )ره ( اشاره کرد و گفت : این 

بانک در قالب طرح پیمان روستایی ۱2 هزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغالزایی پرداخت کرده است.

بهرهبرداریکلینیک
تخصصیانجمنآلزایمر
باکمکبانکپارسیان

 بانک پارسیان



www.etebar.net

  گردشگری
 و سلامت

www.etebar.net

پنج شنبه شانزدهم بهمن ماه 1399، شماره 265

12 هفته نامه اقتصادی ایران

خبر
  اختصاص هفت هزار میلیارد تومان

 به بخش های آسیب دیده گردشگری

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری گفت: در بودجه سال آینده، ردیف بودجه ای به مبلغ 
هفت هزار میلیارد تومان برای بخش های آسیب دیده از کرونا 
در بخش گردشــگری در نظر گرفته شــده که امیدواریم به 

تصویب مجلس شورای اسلامی هم برسد.
دولت در شدیدترین شرایط فشار اقتصادی و تحریم ها، 
حمایت خوبی از همه بخش های گردشگری داشت. امیداریم 
با آمدن واکسن کرونا، در سال آینده شاهد فعالیت مجدد حوزه 
گردشگری و رونق کسب و کار در این بخش باشیم.مونسان 
ادامه داد: کرونا به همه بخش های کشــور اعم از اقتصادی و 
اجتماعی آسیب وارد کرد که حوزه گردشگری در صدر آنها قرار 
دارد. اما با تلاش همه  فعالان عرصه گردشگری و این وزارتخانه، 
فعالیت ها در این حوزه  پیگیری و روند طرح های گردشگری 
متوقف نشد ضمن آنکه با اقبال ســرمایه گذاران این حوزه، 
اقدامات به صورت امیدوارانه در حال انجام است، وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با محدویت اعمال شده 
در حوزه گردشــگری چون جلوگیری از ورود گردشــگران 
خارجی و رعایت پروتکل های بهداشتی در اماکن گردشگری، 
نهایت همکاری را با وزارت بهداشت در راستای مهار ویروس 
کرونا انجام داد. همچنین در مرحله ای هم که وزارت بهداشت 
با کمبود اماکن برای طی کردن دوره نقاهت بیماران کرونایی 
روبه رو شد مدیران هتل ها به صورت داوطلبانه در این امر اعلام 
آمادگی کردند و فضاهای خود را در اختیار این وزارتخانه قرار 
دادند. از آنجا که این بخش  اقشــار ضعیف را دربر می گیرد و 
بخش زیادی از زنان سرپرست خانوار از این حوزه کسب درآمد 
می کنند حائز اهمیت است.گردشگری یک زنجیره بزرگ را 
شامل می شود زیرا همه صنوف از این بخش ارتزاق می کنند.

وزیر جهاد کشــاورزی   در مراســم 
افتتــاح طرح هــای ملــی وزارت جهاد 
کشــاورزی از چهار برابر شــدن عملکرد 
اراضی کشــاورزی و ۱۰ برابر شدن ارزش 
زمین و ثروت کشــاورزان با اجرای طرح 
آبیاری و زهکشی در این بخش، خبر داد.

  کاظــم خــاوازی با بیــان این که 
پروژه های امروز معطوف شده به موضوع 
مهمی با نام منابع پایه، آب، خاک، جنگل 
و مرتــع، افزود: این مــوارد ضامن امنیت 
غذایی و محیط زیســت بــرای آیندگان 
 ماســت که البته یکــی از مهمترین این 
پروژه ها، امروز در خصوص آب اتفاق افتاده 
است.وی با اشــاره به اجرای طرح انتقال، 
تامین و توســعه سیســتم های آبیاری و 
زهکشــی در شــمالغرب، غرب و نواحی 
محدودی از شمالشرق و شرق کشور گفت: 
در سال 98 پنجاه و چهار هزار از این اراضی 
تحت پوشش شبکه آبیاری و زهکشی قرار 
گرفــت و تا مرداد ســال 99 نیز 23 هزار 
هکتار به بهره برداری رســید که در آن جا 
قول دادیم اگر منابع تامین شــود تا پایان 

سال ۵۰ هزار هکتار دیگر هم اضافه شود 
که امروز متناسب با اعتبار تخصیص یافته، 
2۵ هــزار هکتــار دیگر به بهــره برداری 
می رســد. هدف گذاری در این طرح 227 
هزار هکتار است که مجموعا تاکنون ۱۰2 
هزار هکتار از این پروژه ها، افتتاح شــده 
اســت. خاوازی بــا بیان این کــه یکی از 
ویژگی های مهم طرح آبیاری و زهکشــی 
تبدیل بخش قابــل ملاحظه ای از اراضی 
دیم به اراضی آبی اســت گفت: این پروژه 

ارزش زمین و ثروت کشــاورزان را به طور 
محافظه کارانــه و در کمترین حالت ۱۰ 
برابــر کــرده و عملکرد زمیــن را به طور 
متوســط ۴ برابر می کند و این چیزی جز 
تغییر ســیمای اقتصاد روستا و کشاورزان 
نیســت، این پروژه عظیم، در خاورمیانه 
اســت که اراضی دیم را بــه اراضی قابل 
اســتفاده با کارآیی بــالا تبدیل می کند 
هدفگذاری در این پروژه 28۰ هزار هکتار 
اســت که 78 هزار هکتــار آن در مرحله 

نخست اول افتتاح می شود،  طرح آبیاری 
زهکشــی کمک می کند ما در بحث سیل 
نفوذ پذیری خاک را بسیار افزایش دهیم 
همچنین تاخیر قابل توجهی نیز در فاصله 
ابتدای بارندگی تا اوج سیل ایجاد شود که 
این موضوع در استان گلستان کمک بسیار 
بزرگی اســت، در 28 درصد اراضی کشور 
شــدت بالایی از ســیلاب اتفاق می افتد 
بنابراین طرح آبخیزداری و آبخوان داری 
باید در زمین های کشــاورزی اجرا شود، 
تاکنــون حدود 6 و دو دهم میلیون هکتار 
طرح آبخیزداری و آبخوان داری اجرا شده 
کــه امیدواریم تا پایــان دولت این رقم به 

هفت میلیون هکتار برسد.
این طرح ها شامل ۴۱۵ طرح مقابله 
با بیابان زایی و کنتــرل ریزگرد ها در ۱3 
استان و 8 طرح منابع طبیعی و آبخیزداری 
در قالب 3۱۵۰ طرح در سراســر کشــور 
اســت. این طرح های بزرگ وزارت جهاد 
کشاورزی با سرمایه گذاری ۵ هزار و 6۱۰ 
میلیارد تومان برای ۱۰۵ هزار و 77۱ نفر 

اشتغال ایجاد می کند.

عملکرد 4 برابری اراضی کشاورزی با آبیاری و زهکشی

محمد اسماعیل اکبری،  پدر پزشکی جامعه نگر ایران با بیان اینکه ایران از ۲0سال دیگر ۲1 درصد سالمند خواهد داشت، گفت: در ۳0 سال آینده ۳0 درصد جمعیت کشور سالمند 
خواهند بود، به طوری که ما جزو 4 کشور پیر جهان می شویم.وی با اشاره به روند شتابان پیری در جهان و ایران، گفت: این تقسیم بندی به این شکل است که آمریکای شمالی گروه 
یک، اروپای مرکزی و شمالی گروه ۲، اروپای شرقی و شرق آسیا گروه ۳ و نیوزیلند، قسمتی از جنوب شرق آسیا گروه 4 است و ما جزو 4 کشور پیر جهان خواهیم شد. نرخ ازدواج و 
باروری در ایران پایین آمده است یعنی تعداد افرادی که می خواهند ازدواج کنند هر سال کمتر می شود. جامعه ایران به سرعت در حال پیر شدن است. اکبری با بیان اینکه به طور 
طبیعی زیر ۵0 سال دوره بارداری خانم هاست، افزود: ۲/1 میزان فرزندآوری است اما این از نظر علمی درست نیست و باید به این موضوع توجه شود و آن را افزایش دهیم. استاد 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به ساختار جمعیتی سالمندان یادآور شد: در بخش جمعیت پایه یعنی سنین صفر تا 1۵ سال اکنون در بهترین وضعیت قرار داریم یعنی ۲0 
تا ۲1 درصد بوده و این خیلی خوب است اما اتفاقی که برای جمعیت پایه افتاده بسیار خطرناک است، به طوری که در سال های 9۷ و 9۸، 1۷0 هزار تولد کم شد. در سال 9۸ به 99، 1۲0 

هزار تولد کم شد و امسال نیز در 9 ماهه اخیر قریب به ۲00 هزار تولد کم شده و تا پایان سال نیز پیش بینی می شود نزدیک به ۳00 هزار تولد در کشور کاهش یابد. / تسنیم

ایراندر۳۰سال
آیندهجزو۴کشور
پیردنیامیشود

نتیجه  گرایی  و نابودی اخلاق  در فوتبال

غلامحسین پیروانی ،۱۱ هفته از لیگ برتر فوتبال گذشته 
و متأســفانه در بازی های زیادی شــاهد بی اخلاقی ها و 
درگیری مربیان و بازیکنان چه در داخل زمین و چه روی 
نیمکت ها بوده ایم که صحنه های زشتی را ثبت کرده است. 
ریشــه این بی اخلاقی ها را باید در حاکم شدن سیستم 
نتیجه گرایی در فوتبال باشگاهی پیدا کرد، سیستمی که 
سبب شده مدیران و مربیان حاشیه امنیتی نداشته باشند 
و ادامه کارشان بســتگی به نتایجی داشته باشد که تیم 
می گیرد. به همین خاطر هم توجه به مســائل فرهنگی و 
اخلاقی به حاشــیه می رود و مادیات جای معنویات را در 
فوتبال می گیرد تا جایی که بازیکنی که ۵۰۰ میلیارد هم 
ارزش ندارد، قرارداد 2 میلیاردی امضا می کند. با توجه به رد 
و بدل شدن این پول ها، این بازیکن یا مربیان به جای اینکه 
اول به دنبال پهلوانی باشند، به دنبال رسیدن به قهرمانی به 
هر قیمتی هستند. این حالی است که عمر قهرمانی کوتاه 
است و آن چیزی که می ماند پهلوانی و اخلاق یک ورزشکار 
است. البته از نقش فضای مجازی در زیاد شدن فحاشی ها 
و حواشی لیگ برتر هم نمی توان گذشت و حجم زیادی از 
خشم و حاشیه هایی که در شــبکه های اجتماعی دیده 
می شود در خیلی از موارد مشاهده شده که به روی نیمکت ها 
و داخل زمین هم کشــیده شــده اســت. در این شرایط 
فدراسیون فوتبال باید قاطعانه وارد عمل شود و با مربیان و 
بازیکنان بی اخلاق برخورد کند.  اما مهم ترین مسئله شروع 
فرهنگ ســازی و آموزش های رفتار های اخلاقی از سوی 
باشگاه هاست که پسوند فرهنگی هم دارند. مسئله ای که 
در ســطح مدیریتی فراموش و مورد غفلت واقع شــده تا 

وضعیت فعلی به وجود بیاید.

دیدگاه

سلامت

ورزش و درمان بیماری ها

 ۲۹ دقیقه خواب اضافی کلید سلامت روان

کدو تنبل و این همه خاصیت! 

تغذیه مناسب کودکان  در دوران کرونا

ورزش های گوناگون علاوه بر آن که از بروز بسیاری از بیماری ها جلوگیری 
می کند و نقش پیش گیری را به عهده دارد، همواره در درمان بسیاری از بیماری 
ها موثر واقع می شــود و یک نقش درمانی را از نظر علم پزشکی برعهده می 
گیرد. بدین منظور توجه شما را به آثار درمانی ورزش در ارگان های مختلف 

بدن و بیماری های مربوط جلب می کنیم.

 فشار خون بالا
 با انجام ورزش های معمولی همراه با رژیم غذایی و استراحت مناسب در 
یک ســال می توان یک فشــار خون ماکزیمم را از ۱7 به حدود ۱۴ رسانید و 
روشن است که ورزشکاران معمولا دچار عوارض فشار خون نمی شوند و ورزش 
حتی در ســنین 8۰-6۰ سالگی می تواند در متعادل نگه داشتن فشار خون 
ســهیم باشد. زیرا بر اثر ورزش، عروقی که در سطح بدن جریان دارد انبساط 
می یابد و فشار خون سقوط می کند.ورزش پیاده روی و کوه نوردی به خوبی 

فشار خون بالا را متعادل می سازد.

 بیماران با دردهای قلبی )سکته(
 انجام ورزش های سبک طبق آمارهای جهانی نه تنها انواع دردهای قلبی 
پایدار و غیرپایدار را تسکین و کاهش می دهد بلکه سبب حل شدن لخته های 
داخل خون شریانی قلب می شود و از بروز سکته های بعدی ممانعت می کند. 
هم چنین ورزش های سبک مانع از رسوب پلاکت های چربی در داخل عروق 
کرونر قلب یا عروق سایر نقاط بدن می شود و در پیش گیری بروز بیماری های 
قلبی عروقی افرادی که یک بار به انفرکتوس مبتلا شده اند، دخیل است. امروزه 
ثابت شده است که ورزش های مناسب در نزد افرادی که مبتلا به دیابت هستند 
و حتی انسولین نیز تزریق می کنند بسیار مفید است و مقاومت بدن را در برابر 

عوارض ناشی از این بیماری بیشتر می کند.

  تاثیر ورزش در سرطان
 ورزش ســبب تقویت سیستم ایمنی در بیماران ســرطانی می شود. 
بنابرگزارش پژوهشگران کره ای، انجام حرکات ورزشی ساده می تواند سیستم 
ایمنی بیمارانی را که به دلیل سرطان معده تحت عمل جراحی قرار گرفته اند، 
تقویــت کند.مطالعــه روی 2۵ بیمار که تحت عمل جراحی خارج شــدن 
تومورهای معده قرار گرفته بودند، نشان داد عملکرد ایمنی بدن افراد که 2 روز 
پس از عمل، انجام حرکات ورزشی را اجرا کرده بودند، قوی تر از اشخاصی بود 
که ورزش نکرده بودند. 2 هفته پس از جراحی تعداد سلول های ضد سرطان 
در افرادی که ورزش کرده بودند به نحو چشمگیری بیشتر از دیگران بود.سلول 
های ضد سرطان یا قاتل به سلول های سرطانی حمله و به رفع عفونت کمک 
می کند. دکتر یانگ مونا وهمکارانش از دانشگاه اینجو در شمی کویانگر، یک 
گروه ۱7 نفره از بیماران را مورد بررســی قرار دادند. این بیماران 2 روز بعد از 
جراحی در حالی که روی تخت دراز کشیده بودند انجام حرکات ساده ورزشی 
را آغــاز کردند. هم چنین از زمانی که قــادر به راه رفتن بودند انجام حرکات 

ورزشی روی دوچرخه ثابت را به تعداد ۵ بار در هفته شروع کردند.
 محققان به منظور بررســی تغییرات حاصله در تعداد سلول های قاتل 
چندین نمونه خون از بیماران گرفتند. نتایج تحقیقات حاکی از آن بودکه هفته 
اول پس از جراحی تعداد سلول های قاتل در هر گروه کاهش یافت. اما در هفته 
دوم ســلول های قاتل در بیمارانی که ورزش می کردند به وضعیت موفقیت 

آمیز اول بازگشت.
 اما در افرادی که ورزش نمی کردند روند نزولی سلول ها هم چنان ادامه 
داشت.البته به مرور زمان تعداد سلول های قاتل در تمامی این بیماران افزایش 
پیدا کرد. به گفته دکتر مونا به دلیل این که ضعف سیستم ایمنی موجب تقویت 
سلول های سرطانی می شــود، انجام حرکات ورزشی برای تقویت سیستم 

ایمنی حائز اهمیت است.

یک مطالعه جدید نشان می دهد که 29 دقیقه بیشتر خوابیدن در شب برای 
بهبود سلامت روان مهم است. محققان دانشگاه فلوریدای جنوبی کشف کردند که 
خواب بهتر باعث بهبود ذهن آگاهی در روز بعد می شود و مزایای قابل توجهی برای 
سلامت روان دارد. این تیم برای مطالعه بر روی پرستاران متمرکز شد، زیرا آنها 
گروهی هستند که به خواب مطلوب شبانه نیاز دارند و مشکلات خواب در میان 
آنها شایع است. محققان 6۱ پرستار را به مدت دو هفته زیر نظر گرفته و سلامت 
خواب آنها را تجزیه و تحلیل کردند. آنها دریافتند هنگامی پرستاران نیم ساعت 
خواب اضافی داشتند هوشیاریشان در هنگام کار بیشتر و بهتر بود. همچنین کسانی 
که ذهن آگاهی بهتری داشتند 66 درصد کمتر علائم بی خوابی را تجربه کرده 
بودند. محققان می گویند توجه آگاهانه فراتر از بیدار بودن است. فرد می تواند بیدار 
باشد، اما لزوماً هوشیار نیست. این نشان دهنده کنترل توجه و خودتنظیمی است 

که حساسیت و سازگاری را با نشانه های محیطی و داخلی تسهیل می کند. 

کدو تنبل فقط خوشمزه و لذیذ نیست، پر از خاصیت هم 
هســت. این صیفی محبوب پاییزی هم کم کالری است و هم 
سرشار از مواد مغذی مانند ویتامین  A  و آنتی اکسیدان ها. در 
اینجا چند نمونه از فواید کدو تنبل را به شما معرفی می کنیم: 

تقویت بینایــی: بتاکاروتن موجــود در کدو تنبل، یک 
کاروتنوئید است که توسط بدن به ویتامین  A  تبدیل می شود 
و ویتامین  A  هم که برای حفظ بینایی و شفافیت پوست شما 
ضروری است. ویتامین  A  همچنین برای حساسیت چشم به 
نور و تاریکی بسیار مهم است. علاوه بر این، ویتامین  A  از سلامت 

قرنیه و شبکیه چشم پشتیبانی می کند.  کاهش وزن: کدو تنبل منبع خوبی از فیبر است که می تواند به شما کمک کند تا برای 
مدت طولانی تری ســیر باشید و میان وعده های کمتری استفاده کنید. تخمه کدو هم یک میان وعده غذایی بسیار مغذی برای 
کاهش وزن است؛ سرشار از فیبر، پروتئین، چربی های مفید و ریز مغذی ها که باعث می شوند معده شما مدت طولانی تری احساس 
سیری کند.  سلامت قلب: کدو تنبل سرشار از پتاسیم است، ماده ای مغذی که می تواند به تنظیم فشار خون کمک کند، در نتیجه 
خطر حمله قلبی و سکته مغزی را کاهش می دهد. یک فنجان کدو تنبل حاوی ۴9۰ میلی گرم پتاسیم است که حدود ۱۶٪ مقدار 

توصیه شده روزانه است. 
محافظت از پوست: بتاکاروتن موجود در کدو تنبل ممکن است از اثرات پیری جلوگیری کرده و باعث افزایش قدرت دفاعی 
پوست در برابر اشعه ماورا بنفش خورشید شود.  کاهش خطر سرطان: کدو تنبل و دانه های آن سرشار از آنتی اکسیدان هستند. 
آنتی اکسیدان ها می توانند از آسیب ناشی از رادیکال های آزاد جلوگیری کنند و بد نیست بدانید که رادیکال های آزاد در اثر آلودگی 
های محیطی، استرس و حتی فعالیت های عادی سلول ها ایجاد می شوند و می توانند به  DNA  سلول های سالم آسیب برساند. 
آنتی اکســیدان هایی مانند بتاکاروتن خطر ابتلا به سرطان لوزالمعده، سرطان معده و سرطان سینه را کاهش می دهند.  تقویت 
سیستم ایمنی: کدو تنبل حاوی ویتامین  A، ویتامین های گروه  B، ویتامین  C، ویتامین  E  است که برای حمایت از سیستم ایمنی 
بدن بسیار عالی هستند. همچنین آنتی اکسیدان های موجود در کدو تنبل هم می توانند به یک سیستم ایمنی سالم کمک کنند. 

کرونا ســبک زندگی ما را دستخوش تغییرات زیادی کرده 
است. کم شدن فعالیت بدنی و حضور طولانی مدت در خانه باعث 
شده بچه ها هم مثل بزرگترها در معرض مشکلاتی مثل چاقی و 
کم تحرکی قرار بگیرند. اگر کودک یا نوجوانی در خانه دارید توصیه 

می کنیم این نکات تغذیه ای را در دوران کرونا رعایت کنید. 

مصرف میوه و سبزیجات تازه
هر زمان که امکان دارد باید میوه و ســبزیجات تازه را در 
رژیم غذایی کودکان جای دهید. میوه و سبزیجات فریز شده 
هم بخــش قابل توجهی از مواد مغــذی و طعم خود را حفظ 
می کنند و می توان از این روش برای نگهداری میوه و سبزیجات 

برای مدت طولانی استفاده کرد. 

مصرف میان وعده های سالم
کودکان در طول روز به یک یا دو میان وعده نیاز دارند. به 
جای مصرف شیرینی و چیپس و پفک می توان گزینه های سالم 
مانند آجیل، ماست میوه ای، میوه های خشک، تخم مرغ آب پز، 

پنیر و... را در دسترس کودکان قرار داد. این مواد مغذی علاوه 
بر سیر کردن کودکان، بسیار مفید هستند و عادات غذایی سالم 

را ایجاد می کنند. 

محدود کردن مصرف موادغذایی فرآوری شده
گوشــت های فرآوری شــده، دســرها و میان وعده های 
بسته بندی شده، کیک و بیسکویت های کارخانه ای، معمولا 
حاوی مقادیر زیادی از قند، نمک و چربی های اشــباع شــده 
هستند. بهتر است خرید این خوراکی ها را محدود کنید. از خرید 
آبمیوه های غیرطبیعــی و کارخانه ای هم اجتناب کنید و یا 
آبمیــوه طبیعی به کودک بدهید یا برای طعم دار کردن آب از 

میوه ها و سبزیجاتی مانند لیمو، خیار یا سیب استفاده کنید. 

ساعات غذا خوردن منظم داشته باشید
تاحد امکان وعده های غذایی را در ســاعات مشخص و به 
صورت خانوادگی صرف کنید. این رویه موجب کاهش اضطراب 

کودکان می شود. 

غلامحسین طباطبایی، مدیرعامل شرکت های سهامی 
زراعی فعالیت های کشاوزی گفت: بهره وری کشاورزان در 
شــرکت های زراعی با توجه به محاسبه دقیق هزینه کرد، 
درآمد و ســود؛ ۵/ 2 برابر بیشتر از کشاورزان دیگر است،  با 
فعالیت شرکت های سهامی زراعی می توان طی چند سال 
تولید محصولات کشاورزی را 2 تا ۵/ 2 برابر کرد، هم اکنون 
8۰ هزار هکتار از اراضی کشاورزی خرد در ۱3 استان کشور 
تحت پوشش شرکت های سهامی زراعی قرار دارند که 7۵ 
درصد تولیدات این شرکت ها در بخش زراعی و 2۵ درصد 
در بخش باغی است  و اجرای الگوی کشت و کشت مکانیزه 
را از مزیت توسعه شرکت های سهامی زراعی است،بهره وری 
کشاورزان در شرکت های زراعی با توجه به محاسبه دقیق 

هزینه کرد، درآمد و سود، ۵/ 2 برابر بیشتر از کشاورزان دیگر 
اســت. در حال حاضر عمده این شرکت ها در استان های 
خراسان شمالی، خراسان رضوی، خراسان جنوبی، فارس، 
ایلام، اصفهان، گلستان و کرمانشاه فعال هستند. در این نوع 
از فعالیت نظام بهره برداری کشاورزی، تمامی زنجیره تولید 
در کنار یکدیگر قرار دارند. از دیگر مزایای کشاورزی غیر خرد، 
پیاده سازی و اجرای الگوهایی چون کشاورزی پایدار و کشت 
قراردادی است و کشاورزانی که تحت پوشش شرکت های 
ســهامی زراعی فعالیت دارند از مالکیت زمین برخوردار 
هستند، اما براساس قرارداد امضا شده حق استفاده از آب و 
خاک خود را به این شــرکت واگذار کرده و خودشان در آن 
شرکت ها عضویت دارند.تامین نهاده های مورد نیاز تولید، 

بازاریابی کالاها، مبادلات نهاده ها، مشاوره های حقوقی و فنی 
در این شــرکت ها در حال انجام است. موضوع برندسازی و 
بازاریابی متمرکز تولیدات را دنبال می کنیم، صادرات پسته، 
خرما، سیب درختی، فلفل رنگی به ارمنستان و روسیه توسط 

این شرکت ها انجام شده است./ تسنیم

بهره وری کشاورزی با شرکت های سهامی زراعی 5/ 2 برابر می شود
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خبر خبر
 آزادراه شیراز- اصفهان سال ۱۴۰۰ 

به بهره برداری می رسد

افتتاح 5۰۰ پروژه وزارت راه وشهرسازی به 
ارزش ۱۱ هزار میلیارد تومان طی دهه فجر 

خیرا... خادمی معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل 
شرکت ساخت و توسعه راه های کشور گفت: آزادراه شیراز 
- اصفهان به طول 22۵ کیلومتر که طولانی ترین آزاد راه 
کشور است در سال ۱۴۰۰ به بهره برداری می رسد، شبکه 
ریلی یزد به اســتان فارس نیز که طول آن 27۱ کیلومتر 
اســت و از شهرســتان اقلید در فارس عبــور می کند و 
بزرگ تریــن خط ریلی اســت، در بهار ســال ۱۴۰۰ به 
بهره برداری خواهد رسید. وی با  اشاره به بازدید خود از پروژه 
راه سازی در دست احداث در بخش خشت کازرون اظهار 
داشت: این پروژه، محور دومی است که فارس را می تواند 
از طریق گناوه به استان بوشهر متصل و نیز بخش خشت 
کازرون را هم از بن بست خارج کند. طول محور یاد شده 
3۰ کیلومتر است و با تکمیل مطالعات آن می کوشیم برای 
سال ۱۴۰۰ در ردیف تخصیص بودجه قرار گیرد، در سال 
99 اعتبار این طرح ۱۱۰ میلیارد ریال تعیین شــد و در 
بودجه ســال آینده این رقم به 2۰۰ میلیارد ریال افزایش 
خواهد یافت و افزون بر این می کوشیم که از ماده ۵۰ منابع 
اعتباری بانک ها و سایر منابع برای شتاب بخشیدن به روند 
ساخت این تونل بهره گیریم. اعتبار مورد نیاز برای تکمیل 
و اتمام تونل محرم که در مسیر کازرون به بوشهر قرار دارد، 
چهار هزار میلیارد ریال است. وی در باره پروژه چهارخطه 
در دست ساخت ارژن به تنگ ابوالحیات کازرون بیان کرد: 
این پروژه که طول آن 2۱ کیلومتر است، پیشرفت فیزیکی 
آن هم اینک 8۰ درصد اســت و تاکنون اعتباری افزون بر 
یک هزار و 7۰۰ میلیارد ریال به آن تخصیص یافته است. 
خادمی افزود: تلاش ها بر این است که این پروژه نیز در بهار 
ســال ۱۴۰۰ به بهره برداری رسد. عملیات ساخت قطعه 
باقی مانده از مسیر کمارج به کنارتخته در محور کازرون به 
بوشهر نیز در سال ۱۴۰۰ آغاز خواهد شد و برای چهار خطه 
کردن محور بوشهر به فارس هم به یک هزار میلیارد تومان 

اعتبار نیاز است./ ایرنا

 محمــد اســلامی، وزیــر راه و شهرســازی در آئین 
گرامیداشت چهل و دومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
در فرودگاه مهرآباد، با یادآوری امام )ره( و شــهدای انقلاب، 
شهدای دفاع مقدس، شهدای هسته ای و شهدای مدافع حرم 
اظهار کرد: لحظات ورود امام به کشــور لحظات تاریخی و 
ماندگاری است. ورود امام خمینی در شرایطی که همه امیدها 
ناامید بود و نفس ها در سینه حبس بود، اتفاق افتاد. کسی باور 
نمی کرد که رژیم تا دندان مسلح شاه و یکی از حکومت هایی 
که به عنوان یکی از ایالت های آمریکا و استکبار مشهور بود، 
ساقط شود. تا سال ها آمریکایی ها باور نمی کردند نظامی مانند 
جمهوری اسلامی بتواند مستقر شود و به کار خود ادامه دهد. 
اگر به حرف های آن ها در ابتدای انقلاب دقت کنید، می بینید 
که آن ها حرف از یک ماه و دو ماه می زدند و معتقد بودند که 
به زودی بر می گردند؛ اما این اتفاق نیفتاد و این آرزو را به گور 
بردند. امروز باید خدا را شاکر باشیم که با هدایت های رهبر 
انقلاب همواره در مسیر صحیح هستیم و خودباوری در جهت 
شکوفایی جلوه هایی است که پیشرفت را برای کشور تأمین 
می کند و جز این مسیر، مسیر دیگری متصور نیست. دشمن 
بداند تحریم ها نمی تواند ما را از مسیر خود منحرف کند. آن ها 
چون می دانند در درگیری  نظامی توفیقی ندارند، بنابراین با 
کاهش ارزش پول ملی به دنبال منصرف کردن مردم از مسیر 
انقلاب هستند.استکبار، کشورهای دیگر را وادار می کند که 
حتی حقوق کارکنان سفارتخانه های خود در ایران را با دلار 
پرداخت نکنند تا مبادا دلاری وارد کشور نشود. آن هایی که 
بــه لحاظ اقتصادی و ظرفیت هــای تکنولوژیک ما را دچار 
نارسایی می کنند و حتی کسانی که با رفتارهای سیاسی در 
داخل، کشور را دچار التهاب اقتصادی می کنند، بدانند که 
اقداماتشان از جنس آب به آسیاب دشمن ریختن است. به 
گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت  راه و شهر سازی 
، وی بــا بیان اینکه تاکنون وزارت راه و شهرســازی جهت 
توسعه، نگاه خود را به توانمندی های داخلی معطوف کرده 
است، افزود: ما چون دانش و تخصص داریم، می توانیم اهداف 
توسعه یافتگی را زودتر از آنچه تصور می شود در کشور محقق 
کنیم. اکنون در آستانه چهل و دومین سالگرد پیروزی انقلاب 
اســلامی، ۵۰۰ پروژه عمرانی در حوزه راه و شهرســازی به 
ارزش ۱۱ هزار میلیارد تومان را طی سه هفته آینده افتتاح 
می کنیم. امروز ۱2 پروژه در فرودگاه مهرآباد افتتاح شد که 
بخش کوچکی از این پروژه ها اســت. بــا بهره مندی از این 
پروژه ها به زودی شــاهد ارتقای رضایت مــردم با افزایش 
خدماتی که به آن ها می دهیم، خواهیم بود. بخش هوانوردی 
ما باید توســعه یابد و کسانی که در این مسند مدیریت را بر 
عهده دارند، اکنون این موضــوع را با جان و دل باور دارند و 

برای دستیابی به آن تمام تلاش خود را انجام می دهند.

بانک مسکن 2هزار و۵۰۰ میلیارد تومان برای پرداخت 
تسهیلات به ۴۱هزار نفر از متقاضیان واجد شرایط وزارت دفاع 
ونیروهای مسلح پرداخت می کند.  در تفاهم نامه همکاری که با 
حضور محمود شایان، مدیرعامل بانک مسکن و امیر حاتمی، 
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، برای تامین مالی ساخت 
واحدهای مســکونی مختص کارکنان و بازنشســتگان این 
وزارتخانه به امضا رسید، تامین منابع برای تامین مالی واحدهای 
مسکونی مختص کارکنان و کارمندان و همچنین بازنشستگان 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح از جانب بانک مسکن و 
با اختصاص تسهیلات ارزان قیمت با نرخ های 6 و 8 درصد انجام 
خواهد شد. مدیرعامل بانک مسکن تصریح کرد: این اقدام با 
همکاری و موافقت بانک مرکزی و پیگیری های دولت و وزارت 
راه و شهرسازی و همچنین بانک مسکن به سرانجام رسیده و 
از طریق سپرده گذاری در حساب صندوق یکم امکان پذیر است.

شایان بابیان اینکه در قالب این تفاهم نامه اعتباری بالغ  بر 
2هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان برای پرداخت تسهیلات به ۴۱ هزار 
نفر از متقاضیان واجد شرایط پیش بینی  شده است، گفت: هدف 
از این اقدام، سرعت بخشی و تسهیل شرایط ساخت و واگذاری 
واحدهای مسکونی برای این گروه از متقاضیان است که توسط 
وزارت راه و شهرسازی برای ساخت و واگذاری مسکن به آنها در 
قالب طرح اقدام ملی برنامه ریزی شــده است و این تسهیلات 
ارزان ترین تسهیلات در شبکه بانکی در بخش مسکن است، 
مطابق با برنامه ریزی های صورت گرفته، اقساط این تسهیلات 
نیز ۱۴۴ ماهه در نظر گرفته شده است.سقف این تسهیلات در 
شهرهای بزرگ به ازای هرکدام از متقاضیان 8۰ میلیون تومان 
و در شهرهای با جمعیت بیش از 2۰۰ هزار نفر، 6۰ میلیون تومان 
در نظر گرفته  شده است. از طرفی با هماهنگی های صورت گرفته 
و موافقت بانک مرکزی امکان اختصاص این تسهیلات به صورت 
زوجین با همسران کارکنان و بازنشستگان نیروهای مسلح نیز 
فراهم شــده است که با این اقدام گام مثبت و موثری در تامین 

مسکن این گروه از متقاضیان برداشته خواهد شد.

حس خوب نیکوکاری با همراه بانک تجارت
به گــزارش روابط عمومی بانک تجارت، همراه بانک 
تجارت به کاربــران امکان می دهد کمک های خود برای 
موسسات خیریه را از منوی نیکوکاری در سریع ترین زمان 
و آســان ترین روش به حساب موسسات خیریه مورد نظر 
واریز کنند. هموطنان نیکوکار و مشتریان بانک تجارت در 
۱۰ ماهه گذشته با استفاده از همراه بانک تجارت بیش از 77 
میلیارد ریال به موسسات خیریه همچون: برنامه جهانی غذا، 
کمیته امداد امام خمینی)ره( ، آسایشــگاه ســالمندان 
کهریزک، موسسه محک، ستاد مردمی رسیدگی به امور دیه 
و جرایم غیر عمد، بیماران ضایعه نخاعی، جمعیت هلال 
احمر، یونیسف و سازمان بهزیستی کمک کردند. همراه بانک 
تجارت با مزیت های رقابتی ویژه خود در شــرایط شیوع 
ویروس کرونا همچنان همراهی قابل اطمینان برای انجام 
امور بانکی مشتریان بوده و مورد استقبال قرار گرفته است.

 همه ایرلاین ها باید نسبت به بحث ایمنی  بسیار حساس باشند
 در بحث ایمنی هواپیما مطلقاً نباید ریسک شود

امیررضا شاهانی معاون مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی  گفت: بانک ها مکلف شده اند 1۶0 هزار میلیارد در سال تخصیص دهند که حدود ۷0 درصد قیمت تمام شده مسکن در طرح جهش 
تولید و تأمین مسکن است. این قیمت منهای هزینه زمین است که قرار است به صورت 99 ساله در طرح مذکور تأمین شود، در واقع ۳0 درصد از قیمت تمام شده واحد های مسکن طرح جهش تولید 
توسط متقاضیان تأمین می شود که این عدد در روستا ها کمتر و در شهر های کوچک نسبت به کلانشهر ها نیز کمتر خواهد بود، دولت ها باید برای اجرای طرح مصمم باشند و به موقع آن را اجرایی کنند. با 
توجه به شرایط اقتصادی کشور اگر اجرای طرح طولانی شود، هزینه های آن افزایش می یابد. همانگونه که این اتفاق در مسکن مهر روی داد، وقتی این طرح -مسکن مهر- شروع شد، هزینه های آن بسیار 
پایین بود و بسیاری از خانوار های بی بضاعت توانستند خانه دار شوند، اما الان می بینیم که مسکن مهر رشد قیمتی عجیب و غریبی دارد، در جا هایی هم زمین های مسکن مهر به منبع درآمدی برای دولت 
تبدیل شده است، دولت اراضی طرح مسکن مهر را فروخته و جای دیگری هزینه کرده است. نکته دیگر در طرح جهش تولید و تأمین مسکن، نقش نظارتی مجلس است تا واحد ها به موقع ساخته شود. 
از سوی دیگر مجلس لایحه بودجه را به صورتی اصلاح می کند که دولت برای جبران کسری بودجه از جیب مردم و اقشار کم درآمد پول در نیاورد. قرار است دولت در قالب طرح جهش تولید و تأمین 

مسکن مکلف به ساخت سالانه ۶00 هزار واحد مسکونی شود. به این ترتیب با احتساب 400 هزار واحدی که مردم می سازند، مجموعاً یک میلیون واحد در هر سال ساخته خواهد شد./ تسنیم

دولت
زمینمسکنمهررا

فروختوجایدیگری
هزینهکرد

در معارفه هیات مدیره جدید انجمن 
ایرلاین های کشور با وزیر راه و شهرسازی 
مطرح شــد، تأکید بر پایبندی به رعایت 
طــرح  بهداشــتی،  پروتکل هــای 
درخواســت های انجمن شــرکت  های 
هواپیمایی برای پیگیری از سوی وزارت 

راه و شهرسازی 
وزیر راه و شهرســازی طی دیدار با 
هیات مدیره جدید انجمن ایرلاین های 
کشــور بر اجــرای کامــل پروتکل های 

بهداشتی و ادامه این روند تأکید کرد.
در دیدار محمد اســلامی، وزیر راه و 
شهرســازی با شــهرام آدم نژاد، معاون 
حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی، تورج 
دهقانی زنگنه، رئیس سازمان هواپیمایی 
کشوری، سیاوش امیرمکری، مدیرعامل 
شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران و 
سیدقاسم بی نیاز، رئیس مرکز ارتباطات و 
اطلاع رســانی وزارت راه و شهرسازی نیز 
حضور داشــتند، مدیران انجمن شرکت 
های هواپیمایی به ویژه یونس دقیق کیا، 
رئیس انجمن و مقصود اسعدی سامانی، 
دبیر انجمن ایرلاین های کشور به تفصیل، 
مشــکلات ایرلاین هــا را با وزیــر راه و 
شهرســازی و مدیران حاضــر در میان 

گذاشتند.

عمده مســائلی که از سوی مدیران 
انجمن ایرلاین ها مطرح شد شامل زمان 
بازپرداخت وام تسهیلات، نرخ بلیت، برخی 
عوارض ازجمله عوارض شــهرداری ها، 
تأمین منابع مالی جدید و هزینه پارکینگ 
در فرودگاه ها بود. اسلامی پس از دریافت 
گزارش ها و شنیدن خواسته ها، با مشورت 
حضار، دستورات لازم را مبنی بر پیگیری 
درخواســت ها صادر کرد و مقرر شد که 
معاونت حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی 
و ســازمان هواپیمایی کشــوری، پیگیر 
دستورات صادره باشند. وی همچنین در 
این جلسه به شرکت های هواپیمایی تأکید 
کرد: همه ایرلاین ها باید نسبت به بحث 

ایمنی  بسیار حســاس باشند. در بحث 
ایمنی هواپیما مطلقاً نباید ریسک شود.

به منظور توسعه زنجیره تامین ملی در 
بخش هوایی، ضرورت دارد تا شرکت های 
هواپیمایی از ظرفیت شرکت های داخلی 
به ویژه شرکت های دانش بنیان استفاده 
کنند. بــه همین منظور شــرکت های 
هواپیمایــی باید هزینه هــای این گونه 

شرکت ها را به موقع پرداخت نمایند.
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی وزارت راه و شهرسازی، وی گفت: 
ایرلاین های کشور تاکنون 2 هزار و ۵۵۴ 
میلیارد تومان تســهیلات ناشی از کرونا 
دریافــت کرده اند، ما همواره از ایرلاین ها 

حمایت کرده ایم و اکنون انتظار داریم که 
این شــرکت ها در رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی از جمله اســتعلام وضعیت 
سلامت متقاضیان سفر از سامانه وزارت 
بهداشــت قبــل از پرواز به مســئولیت 
اجتماعــی خود عمل کننــد و ضرورت 
ائتلاف شرکت های هواپیمایی به منظور 
افزایش بهره وری در جابه جایی مســافر 
تأکید ، نکته مهم این است که ایرلاین ها 
زیان ده نباشند. اینکه برخی از ایرلاین ها 
می گویند که ما ۱۰۰ ســاعت پرواز انجام 
داده ایــم، بــه معنای آن اســت که این 
شــرکت ها از تمام ظرفیت خود استفاده 
نکــرده و کمتر از ۵۰ درصــد بهره وری 

داشته اند.
شــرکت های هواپیمایی باید با هم 
هماهنگی داشــته باشــند و به گونه ای 
برنامه ریزی کنند که در یک ساعت، به یک 
مقصد نروند تا پاسخگویی به تقاضا عادلانه 
صورت گیرد و امکان استفاده از خدمات 
هوایی برای همه در دســترس باشد. به 
همیــن منظور لازم اســت تــا جدول 
برنامه ریزی پروازی به نحوی تهیه شود تا 
طی آن از حداکثر ظرفیت شــرکت ها، با 
 بهــره وری بالا و پیــروی از مدل هاب اند  

اسپوک استفاده شود.
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ــه شــماره ثبــت 288۰  ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی تغییــرات شــرکت همــا صنعــت اکباتــان شــرکت ب
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱399/۰7/۰2  و شناســه ملــی ۱۰862۰27887 ب
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : . تعــداد اعضــاء هیــأت مدیــره از ســه نفــر الــی هفــت نفــر افزایــش مــی یابــد و 
مــاده مربوطــه اساســنامه اصــلاح گردیــد. حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات 
غیــر تجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و 

امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری شــهریار )۱۰882۱5(

ــت 367۱62 و  ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــرز س ــه الب ــرآوران آتی ــی مه ــدی و صنعت ــرکت تولی ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ ۱398/۱2/26 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد :  شناســه ملــی ۱۰32۰۱692۱3 ب
آقــای مرتضــی دیبــازر کدملــی ۰۰63۴۴9۴39 رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای حمیدرضــا کــوروش فــر کدملــی ۰۰۴7۰676۱6 
نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای مهــرداد مــرادزاد کدملــی ۰۰6۱38۱۱87 عضــو هیئــت مدیــره و آقــای هوشــیار قنبــری 
کدملــی 336۰۱۱۰۱7۱ بســمت مدیرعامــل )خــارج از اعضــا و ســهامداران( تعییــن گردیدنــد. حــق امضــا کلیــه اوراق و اســناد 
بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ســفته بــروات عقــود اســلامی و قراردادهــا و نامــه هــای عــادی و اداری بــا امضــا 
نایــب رئیــس هیئــت مدیــره بتنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر میباشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰8822۱(

آگهــی تغییــرات شــرکت توســعه پویــا نــرم افــزار راد بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 285۰68 و شناســه 
ملــی ۱۰۱۰322۱9۱5 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱399/۱۰/۰2 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ 
شــد : خانــم مریــم رود معجنــی بشــماره ملــی ۰9378۴۱9۰۰ ، بــا دریافــت کلیــه ســهم الشــرکه خــود بمبلــغ ۱2۰۰۰۰۰۰ 
ــا دریافــت  ــان بشــماره ملــی ۰۰55۱6269۱ ، ب ــای مجیــد یعقوبی ــال از صنــدوق شــرکت، از شــرکت خــارج شــد آق ری
کلیــه ســهم الشــرکه خــود بمبلــغ 5۰۰۰۰۰۰ ریــال از صنــدوق شــرکت، از شــرکت خــارج شــد ســرمایه شــرکت از مبلــغ 
۱۴2۰۰۰۰۰۰ ریــال بمبلــغ ۱25۰۰۰۰۰۰ ریــال کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه شــرکت اصــلاح گردیــد. میــزان 
ســهم الشــرکه شــرکا پــس ازکاهــش ســرمایه : آقــای علیرضــا روشــی کدملــی 2۱8۱۱۴32۱8 دارای مبلــغ ۱2375۰۰۰۰ 
ریــال ســهم الشــرکه آقــای مســعود روشــی کدملــی 2۰935۰۴9۴۴ دارای مبلــغ ۱25۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰882۱8(

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب ــا ب ــان ســازه چلیپ ــرات شــرکت گــروه مهندســین مشــاور آری آگهــی تغیی
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰32۰58۴65۰ ب ــه مل ۴۰8۱32 و شناس
۱399/۱۰/27 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : - آقــای ناصــر زاد رفیعــی ماســوله بــه کــد ملــی۴8393۴856۱ بــه ســمت 
عضــو اصلــی هیئــت مدیــره و مدیرعامــل ) خــارج از شــرکا( -آقــای امیــر اورعــی شــیرپور بــه کــد ملــی ۰۰5۴69۱5۴۰ 
بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره ) خــارج از شــرکا( - آقــای آقــای هــادی عــرب بــه کدملــی ۰۰756۴986۱ بــه ســمت 
ــی  ــو اصل ــی ۱65۱266689 عض ــه کدمل ــانیان ب ــین احس ــای حس ــرکا( - آق ــارج از ش ــره ) خ ــت مدی ــس هیئ ــب رئی نای
هیئــت مدیــره ) خــارج از شــرکا( - آقــای شــهاب الدیــن شــهبازی بــه کدملــی ۰۰72966262 بــه ســمت عضــو اصلــی 
ــی هیئــت  ــه ســمت عضــو اصل ــه کــد ملــی ۰۰8۰79۴8۰7 ب ــا عطــری ب ــم مین ــره ) خــارج از شــرکا( - خان هیئــت مدی
مدیــره ) خــارج از شــرکا( - آقــای آرمیــن رضایــی بــه کــد ملــی ۰۰7787۰76۱ بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره 
) خــارج از شــرکا( - آقــای حامــد رســولی بــه کــد ملــی ۰۴9۰3۰۰۰57 بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره) خــارج از 
شــرکا( بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

ــران )۱۰882۱6( ــاری ته غیرتج

آگهــی تغییــرات شــرکت محیــا تدبیــر شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 386۴69 و شناســه ملــی 
۱۰32۰36563۰ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی مــورخ ۱399/۱۰/3۰ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : کلیــه 
اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــروات، قراردادهــا و عقوداســلامی بــا امضــاء مشــترک 
ــد.  ــی باش ــر م ــرکت معتب ــر ش ــا مه ــراه ب ــی هم ــدی فریزن ــه عاب ــب ال ــای حبی ــی و آق ــدی فریزن ــد عاب ــان محم آقای

ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰882۱۴(

ــه شــماره ثبــت  ــه البــرز ســهامی خــاص ب آگهــی تغییــرات شــرکت تولیــدی و صنعتــی مهــرآوران آتی
367۱62 و شناســه ملــی ۱۰32۰۱692۱3 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده 
ــاروق )کدملــی۰۰7333۱597(  مــورخ ۱398/۱2/26 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای غلامرضــا محبــی ب
بســمت بــازرس اصلــی و آقــای ابراهیــم علــی خانــی )کدملــی 378222۴6۰۴( بســمت بــازرس علــی البــدل 
بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب شــدند. اعضــای هیئــت مدیــره بــرای مــدت دو ســال بشــرح ذیــل 
ــی  ــر کدمل ــوروش ف ــا ک ــای حمیدرض ــی ۰۰63۴۴9۴39 و آق ــازر کدمل ــی دیب ــای مرتض ــدند : آق ــاب ش انتخ
۰۰۴7۰676۱6 و آقــای مهــرداد مــرادزاد کدملــی ۰۰6۱38۱۱87 ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰88222(

ــت 285۰68  ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــزار راد ب ــرم اف ــا ن ــعه پوی ــرکت توس ــرات ش ــی تغیی آگه
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰۱۰322۱9۱5 ب ــه مل و شناس
۱399/۱۰/۰2 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای علیرضــا روشــی بشــماره ملــی: 2۱8۱۱۴32۱8 بســمت مدیرعامل 
ــره  ــت مدی ــو هیئ ــمت عض ــی: 2۰935۰۴9۴۴ بس ــماره مل ــی بش ــعود روش ــای مس ــره و آق ــت مدی ــس هیئ و رئی
شــرکت بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب شــدند. کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــد آور شــرکت اعــم از چــک، 
ســفته، بــروات، عقــود اســلامی و قراردادهــا و نامــه هــای عــادی و اداری بــا امضــای مدیرعامــل منفــرداً همــراه بــا 
مهــر شــرکت معتبــر اســت. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

ــران )۱۰882۱7( ته

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب ــا راد ب آگهــی تغییــرات شــرکت توســعه فنــاوری اطلاعــات آرت
۱73۱5۱ و شناســه ملــی ۱۰۱۰2۱557۰۱ بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ ۱399/۰9/23 تصمیمــات 
ــره -  ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــه س ــی ۰۰727۰9۴۰5 ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــی علیخان ــد : عل ــاذ ش ــل اتخ ذی
محمــد حســن زاده بــه شــماره ملــی ۰9۰۱2966۴3 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره - مســعود ســلطانی راد 
بــه شــماره ملــی ۰۰7۰329656 بــه ســمت مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره شــرکت انتخــاب گردیدنــد. 
ــا  ــره همــراه ب ــا امضــاء مشــترک دو نفــر از اعضــای هیئــت مدی ــه اســناد و مــدارک و اوراق بهــاء دار ب کلی
مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

ــران )۱۰882۱9( ــاری ته غیرتج

تسهیلات بانک مسکن به نیروهای مسلح

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی با 
اعلام اینکه یک میلیون و ۱۵۰ هزار خانه خالی در کشور 
شناسایی شد، از معرفی مشخصات مالکان این واحدها به 

سازمان امور مالیاتی خبر داد.
محمود محمودزاده درباره تازه ترین آمار از شناسایی 
خانه هــای خالی، اعلام کرد: تاکنون یک میلیون و ۱۵۰ 
هزار خانه خالی در کشــور شناسایی شــده و در اختیار 

سازمان امور مالیاتی قرار گرفته است.
بهمن ماه ســال 98 سامانه جامع املاک و اسکان با 
تلاش وزارت راه و شهرســازی راه اندازی و ایجاد شــد. 
راه اندازی این سامانه فرصتی را برای سازمان امور مالیاتی 

به وجود آورد تا بتواند با تکمیل و اســتفاده از داده های 
موجود در سامانه نسبت به اخذ مالیات از خانه های خالی 

اقدام کند.
مطابق قانون اخذ مالیات از خانه های خالی، هر واحد 
مســکونی واقع در تمام شــهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر 
جمعیت که به استناد سامانه ملی املاک و اسکان کشور، 
در هر سال مالیاتی در مجموع بیش از ۱2۰ روز ساکن یا 
کاربر نداشته باشد، به عنوان خانه خالی شناسایی شده و 
بــه ازای هر مــاه بیش از زمــان مذکور، بــدون لحاظ 
معافیت های مندرج در این قانون، ماهانه مشمول مالیاتی 
بر مبنای مالیات بر درآمد اجاره به شرح ضرایب سال اول 
معادل 6 برابر مالیات متعلقه، ســال دوم معادل ۱2 برابر 
مالیات متعلقه و سال سوم به بعد معادل ۱8 برابر مالیات 

متعلقه می شود.
همچنیــن واحدهای نوســاز پــس از ۱2 ماه و در 
طرح های انبوه سازی پس از ۱8 ماه از زمان صدور گواهی 
اتمام عملیات ســاختمانی، مشــمول مالیــات مذکور 
می شوند.مطابق این قانون، وزارت راه و شهرسازی موظف 
است با همکاری وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، یک 
ماه قبل از اتمام مهلت های مذکور، اخطار لازم را به مالک 
واحد مســکونی یا به کدپســتی محل آن ارسال کند.

همچنین ضرایب مالیاتی فوق برای کلیه اشخاص حقیقی 
و حقوقی از جمله افرادی که دارای بیش از پنج خانه خالی 
در هر سال مالیاتی باشند، نسبت به کل واحدها دو برابر 
ضرایب مذکور درصد ماده اعمال می شــود. مطابق این 
قانون، مالکان واحدهای مسکونی تمام مناطق کشور اعم 
از شهری و روستایی موظف هستند اطلاعات املاک خود 
را با تعیین نوع بهره برداری، حداکثر دو ماه پس از انتشار 
دستورالعمل نحوه ثبت اطلاعات که توسط وزارت راه و 
شهرسازی تدوین و ابلاغ می شود، در سامانه ملی املاک 

و اسکان کشور ثبت کنند.
همچنین مالیات مورد اشاره تا زمانی که تعداد واحد 
مسکونی موجود در شهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر جمعیت 
به 2۵.۱ برابر تعداد خانوارهای ساکن در این شهرها برسد، 
قابل اجرا اســت. محمد اســلامی وزیر راه و شهرسازی 
پیش تر نیز هدف از اجرای قانون اخذ مالیات از خانه های 
خالی را راکد نماندن سرمایه و جلوگیری از سوداگری در 
بازار مسکن برشمرد و تاکید کرد: اخذ مالیات از خانه های 
خالی یکــی از راهکارهــای دولت بــرای جلوگیری از 
سرمایه ای شدن مسکن به عنوان کالای مصرفی است. با 
مجموعه ای از راهکارها تلاش می شود تا عرضه مسکن به 

متقاضیان واقعی، سهل شود.

مالکان یک میلیون و ۱5۰ هزار خانه خالی شناسایی شدند
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
 علیرضا مختارپور ضمن حضور در مجلس شورای اسلامی از همراهی و اعلام حمایت نمایندگان عضو کمیسیون های تلفیق و فرهنگی در رفع مشکلات قانونی نهاد و همچنین ترمیم و تقویت بودجه سال 
1400 تقدیر و تشکر کرد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، وی  در حاشیه حضور در مجلس شورای اسلامی از تلاش و همراهی صمیمانه نمایندگان محترم عضو کمیسیون 
تلفیق به ویژه هیأت رئیسه آن کمیسیون که با توجه به اهمیت نقش کتابخانه های عمومی و در پاسخ به پیگیری های مداوم مسئولین و معاونین نهاد، در جهت ترمیم و تقویت بودجه سال 1400 این نهاد 
اهتمام ویژه ای داشتند تقدیر و تشکر کرد. دبیرکل نهاد همچنین از اظهار حمایت نمایندگان محترم کمیسیون های تلفیق و فرهنگی مجلس در رفع مشکلات نهاد از جمله اصلاح قانون تأسیس نهاد 
قدردانی کرد.گفتنی است مسئولان نهاد طی ماه های گذشته در نشست های متعدد و جداگانه ای با اعضای کمیسیون های تخصصی و نمایندگان مجلس شورای اسلامی پیگیر برخی اصلاحات در قانون 
تأسیس نهاد کتابخانه های عمومی کشور و تأمین منابع پایدار به جز نیم درصد شهرداری ها در بودجه سال 1400 بودند که قول های مساعدی در این خصوص از سوی نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
داده شد. نشست با اعضای کمیسیون برنامه و بودجه مجلس، دیدار با فراکسیون روحانیت مجلس، حضور در کمیسیون فرهنگی مجلس، دیدار و گفت وگو با مجمع نمایندگان بسیاری از استان ها و 

نمایندگان مختلف مجلس شورای اسلامی بخشی از پیگیری های انجام شده در خصوص اصلاح قانون تأسیس و تأمین منابع پایدار بودجه ای برای نهاد کتابخانه های عمومی کشور است.

تقدیروتشکردبیرکل
نهادازاعضای
کمیسیونتلفیقو
فرهنگیمجلس

مهلت شرکت در نخستین جشنواره 
»کتاب خوان و رسانه« تا اول اسفندماه 

تمدید شد

دبیر نخستین جشــنواره »کتاب خوان و رسانه« از 
افزایش بازه زمانی آثار تولید شده )ابتدای سال ۱398 تا 
اول اسفند ۱399( و تمدید مهلت شرکت در این جشنواره 
تا اول اســفندماه خبر داد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور، مهدی توکلیان، دبیر 
نخستین جشنواره »کتاب خوان و رسانه« گفت: دبیرخانه 
این رویــداد فرهنگی به دلیل درخواســت خبرنگاران، 
روزنامه نگاران و اهالی رسانه، مهلت زمانی ارسال اثر به این 
دوره از جشــنواره برای علاقه مندانی که تا کنون امکان 
ارســال آثار خود را نداشتند تا اول اسفندماه تمدید کرد.  
وی افزود: بر این اساس مهلت ارسال آثار به جشنواره که 
پیش از این تا 22 بهمن بود، تمدید شــد و آخرین زمان 
ارسال آثار به دبیرخانه از طریق سامانه ثبت نام جشنواره 
به آدرس festivalpl.ir تا اول اسفندماه ۱399 خواهد 
بود. توکلیان همچنین درباره افزایش بازه زمانی آثار تولید 
شده برای شرکت در این جشنواره توضیح داد: با توجه به 
درخواست اهالی رســانه در خصوص امکان ارسال آثار 
تولیدی پیش از زمان اعلام شده در فراخوان، تصمیم بر 
آن شــد که آثار تولید شده از ابتدای فروردین 98 تا اول 
اسفند 99 در این جشــنواره مورد پذیرش و داوری قرار 
گیرد. بر این اســاس با توجه به باز گشایی کتابخانه ها به 
خصوص کتابخانه های مرکزی در بهمن ماه و خدمات ۴۰ 
گانه ارائه شــده در این کتابخانه ها، همچنین با توجه به 
شــرایط کرونایی که افتتاح ها را به تاخیر انداخته است، 
اصحاب رســانه تا ابتدای اسفند ماه فرصت دارند ضمن 

تولید اثر در این جشنواره شرکت کنند. 
دبیر نخستین جشنواره »کتاب خوان و رسانه« تأکید 
کرد: محتواهای مورد داوری می بایســت در محورهای 
فراخوان باشــد و کاربران برای اطلاع از پذیرش یا عدم 
پذیرش آثار ارســالی خود، می توانند به پروفایل خود در 
سامانه ثبت نام جشنواره مراجعه کنند. وی افزود: تنها آثار 
ارســالی با موضوعات »کتابخانه«، »کتابدار«، »کتاب 
خــوان«، »اهــدای کتــاب«، »کتابخانــه و خانواده«، 
»مسئولیت اجتماعی نهاد کتابخانه های عمومی کشور«، 
»ترویج فرهنگ مطالعه«، »برگزاری محافل تخصصی در 
طول سال با رویکرد مورد نیاز ملی و استانی مانند: محافل 
ادبی«، »فضای مجــازی و کتابخانه« و »توجه به نقش 
آموزش در کتابخانه های عمومی« در فرایند داوری قرار 
گرفتــه و موضوعات غیر مرتبط از پروفایل کابران حذف 
خواهد شد. مهدی توکلیان یادآور شد: این جشنواره در 6 
بخش اصلی شامل »خبر«، »گزارش« )خبری، توصیفی، 
تحلیلی و تحقیقی و...(، »سرمقاله و یادداشت«، »گفت و 
گــو«، »مقاله«، »عکس« )خبــری، عکس غیرخبری، 
گزارش تصویری( برگزار می شود و دارای 2 بخش جنبی 
شامل »اهدای جایزه به بهترین مطلب با محوریت افتتاح 
کتابخانــه های مرکزی و اثرات آن در توســعه فضاهای 
فرهنگی ایران اسلامی« و همچنین »اهدای ۱۱ جایزه به 
بهترین گزارش از توسعه فعالیت های فرهنگی و اجتماعی 
 نهــاد در کتابخانــه هــای عمومــی« بــا ۱۱ موضوع 

محوری است. 
 دبیر نخستین جشنواره »کتاب خوان و رسانه« درباره 
بخش ویژه این جشنواره نیز گفت: آثار تولیدی رسانه های 
دیداری و شنیداری )رادیو و تلویزیون( با رویکرد توجه به 
اخبــار و گزارش های ویژه رســانه های ملــی در حوزه 
کتابــداران، کتابخوان ها و کتابخانه های عمومی نیز در 
بخش ویژه این جشــنواره قــرار دارد. وی درباره جوایز 
برگزیدگان این جشنواره نیز گفت: جوایز درنظر گرفته 
شده برای نخستین جشــنواره »کتاب خوان و رسانه« 
شامل جایزه نقدی 3۰ میلیون ریالی به همراه تندیس و 
لــوح تقدیر برای نفرات اول هر رشــته، جایزه نقدی2۰ 
میلیون ریالی به همراه لوح تقدیر برای نفرات دوم هر رشته 
و جایزه نقدی ۱۰ میلیون ریالی به همراه لوح تقدیر برای 
نفرات سوم هر رشته خواهد بود. ضمن اینکه ۱۱ جایزه 
نقدی 3۰ میلیون ریالی به برگزیدگان بخش های جنبی 
 و 3 جایزه نقدی 3۰ میلیون ریالی نیز به برگزیدگان اول 

تا سوم بخش ویژه جشنواره اهدا خواهد شد.

خبر

 نهــاد کتابخانه های عمومی کشــور و 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری به 
منظور توســعه همکاری هــا و فعالیت های 
مشــترک در زمینه حمایت از زیســت بوم 
نوآوری، ارائه خدمات آموزشی کارآمد، تقویت 
و توسعه زیرساخت های مورد نیاز تفاهمنامه 

همکاری امضا کردند.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، نشست امضای 
تفاهمنامه همکاری میــان معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری و نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور با هدف اجرای سیاست های 
کلان کشور برای توسعه اقتصاد دانش بنیان، 
تقویت نظام ملی نوآوری و کارآفرینی، ایجاد 
زیســت بوم نوآوری و کارآفرینی، و هم چنین 
تنوع بخشی به ســبد خدمات کتابخانه های 
عمومی کشور، با حضور پیمان صالحی معاون 
نوآوری و تجاری سازی فناوری معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری، علیرضا مختارپور، 
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور، امین 
متولیان، معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری 
اطلاعات نهاد، مهدی رمضانی، معاون توسعه 
کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی نهاد، هوتن والی 
نژاد معاون اداری و مالی، امیرحسین آزادی وفا 
مدیرکل امور مجلس و اســتانها و جمعی از 
مدیران و مســئولان دو دســتگاه در سالن 
اجتماعات معاونت علمی و فناوری ریاســت 

جمهوری برگزار شد.
پیمان صالحی، معاون نوآوری و تجاری 
 سازی فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست  
جمهوری با تشریح برخی از دستاوردهای این 

معاونت گفت: ما از این همکاری مشترک به 
منظور تأمین نیازهای متقابل دو دســتگاه 
اســتقبال می کنیم تا با ایجاد مراکز نوآوری 
مبتنی بر تعامل با کتابخانه های عمومی و به 
اشتراک  گذاری ظرفیت های متقابل به توسعه 
مراکز نوآوری و ایجاد ارتباط آنها با پارک های 

علم و فناوری کمک  کنیم.
صالحی با اشــاره به برخــی زمینه های 
همکاری در این  تفاهمنامه گفت: به  طور کلی 
یکی از مهم تریــن اهداف ما در این  همکاری 
تأمین فناوری هــای مورد نیاز کتابخانه های 
عمومی کشور از طریق ارتباط با شرکت های 
دانش بنیان است که همکاری این معاونت با 
نهاد و استفاده از شبکه گسترده کتابخانه های 
عمومی به منظور توســعه مراکز نوآوری در 

سراسر کشور است.
وی با تأکید بر لزوم توجه به مناطق محروم 
و کمتر برخوردار در این همکاری مشــترک 
گفــت: معاونت علمــی و فناوری ریاســت 
جمهوری در ایجــاد مراکز نوآوری مبتنی بر 
تعامل با دســتگاه های دیگر توجه ویژه ای به 
مناطق محروم داشــته که این تفاهمنامه و 
همکاری با شــبکه گســترده کتابخانه های 
عمومی کشور، این رویکرد را تقویت می کند؛ 
اگرچه ما این همکاری را از مراکز استان ها آغاز 
خواهیم کرد، اما با همین رویکرد و بر اســاس 
تفاهمنامه مشــترک، توجه ویژه ای مناطق 
محروم خواهیم داشــت. علیرضا مختارپور، 
دبیرکل کتابخانه های عمومی کشور نیز در این 
نشست با اشاره به وظایف دستگاه های مختلف 
برای خدمت  رسانی به همه اقشار مردم تلاش 

برای ایجاد عدالت فرهنگی و آموزشی مناطق 
مختلف طی ســخنانی گفت: کتابخانه های 
مرکزی مانند کتابخانه مرکزی یزد که در بهمن 
ماه افتتاح خواهد شد، کتابخانه مرکزی قم که 
در اســفند ماه افتتاح خواهد شــد و ســایر 
کتابخانه های مرکزی که در گذشــته افتتاح 
شده اند مانند مشــهد و بجنورد، همه آماده 
هستند تا علاوه بر اینکه در جهت اهداف این 
تفاهمنامه حرکت کنند، محلی برای استقرار 
فیزیکی بخش های مــورد نظر برای خدمت  
رســانی بهتر با استفاده از فناوری های جدید 

باشد.
 در پایان این نشست تفاهمنامه همکاری 
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور و معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری به مدت ۵ 
سال به امضا رسید. محورهای این همکاری 
شــامل مواردی چــون کمک به توســعه 
فعالیت های استارتاپ ها، واحدها و موسسات 

فنــاوری از طریق ســاماندهی و هم افزایی 
ظرفیت های موجود و انجام حمایت های مادی 
و معنوی هدفمند و اثربخش از کسب و کارهای 
فناورانه و نوآورانه در زیســت بــوم نوآوری؛ 
حمایت از توسعه نسل های جدید کتابخانه ها 
و الگوهای جایگزین کاربست فناوری های نوین 
در مدیریت کتابخانه ها )از قبیل کتابخانه بدون 
کتاب( و هدایت و بهره گیری زیرساخت ها و 
ظرفیت های موجود در فضاهای کتابخانه های 
عمومی و متناسب با ظرفیت ها و پتانسیلهای 
سطح کشور با اولویت مناطق روستایی و کمتر 
برخوردار، به ســمت مشــاغل دانش پایه در 
راستای توسعه و شکل گیری دانش و کسب و 

کارهای نوین است.
همچنین کمک به ایجاد و توسعه مراکز 
توسعه کسب و کار، مراکز نوآوری تخصصی و 
سایر نهادهای تخصصی حوزه های مختلف 
کســب و کار در بستر امکانات موجود نهاد با 

مأموریت جذب شتاب دهنده ها، استارت آپ و 
کسب و کارهای نوین به منظور نشر، توسعه و 
ترویج و بهره گیری از دانش های نوین؛ ترویج 
فرهنگ کار گروهی و کسب و کارهای فناورانه، 
نوآورانــه و دانش بنیان با تمهید فضاهای کار 
کارآفرینان نوپا با اولویت دهی جهت استقرار 
در شهرها و روستاهای عمدتا کم برخوردار از 

دیگر موارد همکاری در این تفاهمنامه است.
 گفتنی اســت بر اساس این تفاهمنامه 
بسترســازی جهت حمایت از تجاری سازی 
نمودن دستاوردهای استارت آپ ها، واحدها و 
مؤسســات فناور و شرکت های دانش بنیان و 
طرح های کاربــردی از طریق راهکارهایی از 
قبیل: فراهم سازی امکان استفاده از اعتبارات و 
مشوق های تجاری سازی و تحقیقاتی و  فراهم 
نمــودن ایجــاد صندوق هــای تخصصی 
ســرمایه گذاری مخاطره پذیــر )VC( در 
حوزه های مرتبط با مفاد تفاهم-نامه حاضر؛  
ارائه خدمــات فنی-تخصصی نظیر آموزش، 
منتورینگ و سایر موارد ذیربط با هدف توسعه 
و پرورش ایده تا تولید محصول و ایجاد بستر 
شکل گیری و توسعه کسب و کارهای نوین، 
تجاری سازی دستاوردهای نوآورانه و فناورانه و 
ارتقای یادگیری نوآورانه در چارچوب اهداف 
تفاهم نامه و ایجاد بستر لازم برای شبکه سازی 
میان بازیگران و بهره گیری از نهادهای اصلی و 
تخصصــی زیســت بوم نــوآوری از جمله: 
شتابدهنده ها، سرمایه گذاران خطرپذیر و سایر 
ارکان ذیربط بــه عنوان دیگــر زمینه های 

همکاری ذکر شده است.

در نشست امضای تفاهم نامه نهاد با معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری مطرح شد؛

ایجاد فضاهای نوآوری در کتابخانه  های عمومی کشور

عضو هیات عامل و معاون شرکت ها و قیمت گذاری بنگاه های سازمان خصوصی سازی گفت: قبل از ابلاغ سیاست های کلی اصل ۴۴ وضع مالی دو 
شرکت استقلال و پرسپولیس به گونه ای بود که قابلیت واگذاری آنها حتی ازطریق مزایده هم وجود نداشت چون اطلاعات مالی دو شرکت شفاف نبود اما 
با کارهایی که انجام شده دو باشگاه سرخابی قرار است در بازار دوم فرابورس پذیرش شوند. اکنون پرسپولیس اطلاعات خود را نهایی کرده و به کارگزاری 
خود داده و قرار است به زودی جلسه معارفه شرکت پرسپولیس برگزار شود. ابوالقاسم شمسی جامخانه افزود: نماد پرسپولیس در فرابورس درج شده و با 
هماهنگی سازمان بورس و فرابورس و سازمان خصوصی سازی و وزارت ورزش زمان عرضه اولیه پرسپولیس مشخص می شود. همچنین کارشناسان به 
ارزیابی دارایی های مشهود و نامشهود دو شرکت سرخابی ها مشغولند و علاوه بر کارشناسان فنی که دارایی های ثابت شرکت را ارزیابی می  کنند، یک 

هیأت سه نفره تعیین شده که ارزش برند باشگاه را ارزیابی می کند، لذا در ارزیابی سهام ارزش برند هم لحاظ خواهد شد./ فارس

فرهاد دژپسند، وزیر امور اقتصادی و دارایی در حکمی حسنعلی قنبری ممان را به عنوان معاون وزیر و رئیس جدید سازمان خصوصی سازی کشور منصوب کرد.وی در این 
حکم، بر اولویت های برنامه ای ازجمله دستیابی به اهداف سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، شفاف سازی و ارتقای نظام ارزش گذاری دارایی های 
مشمول واگذاری، ساختاردهی مجدد و تفکیک وظایف حاکمیتی شرکت ها به منظور آماده سازی واگذاری، تقویت نظام کنترل اهداف پس از واگذاری در ترتیبات حقوقی و 
قراردادی واگذاری ها و استفاده از روش های علمی و نوین در طراحی روش های جدید و ترکیبی واگذاری ها تاکید کرده است.رئیس جدید سازمان خصوصی سازی، مدیرعاملی 
گروه سرمایه گذاری امید، مدیرعاملی بانک سپه و عضویت در هیأت مدیره بانک های دی، حکمت ایرانیان و پست بانک ایران را در کارنامه شغلی خود دارد.بعد از علی اشرف پوری 
حسینی که متهم به اخلال در نظام اقتصادی و تولیدی کشور است و جلسات دادگاه رسیدگی به اتهاماتش هم برگزار شده، علیرضا صالح به عنوان رئیس سازمان خصوصی سازی 

فعالیت می کرد که چندی قبل استعفا کرد. با استعفای صالح نیز وزیر اقتصاد حسن علایی را به عنوان سرپرست این سازمان منصوب کرده بود./ شبکه خبر

آخرینخبرازبورسیشدنسرخابیها انتصابرئیسجدیدسازمانخصوصیسازی

ادامه از صفحه 9
نوبخت در ادامه اظهارات خود گفت مشــکلات لایحه بودجه باید بین دولت و 
مجلس حل شود، مجلس اصلاحاتی در لایحه دولت انجام داده اما همه دوستان در 

دولت با این اصلاحات مخالفت کرده اند. این اشکال در مجلس اثر می گذارد.
بودجه ۱۴۰۰ لایحه پراسراری بود

سیدشمس الدین حسینی عضو کمیسیون برنامه و بودجه در مجلس با بیان 
اینکه بودجه ۱۴۰۰ لایحه پراسراری بود و جرم کمیسیون تلفیق این بود که اسرار 
هویدا می کرد، جهت شفاف سازی در این زمینه به تشریح جزئیات واقعیات ارقامی 
که دولت در بودجه قرار داده و اصلاحاتی که این کمیسیون انجام داده است، پرداخت.

 وی خطاب به رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت:لازم می دانم به عنوان برادر 
کوچکتر شما که در این جلسه حضور داشتم نکاتی را به استحضار برسانم، ضمن اینکه 
صبح با خدای خودم نجوا می کردم که خداوندا امروز اگر به من قرعه افتاد، جز برای 
مصالح مردم و رضای خودت صحبت نکنم تا بتوانیم در ســطحی حرکت کنیم که 
بلندتر مجلس، دولت، جناح های سیاسی چپ و راست و انتخابات و برای حقانیت و 

در چارچوب های علمی باشد.
شما می گویید که کمیسیون تلفیق عدد 8۴۱ هزار میلیارد تومان را به 
هزار و یکصد و هزار میلیارد افزایش داد و بینی و بین ا... شما نامه ننوشتید 

که 53 هزار میلیارد تومان اوراق مالی جدید منتشر شود؟
آیا شما در بند )و( تبصره )2( مبلغ 9۰ هزار میلیارد تومان نگذاشتید و آیا اگر 
کمیسیون تلفیق این عدد را از دل تبصره ها به جدول اضافه کرد، اسم آن شفاف سازی 
یا تأیید کردن لایحه ای که مخفی کاری داشته، است؟ آیا شما در جریان نیستید وقتی 
ما پیشنهاد دادیم بندی که در تبصره )۵( تحت عنوان اسناد تسویه با رقم 3۰ هزار 
میلیارد تومان گذاشتید و باز عددی در جداول نبوده است، این رقم را از اسناد تسویه 
که نوشته بودید افزایش پایه پول ثبت نشود، به عنوان افزایش بدهی دولت ثبت شود، 

این تناقض آشکار علمی شما را اصلاح و به اسناد خزانه تبدیل نکردیم؟
رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید مجلس با قرائت این بیت از شعر حافظ 
» جرمش این بود که اسرار هویدا می کردگفت آن یار کزو گشت سر دار بلند« تأکید 
کرد: لایحه بودجه ۱۴۰۰ پر از اسرار است ضمن اینکه شما در مورد وابستگی به نفت 
گفتید، در حالی که دولت می خواست با فروش ۱7.3 میلیارد دلار مبلغ ۱92 هزار 

تومان پول به خزانه بریزد، ما گفتیم با عدد ۱۵ هزار میلیارد دلار مبلغی که باید به خزانه 
ریخته شود بیشتر از این است. بنابراین درست نیست که ما رانت و فساد را ترویج کنیم 

و بعد بگوییم به دنبال دزد بدویم.
آیا این شــما نبودید که وقتی عدد 2.3 میلیارد بشکه را مطرح کردید، رئیس 
دستگاه دیپلماسی شما گفته است این خلاف اقتصاد مقاومتی است و باعث آوردن ما 
در کنج و پایین آوردن قدرت مذاکره می شــود، ما کجا با اقتصاد مقاومتی و موضوع 
محاصره اقتصادی مشکل داشتیم. عدد ۱7 هزار و ۵۰۰ میلیاردی که گفتید آیا شما 
در تبصره )۱( به این نکته اشاره نکردید که چنانچه نرخ ترجیحی ارز به ETS تغییر 
کند، منابع حاصل از آن خرج معیشت و سلامت می شود ،عدد ETS ، 2۴ هزار است 
و عددی که شما اعلام کردید ۱۱ هزار و ۵۰۰ است در حالی که شما خود در تبصره 
۴ وقتی خواستید نرخ ارز را تبدیل کنید چه میزان قرار دادید یا در بند )ه( تبصره )۴( 
مگر برای ETS این رقم را نگذاشتید یا وقتی به اعداد صندوق توسعه ملی اشاره کردید 
مگر نرخ ETS را نگفتید. من واقعا تأسف می خورم و باید اعلام کنم وقتی به رئیس 
کل بانک مرکزی گفتم آیا شما می دانید برای ارقام تبصره )۱۴( مبلغ ۱7 هزار و ۱۵۰ 
تومان محاسبه شده است، گفت: از آن خبر ندارم که گفتم از آقای پورمحمدی بپرسید.

جرم کمیسیون تلفیق بودجه این بود که اسرار هویدا می کرد چون فکر می کرد 
مردم حق دارند بدانند که بشکه نفت به چه سختی به دست می آید و به چه راحتی 
به حراج گذاشته می شود، مردم بدانید کالاهایی که می خرید با نرخ ETS است نه 
ارز ۴2۰۰ تومانی بنابراین ما به دنبال کدام دزد بدویم، این گرگ سالهاست که با گله 

آشنا است.
قیمت روغن مصرفی از ابتدای سال با وجود تخصیص ارز دولتی؛ ۱۰۰ 

درصد افزایش یافت

الیاس نادران رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۰ خطاب به دولت با 
بیان اینکه شــعار ندهید، قیمت روغن مصرفی از ابتدای سال با وجود تخصیص ارز 

دولتی؛ ۱۰۰ درصد افزایش یافت، گفت: دولت باید به جای فرافکنی پاسخگو باشد.
پیش از شروع بحث، مزاحی با  نوبخت داشته باشم؛ چه کسی گفته طرح عمرانی 
در کشور اجرایی نشده است؟ راه آهن قزوین- رشت و آزادراه قزوین- رشت را ببینید! 
اعتبارات بسیاری برای این موضوعات هزینه شده در حالی که منظور رسیدگی به 
مناطق محروم است. مخالفان مواردی مانند حذف ارز ۴2۰۰ تومانی، افزایش منابع، 

عدم اصلاح ساختار بودجه و همچنین اینکه دولت بودجه اصلاحی مجلس را اجرا نمی 
کند، به عنوان دلایل خود مطرح می کند. گزارش کمیسیون تلفیق به گونه ای تنظیم 
شده که هر یک از محورهای مخالفت نمایندگان قابلیت اعمال دارد، به طور مثال ما 
ارز ۴2۰۰ تومانی را در تبصره ۱۴ حذف کرده و مابه ازای آن را قرار دادیم، اگر مجلس 
تصمیم بگیرد این ارز می تواند در 3 ماه، 6 ماه یا طی سال آینده ماندگار شود، هیچ 
ایراد و خللی به کلیات وارد نمی شود. این تصمیم مجلس است که ارز ۴2۰۰ تومانی 
بماند یا حذف شود. بخش عظیمی از منابع اضافه شده در کمیسیون تلفیق ناشی از 

شفاف سازی ارزها و ریال های زیرفرشی است. 
ما افشا و علنی کردیم اگر دولت نگران است، می توان آن را به همان شیوه ای که 
بود برگرداند. پنهان کاری ســخت نیست و افشاگری هزینه دارد که ما هزینه آن را 
پذیرفتیم. دولت با صادرات 2.3 میلیون بشکه نفت ارز را ۱7۵۰۰ تومان دیده، در واقع 
8 میلیارد را ۴2۰۰ تومانی محاسبه کرده و باقیمانده را با ارز ۱7۵۰۰ تومانی در نظر 
گرفته است. وی با بیان اینکه اگر دولت عرضه داشته باشد، ارز کشور را ارزان کند، ما 
۵ هزار تومان این نرخ را کم می کنیم، ادامه داد: شعار ندهید، ظرف 3 سال گذشته 
۵۰ میلیارد دلار ارز به واردکننده داده شــد، اما قیمت روغن مصرفی از ابتدای سال 
۱۰۰ درصــد افزایش یافت. مردم مرغ و تخم مرغ را با ارز 23 هزار تومانی می خرند، 
مابه التفاوت این قیمت ها با ارز ۴2۰۰ تومانی کجاست؟ دولت باید به جای فرافکنی 
پاسخگو باشد. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه دولت 
اقرار کرد 93 هزار میلیارد تومان دچار کسری بودجه است، گفت: امنیت کشور را به 
منابع صندوق توسعه ملی بسته اند. مسئول آشوب بنزینی چه کسی بود، قطعا دولت 

عرضه این را نداشته این موضوع را مهار کند و کشور را به آن روز رساند.
نوبخت در کمیسیون ما را متهم به لیبرال بودن کرد اما ما هوشمندی به خرج 
دادیم و تلاش کردیم تحت تاثیر جوسازی ها قرار نگیریم و براساس مصلحت بودجه 
را تصویب کردیم.  ما در کمیسیون آمادگی داریم هر اصلاحی که مجلس صلاح بداند 
در لایحه بودجه اعمال کنیم ولی از مجلس می خواهم بازی شعبده بازها را نکند، قطعا 
تمایل دولت به رد مصوبه کمیسیون است چرا که کمیسیون تلفیق انضباط مالی ایجاد 
کرده است و ساختار بودجه را اصلاح نموده است و 32 هزار میلیارد تومان پول برای 
تولید کشــور اختصاص داده و دولت از این موضوع عصبانی اســت. ما انتظار داریم 
همکارانمان کمک کنند تا ما بتوانیم با تصویب بودجه اختیارات را از دولت بگیریم. 

برخی البته نگران مصوبه توسط دولت هستند. 
من عرض می کنم که دولت حق این را ندارد، ما 3 روز کلیات را در کمیسیون 
نگه داشتیم تا رئیس جمهور مجبور شود نامه بدهد، مگر دولت جرأت دارد مصوبه 
مجلس را اجرا نکند. من اولین کسی خواهم بود که رئیس جمهور را استیضاح می 
کنم.مجلس در رأس امور است، این ما هستیم که تصمیم می گیریم که دولت چگونه 
اقدام کند، مجلس باید نشان دهد که تصمیم گیر است و با اقدام خود نشان دهد که 
دست شعبده بازان رو شده است و بازی دولت را نمی خورند البته احتیاط لازم است 
و باید مراقبت کرد ولی حتما اجازه نخواهیم داد که دست دولت برای پول پاشی باز 
باشد و با آن مقابله می کنیم. امسال در 99 دولت با پول پاشی انضباط مالی کشور را 
 به هــم ریختیم و من به نمایندگان عرض می کنم که رد مصوبه تلفیق عروســی 

دولت است.

بی مهری دولتی ها به بودجه ۱۴۰۰ ؛ مجلس لایحه پُر اسَرار دولتی را رد کرد
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خبر
  اقدامات موثر شرکت ورق خودرو 

در زمینۀ مسئولیت های اجتماعی

حجت الاسلام والمسلمین امیرقلی جعفری نمایندۀ مردم 
شریف شهرستان بروجن در مجلس شورای اسلامی در دیدار 
با مدیرعامل شــرکت ورق خــودرو چهارمحال و بختیاری از 
دغدغه مندی و اقدامات مؤثر این شــرکت در زمینة تعهد به 
مسئولیت های اجتماعی، به ویژه در شرایط فعلی، قدردانی کرد.
وی در ادامه به شرایط اشتغال جوانان در شهرستان بروجن اشاره 
و تأکید کرد: با وجود ظرفیت های موجود در این شهرستان و 
به طورکلی در اســتان چهارمحال و بختیاری، وجود معضل 
بیکاری جفا بر مردم است. وی از ایجاد نوعی سازوکار عملی در 
خصــوص رفــع محرومیت زدایی و بهبود شــرایط فعلی در 
شهرســتان خبر داد و گفت: در تلاشیم زمینه را برای توزیع 
عادلانة منابع مهیا سازیم و امیدواریم با بهره گیری از مدیران 
مجرب و کارآمد بتوانیم در مسیر رشد و ترقی استان گام برداریم.

توسعۀ پایدار، رمز شکوفایی
در جریان این دیدار، مدیرعامل ورق خودرو چهارمحال و 
بختیاری نیز ضمن استقبال از طرح های پیشنهادی نمایندۀ 
شهرســتان بروجن، توســعة پایدار را رمز شکوفایی استان 
چهارمحال و بختیاری و شهرستان بروجن عنوان کرد. وحید 
میرزایی، ضمن اشاره به شرایط موجود و برنامه های آتی شرکت 
ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، به نقش و رسالت این شرکت 
در زمینة خودکفایی صنعت خودروسازی کشور اشاره کرد و 
افزود: با تلاش و همت کارکنان این شرکت، به روند روبه رشد 
خودکفایی کشــور و بی نیــازی از واردات ورق گالوانیزۀ ویژۀ 
استفاده در صنعت خودروسازی سرعت بخشیده ایم. وی در 
ادامه بر لزوم توسعة همکاری های منطقه در حوزه های صنعت 
تأکید کرد و خواهان توجه و نگاه ویژۀ مسئولین به مباحثی از 
قبیل رفــع ضرورت های منطقه و تــلاش در جهت جذب 
سرمایه گذاری مؤثر و همچنین توسعة اشتغال از طریق حمایت 
از کسب وکارهای کوچک شد. مدیرعامل شرکت ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری خاطرنشان کرد: این شرکت در راستای 
تعهد به مســئولیت های اجتماعی خود تلاش خواهد کرد تا 

بیش ازپیش زمینه های اشتغال زایی جوانان را فراهم آورد.

ایجاد هزار فرصت شغلی با اجرای 
طرح های توسعه فولاد بناب

با اجرای طرح های توســعه ای در مجتمع فولاد صنعت 
بناب حداقل یک هزار فرصت شغلی در سال های پیش رو برای 

نیروهای بومی ایجاد خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، بابک 
علیزادشهیر مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب گفت: پروژه 
احداث یک واحد ذوب با ظرفیت یک میلیون و ۴۵۰ هزار تن 
در سال برای تولید شمش فولاد و همچنین احداث دو واحد 
نورد سنگین تیرآهن و ورق هر کدام به ظرفیت 7۰۰ هزار تن 
در سال، احداث واحد قرینه  ذوب ۴۵۰ هزارتنی شاهین بناب، 
ایجاد اکسیژن پلنت برای تولید اکسیژن به ظرفیت 9۰ میلیون 
نرمال مترمکعب در سال و طرح تولید فروآلیاژ )فروسیلیس، 
فروسیلیکومنگنز و فرومنگنز( به ظرفیت ۵۰ هزار تن در سال 
)در 2 فــاز( طرح های اصلی مجتمع فولاد بناب را تشــکیل 
می دهــد.در همین حال برای تامین ســنگ آهن و کارخانه 
فروآلیاژها به دنبال معادن هستیم و  برای اجرای طرح های ذوب 
القایی شــهریار و شاهین، طرح هایی داریم که ظرفیت آنها را 
دوبرابر خواهــد کرد. مجتمع فولاد بناب از زیرمجموعه های 
هلدینگ ماهان وابسته به گروه مالی گردشگری است، برای 
اجرای طرح های توســعه ای مجتمع فولاد صنعت بناب، در 
ســال جاری قراردادی بین گروه مالی گردشــگری و قرارگاه 
خاتم الانبیا منعقد شده که اجرای طرح ها را سرعت می بخشد 
ضمن اینکه به دســت متخصصان و مهندســان ایرانی اجرا 
می شود. تامین مالی طرح ها از طریق گروه مالی گردشگری، 
هلدینگ ماهان و البته سودآوری مجتمع فولاد صنعت بناب 
خواهد بود و با توجه به اصلاح ساختار مالی و سودآوری مجتمع، 
بنا داریم در سال ۱۴۰۰ وارد بورس شویم تا سرمایه های لازم 
را از این طریق تامین کنیم. طرح های توســعه فولاد بناب در 
سطح ملی است و با بهره برداری از آنها علاوه بر افزایش تولید و 
صادرات محصولات فولادی، هزاران فرصت شغلی مستقیم و 
غیرمستقیم به ویژه برای جوانان بومی منطقه ایجاد خواهد شد.

www.etebar.net

رضا شهرستانی، عضو هیئت مدیرۀ انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، در گفت وگو با خبرنگار ایراسین، با اشاره به اهمیت تولید تختال  با ضخامت ۳00 میلی متر توسط فولاد مبارکه اظهار داشت: 
تولید اسلب های ضخیم برای صنعت فولاد کشور، به ویژه فولادمبارکه، بسیار مهم و مایۀ مباهات است؛ چراکه این دستاورد ارزنده با تکیه بر دانش بومی و اعتماد به تخصص جوانان ایجاد شده 
است.وی افزود: مزایای تولید اسلب های ضخیم را می توان با توجه به ابعاد کمّی و کیفی آن بررسی کرد. از یک سو، ورق های عریض در شرکت فولاد اکسین می تواند در ابعاد بزرگ تر تولید 
شود و از سوی دیگر، می توان براساس استانداردهای جهانی، تختال تولید کرد.عضو هیئت مدیرۀ انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در ادامه به یکی دیگر از مزایای تولید تختال با ضخامت ۳00 
میلی متر اشاره کرد و افزود: یکی از جنبه های مهم و باارزش این دستاورد فولاد مبارکه این است که می توان این اسلب را در ابعاد ایکس و وای در فولاد اکسین نورد کرد و این امر در بهبود کیفیت 
ورق نقش مهمی دارد.وی اضافه کرد: نورد شدن در دو جهت موجب افزایش کیفیت ورق های تولیدی می شود. تختال با این ضخامت در عین اینکه وابستگی ما را به خارج کاهش می دهد، کاربرد 
ویژه ای نیز در تولید محصولات پتروشیمی، نفت و گاز دارد.شهرستانی تأکید کرد: یک بار دیگر با تکنولوژی های به دست آمده در فولاد مبارکه ثابت کردیم که تحریم های حقیقی و حقوقی 

صنعت فولاد، به ویژه شرکت فولاد مبارکه، بی نتیجه است و با بومی سازی و اعتماد به دانش متخصصان داخلی، صنعت فولاد را هر روز به شعار سال، یعنی جهش تولید، نزدیک می کنیم.

تولیدتختالضخیم
درفولادمبارکه
نتیجۀاعتمادبه

متخصصان
داخلیاست

برای اولین بار در صنعت فولاد کشور، با همکاری خبرگان 
حوزۀ نگهداری و تعمیرات )نتِ( شرکت فولاد مبارکه و دانشگاه 
اصفهان، طرح مدیریت دارایی های فیزیکی در فولاد مبارکه 

اجرا شد.
رئیــس واحد برنامه ریزی و تعالی سیســتم نگهداری و 
تعمیرات شرکت فولاد مبارکه ضمن تائید این خبر و با اشاره به 
تحولات جهانی در حوزۀ نگهــداری و تعمیرات )نت( گفت: 
حرکــت از موضوع نگهداری و تعمیرات به ســمت مدیریت 
دارایی های فیزیکی با هدف مدیریت یکپارچه و بهینة چرخة 
عمر دارایی ها ازجملة این تحولات اســت. رسول شفیع زاده 
تصریح کرد: مدیریــت یکپارچة مراحل مختلف چرخة عمر 
دارایی های فیزیکی که مشتمل بر شناسایی نیازها، خرید یا 
طراحی تجهیزات، نصب، بهره برداری و نگهداری، اســقاط و 

جایگزینی تجهیزات است امری ضروری است.
وی در خصوص چگونگی اجرای این پروژه افزود: این واحد 
با همکاری خبرگانی از حوزۀ نت شرکت و با همکاری دانشگاه 
اصفهان اقدام به طراحی مدل بومی مدیریت دارایی های فیزیکی 
برای شــرکت نمود و پس از آن، ارزیابی مدیریت دارایی های 
فیزیکی شرکت را منطبق با این مدل در دستور کار خود قرار 
داد. سپس با تحلیل شکاف بین وضعیت مطلوب ترسیم شده 
در مدل و موضوع موجود شــرکت، نقشــة راه طرح مدیریت 
دارایی های فیزیکی را تهیه کرد. رئیس واحد برنامه ریزی و تعالی 
سیستم نگهداری و تعمیرات شرکت فولاد مبارکه اظهار داشت: 
در این نقشة راه 2۴ پروژه در حوزه های مختلف تعریف شده که 
تاکنون پیشــرفت این پروژه ها در حوزۀ نت بیش از 7۰ درصد 

بوده است. وی در ادامه، یکی از پروژه های موجود در نقشة راه 
مدیریت دارایی های فیزیکی را استقرار نتِ مبتنی بر قابلیت 
اطمینان )RCM( بر تجهیزات کلیدی خطوط تولید برشمرد 

و اضافه کرد: این پروژه در قالب بیش از
 ۴۰۰ زیرپروژه و با مشارکت حدود ۴۵۰ نفر از همکاران 
نواحی تولید و پشتیبانی اجرا شده است. ضمن اینکه اجرای فاز 
مهندســی این پروژه هــا تدوین حدود 6 هــزار و ۴۰۰ اقدام 
اصلاحــی، ارائة یک هزار طرح اصلاحــی و بازنگری ۱۰ هزار 
استاندارد نتِ را به دنبال داشته و این اقدامات در حال پیگیری 
است. شفیع زاده یکی دیگر از پروژه های مدیریت دارایی فیزیکی 
را که در ســال جاری در فولاد مبارکه در حال اجراست، پروژۀ 
»تگ گذاری و ردیابی دارایی های فیزیکی با کمک تکنولوژی 
RFID )شناسایی با استفاده از فرکانس رادیویی(« عنوان کرد 
و در همین خصوص افزود: این پروژه یکی از اقدامات زیربنایی 
جهت تحقق تحول دیجیتال در حوزۀ نگهداری و تعمیرات است 
که با مشارکت قسمت های ITS، کنترل مواد، نواحی تولید و 

پشتیبانی، حراست و شرکت ایریسا اجرا می شود.
 ردیابی و شناســـایی قطعات و تجهیــــزات

 در کارخانه ها یک الزام انکارناشدنی
در همین زمینه، امین ابوعطا، کارشناس واحد برنامه ریزی 
و تعالی سیستم های نت گفت: امروزه ردیابی و شناسایی قطعات 
و تجهیزات در کارخانه ها یک الزام انکارناشدنی است.وی هــدف 
از ردیابـــی و شنــاسـایی تجهیـــزات را جمع آوری داده های 
مهم و لازم از زمان طراحی تا زمان اسقاط آن ها دانست و افزود: 
یکی از الزامات اجرای طرح، مدیریت دارایی های فیزیکی است. 

تاجایی که با پیاده سازی این سیستم مدیران و کارکنان سازمان 
می توانند به راحتی داده های موردنیاز خود را از بدو ورود سفارش 
بــه انبار و در طی فرایند کاری خود جمع آوری و در یک بانک 
اطلاعاتی ذخیره سازی کنند و در مقاطع مختلف، در گزارش های 
خاص و یا حتی تصمیم گیری های خود از آن ها بهره مند شوند.  
به گفتة ابوعطا، ردیابی و شناسایی تجهیزات تلفیقی است از 
فناوری ها، تجهیزات، سیستم های سخت افزاری و نرم افزاری 
به منظور شناســایی تجهیزات، تولید اطلاعــات، پردازش و 
محاسبات مختلف که در نهایت به افزایش قدرت تجزیه وتحلیل 
اطلاعات و داده های به دست آمده کمک می کند. در این حوزه 
فناوری های مختلف مورد استفاده قرار می گیرد، ولی فناوری 
رادیو شناســه )RFID( با عملکرد عالی خود توانسته کمک 

شایانی به شرکت ها در حوزۀ ردیابی و شناسایی داشته باشد.
وی در ادامه گفت: در طی پیاده سازی این طرح در شرکت 
فولاد مبارکه فرایند ردیابی تجهیزات در کلیة ایستگاه های ورود 
یا خروج تجهیز نظیر واردات و انبار، گیت های ورودی شرکت، 
آزمایشگاه های الکترونیک و کالیبراسیون، تعمیرگاه مرکزی و 
تعمیــرات محلی خطوط تولید، تدوین و بــا برقراری ارتباط 
نرم افزاری بین کلیة سیستم های مرتبط با این فرایند، ضمن 
حفظ یکپارچگی در سیستم EIS طراحی گردید و با طراحی 
نرم افزار واسط، فرم های موردنیاز استقرار این فرایند در تبلت 

هوشمند قابل حمل، پیاده سازی شد.
کارشناس واحد برنامه ریزی و تعالی سیستم های نت از 
پیاده سازی این طرح به صورت نمونه در دو واحد اکسیژن و خط 

تولید ورق رنگی خبر داد.  

برای اولین بار در صنعت فولاد کشور انجام شد؛

اجرای طرح مدیریت دارایی های فیزیکی در فولاد مبارکه

خبر
با همکاری فولاد مبارکه میسر شد؛

پیشرفت ۸7 درصدی پروژۀ فولادسازی 
شرکت فولاد سفیددشت

محمــود اربــاب زاده، مدیرعامل شــرکت فولاد 
سفیددشــت، تکمیل و راه اندازی پروژۀ فولادسازی و 
ریخته گری مــداوم را یکی از مهم تریــن اهداف این 
شــرکت اعلام کرد.وی با تأکید بــر اینکه این پروژه با 
پشــتیبانی و همکاری شرکت فولاد مبارکه و سازمان 
ایمیدرو در حال حاضر 87 درصد پیشــرفت فیزیکی 
داشته گفت: با بهره برداری از پروژۀ مذکور می توان به 
ظرفیت سالانة تولید  8۰۰ هزار تن اسلب دست یافت.
 ارباب زاده از وارد شــدن جرثقیل های ســقفی 
ســنگین این پروژه به فاز راه اندازی خبر داد و گفت: با 
بهره برداری از این جرثقیل ها، عملیات نصب تجهیزات 
سنگین کوره ها نیز آغاز خواهد شد. وی در ادامه اظهار 
داشــت: پروژه های زیربنایی این طرح، شــامل خط 
انتقال پســاب و پروژۀ خط انتقال برق و پســت ۴۰۰ 
کیلوولت با 99.۵ درصد پیشرفت با هدف تأمین پایدار 
آب و انــرژی الکتریکی موردنیــاز واحدهای تولیدی 
شرکت، آمادۀ برق دار شــدن است. مدیر تکنولوژی و 
توسعة شــرکت فولاد سفیددشــت نیز در خصوص 
اجرای پروژه های توسعة این شرکت، ازجمله پیشرفت 
۵6 درصــدی تصفیه خانة مرکــزی آن گفت: در حال 
حاضر پروژۀ خط انتقال پساب شهر بروجن راه اندازی 

و در حال فعالیت است. 
جمشید علی بابایی گفت: خط انتقال پساب شهر 
بروجن و تصفیه خانة مرکزی فولاد سفیددشت، تأمین 
پایدار آب صنعتی موردنیــاز برای راهبری واحدهای 
آهن سازی و فولادسازی و در کنار آن تحقق ملاحظات 
زیست محیطی مصرف آب، با استاندارد ISO14001 را 
به دنبال خواهد داشت. وی مدیریت و ساماندهی بهینة 
ضایعات تولید را یکــی از دغدغه های اصلی مجموعة 
فولاد سفیددشــت دانست و تصریح کرد: با راه اندازی 
واحد بریکت ســازی کــه در حال حاضــر 8۴ درصد 
پیشــرفت فیزیکی دارد، علاوه بر تحقق بخشی از این 
اهداف با در نظر گرفتن الزامات زیست محیطی، گامی 
اساسی در راســتای ارزش آفرینی و افزایش بهره وری 

تولید برداشته خواهد شد. 
مدیر تکنولوژی و توسعة شرکت فولاد سفیددشت 
خاطرنشان کرد: شرکت فولاد سفیددشت در سال 99 
موفق به پیاده سازی سیستم مدیریت کیفیت بر اساس 
اســتاندارد ISO 9001:2015  و دریافت گواهینامه از 
شــرکت بین المللی SGS شــده اســت؛ ضمن اینکه 
سیستم های مدیریت محیط زیســت )14001:2015 
ISO( و مدیریت ایمنی و سلامت شغلی )45001:2018 

ISO( نیز در مرحلة پیاده سازی است. 
وی گفــت: همچنین پــروژۀ تأمیــن و ارتقای 
زیرساخت شبکه و دیتاسنتر تکمیل و راه اندازی شده 
که از مزایای انجام این پروژه می توان به افزایش ضریب 
امنیــت اطلاعات جــاری در شــرکت در کنار تأمین 
زیرساخت مناسب برای سرویس های فناوری اطلاعات 

اشاره کرد.

افزایش ۵ درصدی عرضه ورق قلع اندود فولاد مبارکه 
در ده ماهه امسال/ استفاده از روش های دیگر بسته بندی در 

مواد غذایی علت کاهش تقاضا بوده است
 مدیر فروش داخلی فولاد مبارکه گفت: به نظر می رسد 
اســتفاده شــرکت های تولیدکننده روغن نباتی و سایر 
تولیدکنندگان مواد غذایی از بسته بندی های دیگر دلیلی به 
غیر از عرضــه ورق قلع اندود دارد، زیرا عرضه این محصول 
نسبت به سال قبل رو به افزایش بوده و حتی بخشی از تولیدات 
نبــار  ا در  نــدود  ا قلــع   ورق 
شــرکت های تولیدکننده دپو گردیده اســت. محمد تاج 
میرریاحی مدیر فــروش داخلی فولاد مبارکه در گفتگو با 

خبرنگار ایراسین در مورد عرضه ورق قلع اندود به بازار گفت: 
شرکت فولاد مبارکه اصفهان در ده ماهه سال جاری 8838۰ 
تن ورق قلع اندود به بازار عرضه نموده است که نسبت به مدت 
مشــابه سال قبل )8377۰ تن(، ۵ درصد رشد را نشان می 
دهد. وی افزود: از نظر قیمت نیز همواره قیمت ورق قلع اندود 
داخلی کمتر از قیمت های جهانی این محصول بوده است و 
فولاد مبارکه به منظور حمایت از تولیدکنندگان قوطی های 
بسته بندی مواد غذایی از جمله حلب روغن و قوطی کنسرو 
و رب گوجه فرنگی، محصولات قلع اندود را همواره با اعتبار 
اســنادی مدت دار عرضه نموده است. مدیر فروش داخلی 
مجتمع فولااد مبارکه با بیان این مطالب گفت: در دو عرضه 

اخیر فولاد مبارکه، تناژ معامله شده ورق قلع اندود در بورس 
کالا کمتر از تناژ عرضه بوده اســت، به طوری که در تاریخ 
22/۱۰/99  فــولاد مبارکه 3۵۰۰ تن ورق قلع اندود عرضه 
نمود که ۱9۵۰ تن از آن معامله شد و در تاریخ 6/۱۱/99  نیز 
۴۵۰۰ تن ورق قلع انــدود عرضه که ۴۱۵۰ تن خریداری 
گردید. بنابراین به نظر می رســد اســتفاده شرکت های 
تولیدکننده روغن نباتی و سایر تولیدکنندگان مواد غذایی از 
بسته بندی های دیگر دلیلی به غیر از عرضه ورق قلع اندود 
دارد، زیرا عرضه این محصول نسبت به سال قبل رو به افزایش 
 بــوده و حتی بخشــی از تولیدات ورق قلع انــدود در انبار

 شرکت های تولیدکننده دپو گردیده است.

دکتر صادقی، معاون مدیر کل درمان مستقیم سازمان تامین اجتماعی گفت: ۱7 خدمت در حوزه دندانپزشکی به صورت رایگان ارائه می شود. وی 
در ارتباط تصویری با برنامه پیگیری شبکه خبر با بیان اینکه هر خدمتی که قرار است سازمان های بیمه پوشش دهند، باید مصوبه شورای عالی بیمه را 
داشته باشند، افزود: در حال حاضر ۱7 خدمت در حوزه دندانپزشکی، مصوبه شورایعالی بیمه را دارند و ما خود را مقید می دانیم که همه آن خدمات در 
مراکز درمانی سازمان تامین اجتماعی به صورت کاملا رایگان برای بیمه شدگان انجام شود.این خدمات در ۴ دسته از جمله مشاوره، پیشگیری، کشیدن 
و پر کردن دندان است که کاملا تعریف شده است.عصب کشی جزء خدمات مصوبات شورای عالی بیمه نیست و به همین دلیل به صورت رایگان انجام 
نمی شود. شورای عالی بیمه در راس کشور تصمیم گیرنده خدمات دندانپزشکی و سایر خدمات است و سازمان تامین اجتماعی کاملا به این موضوع مقید 

است.دکتر صادقی گفت: در مراکز درمانی سازمان تامین اجتماعی خدمات روت کانال و عصب کشی هنوز شامل مصوبات شورای عالی نشده است.

 جدیدترین آمارهای منتشــر شــده در ایران حکایت از آن دارد که شــرکت فولاد مبارکه همچنان بزرگتریــن تولید کننده فولاد در 
ایران است.

به گزارش اعتبار به نقل از فایننشــیال تریبون، شــرکت فولاد مبارکه اصفهان در دوره 9 ماهه 2۰ مارس تا 2۰ دســامبر در مجموع 7 
میلیون و  ۵6۰ هزار تن فولاد تولید کرده و بدین ترتیب بزرگترین تولید کننده فولاد در ایران اســت.

در دوره یک ماهه 2۱ نوامبر تا 2۰ دسامبر نیز این شرکت 873 هزار و 66۵ تن فولاد تولید کرده که در مقایسه با دوره یک ماهه سال 
گذشــته 8 درصد رشــد داشته است.شرکت فولاد مبارکه و شرکت فولاد سبا به اتفاق هم درفاصله سه ماهه اول تا سه ماهه سوم سال نیز 6 

میلیون و ۴۰ هزار تن فولاد تولید کرده اند.

عصبکشیجزءخدماتمصوباتشورایعالیبیمهنیست فولادمبارکههمچنانبزرگترینتولیدکنندهفولادایراناست

رحمت ا... فیروزی پور نماینده مردم 
نطنز، بادرود و قمصر در مجلس شــورای 
اسلامی گفت: در چند سال اخیر خدمات 
رسانی شرکت آب و فاضلاب در شهر های 
بادرود و نطنز مطلوب بوده است و انتظار می 
رود با تامین اعتبارات، شبکه فرسوده خط 
انتقال آب از سرآسیاب به شهر بادرود اصلاح 
 شــود. انتظــار مــی رود بــا تخصیص 
ردیف بودجه، اجرای شبکه فاضلاب در شهر 
های بادرود و نطنز نیز در دستور کار قرار گیرد 
اما در کل ارائه خدمات آبفا در شــهرهای 
بادرود و نطنز قابل توجه  است.در این جلسه 
هاشــم امینی مدیرعامل شــرکت آب و 
فاضلاب اســتان اصفهان گفــت: پس از 
یکپارچگی شــرکت هــای آب و فاضلاب 
شهری و روستایی در استان اصفهان تمام 

تلاش ها در راســتای کاهــش فاصله ارائه 
خدمات میان شهر و روســتاها در استان 
اصفهان می باشد، با یکپارچگی شرکت های 
آبفا شــهری و روستایی تلاش بسیاری در 
زمینه حذف آبرسانی سیار و تامین پایدار آب 
شــرب روستاییان در اســتان اصفهان در 
دستور کار قرار گرفته است.  وی با بیان اینکه 

طرح ۱۰۰-3۰۰ در استان اصفهان با هدف 
ارائه خدمات پایدار به روســتاییان اجرایی 
شده اســت، عنوان کرد: در این طرح مقرر 
گردید ۱۵ کیلومتر از شــبکه فرسوده آب 
روســتاهای شــهر بادرود و نطنز اصلاح و 
بازسازی شوند تا  دسترسی روستاییان به 
آب شرب پایدار، میسر شود، تحلیل نیاز آبی 

شــهر بادرود در افق ۱۰ ساله انجام گرفته 
است،  در صورت تامین اعتبار، بازسازی ۱2 
کیلومتر از خط انتقال آب از منبع سرآسیاب 
تا شهر بادرود در دستور کار قرار می گیرد. 
همچنین با  اتمام مطالعات فاز یک، انجام 
مطالعات فاز دوم اجرای شبکه فاضلاب در 
شهر بادرود در دستور کار است، همه روستاها 
بایــد از خدمات پایدار شــرکت های آب و 
فاضلاب در کشــور بهره مند شوند، اگر در 
کمیسیون عمران مجلس مصوب شود که 
همه روستاها در کشور تحت پوشش شرکت 
های آب  فاضــلاب قرار گیرند، قطعا همه 
روستاییان از خدمات مطلوب کیفی و کمی 
شرکت های آبفا بهره مند می شوند، مد نظر 
است با مشارکت بخش خصوصی، اجرای 

شبکه فاضلاب شهر نطنز اجرایی شود.  

همه روستاها باید از خدمات پایدار شرکت های آب و فاضلاب در کشور 
بهره مند شوند

افزایش 5 درصدی عرضه ورق قلع اندود فولاد مبارکه در ده ماهه امسال

وزیر راه و شهرسازی با اظهار شرمندگی 
از فرســودگی حمل و نقل عمومی جاده ای 
گفت: ۵۵ هزار دستگاه کامیون بالای ۴۰ سال 
در جاده هــا داریم و در نوســازی کامیون ها 

کاهلی رخ داده است.
 محمد اسلامی در مراسم تحویل ناوگان 
سواری کرایه اظهار کرد: موضوع امروز ما در 
بحث ناوگان حمل و نقل مسافر، فرسودگی 
مینی بوس ها و ون ها است بالاترین فرسودگی 
را در مینــی بوس و ون داریم، مردم از ناوگان 
نامناسب استفاده می کنند و ما خجالت زده 

مردم هستیم.

وی با تأکید بر اینکه صنعت داخل باید به 
سمت تولید مینی بوس و ون با کیفیت برود، 
افزود: تولید و نوســازی اتوبوس هم به تاخیر 
افتاده اســت و به سن فرسودگی هم نزدیک 

شده ایم.
وزیر راه و شهرسازی با تأکید بر اینکه در 
بخش بار نوسازی ناوگان حمل و نقل اهمیت 
بالایی دارد، خبر داد: ۵۵ هزار دستگاه کامیون 
بالای ۴۰ سال در جاده ها داریم و در نوسازی 
کامیون ها کاهلی رخ داده است امام ما فشار 
حداکثری بــرای شــرکت تولید کننده در 
راستای تحرک بیشتر خواهیم داشت و ارتقاء 

کیفیت نــاوگان کامیونــی و مصرف بهینه 
کامیون تولید داخــل را دنبال می کنیم.در 
حوزه نوسازی و تولید ناوگان عقب ماندگی های 
سنگینی داشته و داریم که این اتفاقات متأثر 
از کمبود منابع و غیره بوده که رخ داده است 
اما مــا در این ســال ها با اســتفاده از توان 
حداکثری و استفاده بهینه از منابع نسبت به 
بهسازی و توســعه زیرساخت ها و ناوگان در 
همه مدل های حمل و نقلی اقدامات موثری 
داشــته ایم.تا پایان دولــت دوازدهم طول 
خطوط ریلی کشور ۵۰ درصد افزایش می یابد 
همچنیــن ۵۰ درصد به طــول آزادراه های 

کشور افزوده می شود، همچنین بزرگراه ها از 
۱2 هــزار و 3۰۰ کیلومتــر در ابتدای دولت 
یازدهم بــه 22 هزار کیلومتر در پایان دولت 

دوازدهم افزایش می یابد. 
متوسط ســن 28 هزار خودرو سواری 
کرایه، امروز ۱۱ ســال است، سن فرسودگی 
ناوگان را ۱۰ سال در نظر گرفته اند و سواری 
کرایه کماکان جوانترین ناوگان اســت، اما 

نوسازی آن هم ضروری است.
تا پایان ســال ۱۴۰۰ تعــداد یک هزار 
دســتگاه ناوگان ســواری کرایه نوسازی و 
تحویل متقاضیان خواهد شد.وی بیان کرد: 

سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 7۰ 
درصد مبلغ خودروها را تســهیلات از محل 
منابــع خود می دهد.اســتقبال مــردم در 
سال های اخیر از ناوگان سواری کرایه به دلیل 
اعتماد سازی افزایش یافته است و این ناوگان 
ســالانه ۴8 میلیون مسافر در کشور جابه جا 
می کند.اســلامی در حاشیه این مراسم نیز 
اعلام کرد: 86 درصــد تصادفات در جاده ها 
متأثر از خطای عوامل انســانی است که 9۵ 
درصد آن به دلیل عدم توجه به جلو، خستگی، 
خواب آلودگی و عدم توانایی در کنترل خودرو 

رخ می دهد./ فارس

کوتاهی وزارت راه در نوسازی ۵۵ هزار کامیون بالای ۴۰ سال
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آن ها اوّل گفتند چند هفته، بعد گفتند چند ماه و کمتر از یک سال طول 
دادند، ولی ما صبر کردیم و مرتب هم به اروپایی ها گفتیم اگر آمریکایی ها را 
قبول ندارید شما چه کار می کنید؟ تئوری های مختلفی مطرح شد که چه 
جوری آن ها عمل کنند. در نهایت چیز دندان گیری که حداقل منافع جمهوری 
اسلامی از نظر فروش نفت و امکاناتی که از بانک می تواند استفاده بکند حاصل 
نشد. بعدش ما این گام ها را برداشتیم تا برای مردم روشن باشد که ایران یک 
مسیر معقولی را طی کرد. البته معنی هم نداشت که ما بعد از این همه صبر و 
گفت وگو با غربی ها به تعهدا تمان عمل کنیم و دیگران به تعهداتشان عمل 
نکنند.   جناب عالی در یک دوره ای مسئولیت مستقیم پرونده ی هسته ای و 
مذاکرات را به عهده داشتید. اشاره کردید که باید منطق این کار برای مردم 
روشن شــود. اگر بخواهیم ملموس تر برای مردم توضیح بدهیم، ابزارهای 
قدرتمان از حیث کار دیپلماتیک و تأمین منافع ملی چطور می تواند دست ما 

را پرُ کند؟
  ابزار قدرت برای جمهوری اسلامی و ملت ایران متنوع است. یک بخشش 
در حوزه ی هسته ای است، یک بخشش هم مربوط به وضع اقتصادی و شرایط 
منطقه ای و رفتار مردم با حکومت و مشارکتشــان در مســائل سیاســی و 
پشتیبانی شان از حکومت اســت. این ها همه شان ابزار قدرت اند و مهم  هم 
هستند. رهبر انقلاب بارها فرموده اند اصل را بر مشارکت مردم در انتخابات 
بگذارید و این واقعاً وزن جامعه ی ما را از نظر قدرت بالا می برد. این را باید حس 
بکنیم. مسائل اقتصادی هم هست و در این نباید تردید کرد. اگر وضع اقتصادی  
کشوری نامطلوب باشد، ابزار قدرت قوی هم ندارد. منتها در بعُد اقتصادی یک 
اشکال در آن ها وجود داشت که واقعاً به تعهدشان عمل نکردند و یک اشکالاتی 
هم در خود ساختار داخلی ما بود؛ یعنی ظرفیت های بسیار زیاد اقتصادی در 
داخل کشور هست که این ها بالفعل نشده بود. به خاطر اینکه در دولت های 
مختلف جنس وارد می کردند. سیستم دیوان کشوری ما هم اشکالاتی واقعاً 
دارد. وقتی تحریم  شدیم، به بخش های تولید داخل رجوع شد. تا این استعدادها 
شکوفا نشود ابزار قدرت شما قوی نمی شود. درست است که الآن فشار روی 
مردم به وجود آمده، ولی از این طرف مقدار زیادی که ما از خارج وارد می کردیم 

در داخل دارد تولید می شود. این دیگر برنمی گردد و یک روش شده است.
نکته ی مهم این است که ما این مسئله را بفهمیم و اگر در آینده 
شرایط آن ها تغییر کرد و ان شاءالله وضع توافق هسته  ای هم به یک 
جایی رسید و آن ها هم ســر جای خودشان برگشتند و تحریم ها را 
برداشــتند، یادمان نرود که دوباره پول نفت را خرج بودجه ی جاری 

نکنیم و برویم بسترها را فراهم کنیم که تولید در داخل قوی بشود.

گفتگو-۴

سایپا در فاز جدید فعالیت ، تحولات گسترده ای 
را برای تغییر چهره و تولدی نوین به نمایش گذاشته 
اســت . از نگاه عموم در قدم نخست تنوع گسترده از 
کلاس های خودرویی در دل ســایپا شکل گرفته که 

برخــی از آن ها نظیر کراس اوورآریا ، اولین در صنعت 
خودرو کشور به حساب می آیند ، استانداردهای ایمنی 
ECE اروپا ، انتشار فیلم تست های ایمنی و بهره گیری 
از آلیاژ و سیســتم جوشکاری جدید در بدنه محصول 

جدید برای جدا شــدن از خودروسازی سنتی و توجه 
ویــژه به تکنولوژی هــای روز و ایمنــی برای ایمنی 
سرنشینان گام متفاوت دیگری است که با شاهین آغاز 
شد و بدون شــک در دیگر محصولات سایپا ادامه دار 

خواهد بود. طراحی یک خودرو ایرانی با چهره ای چشم 
نواز و محبوب عموم مردم کار بسیار سختی بود که سایپا 
با دقت و توجه به جزئیات به ثمر نشاند . مشخصه های 
ریز و درشت طراحی شاهین با الهام گیری از پرنده بومی 

ایــران که در کراس اوورآریا نیز ادامه دارد و یا باله های 
روی دماغه در نســخه های فیس لیفت کوییک S و 
همچنین طراحی کلی از پنجره خانواده ساینا و تیبا که 
همگی هویتی مخصوص سایپا را شکل داده اند و زمانی 

این هویت سازی ظاهری موفق می شود که وقتی از دور 
این محصولات را ببینید نا خودآگاه مشخصه های هویت 
بصری محصولات سایپا در ذهنتان نقش ببندد و متوجه 

شوید آن خودرو شاهین یا آریا است. 

بررسی نگاه تحول گرایانه سایپا در سبد محصولات تازه

هویت متفاوت نارنجی پوشان در کالبد جدید

پیشتر استاندارد سایپا برای معرفی یا فیس محصولات هر دو الی ۴ سال یکبار بود اما طی دو سال اخیر ، 
تقریباً هر ماه خبری محصول یا نسخه جدیدی از محصولات گروه خودروسازی سایپا به گوش رسیده است . 
تحریم محدودیت های زیادی برای سایپا و دیگر خودروسازان بوجود آورده اما به نظر می رسد سایپا علاوه بر 
توسعه مگاپلتفرم SP ۱۰۰ در کلاس های مختلف ، نیم نگاهی به داشته های پیشینش نیز داشته و تندر 9۰ 
را برای پایه سازی محصولی جدید انتخاب کرده است. از طرف دیگر در حالی که خودرویی مانند ساینا یا کوییک 
در خط تولید به کارش ادامه می دهد ، در بازه زمانی کمتر از حد اســتاندارد ، نســخه های جدیدی روی آن 
محصولات تعریف می شــد که منجر به معرفی خودرویی مانند کوییک S یا کوییک R شده  و گزینه های 

انتخاب مشتریان را افزایش می دهد .

پارس خودرو به تازگی خبری داغ و مهم در زمینه ارزان ترین خودرو اتوماتیک کشور منتشر کرده 
اســت . بر اســاس این خبر پارس خودرو در نظر دارد تا نسخه اتوماتیک کوییک R  مجهز به گیربکس ۴ 
سرعته اتوماتیک ساخت کمپانی  Punch را روی کوییک R نصب و روانه بازار کند . تست های میدانی و 
کیفی این خودرو در ماه های گذشته توسط متخصصین این شرکت انجام شده است و نسخه نهایی آن در 
سال جهش تولید به زودی روی خط تولید می رود ، موتور این مدل نیز از نوع موتور ۱/۵ لیتری خانواده 
کوییک است که از کم مصرف ترین موتورهای حال حاضر در بازار خودرو ایران است ، همچنین دو کیسه 
هوای ایمنی ، ترمزهای ABS+ EBD+ BAS ، سیستم تهویه مطبوع نیمه اتوماتیک ، مولتی مدیا ، 
دوربین دید عقب ، رینگ های آلومینیومی ، آینه های برقی و فرمان  Type  D  مجهز به دکمه های کنترل 
 سیســتم صوتی بخشــی از تجهیزات و امکانات این خودرو هستند ، به این ترتیب کوییک آر اتوماتیک 
می تواند لقب ارزان ترین خودروی مجهز به گیربکس اتوماتیک بازار خودرو ایران را به خود اختصاص دهد.

شاهین با ورود به خط تولید ، یک قدم به خیابان ها نزدیک تر شده و احتمالاً تا یک ماه دیگر شاهد ورود 
نخســتین نمونه های تولیدی این خودرو به جاده ها خواهیم بود . شاهین ، کلیدی ترین چهره در هویت 
متفاوت سایپا با کالبدی جدید است که مطمئناً تازه هایش برای سایپا و صنعت خودرو ایران ماندگار خواهد 
شد . از پیشرانه توربو این خودرو که تجربه ای نوین در صنعت خودرو کشور به حساب می آمد تا آلیاژ جدید 
بدنه ، تست های ایمنی ECE اروپا و مجموعه کامل امکانات فراتر از رقبا همه مواردی است که باید به عنوان 
آغاز گر یک تحول در خاطره ها باقی بماند . در این بین پیشرانه شاهین بیش از دیگر بخش ها مورد انتقاد 
قرار گرفت اما با نگاهی دقیق به عملکرد این پیشــرانه موارد مثبتی را می توان دریافت که در خودروهای 
رقیب مشــاهده نمی شود. کشــش یک خودرو در حقیقت بیش از عدد اسب بخار در میزان گشتاور ، وزن 
خالص و عملکرد گیربکس آن تعریف می شود . در حالی که بازه قدرت عمده سدان های فراتر از ۴/۴ متری 
بازار و صنعت خودرو کشور به حدود ۱۰۰ تا ۱۱۰ اسب بخار و حداکثر گشتاورشان به حدود ۱۵۰ تا ۱۵۵ 
نیوتون متر می رسد ، محصول جدید و خانوادگی سایپا یعنی شاهین با حداکثر گشتاور ۱6۵ نیوتون متر و 
گیربکس ۵ سرعته دستی در فاز نخست قدم به میدان گذاشته است . ورود سریع تر کشش و شتاب به مدار 
فنی این خودرو به واسطه سیستم توربو روی پیشرانه ۱/۵ لیتری این خودرو است . در خودروهای مشابه 
تنفس طبیعی ، عموماً حداکثر گشتاور روی دور موتور 3۰۰۰ تا 3۵۰۰ وارد مدار می شود اما در شاهین ، 
حداکثر گشتاور ۱6 نیوتون متر به طور مداوم از دور موتور ۱7۵۰ تا ۴2۵۰ در دسترس است به این صورت 

در بازه گسترده تری نسبت به خودروهای رقیب می توانید از حداکثر کشش در این خودرو بهره ببرید.   

شاهین پر شتاب می آید         تولید ارزان ترین خودرو اتوماتیک ایران   توقف توسعه سبد محصولات در کار نیست


